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Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το το 3ο Γυµνάσιο Βύρωνα, το 4ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Πειραιά, το Γυµνάσιο Λευκίµης Κέρκυρας, φοιτητές από
την Ολλανδία,  µαθητές από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Ηγου-
µενίτσας, το Δηµοτικό Σχολείο Συβότων, το 1ο Δηµοτικό Σχο-
λείο και το Δηµοτικό Σχολείο Πύργου Τήνου και το ΙΕΚ Αγίου
Δηµητρίου, σελ. 8767, 8774, 8783, 8790, 8798, 8804, 8806

2. Αναφορά στην 19η Απριλίου, Ηµέρα Φιλλεληνισµού και
Διεθνούς Αλληλεγγύης, σελ. 8763

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 8763, 8770, 8775, 8776,
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4. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη:
Συζήτηση προ Ηµερησίας Διατάξεως, σύµφωνα µε το

άρθρο 143  του Κανονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία
του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας  κ. Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη, σε επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων, σχετικά
µε την ασφάλεια των πολιτών, σελ. 8763-8808

5. Ανακοινώνεται επιστολή του Βουλευτή κ. Θεοχάρη Θε-
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ανεξάρτητος Βουλευτής, σελ. 8772-8773

6. Ανακοινώνεται ότι µε την υπ’ αριθµόν 5531/3967, από 19
Απριλίου 2016, απόφαση του Προέδρου της Βουλής, συγ-
κροτήθηκε η Εξεταστική Επιτροπή για τη διερεύνηση της νο-
µιµότητας της δανειοδότησης των πολιτικών κοµµάτων,
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ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ.  8788 - 8791

ΟΜΙΛΗΤΕΣ
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ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ.  8763

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:                                                                              
ΒΙΤΣΑΣ Δ. , σελ. 8790, 8795
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. ,  σελ. 8763, 8770, 8775, 8786, 

8791, 8792, 8794, 8795, 
8797, 8798, 8801, 8804

ΛΕΒΕΝΤΗΣ Β. , σελ. 8790

Γ. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΒΙΤΣΑΣ Δ. , σελ. 8794, 8795
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 8781
ΔΕΝΔΙΑΣ Ν. , σελ. 8788, 8794, 8798
ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ Σ. , σελ. 8788, 8789, 8790, 8794, 

8795
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 8786, 8787, 8788
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 8770, 8788, 8793, 8795
ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ Δ. , σελ. 8783, 8806
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Β. , σελ. 8790, 8791, 8792, 8793
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ Κ. , σελ. 8767, 8768, 8769, 8770, 

8771, 8786, 8800, 8801, 
8802, 8803, 8804

ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ Ν. , σελ. 8774, 8775, 8804
ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 8795
ΤΟΣΚΑΣ Ν. , σελ. 8770, 8796, 8797
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 8764, 8765, 8770, 8789, 

8798, 8800, 8806

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
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Αθήνα, σήµερα στις 20 Απριλίου 2016, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.37’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Προέδρου αυτής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΥ ΒΟΥΤΣΗ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, αρχίζει η συνεδρίαση. 

Πριν εισέλθουµε στην ειδική ηµερήσια διάταξη της Ολοµέ-
λειας της Βουλής θα αναφερθώ δι’ ολίγων στην Ηµέρα του Φι-
λελληνισµού. Με πρόταση της Βουλής των Ελλήνων, το 2008, η
19η Απριλίου καθιερώθηκε ως Ηµέρα Φιλελληνισµού και Διε-
θνούς Αλληλεγγύης. 

Με απόφαση της Διάσκεψης των Προέδρων, στη σηµερινή
προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση και στην έναρξή της θα
υπάρξει µία ολιγόλεπτη αναφορά εκ µέρους του Προέδρου, για
να τιµήσουµε όλοι µαζί αυτήν την ηµέρα, που αποκτά και σύγ-
χρονο περιεχόµενο, µε αφορµή τις εξελίξεις γύρω από το προ-
σφυγικό και γενικότερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Βουλή επιθυµώντας να τιµή-
σει την ιδεολογική, πολιτική και υλική ενίσχυση των Ελλήνων
κατά τον Αγώνα της Ανεξαρτησίας, προγραµµατίζει την έκδοση
µικρού βιβλίου µε τίτλο «Η ελληνική επανάσταση στην ευρωπαϊκή
τέχνη µέσα από τα φιλελληνικά έργα τέχνης της Συλλογής της
Βουλής των Ελλήνων».

Πρόκειται για µια παρουσίαση που εκφωνήθηκε φέτος κατά
την εορταστική εκδήλωση για την επέτειο της 25ης Μαρτίου του
1821 και οργανώθηκε σε αυτήν την Αίθουσα από τον Σύλλογο
Υπαλλήλων. 

Η οµιλία αυτή από τον Έφορο της Συλλογής Έργων Τέχνης
της Βουλής αναδεικνύει τα έργα που φιλοξενούνται στη Βουλή
µε φιλελληνική θεµατική και περιέχει πλήρη τεκµηρίωση. Θα
προλογιστεί από τη Διευθύντρια της Βιβλιοθήκης κ. Δρούλια, η
οποία θα αναφερθεί στο ιστορικό της δηµιουργίας της Συλλογής
και από τον ακαδηµαϊκό Παναγιώτη Τέτση, πρώτο Πρόεδρο της
Επιτροπής Έργων Τέχνης της Βουλής, ο οποίος θα τοποθετήσει
το θέµα του φιλελληνισµού σε ευρύτερη ιστορική βάση µε ανα-
φορά και σε άλλα τεκµήριά του. Η έκδοση αυτή θα µεταφραστεί
και θα τυπωθεί σε δύο τουλάχιστον γλώσσες, αγγλικά και γαλ-
λικά. 

Στις 19 Απριλίου 1824 απεβίωσε στην ηρωική πόλη του Μεσο-
λογγίου ο Λόρδος Βύρωνας σε ηλικία µόλις τριάντα έξι ετών.
Αυτή την επέτειο έχει θεσπίσει η ελληνική πολιτεία ως Ηµέρα Φι-
λελληνισµού και Αλληλεγγύης. Και δικαίως, καθώς ο Βύρων, αν
και κορυφαίος εκπρόσωπος του ροµαντισµού στην ποίηση, στην
πολιτική υπήρξε άµεσος και αποτελεσµατικός, πρωτοστατώντας
στην υπόθεση της ελληνικής ανεξαρτησίας. Η συνεισφορά του
στην Ελλάδα µε την ενεργό δράση του στον αγώνα µε τις διπλω-

µατικές προσπάθειές του και µε τη διάδοση των ελληνικών θέ-
σεων µέσω του συγγραφικού του έργου τον ανέδειξαν σε πρό-
τυπο φιλέλληνα. 

Ο Βύρων και οι συγκαιρινοί του φιλέλληνες αναγνώρισαν στον
ελληνικό λαό τα δίκαια αιτήµατα των αγωνιζόµενων ανθρώπων
για ελευθερία, δικαιοσύνη, αξιοπρέπεια ενάντια στο κατεστηµένο
της εποχής και ενεργοποιήθηκαν από αισθήµατα γνήσιας αλλη-
λεγγύης. Για τον λόγο αυτό, επίσης δικαίως, η έννοια του φιλελ-
ληνισµού έχει συσχετισθεί µε αυτήν της αλληλεγγύης των λαών.

Η επίκληση του αρχαίου ελληνικού πολιτισµού σε αναφορά και
σε συσχέτιση τόσο µε τον νεότερο ελληνικό όσο και ευρύτερα
τον ευρωπαϊκό οδήγησε επίσης στο ίδιο αποτέλεσµα, καθώς ο
βαθιά ανθρωποκεντρικός χαρακτήρας του ενεργοποίησε από
άλλη ατραπό τον ουµανισµό της Δύσης. 

Εξάλλου, ο Γεώργιος Τερτσέτης έλεγε το 1821: «Δεν θα ήταν
πλήρης ο ορισµός του φιλέλληνος…» –το έλεγε στη Βουλή των
Ελλήνων στις 28 Μαρτίου του 1854- «…αν αµελούσαµε να συµ-
περιλάβουµε στον ορισµό αυτό ένα άλλο είδος φιλελλήνων,
εννοώ τους πολιτικούς άνδρες, ρήτορες ή συγγραφείς ή και ιε-
ρείς ή και καθηγητές…..και όσοι άλλοι, προπάντων µε τίµιο και
άοκνο κονδύλι εφηµεριδογράφουν, επαινούσαν το φιλοκίνδυνο
τόλµηµα, εµόρφωναν την κοινή γνώµη εις Ευρώπη και εις Αµε-
ρική». Θεωρούσαν δηλαδή τον φιλελληνισµό ως κίνηµα έµπρα-
κτης διεθνούς αλληλεγγύης. 

Ο φιλελληνισµός όµως δεν µπορεί να είναι ένα κλειστό ιστο-
ρικά φαινόµενο. Σήµερα, µε την Ελλάδα να τείνει χείρα βοηθείας
σε χιλιάδες συνανθρώπους µας εκδιωγµένους από τις εστίες
τους λόγω του πολέµου, πιστεύουµε και επιδιώκουµε την ενερ-
γοποίηση ενός σύγχρονου φιλελληνισµού. Οι απλοί Έλληνες πο-
λίτες και η ελληνική πολιτεία συνολικά, που παρά τα οικονοµικά
προβλήµατα της χώρας µας αγκαλιάζουν τους πρόσφυγες, απο-
τελούν την καλύτερη ανταπόδοση των φιλελληνικών αισθηµάτων
και έµπρακτη εκδοχή της ανθρωπιάς και της αλληλεγγύης. 

Ο φιλελληνισµός όµως δεν είναι ούτε αρχαιολατρία ούτε πρό-
κειται για φαινόµενο πολιτικά και ιδεολογικά ουδέτερο, αφού ο
Βύρων και οι περισσότεροι Έλληνες αγωνίστηκαν για την ελευ-
θερία των Ελλήνων, γιατί ακριβώς ήταν υπέρ της ελευθερίας σε
όλον τον κόσµο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως Βουλή των Ελλήνων σήµερα
τιµούµε τους αγώνες και τη συµβολή τους. 

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ 

Συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως, σύµφωνα µε το άρθρο

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’
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143 του Κανονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του Αρχηγού
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Προέδρου της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριάκου Μητσο-
τάκη, σε επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων, σχετικά µε την ασφάλεια
των πολιτών.

Σύµφωνα µε το  άρθρο 143 παράγραφος 4 του Κανονισµού
της Βουλής, η διάρκεια της αγόρευσης του Πρωθυπουργού κ.
Αλέξη Τσίπρα και του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, µε πρωτοβουλία του οποίου πραγµατο-
ποιείται η συζήτηση, είναι είκοσι πέντε λεπτά της ώρας για τον
καθένα. 

Η διάρκεια αγόρευσης των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών
Οµάδων, του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Μιχαλολιάκου,
της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ. Γεννηµατά,
του ΚΚΕ κ. Κουτσούµπα, του Ποταµιού κ. Θεοδωράκη, των Ανε-
ξαρτήτων Ελλήνων κ. Καµµένου και της Ένωσης Κεντρώων κ.
Βασίλειου Λεβέντη είναι είκοσι λεπτά της ώρας για τον καθένα. 

Στη συζήτηση συµµετέχουν έως δύο Υπουργοί. Η διάρκεια
αγόρευσης των Υπουργών είναι µέχρι δέκα λεπτά της ώρας. Ο
χρόνος οµιλίας του Υπουργού που παρεµβαίνει στο στάδιο των
κύριων αγορεύσεων ή των δευτερολογιών, πριν ολοκληρωθούν
οι αγορεύσεις ή οι δευτερολογίες των Προέδρων των Κοινοβου-
λευτικών Οµάδων, περιορίζεται στο ήµισυ του χρόνου που δι-
καιούται. 

Δικαίωµα δευτερολογίας έχουν για δεκαπέντε λεπτά της ώρας
ο Πρωθυπουργός και για δέκα λεπτά της ώρας οι Πρόεδροι των
Κοινοβουλευτικών Οµάδων και οι Υπουργοί. 

Τέλος, ο Πρωθυπουργός µπορεί να τριτολογήσει για πέντε
λεπτά της ώρας. 

Από τους Υπουργούς, όπως έχουµε ενηµερωθεί, θα πάρουν
τον λόγο ο κ. Κουρουµπλής και ο κ. Τόσκας. 

Με την οικονοµία της συζήτησης και παρακαλώντας για τη µε-
γαλύτερη δυνατή συνέπεια σε σχέση µε τους χρόνους, έχουµε
υπολογίσει ότι µπορούµε στις 16.00’ να έχουµε τελειώσει. Θα πα-
ρακαλούσα όλοι να συµβάλουµε σε µία ουσιαστική συζήτηση. 

Παρακαλώ πολύ, ο Πρωθυπουργός κ. Αλέξης Τσίπρας έχει τον
λόγο. 

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ήθελα να ξεκινήσω την τοπο-
θέτησή µου καταθέτοντας στο Σώµα µια βασική µου απορία, για
ποιον λόγο η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και ο Αρχηγός της ζη-
τούν να διεξαχθεί η προ ηµερησίας διάταξης συζήτηση στη
Βουλή για την ασφάλεια. 

Είναι η πρώτη συζήτηση που το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας,
ως Αντιπολίτευση έναν και πλέον χρόνο τώρα, ζητά να διεξαχθεί
στη Βουλή και βεβαίως, η πρώτη που ζητά ο νέος Αρχηγός του
κόµµατος. Δεν ζήτησε συζήτηση στη Βουλή για την οικονοµία,
δεν ζήτησε συζήτηση στη Βουλή για το προσφυγικό, για την
ανεργία, για το ασφαλιστικό, για τις αναπτυξιακές προοπτικές
της χώρας, αλλά ζητάνε σήµερα να συζητήσουµε για την ασφά-
λεια. Δεν υποτιµώ το θέµα, αλλά αναρωτιέµαι. 

Η Ευρώπη σήµερα µαστίζεται από τρεις κρίσεις: την οικονο-
µική, την προσφυγική και την κρίση ασφάλειας. Η χώρα µας έχει
την ατυχία να είναι στο επίκεντρο δύο εκ των τριών κρίσεων: της
οικονοµικής και της προσφυγικής. Ταυτόχρονα, όµως, έχει και
την ευτυχή συγκυρία, παρά το ότι βρίσκεται περικυκλωµένη από
χώρες στον χάρτη που αντιµετωπίζουν οξύτατη κρίση ασφά-
λειας, όχι µόνο να µην αποτελεί µέρος της κρίσης ασφάλειας
στην Ευρώπη, αλλά δεδοµένων των συνθηκών στην ευρύτερη
περιοχή να αποτελεί και µια όαση ασφάλειας και σταθερότητας
σε µια ευρύτερα αποσταθεροποιηµένη περιοχή.

Παρ’ όλα αυτά, σήµερα η Νέα Δηµοκρατία επιλέγει να συζη-
τήσουµε στη Βουλή για την ασφάλεια. Και το ερώτηµά µου είναι:
τι ακριβώς επιδιώκει µε αυτήν την πρόταση; Ρητορικό ερώτηµα
θα µου πείτε, γιατί τα κίνητρα είναι σαφή. Άλλωστε, µόνο και
µόνο διαβάζοντας την επιστολή του Αρχηγού της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης προς τον Πρόεδρο της Βουλής µε το αίτηµα διε-
ξαγωγής της σηµερινής συζήτησης, µπορεί κάποιος να βγάλει
συµπεράσµατα. 

Δεν προκαλεί καµµία έκπληξη ότι σε αυτή σας την επιστολή

υιοθετείτε τον ισχυρισµό ότι η ασφάλεια των πολιτών τίθεται εν
αµφιβόλω τόσο από τις τροµοκρατικές επιθέσεις στις Βρυξέλλες
όσο και από το προσφυγικό. Αυτός ο ισχυρισµός που συνδέει ευ-
θέως την προσφυγική κρίση µε την τροµοκρατία είναι σε εµάς
µια γνωστή αφήγηση. Είναι ένα γνωστό επιχείρηµα. Λυπάµαι που
θα το πω, αλλά είναι η αφήγηση και το επιχείρηµα των πιο αντι-
δραστικών, µισαλλόδοξων ακροδεξιών κοµµάτων στην Ευρώπη.
Είναι η θέση εκείνων που κλείνουν τα σύνορα και υψώνουν τείχη
και προσπαθούν να ενοχοποιήσουν συλλογικά έθνη και λαούς µε
βάση τη θρησκεία και την καταγωγή τους. Και το κάνουν αυτό τη
στιγµή µάλιστα που από πουθενά δεν τεκµηριώνεται, µε οποιον-
δήποτε τρόπο, η διασύνδεση των προσφυγικών ροών µε την τρο-
µοκρατία. 

Και η Νέα Δηµοκρατία σήµερα, δυστυχώς, όχι µόνο δείχνει να
υιοθετεί αυτήν την αφήγηση, αλλά θα έλεγα ότι µε περισσή ανευ-
θυνότητα επιχειρεί να µεταφέρει αυτήν την αφήγηση στην πλάτη
της χώρας και µάλιστα σε µια κρίσιµη περίοδο, λίγο πριν την
έναρξη της τουριστικής περιόδου όπου όλοι αναµένουν µια νέα
εκτίναξη και ένα νέο ρεκόρ τουρισµού για τη χώρα µας, σε µια
περίοδο που εκατοµµύρια τουρίστες ετοιµάζονται να επισκε-
φθούν τη χώρα. Γνωρίζοντας ότι η χώρα έχει µια οικονοµική
κρίση και χρειάζεται αλληλεγγύη και αντιµετωπίζει µε αξίες την
προσφυγική κρίση, ετοιµάζονται να επισκεφθούν τη χώρα. Και
εσείς ζητάτε στο κορυφαίο επίπεδο της Βουλής σώνει και καλά
να αποδείξετε ότι υπάρχει και θέµα ασφάλειας, την ίδια στιγµή
µάλιστα που ουδείς στην Ευρώπη έχει διανοηθεί όχι να πει, ούτε
καν να υπονοήσει ότι υπάρχει θέµα ασφάλειας στην Ελλάδα. Και
την ίδια στιγµή µάλιστα που οι υπηρεσίες ασφαλείας των µεγα-
λύτερων χωρών της Ευρώπης αποστέλλουν ευχαριστήρια προς
τις οµόλογές τους ελληνικές αρχές για τη βοήθεια και την αρωγή
τους στην αντιµετώπιση του φαινοµένου της τροµοκρατίας και
στην εξάρθρωση των πυρήνων της στην Ευρώπη.

Ποιος είναι, λοιπόν, ο σκοπός σας και ανοίγετε ξαφνικά θέµα
ασφάλειας και µάλιστα συνδεδεµένο µε το προσφυγικό; Νοµίζω
ότι είναι ηλίου φαεινότερον: Σκοπός σας είναι να ψαρέψετε στα
θολά νερά ενός ακροδεξιού ακροατηρίου, που συνδιεκδικείτε µε
το κόµµα της Χρυσής Αυγής. Σκοπός σας είναι να αναδείξετε την
ακροδεξιά ατζέντα και να επενδύσετε στον φόβο και στα συντη-
ρητικά αντανακλαστικά ενός τµήµατος της κοινωνίας. Ενδεχοµέ-
νως, στόχος σας είναι να συσπειρώσετε και την ακραία δεξιά
πτέρυγα του κόµµατός σας, την ώρα που δηµιουργούνται εκεί
φυγόκεντρες τάσεις και δηµιουργούνται νέοι πολιτικοί σχηµατι-
σµοί. 

Ξέρετε όµως κάτι; Το έργο αυτό το έχουµε ξαναδεί και το
έχουµε ξαναδεί από τη δική σας παράταξη. Δεν έχετε, όµως, αν-
τιληφθεί τη ζηµιά που προκαλείτε όταν επιχειρείτε για αυτούς
τους λόγους να µετατοπίσετε την πολιτική ατζέντα στο δεξιό
άκρο του πολιτικού φάσµατος, ζηµιά και για τη χώρα αλλά και
για την παράταξή σας. 

Επιµένετε κοντόφθαλµα να θεωρείτε ότι σε αυτήν την ατζέντα
έχετε το προβάδισµα έναντι των άλλων πολιτικών δυνάµεων.
Έναντι όµως τίνος, στην πραγµατικότητα, επιχειρείτε το προβά-
δισµα; Διότι, όποτε σηκώσατε την παντιέρα της ακροδεξιάς ρη-
τορείας, για να συσπειρώσετε τα ακροδεξιά ακροατήρια στη
µάχη σας απέναντι στην Αριστερά, το µόνο που καταφέρατε ήταν
να τροφοδοτήσετε εκλογικά τη Χρυσή Αυγή και όχι τη δική σας
παράταξη. 

Και για να είµαι απόλυτα ειλικρινής, θεωρώ ότι είναι κρίµα,
ακόµα και για τη δική σας παράταξη. και για εσάς προσωπικά,
που µιλάτε στο όνοµα του φιλελευθερισµού, αλλά και για την πα-
ράταξη που από την ίδρυσή της δεν είχε καµµία σχέση µε αυτές
τις πρακτικές που ο προκάτοχός µου, κ. Σαµαράς, επιχείρησε,
διχάζοντας και ζηµιώνοντας τον ελληνικό λαό. Αλλά, από ό,τι κα-
ταλαβαίνω, αυτό λίγο σας ενδιαφέρει. Άλλωστε, καλύπτετε πλή-
ρως τα έργα και τις ηµέρες του κ. Σαµαρά. Εξάλλου είναι και δικά
σας έργα και ηµέρες. Υιοθετείτε τώρα και την ξενοφοβική γραµ-
µή. Το θέµα είναι ότι αυτή η γραµµή δεν πάει πολύ µακριά. Μπο-
ρεί να φαντάζει χρήσιµη για εσωτερική κατανάλωση, όµως κα-
ταντά στο τέλος επικίνδυνη, γιατί δηµιουργεί περισσότερα
προβλήµατα από όσα κάποιος µπορεί να φανταστεί. 

Ευτυχώς, όµως, απέναντι στις Κασσάνδρες της καταστροφής
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και στους ντελάληδες του φόβου, η ελληνική κοινωνία αποδει-
κνύει ότι έχει ισχυρά αντισώµατα. Είναι τα αντισώµατα της αλλη-
λεγγύης και της ανθρωπιάς που χαρακτηρίζουν τη στάση του
ελληνικού λαού απέναντι στους πρόσφυγες και εν γένει απέναντι
στην προσφυγική κρίση. Και βεβαίως, στο πλάι των προσπαθειών
αυτών και τη στάση του ελληνικού λαού, µια Κυβέρνηση σήµερα
σηκώνει το βάρος µιας τεράστιας ευθύνης -µιας τεράστιας ευ-
θύνης που είναι δυσανάλογη των δυνάµεων µιας χώρας που αν-
τιµετωπίζει την κρίση µιας ολόκληρης ηπείρου και µιας ολόκλη-
ρης περιοχής- και τολµώ να πω ότι σηκώνουµε αυτό το βάρος
της ευθύνης µε υποµονή και µε σύνεση, διότι γνωρίζουµε ότι η
κατάσταση στην Ευρώπη, αλλά και στην περιοχή µας δεν είναι
ούτε απλή ούτε εύκολη. 

Η Ευρώπη, όπως προείπα, βρίσκεται σε ένα κρίσιµο σταυρο-
δρόµι, αντιµέτωπη µε τρεις διαφορετικές κρίσεις στο εσωτερικό
της. Και η χώρα µας έχει κληθεί να διαχειριστεί δύο από αυτές
στο εσωτερικό της -την οικονοµική και την προσφυγική- και ο
αγώνας µας, η προσπάθειά µας, ο στόχος µας είναι να µετατρέ-
ψουµε, επιτέλους, τη χώρα από µέρος της κρίσης σε µέρος της
λύσης, από µέρος του προβλήµατος σε µέρος της λύσης.

Η οικονοµική κρίση έχει χτυπήσει βαριά τη χώρα και τον ελλη-
νικό λαό –δεν υπάρχει αµφιβολία- εξαιτίας των µοιραίων επιλο-
γών του παλιού πολιτικού συστήµατος τόσο πριν από την κρίση
όσο και κατά τη διάρκειά της, κατά τη διαχείρισή της. 

Σήµερα, όµως, κατά γενική οµολογία, η χώρα βρίσκεται ένα
βήµα πριν από το κατώφλι της εξόδου από την κρίση. Και αυτό
δεν είναι σχήµα λόγου. Το επιβεβαιώνουν τα οικονοµικά δεδο-
µένα, που δεν µπορεί να δέχονται αµφισβήτηση. Διότι ο καθένας
µπορεί να κάνει εκτιµήσεις ή να κάνει κριτική, αλλά στα οικονο-
µικά δεδοµένα δεν µπορεί να κάνει κριτική. Και όταν η πραγµα-
τικότητα δεν µας επιβεβαιώνει, τόσο το χειρότερο για την
πραγµατικότητα. 

Φτιάξατε, λοιπόν, έναν χρόνο τώρα, έναν ωραίο µύθο, ότι εσείς
είχατε success story, ενώ η διαπραγµάτευση κατέστρεψε την οι-
κονοµία. Αύριο, όµως, κύριε Μητσοτάκη, ανακοινώνονται τα επί-
σηµα στοιχεία της EUROSTAT για την ελληνική οικονοµία. 

Αν, λοιπόν, -λέω «αν»- τα επίσηµα αυτά στοιχεία αποδείξουν
ότι εσείς µας αφήσατε άδεια ταµεία, αλλά εµείς, παρά τις δυ-
σκολίες της διαπραγµάτευσης, καταφέραµε να κρατήσουµε την
οικονοµία σε υψηλή απόδοση, πολλαπλάσια απόδοση, υπερτρι-
πλάσια των στόχων, τι θα κάνετε; 

Θα ζητήσετε µια συγγνώµη για την υποκριτική σας στάση τόσο
καιρό ή θα επιµείνετε να ζητάτε και εξεταστική από πάνω, διότι
καταστρέψαµε την οικονοµία; 

(Θόρυβος- διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-
τίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ησυχία, παρακαλώ! Είναι
και πρωί.

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Θα συνεχί-
σετε τον µύθο της καταστροφής ή θα παραδεχτείτε, επιτέλους,
ότι τα στοιχεία και τα αποτελέσµατα είναι διαφορετικά; 

Τον ίδιο µύθο, όµως, της καταστροφής επιχειρείτε να αφηγη-
θείτε και για την προσφυγική κρίση, τον ίδιο ακριβώς µύθο. Δεν
υπάρχει αµφιβολία ότι η χώρα ανέλαβε φορτίο πολύ µεγαλύτερο
από τις δυνάµεις της. Καταφέραµε, όµως, να αντεπεξέλθουµε. 

Πριν από λίγους µήνες είχαµε ροές τριών και τεσσάρων χιλιά-
δων προσφύγων και µεταναστών ηµερησίως στα ελληνικά νησιά
και, µάλιστα, είχαµε και κάποιες χώρες στα βόρεια σύνορά µας
να κλείνουν τα σύνορα µονοµερώς. Αντιλαµβάνεστε σε πόσο κρί-
σιµες στιγµές βρεθήκαµε. 

Διεκδικήσαµε µε επιµονή και υποµονή µια ευρωπαϊκή λύση και,
µάλιστα, κόντρα στη σφοδρή κριτική, ότι ζητούµε λύση µε την
Τουρκία, που έχει τη γνωστή στάση. Τολµήσαµε, όµως, να διεκ-
δικήσουµε αυτήν τη λύση. Σήµερα οι ροές στα ελληνικά νησιά
είναι περίπου πενήντα και εξήντα ηµερησίως. 

Και, βεβαίως, διαψεύστηκαν όσοι έλεγαν ότι µε µαθηµατική
ακρίβεια τέλος Απρίλη, όταν εδώ θα γιορτάζουµε το ορθόδοξο
Πάσχα, η χώρα θα είναι ένας απέραντος καταυλισµός. Και αυτό,
γιατί τολµήσαµε και παίξαµε έναν πρωταγωνιστικό ρόλο για εξεύ-
ρεση λύσης στο πλαίσιο µιας συµφωνίας ανάµεσα στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και την Τουρκία, λύση µε σεβασµό στις διεθνείς

συνθήκες και στα ανθρώπινα δικαιώµατα. 
Οι εξελίξεις, λοιπόν, δεν επιβεβαιώνουν -ευτυχώς για τη χώρα

και δυστυχώς για εσάς- ούτε τον δεύτερό σας µύθο, ότι η χώρα
έγινε ένα απέραντο hot spot, ότι είναι ένα αποτυχηµένο κράτος.
Γιατί, παρά τις δυσκολίες που αντιµετωπίζουµε, η κατάσταση
βρίσκεται υπό έλεγχο. 

Όµως, φαίνεται ότι δεν φτάνουν οι δύο µύθοι. Θέλει και έναν
τρίτο η Νέα Δηµοκρατία. Ο τρίτος µύθος που επιχειρείτε να αφη-
γηθείτε σήµερα είναι ότι η χώρα έχει και θέµα ασφάλειας. 

Και ξέρετε, εντάξει για τους άλλους δύο. Είναι αναµενόµενο,
στο πλαίσιο της γνωστής αντιπαράθεσης σε αυτήν τη Βουλή και
έξω από αυτήν, της γνωστής αντιπαράθεσης στη χώρα, να ακού-
γονται υπερβολές, αλλά εδώ αυτό είναι επικίνδυνο, ξέρετε. Απο-
τελεί µία στάση επικίνδυνη και θα έλεγα -δεν τολµώ να το πω
συχνά, αλλά θα τολµήσω να το πω τώρα- µία στάση εθνικά ανεύ-
θυνη. 

Η χώρα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν αντιµετωπίζει ζή-
τηµα ασφάλειας, παρά το γεγονός ότι βρίσκεται µέσα σε µία
αποσταθεροποιηµένη περιοχή και παρά το γεγονός ότι ζήτηµα
ασφάλειας αντιµετωπίζουν πολύ σηµαντικές χώρες στην καρδιά
της Ευρώπης. Όµως, η χώρα δεν αντιµετωπίζει ζήτηµα ασφά-
λειας. 

Και δεν έφθασε τυχαία η χώρα στο σηµείο να αποτελεί πεδίο
σταθερότητας και ασφάλειας σε µία ευρύτερα αποσταθεροποι-
ηµένη περιοχή. Για να συµβεί αυτό, υλοποιήθηκε –και συνεχίζει
να υλοποιείται- µία συγκεκριµένη στρατηγική, µία ενεργητική, πο-
λυδιάστατη και φιλειρηνική εξωτερική πολιτική, τόσο σε σχέση
µε τις γειτονικές χώρες αλλά και ευρύτερα. 

Η Ελλάδα, ανήκοντας στην πυρήνα της Ευρώπης, επιχειρεί -
και παρά τις δυσκολίες που προανέφερα- να ανοιχθεί µε στα-
θερά βήµατα στον κόσµο. Προχωρήσαµε µε τόλµη στην ενίσχυ-
ση της τριµερούς συνεργασίας Ελλάδας, Κύπρου, Ισραήλ. Υλο-
ποιήσαµε έναν πολύ σηµαντικό σχεδιασµό και ξεκινήσαµε την
τριµερή συνεργασία ανάµεσα στην Ελλάδα, την Κύπρο και την
Αίγυπτο. 

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-
τίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ ησυχία. 
Κύριε Κικίλια, παρακαλώ. 
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Επανεκκι-

νήσαµε τις σχέσεις µας µε τη Ρωσία, σχέσεις που είχαν παγώσει
όλο το προηγούµενο διάστηµα. Και παρά την επίµονη κριτική και
τις δυσκολίες στις σχέσεις µε τη γείτονα χώρα, βρισκόµαστε σε
µία διαδικασία διαλόγου –είναι διαρκής η προσπάθεια διαλόγου-
και ενεργητικής διπλωµατίας µε τη γείτονα Τουρκία. Διότι η κλι-
µάκωση της έντασης δεν είναι οδηγός για να αντιµετωπίσει κά-
ποιος τα κρίσιµα εθνικά προβλήµατα ακόµα, βεβαίως, και τις
πολλές φορές προκλητικές αξιώσεις της γείτονος. Επιλέγουµε,
όµως, επίµονα την πολιτική της διπλωµατίας και του διαλόγου. 

Εκκινήσαµε και ενισχύσαµε διµερείς σχέσεις µε το Ιράν και
αποκαταστήσαµε σχέσεις της Ελλάδας µε τις χώρες του κόσµου.
Ταυτόχρονα οικοδοµούµε µία σχέση στρατηγικής συνεργασίας
µεταξύ Ελλάδας, Κύπρου και Ισραήλ, εδώ στη Βουλή των Ελλή-
νων αναγνωρίστηκε το κράτος της Παλαιστίνης. Ακολουθούµε,
λοιπόν, µία στάση αρχών, αξιών και ταυτόχρονα φιλειρηνικής,
ενεργητικής διπλωµατίας και εξωτερικής πολιτικής που βγάζει
τη χώρα από το καβούκι. 

Όλες αυτές οι ενέργειες ενισχύουν τη θέση της χώρας µας,
σε µία από τις πλέον κρίσιµες περιοχές του πλανήτη, όπου οι
προκλήσεις είναι εξαιρετικά µεγάλες. Η Ελλάδα πλέον γίνεται
πρωταγωνιστής µίας προσπάθειας που στον πυρήνα της έχει τις
αξίες της ειρηνικής συνύπαρξης, της ασφάλειας και της ευηµε-
ρίας των λαών της περιοχής µας.

Σε συνάρτηση µε τα παραπάνω, δεν είναι τυχαίο ότι έρχονται
σηµάδια της διεθνούς αναγνώρισης, σχετικά µε την προσπάθεια
της χώρας –και πάνω από όλα, θα έλεγα, την προσπάθεια των
Ελλήνων πολιτών- στην αντιµετώπιση της πρωτοφανούς αυτής
προσφυγικής κρίσης. 

Τους τελευταίους µήνες γινόµαστε δέκτες ενός πρωτοφανούς
κύµατος αλληλεγγύης προς τη χώρα µας. Παγκόσµιας εµβέλειας
διανοητές, καλλιτέχνες, άνθρωποι του πνεύµατος και της πολιτι-
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κής δηλώνουν τη στήριξή τους στις προσπάθειες της χώρας µας
και του λαού µας: από τον Πρόεδρο Οµπάµα, µέχρι τον Πάπα
Φραγκίσκο, που µας επιφύλαξε την ύψιστη τιµή µε την επίσκεψή
του στη Λέσβο και του οφείλουµε την ευγνωµοσύνη µας, διότι
ανέδειξε τη χώρα διεθνώς. Η χώρα µας, η Ελλάδα, η λέξη «Ελλά-
δα» στη συνείδηση των πολιτών του κόσµου γίνεται έννοια ταυ-
τόσηµη της αλληλεγγύης και της ανθρωπιάς. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Κι αναρωτιέµαι: Είναι ή δεν είναι λόγος υπερηφάνειας για κάθε

Ελληνίδα και κάθε Έλληνα όλα όσα συνέβησαν την προηγούµενη
εβδοµάδα;

Οι συγκινητικές εικόνες µεταδόθηκαν σε όλον τον κόσµο. Όλα
τα διεθνή µέσα ενηµέρωσης διέκοψαν για να δείξουν αυτές τις
συγκινητικές εικόνες από την επίσκεψη των τριών θρησκευτικών
ηγετών στη Λέσβο, στη Μόρια. 

Και δεν είναι µόνο παγκόσµιας εµβέλειας γεγονός ότι οι επι-
κεφαλής ηγέτες του χριστιανισµού συναντιούνται στην Ελλάδα,
αλλά συναντιούνται ακριβώς στο σηµείο εκείνο που τέµνει σή-
µερα την Ευρώπη, ανάµεσα σε αυτό που θα έλεγε κάποιος ου-
µανισµό, ανθρωπισµό και -µε την ευρεία έννοια- προοδευτική και
φιλελεύθερη σκέψη και απέναντι στον µαύρο σκοταδισµό, στην
κυρίαρχη αντίληψη, την πιο αντιδραστική αντίληψη, στο όνοµα,
µάλιστα, της χριστιανικής Ευρώπης. Συναντήθηκαν εδώ οι θρη-
σκευτικοί ηγέτες να πουν ότι δεν είναι χριστιανική Ευρώπη αυτή
που υψώνει τείχη και φράχτες, η ξενοφοβική Ευρώπη, αλλά οι
αξίες µας, οι αρχές µας είναι ο ανθρωπισµός, είναι η αλληλεγ-
γύη. Ήταν µια κορυφαία έκφραση ενός ιστορικού γεγονότος
αυτό που συνέβη την προηγούµενη εβδοµάδα. 

Κι αναρωτιέµαι: Θα µπορούσε να είχε συµβεί αυτό στη Λέσβο
και η χώρα µας να γίνεται συνώνυµο της αλληλεγγύης και της
ανθρωπιάς, αν είχαµε ακολουθήσει µια άλλη πολιτική όλο αυτό
το διάστηµα στο προσφυγικό; Αν είχαµε ακολουθήσει την πολι-
τική που, εν πάση περιπτώσει, είναι στις δικές σας εξαγγελίες,
της σκληρής και της ωµής καταστολής; Περιποιεί, λοιπόν, ή όχι
τιµή για τη χώρα η αναγνώριση του πρωταγωνιστικού της ρόλου
στην αντιµετώπιση του προσφυγικού ζητήµατος, πάντα µε σεβα-
σµό στη διεθνή νοµιµότητα και τα ανθρώπινα δικαιώµατα; Φαί-
νεται πως κάποιοι δεν απαντούν το προφανές. 

Ξέρετε, επιχείρησα πριν να αναρωτηθώ ποια θα ήταν η εικόνα
της χώρας αν η προσφυγική κρίση αντιµετωπιζόταν µε τον τρόπο
που αντιµετώπιζε τα ζητήµατα αυτά η κυβέρνηση του κ. Σαµαρά.
Αν δεν υπήρχε, δηλαδή, στη χώρα πολιτική αλλαγή. Η εικόνα θα
ήταν, από την πρώτη στιγµή, για τους πρόσφυγες που θα ήθελαν
να περάσουν στην Ευρώπη, τα κλειστά κέντρα κράτησης για
όλους. Και επειδή ο αριθµός θα ήταν τεράστιος, θα είχατε γεµί-
σει όλη τη χώρα µε κλειστά κέντρα κράτησης. Θα ήταν η πολιτική
των επαναπροωθήσεων στη θάλασσα, µε αποτελέσµατα σαν
αυτά της τραγωδίας στο Φαρµακονήσι, επί υπουργίας του κ. Δέν-
δια. Μάλιστα, τότε θυµάστε που κάποιοι στην Ευρώπη µας ρω-
τούσαν επίµονα «γιατί δεν προστατεύετε τα σύνορά σας;» και
τους λέγαµε «να κάνουµε τι;». Δηλαδή, να απωθούµε βάρκες µε
ανυπεράσπιστους ανθρώπους -πενήντα και εξήντα- οι οποίοι
διεκδικούν µία καλύτερη ζωή. 

Ποια θα ήταν η εικόνα της χώρας, αν η πολιτική της Κυβέρνη-
σης, στην πρωτοφανή αυτή προσφυγική κρίση, ήταν τα πογκρόµ
και οι επιχειρήσεις-σκούπα στις πόλεις; Ή για να µην ξεχνάµε το
παρελθόν και νοµίζουµε ότι µόνο τώρα έχουµε πρόβληµα, η ει-
κόνα των στοιβαγµένων ψυχών στην Πάτρα και στην Ηγουµενί-
τσα, τότε που δεν έδειχνε κανείς ενδιαφέρον για αυτούς τους
ανθρώπους. 

Κάποιοι, όµως, φαίνεται αυτά να τα ξεχνούν και να παπαγαλί-
ζουν την γνωστή καραµέλα της καταστροφής, της διαλυµένης
χώρας, της κατεστραµµένης χώρας. Και µάλιστα, τώρα που η
Ελλάδα είναι ένα διεθνές υπόδειγµα ανθρωπιάς και αλληλεγ-
γύης, για εσάς είναι µια διαλυµένη χώρα. Όταν στις µέρες σας
χάναµε το µέτρηµα από τις καταγγελίες διεθνών οργανισµών,
του ΟΗΕ συµπεριλαµβανοµένου. Αλλά τότε, βέβαια, ζούσαµε
στιγµές success story. 

Θα ήθελα να θυµίσω στο Σώµα και τι δεν έχετε πει όλους τους
τελευταίους µήνες για το προσφυγικό: Ότι έρχεται νέο Grexit και
θα βγει η χώρα από τη Σένγκεν, ότι η Ελλάδα γίνεται ο φτωχός

συγγενής της Ευρώπης στο προσφυγικό και, µάλιστα, όταν παί-
ξαµε τον πιο πρωταγωνιστικό ρόλο στην ανάληψη πρωτοβουλιών
για την εξεύρεση ευρωπαϊκής λύσης ανάµεσα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και την Τουρκία, ότι έχουµε χάσει τον έλεγχο της κατά-
στασης µε τις προσφυγικές ροές, ενώ η συµφωνία έχει φέρει
δραστικά αποτελέσµατα και ελέγχουµε απολύτως την κατά-
σταση και τη ροή εισόδου στην ελληνική επικράτεια, ότι θα µας
παρακάµπτει η Ευρωπαϊκή Ένωση, γιατί είµαστε αναξιόπιστο
κράτος, και θα δίνει τα προβλεπόµενα κονδύλια µόνο στις ΜΚΟ
και χωρίς συνεννόηση µε την Ελλάδα.

Αντιθέτως, έχουµε λάβει ήδη 181 εκατοµµύρια απευθείας και
χθες σε συνέντευξη που έδωσε ο αρµόδιος Επίτροπος κ. Στυλια-
νίδης, τα 83 εκατοµµύρια που εγκρίθηκαν για να διατεθούν σε
ΜΚΟ, θα διατεθούν µε βάση τις προσδιορισµένες από το ελλη-
νικό κράτος ανάγκες, δηλαδή τις ανάγκες για προσλήψεις από
τις τοπικές κοινωνίες, για την κίνηση της οικονοµίας στις τοπικές
κοινωνίες που έχουν πρόβληµα, στη βάση των δικών µας αναγ-
κών. Γιατί, λοιπόν, όλη αυτή η κακόµοιρη κριτική; 

Θα µπορούσα να πω ότι είστε κοντόφθαλµοι ή µικρόψυχοι. Δεν
είναι, όµως, εκεί το ζήτηµα ούτε το ζήτηµα είναι να σας πείσω να
στηρίξετε κατ’ ελάχιστον έστω αυτήν τη διεθνώς αναγνωρισµένη
προσπάθεια της χώρας. Αυτό το οποίο θα επιχειρήσω σήµερα
να σας πείσω είναι να δείξετε τουλάχιστον υψηλό αίσθηµα ευθύ-
νης απέναντι στην προσπάθεια που επιχειρείτε να συνδέσετε
προσφυγικό και ασφάλεια.

Πριν αναφερθώ εκτενώς σε αυτά, θα ήθελα να αναφερθώ -
γιατί θεωρώ πως το έχω υποχρέωση- στους ανθρώπους που συ-
νέβαλαν για να αντιµετωπιστεί αυτή η προσφυγική κρίση και που
κατάφεραν σε αντίξοες και δύσκολες συνθήκες να διατηρήσουν
πλήρως την εικόνα µιας ασφαλούς χώρας.

Θέλω από αυτό το Βήµα να ευχαριστήσω θερµά τους άνδρες
και τις γυναίκες του Λιµενικού Σώµατος, της Ελληνικής Ακτοφυ-
λακής, που κάτω από αντίξοες συνθήκες, έχουν καταφέρει µε
αυτοθυσία να σώσουν εκατοντάδες χιλιάδες ζωές προσφύγων
που ναυάγησαν στα ελληνικά ύδατα και, ταυτόχρονα, έχουν κα-
τορθώσει ένα ισχυρό πλήγµα στα κυκλώµατα των δουλεµπόρων,
τους οποίους συλλαµβάνουν πλέον και οδηγούν ενώπιον της Δι-
καιοσύνης.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Επίσης, θα ήθελα να ευχαριστήσω, τους άνδρες και τις γυναί-

κες των δυνάµεων της Ελληνικής Αστυνοµίας, που επί εικοσιτε-
τράωρου βάσης βρίσκονται στους χώρους όπου διαµένουν
πρόσφυγες, έχοντας διακριτική παρουσία αλλά και υψηλό βαθµό
ετοιµότητας, γιατί είναι ευθύνη µας να προστατέψουµε τόσο
τους κατοίκους των περιοχών αυτών από πιθανές παραβατικές
ενέργειες όσο και τις οικογένειες των προσφύγων, που διαµέ-
νουν σε αυτές τις δοµές. Νοµίζω ότι αυτό το καταφέρνουµε µε
τον καλύτερο δυνατό τρόπο και µε υψηλό αίσθηµα ευθύνης χάρη
στη συµβολή των ανθρώπων –ανδρών και γυναικών- της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας.

Βεβαίως, θέλω να συγχαρώ και τους ανθρώπους του Υπουρ-
γείου Άµυνας, του Ελληνικού Στρατού, που έχουν συµβάλει µε
υπεράνθρωπες προσπάθειες, ώστε να καταφέρουµε -ένα µικρό
θαύµα µέσα σε ελάχιστο χρόνο- να ανταποκριθούµε και σήµερα
να έχουµε πάνω από σαράντα χιλιάδες θέσεις για πρόσφυγες
και µετανάστες και να δίνουµε ηµερησίως πάνω από ενενήντα χι-
λιάδες γεύµατα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Ελλάδα, η χώρα που χάρισε
στο παγκόσµιο στερέωµα τη δηµοκρατία και τον πολιτισµό, δεν
µπορεί παρά να είναι παράδειγµα δηµοκρατίας και ελευθερίας.
Μια ευνοµούµενη δηµοκρατική πολιτεία τη διέπουν κανόνες και
αρχές, αρχές και κανόνες που πηγάζουν από την παραδοχή που
ισχύει για κάθε δηµοκρατική κοινωνία, την παραδοχή ότι κάθε
πολίτης έχει ως κατοχυρωµένο δικαίωµα τη δυνατότητά του να
αποφασίζει δίχως επιβολή και επέµβαση από κρατικές ή άλλες
αρχές.

Με αυτήν την παραδοχή στον νου µας, οφείλουµε να κάνουµε
την οποιαδήποτε συζήτηση σχετικά µε την ασφάλεια και την
αστυνόµευση. Γιατί η αναζήτηση των βέλτιστων αποφάσεων και
πρακτικών σχετικά µε την ασφάλεια των πολιτών εδράζονται στο
εξής ερώτηµα: Πώς µπορεί να εξασφαλιστεί µε τον καλύτερο δυ-
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νατό τρόπο και τις απαραίτητες νοµικές δικλίδες η διατήρηση
της δηµόσιας τάξης στο πλαίσιο της δηµοκρατίας, ταυτόχρονα,
όµως, να αποτραπεί η οποιαδήποτε απόπειρα οργάνων της τά-
ξης να µετατραπούν σε όργανα καταπίεσης και επιβολής;

Όπως σε κάθε δηµοκρατική κοινωνία έτσι και στη δική µας, η
δράση των οργάνων της τάξης οφείλει να ελέγχεται. Για τον
λόγο αυτόν υφίσταται ένα πλέγµα νοµικών, πολιτισµικών και πο-
λιτικών κανόνων. Αυτοί οι κανόνες είναι που προφυλάσσουν την
ίδια τη δηµοκρατία από τη διολίσθησή της σε ένα καθεστώς
αστυνοµικού κράτους, όπου τα όργανα της τάξης είναι παντελώς
αυτονοµηµένα. 

Η δηµοκρατική διακυβέρνηση απαιτεί από την Αστυνοµία δύο
βασικά πράγµατα: Πρώτον, την αποτελεσµατική καταπολέµηση
του κοινού εγκλήµατος, δηλαδή την εδραίωση του αισθήµατος
ασφάλειας στους πολίτες. Δεύτερον, τη διασφάλιση της δηµό-
σιας τάξης µε ταυτόχρονη αποφυγή της αστυνοµικής αυθαιρε-
σίας, δηλαδή µε την ταυτόχρονη διαφύλαξη των δικαιωµάτων. 

Επιτρέψτε µου, λοιπόν, να πω ότι ορισµένες από τις βασικές
µας διαφορές µε την πρότερη κατάσταση που παραλάβαµε, σχε-
τικά µε τη δράση της Αστυνοµίας, έχουν να κάνουν µε το γεγο-
νός ότι υπάρχει µία βασική διαφορά φιλοσοφίας. Και είναι µία
βασική διαφορά φιλοσοφίας για χρόνια τώρα ανάµεσα σε αυτό
που ονοµάζουµε προοδευτική αντίληψη για τον ρόλο του κρά-
τους και τη λειτουργία της δηµοκρατίας και συντηρητική αντί-
ληψη. 

Θέλω, όµως, πριν κλείσω, να αναφερθώ επιγραµµατικά και
στην κατάσταση που παραλάβαµε. Διότι πέρα από τη διαφορά
αντιλήψεων και τη µάχη των ιδεών -που είναι ευνόητη σε µια κοι-
νοβουλευτική δηµοκρατία- νοµίζω ότι η προηγούµενη κατάσταση
και όσα παραλάβαµε δεν τιµούν την προηγούµενη κυβέρνηση.
Θα αναφερθεί και ο Υπουργός, κ. Τόσκας, αργότερα, αλλά όταν
παραλάβαµε το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, διαπιστώ-
σαµε ότι τα µισά οχήµατα της Αστυνοµίας βρίσκονταν σε ακινη-
σία. Βρήκαµε µία διάσπαρτη και χαώδη δοµή, απολύτως δυσ-
λειτουργική και αναποτελεσµατική. Ανακαλύψαµε περιπτώσεις
εξόφθαλµων ρουσφετολογικών και πελατειακών σχέσεων, ενώ,
τέλος, πήραµε στα χέρια µας στοιχεία που έδειξαν ότι η διαδι-
κασία για την τροφοδοσία στα κέντρα κράτησης ήταν είτε νοµικά
έωλη είτε απολύτως ανύπαρκτη. Και η ηγεσία του Υπουργείου
και η Ελληνική Αστυνοµία εργάζονται σκληρά για να αντιµετωπί-
σουν αυτές τις συνθήκες που βρήκαµε από µία διακυβέρνηση
που είχε στην προµετωπίδα της, τουλάχιστον στη ρητορική της,
την τάξη και την ασφάλεια. 

Ας πάµε, όµως, τώρα στο πιο σηµαντικό, όχι στο τι παραλά-
βαµε, αλλά στο τι θέλουµε, τι στοχεύουµε. Τα όργανα της τάξης
οφείλουν να δρουν σε µια δηµοκρατική πολιτεία µε τον πλέον
ήπιο και πάντα απολύτως µελετηµένο τρόπο. Κάθε αστυνοµικός
οφείλει να γνωρίζει –µε απλά λόγια- ότι υπάρχουν κόκκινες γραµ-
µές στο τι µπορεί να πράξει. Επιπλέον, η Ελληνική Αστυνοµία
οφείλει να επικεντρώνει τη δράση της -και αυτό είναι το δικό µας
δόγµα, ας µου επιτραπεί- πρωτίστως στην αποτροπή και την
πρόληψη και όχι στην καταστολή. 

Παραλάβαµε µια Αστυνοµία, η οποία λειτουργούσε µε το αν-
τανακλαστικό της καταστολής, έχοντας µάλιστα και σώµατα, τα
οποία δεν είχαν καµµία ουσιαστική κατεύθυνση πέραν της κατα-
στολής, όπως η οµάδα Δέλτα. Είναι προφανές ότι αυτές είναι
διαφορές –θα έλεγε κάποιος- οραµατικού, ιδεολογικού χαρα-
κτήρα, σε σχέση µε την κατεύθυνση και τις απαντήσεις που δίνει
η δεξιά και η αριστερά στα ζητήµατα της ασφάλειας. Διαχρονι-
κές διαφορές. 

Όµως, νοµίζω ότι η Νέα Δηµοκρατία, πέρα από την ιδεολογία
της, είναι προσκολληµένη και σε ένα τρόπο σκέψης και δράσης
της Αστυνοµίας που δεν µπορεί να απαντήσει στα σύγχρονα
προβλήµατα και -θα µου επιτρέψετε να πω- θυµίζει παλαιότερες
εποχές. 

Πρόσφατα, µάλιστα, µας κατέκριναν γιατί οι αστυνοµικοί στην
Ειδοµένη δεν έλαβαν εντολή να συµπεριφερθούν όπως οι αστυ-
νοµικοί της Πρώην Γιουγκοσλαβικής Δηµοκρατίας της Μακεδο-
νίας απέναντι στους πρόσφυγες, σε ανθρώπους άοπλους και
ανυπεράσπιστους. 

Και πείτε µου, αλήθεια, µε όρους αποτελεσµατικότητας πού

θα οδηγούσε µία τέτοια συµπεριφορά και µία τέτοια επέµβαση.
Ευτυχώς, ο συνδυασµός του ρεαλισµού µε τον ανθρωπισµό είναι
ο πλέον αποδοτικός και θα συνεχίσει να αποτελεί τη βασική µας
στρατηγική. 

Όµως και στην καταπολέµηση του εγκλήµατος βάλαµε στό-
χους και πετύχαµε αποτελέσµατα µε τις συντονισµένες ενέρ-
γειες των υπηρεσιών της Ελληνικής Αστυνοµίας. Τα αποτελέσ-
µατα έχουν φανεί. Είτε µιλάµε για το λαθρεµπόριο, τη διακίνηση
των ναρκωτικών, τον παγκόσµιο τζόγο είτε για άλλες περιπτώ-
σεις έχουν µπει ήδη οι βάσεις και το επόµενο διάστηµα πιστεύω
ότι θα δούµε µία πιο ολοκληρωµένη εικόνα της υλοποίησης του
σχεδιασµού µας στο κοµµάτι της αστυνόµευσης. 

Πρώτα και κύρια επιδιώκουµε να σταθεροποιηθεί η εικόνα σχε-
τικά µε το προσφυγικό και µεταναστευτικό ζήτηµα. Δεύτερον, η
Ελληνική Αστυνοµία και το αρµόδιο Υπουργείο επεξεργάζονται
ήδη σχέδια για τον µεθοδικότερο έλεγχο των πόλεων µε στόχο
την αποτελεσµατικότερη αντιµετώπιση της µικρής και µεγάλης
εγκληµατικότητας. Τρίτον, επιδιώκουµε να υπάρξει ένας διαχω-
ρισµός ανάµεσα στην ήπια και αυστηρή προσέγγιση της αντιµε-
τώπισης κατά περίπτωση, µε τον ηπιότερο τρόπο να εφαρµόζεται
στην κοινωνική διαµαρτυρία και τον αυστηρότερο τρόπο, τον
άτεγκτο τρόπο, στην εγκληµατική δραστηριότητα. Και τέλος, θα
κινηθούµε για την αναβάθµιση και τον εκσυγχρονισµό του εξο-
πλισµού της Ελληνικής Αστυνοµίας, που σε πολλές περιπτώσεις
είναι απαρχαιωµένος και σε µειονεκτική θέση σε σύγκριση µε τις
υποδοµές του οργανωµένου εγκλήµατος. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κλείνω λέγοντας ότι αν η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση ζητώντας τη σηµερινή συζήτηση διεκδικεί
µία ατέρµονη σκιαµαχία, όπου θα κυριαρχεί ο φόβος και η ανα-
σφάλεια, την ενηµερώνω ότι µαταιοπονεί. Δεν πρόκειται να επι-
τρέψουµε να συκοφαντηθεί η χώρα µας και ο λαός µας, την ώρα
που οι πολίτες του κόσµου, τα µάτια της ανθρωπότητας είναι
στραµµένα εδώ και πολλές φορές δακρύζουν από συγκίνηση και
δέος στην προσπάθεια των Ελλήνων πολιτών να υπερασπιστούν
αξίες, όπως η αλληλεγγύη και η ανθρωπιά. 

Και ξέρετε, η ασφάλεια είναι κατοχυρωµένο συνταγµατικό δι-
καίωµα και πρέπει µία συντεταγµένη πολιτεία να δρα µε τρόπο
ώστε να τη διασφαλίζει για όλους τους πολίτες. Όµως, όπως η
ασφάλεια είναι κατοχυρωµένο συνταγµατικό δικαίωµα, έτσι
πλέον και η αλληλεγγύη και η ανθρωπιά είναι κατοχυρωµένες
αρετές και αξίες που συνάδουν µε τον πολιτισµό µας, µε την
κουλτούρα µας, µε τις ιδέες µας, µε τις αξίες µας. Αυτές είναι
οικουµενικές αρετές και αξίες και είµαστε υπερήφανοι που η
παγκόσµια σφαίρα τις αποδίδει στον ελληνικό λαό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστώ πολύ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω τον λόγο στον Αρ-

χηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, έχω την τιµή να ανακοι-
νώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα
άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγή-
θηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»
και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο ορ-
γάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα µία µαθήτριες
και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 3ο Γυµνάσιο
Βύρωνα. 

Η Βουλή σάς υποδέχεται. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο Εκπαιδευτικό
Πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυ-
µα της Βουλής και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι έξι
µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 47ο

Δηµοτικό Σχολείο του Πειραιά. 
Η Βουλή σάς υποδέχεται. 

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Τον λόγο έχει ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο

κ. Κυριάκος Μητσοτάκης. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
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τίας): Αναρωτηθήκατε, κύριε Τσίπρα, γιατί η σηµερινή συζήτηση
είναι επίκαιρη; Θα σας απαντήσω αµέσως.

Η σηµερινή προ ηµερησίας διάταξης συζήτηση για την ασφά-
λεια, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν είναι απλώς επίκαιρη εξαι-
τίας των πρόσφατων τροµοκρατικών χτυπηµάτων στις Βρυξέλ-
λες.

Δεν είναι απλώς επίκαιρη επειδή οι πολίτες αισθάνονται αυξη-
µένη ανασφάλεια λόγω του τρόπου µε τον οποίο η Κυβέρνηση
έχει χειριστεί το προσφυγικό - µεταναστευτικό πρόβληµα.

Είναι, όµως, επίκαιρη, κύριε Τσίπρα, επειδή σε ολόκληρο τον
κόσµο αναπτύσσεται µία συζήτηση για τον τρόπο µε τον οποίο
οι οργανωµένες κοινωνίες αντιλαµβάνονται το δίληµµα µεταξύ
ελευθερίας και ασφάλειας. 

Το αίτηµα για τη σηµερινή συζήτηση δεν έγινε για να κινδυνο-
λογήσουµε. Έγινε, όµως, για να τοποθετηθούµε όλοι µε υπευθυ-
νότητα, µε σοβαρότητα απέναντι στη σηµερινή απογοητευτική
κατάσταση, αλλά και απέναντι στις νέες προκλήσεις.

Σας ενοχλεί αυτή η συζήτηση.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ησυχία, παρακαλώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Είναι νοµίζω ξεκάθαρο και στη γλώσσα του σώµατός σας.
Σας ενοχλεί γιατί δυστυχώς αυτή η συζήτηση τις τελευταίες δε-
καετίες έχει γίνει στη χώρα µας, αποκλειστικά, τολµώ να πω, υπό
την ιδεολογική ηγεµονία της Αριστεράς, όχι µε όρους πραγµατι-
σµού, αλλά µέσα από τις ιδεοληψίες ορισµένων αριστερών ρευ-
µάτων.

Κάποιοι, κύριε Τσίπρα, βάφτισαν «ελευθερία» τις διαδηλώσεις
πενήντα ατόµων, που έκλειναν όποτε ήθελαν το κέντρο της Αθή-
νας. Το αναντίρρητο δικαίωµα των πολιτών να διαδηλώνουν µε-
ταλλάχθηκε σε µία καταχρηστική συµπεριφορά διατάραξης της
κοινωνικής γαλήνης και της οικονοµικής δραστηριότητας. Φαν-
τάζοµαι ότι σε αυτό αναφερθήκατε όταν χρησιµοποιήσατε τον
όρο «προοδευτική –ενδεχοµένως και φιλελεύθερη- αντίληψη».

Κάποιοι βάφτισαν «ελευθερία» τις καταδροµικές επιθέσεις
των αντεξουσιαστών από το άβατο των Εξαρχείων. 

Και κάποιοι βέβαια βάφτισαν «ελευθερία» τις καταλήψεις δη-
µοσίων πανεπιστηµίων από κοµµατικές νεολαίες. 

Κάποιοι µε άλλα λόγια, κύριε Τσίπρα, έµπλεξαν την ελευθερία
µε την ασυδοσία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Εγκατέλειψαν στην πορεία της µεταπολιτευτικής ελληνικής δη-

µοκρατίας δύο βασικά αξιώµατα:
Αξίωµα πρώτο: Η ελευθερία του κάθε πολίτη σταµατά εκεί που

αρχίζει η ελευθερία του άλλου. Τα όρια της ατοµικής ελευθερίας
τα καθορίζει ο νόµος.

Αξίωµα δεύτερο: Η εσωτερική ασφάλεια, µαζί µε την εξωτε-
ρική άµυνα, αποτελεί κεντρικό πυλώνα της λειτουργίας του κρά-
τους. Δεν εκχωρείται και δεν αµφισβητείται και η πρώτη υπο-
χρέωση κάθε ευνοµούµενης χώρας είναι η ασφάλεια των πολι-
τών της. 

Η ασφάλεια, κατά συνέπεια, κύριε Τσίπρα, είναι προϋπόθεση
ελευθερίας. Είναι όρος απαραίτητος για την επιδίωξη των ατο-
µικών φιλοδοξιών, των φιλοδοξιών του κάθε πολίτη, αλλά και για
τη συλλογική πρόοδο, για τη συλλογική ευηµερία. Με άλλα λόγια
η ασφάλεια είναι απαραίτητη προϋπόθεση αξιοπρέπειας και προ-
όδου και για τους πολίτες και για τη χώρα. Η ασφάλεια είναι πο-
λύτιµο ατοµικό, κοινωνικό και εθνικό αγαθό. Είναι θεµελιώδες
συνταγµατικό δικαίωµα του πολίτη και θεµελιώδης υποχρέωση
του κράτους. Είναι καθήκον κάθε δηµοκρατικής πολιτείας, γιατί,
κύριε Τσίπρα, ο φοβισµένος πολίτης είναι ανελεύθερος πολίτης.
Η Δηµοκρατία –και φαντάζοµαι θα συµφωνήσετε σε αυτό- δεν
θέλει φοβισµένους πολίτες. Θέλει ασφαλείς, ελεύθερους, δηµι-
ουργικούς ανθρώπους. 

Η ασφάλεια απαιτεί διαρκή µέριµνα και διαρκή φροντίδα και
προστασία, ειδικά στη σηµερινή εποχή, µια εποχή οικονοµικής,
κοινωνικής και θεσµικής κρίσης, µια εποχή δραµατικών γεωπο-
λιτικών αλλαγών, εντάσεων και συγκρούσεων στην ευρύτερη πε-
ριοχή µας και βέβαια µία εποχή συνεχών διευρυνόµενων και
εντεινόµενων ασύµµετρων απειλών κάθε µορφής, από την ισλα-
µική τροµοκρατία µέχρι τις φυσικές καταστροφές και από τη βία

του οργανωµένου εγκλήµατος ως τις επιθέσεις δολιοφθοράς
στο διαδίκτυο. Η εµπέδωση και η ενίσχυση της ασφάλειας, η
πρόληψη και η έγκαιρη αντιµετώπιση των απειλών απαιτούν από
όλους, τουλάχιστον σε αυτήν την Αίθουσα, διαρκή εγρήγορση,
αλλά απαιτούν και ξεκάθαρες θέσεις.

Και η εκάστοτε κυβέρνηση οφείλει, χωρίς ιδεολογικούς εγκλω-
βισµούς, να διασφαλίσει οµαλό ειρηνικό κοινωνικό και εθνικό βίο,
αλλά για αυτό χρειάζεται κατάλληλος και µελετηµένος σχεδια-
σµός και αποφασιστική σφαιρική πολιτική ασφάλειας, τόσο σε
θεσµικό όσο και σε επιχειρησιακό επίπεδο.

Είναι σαφές, κύριε Τσίπρα, και δεν χρειάζεται καν να το επα-
ναλάβω -θα το πω, όµως, επειδή αναφερθήκατε εσείς σε αυτό-
ότι ουδείς επιθυµεί να µετατρέψει την Ελλάδα σε αστυνοµικό
κράτος. Κάτι τέτοιο είναι απολύτως αντίθετο µε τις αρχές της
δικής µας παράταξης και είναι µια απαράδεκτη άρνηση όλων
όσων πιστεύουµε στη Νέα Δηµοκρατία. Το κράτος οφείλει να µε-
γιστοποιεί και όχι να περιορίζει τις ατοµικές ελευθερίες. 

Ταυτόχρονα, όµως, είναι εξίσου προφανές ότι εµείς, ως Νέα
Δηµοκρατία, δεν πρόκειται να δεχθούµε -και οι πολίτες δεν θα
το επιτρέψουν- µια χώρα ξέφραγο αµπέλι, στο όνοµα µίας δήθεν
ελευθερίας και µίας θεωρητικής προστασίας και προάσπισης
των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, η οποία καταλήγει τελικά να υπο-
νοµεύει την ίδια την ασφάλεια και το σύνολο των ελευθεριών και
δικαιωµάτων όλων των πολιτών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κι επειδή η Κυβέρνηση -φάνηκε ξεκάθαρα και από τη σηµε-

ρινή σας οµιλία- διακατέχεται από µια σύγχυση γύρω από αυτά
τα ζητήµατα, είναι αναγκαίο σήµερα να ξεκαθαρίσουµε ορισµένα
πράγµατα, κύριε Τσίπρα. 

Η Κυβέρνηση και ο ΣΥΡΙΖΑ, τόσο στο ιδεολογικό αντιεξουσια-
στικό σας παρελθόν όσο και στο εξουσιαστικό µνηµονιακό σας
παρόν, είχαν και εξακολουθούν να έχουν –φάνηκε ξεκάθαρα από
την οµιλία σας- µια αµφιλεγόµενη στάση –και είµαι ήπιος στον
χαρακτηρισµό µου- απέναντι στη θεµελιώδη σηµασία της ασφά-
λειας ως προϋπόθεση για τη δηµοκρατία, την ελευθερία, την απ-
ρόσκοπτη οικονοµική δραστηριότητα και την πρόοδο. 

Για ορισµένα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ οι λέξεις «δηµόσια τάξη»,
«ασφάλεια», «κράτος δικαίου» και «αστυνοµία» είναι σχεδόν απα-
γορευµένες στο πολιτικό τους λεξιλόγιο. Είναι λέξεις που σας
προκαλούν αλλεργία. 

Μόλις εχθές είδα µία ανακοίνωση από τον τοµέα δικαιωµάτων
του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος για άλλη µία φορά καλεί τον αρµόδιο
Υπουργό και διά του Υπουργού την Κυβέρνηση να προχωρήσει
άµεσα στον ουσιαστικό εκδηµοκρατισµό της Ελληνικής Αστυνο-
µίας. 

Θα µας εξηγήσετε κάποια στιγµή στη δευτερολογία σας, κύριε
Τσίπρα, τι ακριβώς εννοείτε; Δεν λειτουργεί δηµοκρατικά η Αστυ-
νοµία; Δεν υπόκειται στους πολιτικούς προϊσταµένους; Τι είναι,
επιτέλους, αυτή η «καραµέλα» του εκδηµοκρατισµού της Ελλη-
νικής Αστυνοµίας;

Καταθέτω στα Πρακτικά και το σχετικό δηµοσίευµα.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-

ριάκος Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βου-
λής)

Και αν για ορισµένους αυτό το οποίο λέω ακούγεται ως υπερ-
βολή, σας καλώ να θυµηθείτε ένα µόνο χαρακτηριστικό παρά-
δειγµα. Δεν σας φαίνεται παράξενο, κύριε Τσίπρα, που για πρώτη
φορά η Αξιωµατική Αντιπολίτευση υποχρεώθηκε στα ζητήµατα
δηµόσιας τάξης να στηρίξει έναν δικό σας Υπουργό τον οποίο
πολεµούσε η ίδια του η Κυβέρνηση και ο ΣΥΡΙΖΑ; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και αναφέροµαι φυσικά στον κ. Πανούση, ο οποίος για πολύ

καιρό κατήγγειλε την κατάληψη της πρυτανείας του Πανεπιστη-
µίου Αθηνών, χωρίς φυσικά να έχει την παραµικρή κυβερνητική
στήριξη. Σήµερα ο πρύτανης, ο οποίος στήριζε αυτή την κατά-
ληψη, είναι Υπουργός σας και ο κ. Πανούσης ιδιωτεύει, είναι σπίτι
του.

Λοιπόν, η χώρα έχει πληρώσει πολύ ακριβά, κύριε Τσίπρα, τη
χαλαρή σχέση ενός τµήµατος του πολιτικού συστήµατος µε τη
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βία. Και η αλήθεια είναι ότι ένα τµήµα της Αριστεράς αρνιόταν
και ενδεχοµένως να αρνείται ακόµη να καταδικάσει τη βία από
όπου κι αν αυτή προέρχεται. 

Και δεν αναφέροµαι µόνο στην τροµοκρατία. Γιατί, βέβαια, η
τροµοκρατία στην Ελλάδα, κύριε Τσίπρα, είχε ιδεολογικό πρό-
σηµο και τα περισσότερα θύµατά της, δυστυχώς, το ίδιο. Ανα-
φέροµαι στους προπηλακισµούς πολιτικών που τόσο της µόδας
ήταν την εποχή της έξαρσης του αντιµνηµονιακού αγώνα. Ανα-
φέροµαι στη χυδαιότητα των δήθεν πολιτικών κατήγορων που
έσπευδαν σε κάθε ευκαιρία να χαρακτηρίσουν όποιον διαφω-
νούσε µαζί τους προδότη και γερµανοτσολιά. Αναφέροµαι στους
δήθεν αγανακτισµένους που έστηναν κρεµάλες, πολλοί εκ των
οποίων βρίσκονται σήµερα σε αυτήν την Αίθουσα ως Βουλευτές
της κυβερνητικής πλειοψηφίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Γιατί η λεκτική βία, κύριε Τσίπρα, είναι πολύ συχνά προάγγε-

λος της φυσικής βίας. 
Διότι όταν ο πολιτικός, αλλά και ο απλός πολίτης δεν αισθάνε-

ται ελεύθερος και ασφαλής να εκφράσει τις απόψεις του, τότε
υπονοµεύεται τελικά η ίδια η δηµοκρατία.

Για όλους αυτούς τους λόγους, η συζήτηση που κάνουµε είναι
επίκαιρη και είναι µια συζήτηση η οποία θα έπρεπε να είχε γίνει
εδώ και πολύ καιρό, για να γνωρίζουν επιτέλους οι πολίτες ποια
ακριβώς είναι η αντίληψη της Κυβέρνησής σας στα θέµατα
ασφάλειας και φυσικά, να µην εκπλήσσονται ούτε µε τις πράξεις
σας, αλλά ούτε και µε τις παραλείψεις σας.

Με την πρωτοβουλία µας αυτή σπάµε σήµερα, πράγµατι, ένα
µεταπολιτευτικό ταµπού, διαλύουµε µια αγκύλωση που για δε-
καετίες έχει επιβάλει στον δηµόσιο διάλογο και στην πολιτική λο-
γική µια ιδεοληπτική, περιθωριακή, αριστερίστικη λογική, µια
λογική που βασιζόταν και δυστυχώς, από αυτά που ακούω, βα-
σίζεται ακόµα και σήµερα σε µια διπλή άρνηση: Άρνηση πρώτη,
της αποδοχής ότι η ασφάλεια, η δηµόσια τάξη, η εφαρµογή των
νόµων είναι κοινωνικό αγαθό και αυτονόητη προϋπόθεση ελευ-
θερίας και άρνηση δεύτερη, η καταδίκη κάθε µορφής βίας, από
όπου και αν αυτή προέρχεται.

Αυτές οι δύο αρνήσεις είχαν, µάλιστα, προβληθεί -σχεδόν επι-
βληθεί- στον δηµόσιο διάλογο σε τέτοιο βαθµό, ώστε τελικά έρι-
χναν νερό στον µύλο της ακριβώς αντίθετης άποψης εκείνης,
που είναι έτοιµη να υιοθετήσει ακραίες πρακτικές µισαλλοδοξίας,
βίας, αυταρχισµού σε βάρος κάθε δηµοκρατικού, κάθε ανθρώ-
πινου δικαιώµατος.

Εµείς, λοιπόν, απορρίπτουµε κατηγορηµατικά και τις δύο
αυτές λογικές, διότι για µια ακόµα φορά ο δρόµος του µέτρου,
ο δρόµος της δηµοκρατικής νοµιµότητας, ο δρόµος του σεβα-
σµού, της τήρησης των νόµων είναι ο σωστός δρόµος και εµείς
σε αυτόν πιστεύουµε και αυτόν τον δρόµο θα κάνουµε πράξη.

Εσείς, όµως, σε τι ακριβώς πιστεύετε;
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Λίγο ησυχία παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι. Κατανοώ από την
περιορισµένη προσέλευση των Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ ότι το
θέµα δεν σας ενδιαφέρει πολύ. Σας διαβεβαιώνω, όµως, ότι εν-
διαφέρει πάρα πολύ την ελληνική κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Εσείς, λοιπόν, τι έχετε κάνει ακριβώς αυτούς τους τελευταίους

δεκαπέντε µήνες και µε τι ηθικό έρεισµα κατηγορείτε -το κάνατε
και σήµερα- τη Νέα Δηµοκρατία για ηθική ανευθυνότητα; Πάµε,
λοιπόν, να τα δούµε ένα-ένα.

Πριν από λίγες ηµέρες συνέβη το εξής αδιανόητο. Δυνάµεις
της ασφάλειας των Σκοπίων µε τρόπο απαράδεκτο άσκησαν
βίαια αστυνοµικά µέτρα κατά των προσφύγων που βρίσκονταν
στο ελληνικό έδαφος, κύριε Τσίπρα. Κατ’ ουσίαν, δηλαδή, µια
τρίτη χώρα προέβη σε πράξη τήρησης της τάξεως εντός της ελ-
ληνικής επικράτειας -για αυτό σας κατηγορούµε, κύριε Τσίπρα-
και το ανήκουστο αυτό γεγονός συνέβη, διότι υπήρχε και υπάρ-
χει ακόµα σήµερα πλήρης απουσία του κράτους από τµήµα του
ελληνικού εδάφους, από την Ειδοµένη, το πιο ευαίσθητο σηµείο
του ελληνικού κράτους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Στην Ειδοµένη, στις φαβέλες του Πειραιά, µη κυβερνητικές ορ-

γανώσεις, άλλες γνωστές και πολύ σοβαρές -και χαιρετίζουµε το

έργο τους και τη συµβολή τους σε αυτή τη µεγάλη προσπάθεια
την οποία όλοι κάνουµε για την αντιµετώπιση του προβλήµατος-
αλλά και πολλές άγνωστες υποκαθιστούν το ελληνικό κράτος.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ησυχία, παρακαλώ!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Αναφερθήκατε και στο Ελληνικό.
Κύριε Τσίπρα, ένα κορίτσι δεκαεπτά χρόνων έχασε χθες τη

ζωή του στο Ελληνικό. Δεν γνωρίζω τους λόγους. Αυτό το οποίο
γνωρίζω, όµως, είναι ότι οι δήµαρχοι της περιοχής σάς έστειλαν
µια επιστολή. Τι σας λένε σε αυτή την επιστολή; Για να µη λέµε
ότι τα λέµε µόνο εµείς, διαβάζω το εξής:

«Οι συνθήκες, που έχουν δηµιουργηθεί, είναι εκτός ελέγχου
και εγκυµονούν τεράστιους κινδύνους για τη δηµόσια υγεία και
ασφάλεια, κύριε Τσίπρα.

Παρά τις επίσηµες έγγραφες οχλήσεις µας, δεν έχουµε λάβει
εκ µέρους σας, κύριε Πρωθυπουργέ, καµµία απάντηση. Εκπέµ-
πουµε την ανθρώπινη κραυγή αγωνίας για τη δηµόσια υγεία και
ασφάλεια τόσο των προσφύγων όσο και των τοπικών πληθυ-
σµών».

Καταθέτω τη σχετική επιστολή στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-

ριάκος Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερ-
θείσα επιστολή, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Ίσως αξιωθείτε να τους απαντήσετε κάποια στιγµή, κύριε Τσί-
πρα. Όµως, ας σταµατήσει πια αυτή η καραµέλα του δήθεν αν-
θρωπισµού. Πηγαίνετε να κάνετε µια βόλτα στην Ειδοµένη και
στο Ελληνικό, να δείτε πού έχει πνιγεί ο ανθρωπισµός της «πρώ-
τη φορά αριστερά».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Υπάρχει, σήµερα, ένα επικίνδυνο κενό, ένα κενό, το οποίο κα-

λύπτεται από τους διαβόητους πια «αλληλέγγυους». Φτάσαµε
στο εξής παράδοξο: Οι «αλληλέγγυοι», φαίνεται, να έχουν µεγα-
λύτερη αξιοπιστία όταν συνοµιλούν µε τους πρόσφυγες, απ’ ό,τι
έχει το ελληνικό κράτος. Το ελληνικός κράτος λέει στους πρό-
σφυγες, «τα σύνορα είναι κλειστά, έκλεισαν οριστικά», οι «αλλη-
λέγγυοι» λένε στους πρόσφυγες «τα σύνορα θα ανοίξουν» κι
έχουµε φτάσει στο σηµείο οι πρόσφυγες να πιστεύουν τους «αλ-
ληλέγγυους» κι όχι το ελληνικό κράτος. Αυτό, λοιπόν, είναι η τρα-
γελαφική κατάσταση µιας κυβέρνησης η οποία έχει απωλέσει
κάθε ίχνος αξιοπιστίας.

Είστε, δυστυχώς, πανταχού απόντες κι αυτό από µόνο του, ξέ-
ρετε, συνιστά µια παραδοξότητα. Διότι, µια αριστερή κυβέρνηση
θεωρητικά θέλει το κράτος παρόν. Πράγµατι, το κράτος είναι
παρόν, δια της παρεµβάσεώς του, στις ανεξάρτητες αρχές, στη
δικαιοσύνη, στην ιδιωτική εκπαίδευση. Όταν εγείρονται, όµως,
ζητήµατα ασφάλειας, δηµόσιας τάξης και προστασίας των συ-
νόρων, τότε απουσιάζει το κράτος µέχρι εξαφανίσεως. Αλλά
αυτό φαίνεται να µην σας απασχολεί.

Ξεκινήσατε, χθες, άλλη µια προσπάθεια, µετά από ενάµιση
µήνα -και προφανώς υπό την πίεση της σηµερινής συζήτησης-,
απελευθέρωσης της σιδηροδροµικής γραµµής στην Ειδοµένη, η
οποία εξ όσων γνωρίζω εξακολουθεί να παραµένει κλειστή. Ανα-
καταλήφθηκε από τους πρόσφυγες. Είναι δυνατόν να συµβαί-
νουν αυτά τα πράγµατα, κύριε Τσίπρα, σε µια ευνοµούµενη
χώρα; Πώς τα αντιλαµβάνεστε, δηλαδή, ακριβώς; Ποια είναι τα
όρια άσκησης της εξουσίας του κράτους, όταν δεν µπορεί να
διασφαλίσει ότι η κύρια σιδηροδροµική επικοινωνία της χώρας
µε τη βόρεια Ευρώπη παραµένει ανοικτή;

Βέβαια, προχωρήσατε στην αποσυµφόρηση του Λιµανιού του
Πειραιά µόλις πριν από δύο µέρες και εγκαλείτε εµάς ότι δήθεν
δυσφηµούµε την εικόνα της χώρας εν όψει τουριστικής περιό-
δου; Δηλαδή, η εικόνα, την οποία εσείς ανεχθήκατε στον Πειραιά
δεν δυσφηµούσε την εικόνα της χώρας, κύριε Τσίπρα; Ας είµα-
στε λίγο σοβαροί, επιτέλους, σε αυτήν την Αίθουσα.

Σε ποια σοβαρή ευρωπαϊκή χώρα θα µπορούσε η κεντρική σι-
δηροδροµική γραµµή και το κεντρικό λιµάνι να είναι κλειστό και
να έχει αυτήν την εικόνα; Και σε ποια ευρωπαϊκή χώρα µπορούν
να κλείνουν, επίσης, επ’ αόριστον οδικοί άξονες, κύριε Τσίπρα,
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για διαµαρτυρία; Και σε ποια ευρωπαϊκή χώρα µπορεί να µετα-
τρέπονται κεντρικές πλατείες της πρωτεύουσας σε καταυλι-
σµούς µεταναστών και προσφύγων; Μόνο στην Ελλάδα
συµβαίνουν αυτά, κύριε Τσίπρα. Διότι, δυστυχώς, µόνο στην Ελ-
λάδα βαφτίζεται η ανοµία ανθρωπισµός και ελευθερία η καταπά-
τηση θεµελιωδών ατοµικών δικαιωµάτων.

Αναφερθήκατε, για άλλη µια φορά, στην οµιλία σας, στο δήθεν
αίτηµα της Νέας Δηµοκρατίας, για κέντρα κλειστού τύπου. Τα
έχετε µπλέξει λίγο, κύριε Τσίπρα. Εµείς ζητάµε κλειστά προανα-
χωρησιακά κέντρα για τους παράτυπους, για τους παράνοµους
µετανάστες, κάτι στο οποίο συµφωνήσατε και εσείς στη συζή-
τηση, την οποία είχαµε στο Προεδρικό Μέγαρο! Γιατί υποκρίνε-
στε, λοιπόν; Τα ξεχνάτε τώρα αυτά; Υπήρχαν και µάρτυρες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έρχεστε τώρα, για να κλείσετε το µάτι στους πενήντα τρεις,

να µας κάνετε µαθήµατα ανθρωπισµού και ουµανισµού; Είστε
απόντες! Είστε απόντες, κύριε Τσίπρα. Οι µόνοι παρόντες είναι
διάφοροι ανεξέλεγκτοι, οι οποίοι όταν δεν είναι µέσα στην Κου-
µουνδούρου, είναι προφανώς στους προσφυγικούς καταυλι-
σµούς και κάνουν τις δικές τους δουλειές προπαγάνδας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι θύλακες της κρατικής απου-
σίας εξελίσσονται, δυστυχώς, σε θύλακες ολοένα και πιο επικίν-
δυνης ανοµίας. Προς το παρόν, βίαιες συµπεριφορές εκδηλώ-
νονται µέσα στους καταυλισµούς. Καθώς, όµως, είστε ανήµποροι
να το αποτρέψετε, σε λίγο υπάρχει ο κίνδυνος οι συµπεριφορές
αυτές να επεκταθούν και εκτός καταυλισµών. Υπάρχει µια αί-
σθηση παντού στη χώρα, µόνο εσείς µπορεί να µην τη βλέπετε,
ότι τα πράγµατα βγαίνουν εκτός ελέγχου και µέρα µε τη µέρα οι
τοπικές κοινωνίες ανησυχούν ολοένα και περισσότερο. 

Την ίδια στιγµή, βέβαια, το «άβατο» των Εξαρχείων, όπως το
χαρακτήρισε ο δικός σας υπουργός ο κ. Τόσκας, παραµένει άβα-
το. Και θεαµατικό αποκορύφωµα και επιβεβαίωση των όσων σας
λέω ήταν η ένοπλη –προσέξτε!-, η ένοπλη πορεία αναρχικών
στην καρδιά της Πρωτεύουσας πριν από λίγες εβδοµάδες. Οι άν-
θρωποι αυτοί δεν πέρασαν µόνο τον Ρουβίκωνα της παραβατι-
κότητας, έχουν ξεπεράσει κάθε όριο, κάθε νόµο και κάθε κανόνα.
Εµφανίζονται ανενόχλητοι, επιτίθενται ανενόχλητοι, φεύγουν
ανενόχλητοι και µάλιστα, τελευταία βλέπω µε ενδιαφέρον ότι έ-
χουν στοχοποιήσει και µέσα µαζικής ενηµέρωσης, τα οποία είναι
µη αρεστά στην Κυβέρνηση.

Τι συµβαίνει, κύριε Τσίπρα; Γιατί γίνονται αρεστά τέτοια φαι-
νόµενα; Μήπως τελικά και σήµερα ακόµα υπάρχει ανοικτή γραµ-
µή επικοινωνίας µεταξύ κάποιων στελεχών σας και του αντιεξου-
σιαστικού χώρου; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μην σπεύδετε να µας κατηγορήσετε για σπέκουλα, διότι, ξέ-

ρετε, δυστυχώς, τα ίδια τα γεγονότα σας διαψεύδουν. 
Να θυµίσω, σε αυτό εδώ πέρα το Σώµα, ποια ήταν η πρώτη νο-

µοθετική πρωτοβουλία του Υπουργού Δικαιοσύνης, του κ. Παρα-
σκευόπουλου; Ήταν η ικανοποίηση, σχεδόν, όλων των αιτηµάτων
των φυλακισµένων τροµοκρατών. Και το ενδιαφέρον σας για την
αποφυλάκιση του καταδικασµένου πέντε φορές σε ισόβια, για
πέντε δολοφονίες, Σάββα Ξηρού, είναι τουλάχιστον ύποπτο. 

Βέβαια, δικό σας στέλεχος -φαντάζοµαι ο κ. Λάµπρου δεν έχει
διαγραφεί από τον ΣΥΡΙΖΑ- είχε αναλάβει τις «διαπραγµατεύ-
σεις» µε αρκετούς έγκλειστους στον Κορυδαλλό.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Τι ψέµατα είναι αυτά;
ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Λέτε ψέµατα. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Στον κ. Πανούση να τα πείτε. Μην τα λέτε σε εµένα. Αυτός
τα λέει.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Να διαβάσετε για τον Κανελλό-
πουλο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία, παρακαλώ.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Ψέµατα είπε;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Μπαλαούρα, κάντε

ησυχία, παρακαλώ. Ακούµε µε προσοχή.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Κάντε και εσείς ησυχία, παρακαλώ.
Ελάτε, κύριε Μητσοτάκη, συνεχίστε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Αναρωτιέµαι, κύριε Τσίπρα, αν και σήµερα ακόµα εξαργυ-
ρώνετε κάποια γραµµάτια. 

Ήρθε, λοιπόν, η ώρα σε αυτή την Αίθουσα, επιτέλους, να πού-
µε την αλήθεια. Η ανοχή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, στη βία χαµηλής έντασης, εκτρέφει τελικά την τροµοκρα-
τία. Διότι, ξέρετε κάτι, κύριε Τσίπρα; Η απόσταση, που χωρίζει
µία βαριοπούλα από µία µολότοφ και µία µολότοφ από ένα κα-
λάσνικοφ είναι τελικά µικρή. Και η θεωρία…

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Το τσεκούρι;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Τα τσεκούρια τα ξέχασες;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ήσυχα παρακαλώ. Κάντε

ησυχία.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ο Καλαµ-
πόκας είχε βαριοπούλες, όχι εµείς.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Θα τα πείτε µετά. Μην ανησυχείτε. Θα απαντήσετε µετά.

Ξέρετε, κύριε Τσίπρα, είναι µία θεωρία, η οποία έχει επιβεβαι-
ωθεί σε πολλές άλλες χώρες και σε πολλές άλλες κοινωνίες.
Είναι η θεωρία των «σπασµένων παραθύρων», αν την έχετε ακού-
σει. Ένα σπασµένο παράθυρο, µια πράξη η οποία µπορεί να φαί-
νεται σχετικά ανώδυνη, µπορεί εύκολα να οδηγήσει σε µια
κλιµάκωση της βίας. Και η επαναστατική γυµναστική των «παι-
διών-αντιεξουσιαστών», που τύγχαναν της συστηµατικής προ-
στασίας στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ -να µην τα ξεχνάµε αυτά, κύριε
Τσίπρα- κινδυνεύει να εκθρέψει µία νέα γενιά αδίστακτων τρο-
µοκρατών.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία παρακαλώ. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Δυστυχώς, όµως, ξέρετε, το πρόβληµα της ασφάλειας δεν
αφορά µόνο στους κουκουλοφόρους και δεν αφορά µόνο στους
επίδοξους τροµοκράτες. Ο πολίτης σήµερα, κύριε Τσίπρα, αι-
σθάνεται απροστάτευτος. Και, δυστυχώς, για εσάς τα στοιχεία
τον επιβεβαιώνουν.

Αναφερθήκατε στην ανάγκη της Αστυνοµίας να προστατεύει
τους πολίτες από το κοινό έγκληµα. Συµφωνώ µαζί σας. 

Για δείτε λίγο, λοιπόν, τα στατιστικά: 
Οι ληστείες αυξήθηκαν, στην επικράτεια, τους πρώτους έξι

µήνες του 2015 κατά περίπου 15% σε σχέση µε το πρώτο εξά-
µηνο του 2014. Οι κλοπές, οι διαρρήξεις αυξήθηκαν και στην Ατ-
τική και στην επικράτεια κατά 6% και η εικόνα ανοµίας επέστρε-
ψε, δυστυχώς, στα κέντρα των µεγάλων πόλεων. 

Συντονισµένες επιχειρήσεις, κατά της παραβατικότητας, πε-
ριορίστηκαν στο ελάχιστο και δράσεις αναβάθµισης της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας, τις οποίες σήµερα θυµηθήκατε στην οµιλία σας,
εγκαταλείφθηκαν και ακυρώθηκε στην πράξη, το σχέδιο της προ-
ηγούµενης κυβέρνησης για πεζές περιπολίες, ενώ θεωρητικά οι
Αστυνοµικοί, που εκτελούν αυτές τις πεζές περιπολίες προφο-
ρικά εντέλλονται στην πραγµατοποίηση άλλων έργων, κυρίως,
στη φύλαξη κυβερνητικών στελεχών και γραφείων τους. 

Εγκαταλείφθηκε επί της ουσίας -το οµολόγησε και ο ίδιος ο
Υπουργός σας- ο θεσµός του «Αστυνοµικού της Γειτονιάς». Και,
βέβαια, καταργήθηκε η Οµάδα Δέλτα, κατ’ απαίτηση της νεο-
λαίας του ΣΥΡΙΖΑ και του «Ρουβίκωνα», µε αποτέλεσµα, σήµερα,
να αλωνίζει ο «Ρουβίκωνας». Γνωρίζει ότι δεν υπάρχει καµµία τα-
χυκίνητη οµάδα άµεσης επέµβασης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μετά, βέβαια, τα χτυπήµατα στο µετρό, η Άµεση Δράση και η

Οµάδα Ζ έχουν αναλάβει πλέον τη φρούρηση στατικών σταθµών
και στατικών στόχων. Λειτουργούν επί της ουσίας ως στατική δύ-
ναµη. Άρα, αλλοιώνετε επί της ουσίας τη φύση αυτών των Υπη-
ρεσιών. 

Αναρωτιέµαι: Η Κυβέρνηση είχε διακηρύξει ότι θα αφαιρέσει
δύο χιλιάδες περίπου αστυνοµικούς από την Υπηρεσία Επισήµων
Προσώπων. Πόσοι απασχολούνται στην υπηρεσία σήµερα, κύριε
Τόσκα; Να µας τα πείτε, διότι, σύµφωνα µε τα δικά µας δεδο-
µένα, είναι περισσότεροι από ό,τι ήταν στο τέλος του 2014. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Βεβαίως και θα σας τα πω.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και
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Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Θα τα ακούσετε. Αφού θέλετε
έτσι, θα τα ακούσετε. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Και την ίδια ώρα, φυσικά, τα Αστυνοµικά Τµήµατα και τα
Τµήµατα Ασφάλειας τελούν υπό διάλυση αφού λειτουργούν
στοιχειωδώς, µε προσωπικό πέντε και έξι ατόµων, που καταβάλ-
λουν φιλότιµες προσπάθειες να ανταποκριθούν στις υποχρεώ-
σεις τους. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία, σας παρα-

καλώ!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Και οι προκαταλήψεις της Κυβέρνησης έναντι του αστυνο-
µικού προσωπικού έχουν αποδυναµώσει τη θέληση και το ενδια-
φέρον του, διότι, ο αστυνοµικός σήµερα αισθάνεται απαξιωµέ-
νος. Και φαντάζοµαι, ότι όλοι οι αστυνοµικοί, οι οποίοι άκουσαν
τη σηµερινή σας οµιλία, αισθάνονται ακόµα πιο απαξιωµένοι,
διότι µε λόγια και µε έργα έχετε αφοπλίσει στην πράξη την Αστυ-
νοµία. 

Βέβαια, τι ακριβώς έγινε στις ετήσιες κρίσεις για τα έτη 2015-
2016; Πόσοι ικανοί, έµπειροι, καταξιωµένοι αξιωµατικοί καρατο-
µήθηκαν σε νεαρή ηλικία, κύριε Τσίπρα; 

Η ουσία είναι µία και αυτό δεν επιδέχεται καµµιάς αµφισβήτη-
σης. Εξ άλλου, το καταστήσατε σαφές από την εισαγωγική σας
τοποθέτηση. Για την Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ η ασφάλεια και η
δηµόσια τάξη, πολύ απλά, δεν αποτελούν πολιτική προτεραι-
ότητα. Η ηθική στήριξη του αστυνοµικού, που σε αντίξοες συν-
θήκες πράττει το καθήκον του, δεν είναι συµβατή µε τις ηθικές
αγκυλώσεις της «πρώτη φορά αριστερά».  

Απαιτείται, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια πλήρης
αναστροφή πορείας. Όµως, για να συµβεί αυτό, απαιτείται µια
σοβαρή πολιτική ασφάλειας, η οποία θα έχει στο επίκεντρό της
τον πολίτη, µε απόλυτο σεβασµό στα δικαιώµατά του. Και στα
δικαιώµατά του, κύριε Τσίπρα, προφανώς συµπεριλαµβάνουµε
και το δικαίωµα στην ποιότητα ζωής και το δικαίωµα στην ιδιο-
κτησία. Και απαιτείται µια δραστική βελτίωση των παρεχόµενων
από το κράτος υπηρεσιών ασφάλειας, ενώ απαιτείται επιτέλους
η δηµιουργία ενός ενιαίου εθνικού χώρου ασφάλειας για την πα-
τρίδα µας. Και αυτό προϋποθέτει άλλες αντιλήψεις από αυτές,
τις οποίες έχετε σήµερα. Και χρειαζόµαστε ένα τελείως διαφο-
ρετικό πλαίσιο, µε τελείως διαφορετικές δοµές από αυτές, που
υπάρχουν σήµερα. Και χρειάζεται πια η διασύνδεση όλων των
υπηρεσιών, που έχουν καθήκον να φροντίζουν την ασφάλεια του
πολίτη και του εθνικού χώρου υπό την εποπτεία ενός σύγχρονου
Υπουργείου. 

Εµείς, κύριε Τσίπρα, καταθέτουµε σήµερα µια ολοκληρωµένη
πρόταση, η οποία θα κάνει τη ζωή των πολιτών ασφαλέστερη και
την οποία µπορείτε να εκλάβετε ως µια παραίνεση και να υλο-
ποιήσετε κάποιες από αυτές τις προτάσεις. Το βέβαιο, κατά την
άποψή µου, είναι ότι θα την αγνοήσετε, εµµένοντας στις ιδεολη-
ψίες σας. Σε κάθε περίπτωση, αργά ή γρήγορα αυτά τα οποία
σας λέµε, θα γίνουν πράξη από εµάς, όταν θα έρθουµε στην κυ-
βέρνηση. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Εµείς, λοιπόν, κύριε Τσίπρα, προτείνουµε τη συγκρότηση ενός

ενιαίου Υπουργείου Εσωτερικών Υποθέσεων και Ασφάλειας µε
συνολική ευθύνη και αρµοδιότητα, το σχεδιασµό και την υλοποί-
ηση µιας συνεκτικής πολιτικής εσωτερικής ασφάλειας, ένα Υ-
πουργείο, το οποίο θα χειρίζεται, προφανώς, και το προσφυγικό-
µεταναστευτικό πρόβληµα. Ένα Υπουργείο-οµπρέλα, το οποίο
θα συνενώνει και θα συντονίζει µεταξύ των άλλων, τους αυτο-
νόητα αλληλένδετους τοµείς δηµόσιας τάξης, ασφάλειας, αλλά
και προστασίας όλων των συνόρων και της πολιτικής προστα-
σίας. 

Πέρα από τη δηµιουργία ενός ισχυρού στρατηγικού Υπουρ-
γείου, χρειάζεται να δηµιουργηθεί και µια νέα επιτελική δοµή Σω-
µάτων Ασφαλείας και Πυροσβεστικού Σώµατος, ώστε το κράτος
να αποκτήσει, επιτέλους, ενιαία έκφραση σ’ αυτόν τον τοµέα. 

Μέσα από την ανακατανοµή των ανθρωπίνων πόρων και µέ-
σων, χωρίς επιπλέον δαπάνες, κύριε Τσίπρα, είναι απαραίτητο
να δηµιουργηθεί ένα εθνικό συντονιστικό κέντρο διαχείρισης κρί-

σεων και πολιτικής προστασίας, το οποίο να µπορεί να εξασφα-
λίζει άµεση, συντονισµένη και αποτελεσµατική αντίδραση του συ-
νόλου του κράτους εάν οι συνθήκες αυτό το απαιτήσουν. 

Είναι, επιτέλους, επιτακτικό να λειτουργήσει και ένας ενιαίος
φορέας επιτήρησης των συνόρων -και χερσαίων και θαλασσίων-
ώστε να σταµατήσει σήµερα αυτό το ανεξέλεγκτο χάος και να
αποκατασταθεί πλήρως η εθνική κυριαρχία. 

Βέβαια, χρειάζεται να δηµιουργηθούν δοµές επικοινωνίας και
συνεργασίας και µε την τοπική αυτοδιοίκηση και µε τις τοπικές
κοινωνίες. Ακόµα και σήµερα που µιλάµε για το προσφυγικό,
κύριε Τσίπρα, δεν υπάρχει οργανωµένος διάλογος και συζήτηση
µε την τοπική αυτοδιοίκηση, µε τις περιφέρειες και τους δήµους. 

Είναι, βέβαια, απαραίτητο, να δηµιουργηθεί ένα νέο πλαίσιο
συνεργασίας, ξεκάθαρης συνεργασίας, του συστήµατος εσωτε-
ρικής ασφάλειας µε το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας και τις Ένο-
πλες Δυνάµεις, ώστε όταν απαιτείται, να συλλειτουργούν όλοι οι
βραχίονες τους κράτους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µια εποχή, όµως, όπου η
γνώση και η πληροφορία είναι οικονοµικοί πόροι αλλά και βασικοί
παράγοντες ισχύος, η έγκαιρη συλλογή, επεξεργασία, αξιοποί-
ηση πολιτικών, στρατιωτικών, οικονοµικών πληροφοριών είναι
κοµβικής σηµασίας για τη διαµόρφωση µιας αξιόπιστης αποτε-
λεσµατικής πολιτικής ασφάλειας. 

Ας µην κρυβόµαστε πίσω από το δάχτυλό µας. Η ΕΥΠ, σήµερα,
υπολείπεται των απαιτήσεων και των προκλήσεων της εποχής,
παρουσιάζει τεράστιες οργανικές δυσλειτουργίες, έχει ανάγκη
ενός σοβαρότατου εκσυγχρονισµού, προκειµένου να µπορεί να
ανταποκριθεί πλήρως στην κρίσιµη αποστολή της. Αξιοκρατία,
αναβάθµιση της εκπαίδευσης, επιµόρφωση των στελεχών, εκ-
συγχρονισµός, ενίσχυση των επιχειρησιακών της δυνατοτήτων,
εµβάθυνση της συνεργασίας µε άλλες οµοειδείς υπηρεσίες στο
εξωτερικό πρέπει να αποτελούν την πρώτη προτεραιότητα κάθε
σοβαρής κυβέρνησης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ και δεκαετίες, σε πολλά
κράτη του κόσµου έχει εµπεδωθεί πια η αντίληψη ότι σε ένα συ-
νεχώς µεταλλασσόµενο περιβάλλον διαφορετικών προκλήσεων,
πολύµορφων απειλών, µια µονοδιάστατη αντιµετώπιση του προ-
βλήµατος εθνικής ασφάλειας είναι πια αναποτελεσµατική. Πολ-
λές χώρες -οι Ηνωµένες Πολιτείες, η Μεγάλη Βρετανία, η Γαλλία-
έχουν προχωρήσει στη θεσµοθέτηση και στη συγκρότηση ενός
επιτελικού, συµβουλευτικού οργάνου, το οποίο καλύπτει όλες τις
πλευρές ασφάλειας. Αναφέροµαι στην ανάγκη να συγκροτή-
σουµε και στη χώρα µας ένα Συµβούλιο Εθνικής Ασφάλειας. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι ήρθε η ώρα να προχωρήσουµε, επιτέλους,
στη συγκρότηση ενός ολιγοµελούς οργάνου, αυξηµένου κύρους,
το οποίο να αναφέρεται απευθείας στον  Πρωθυπουργό. Πρό-
κειται για µια παρέµβαση χαµηλού δηµοσιονοµικού κόστους,
αλλά αυξηµένης αποτελεσµατικότητας.  Προφανώς, στο όργανο
αυτό θα έχουν καθοριστικό ρόλο όχι µόνο τα Υπουργεία Εσωτε-
ρικής Ασφάλειας, Εξωτερικών και Εθνικής Άµυνας, αλλά και άλλα
Υπουργεία, διότι ξέρετε καλά, ότι στην εποχή µας η ασφάλεια
έχει οικονοµικές, ενεργειακές και άλλες διαστάσεις. 

Συµπερασµατικά, για όση αξία, κύριε Τσίπρα, έχουν οι προτά-
σεις µας. Ένα νέο Υπουργείο Εσωτερικών Υποθέσεων και Ασφά-
λειας, µια σύγχρονη Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, αποκλει-
στικά εστιασµένη -το τονίζω- στην έγκαιρη πρόληψη και αντιµε-
τώπιση των πολλαπλών προκλήσεων, αλλά και ένα αυξηµένου
κύρους γνωµοδοτικό Συµβούλιο Εθνικής Ασφάλειας αποτελούν
ένα τρίπτυχο θεσµικών αλλαγών, που προτείνουµε για να µπο-
ρέσουµε στην Ελλάδα να ενισχύσουµε την ασφάλεια χωρίς να
αλλοιώνονται τα θεµελιώδη ατοµικά δικαιώµατα. 

Όµως, µια ακόµα απαραίτητη διάσταση αυτής της πολιτικής,
που σας προτείνω, είναι η µεγαλύτερη, η καλύτερη δυνατή συ-
νεργασία των εγχώριων  υπηρεσιών ασφάλειας µε τις αντίστοι-
χες ευρωπαϊκές υπηρεσίες. 

Μας αναφέρατε στην πρώτη σας τοποθέτηση ότι, πράγµατι,
έχουµε δεχθεί πολλά συγχαρητήρια για τον τρόπο µε τον οποίο
λειτουργούν οι δικές µας υπηρεσίες. Δεν έχω λόγο να αµφισβη-
τήσω αυτό το οποίο λέτε, κύριε Τσίπρα, αλλά δυστυχώς, και στον
τοµέα της ευρωπαϊκής συνεργασίας η Κυβέρνησή σας και ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ εκπέµπει θολά µηνύµατα. Δεν το λέω αυτό αυθαίρετα. Θα
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το στοιχειοθετήσω. 
Προσέξτε: Μόλις την προηγούµενη εβδοµάδα το Ευρωπαϊκό

Κοινοβούλιο ενέκρινε µια πάρα πολύ σηµαντική οδηγία. Είναι µια
οδηγία, που προβλέπει τη διαβίβαση των δεδοµένων επιβατών
από τις αεροπορικές εταιρείες στις αρχές ασφάλειας των είκοσι
οκτώ κρατών-µελών. Δηµιουργείται µε αυτόν τον τρόπο κάτι το
οποίο αποτελούσε αίτηµα των υπηρεσιών ασφαλείας σε όλη την
Ευρώπη εδώ και πολλές δεκαετίες, δηλαδή, ένα ευρωπαϊκό αρ-
χείο καταγραφής των δεδοµένων των επιβατών, Passenger
Name Record data, πολύτιµο αρχείο -ελπίζω να συµφωνήσετε
και εσείς-, το οποίο θα συµβάλει καθοριστικά στην προσπάθεια
των αρχών ασφάλειας της Ευρωπαϊκής Ένωσης να αντιµετωπί-
σουν µελλοντικές τροµοκρατικές επιθέσεις. Οι Ευρωβουλευτές
σας δεν υπερψήφισαν τη σχετική οδηγία, µαζί µε τη Χρυσή Αυγή.
Την καταψήφισαν την σχετική οδηγία. 

Πείτε µας, λοιπόν, τελικά, κύριε Τσίπρα, ποιες είναι, πραγµα-
τικά, οι απόψεις σας; Τι πιστεύετε; Ποιες είναι οι θέσεις σας;
Μπορείτε, επιτέλους, έστω και σήµερα, έστω και µε καθυστέ-
ρηση, να πείτε εδώ, στην Εθνική Αντιπροσωπεία: «Ναι, καταδικά-
ζουµε τη βία από όπου και αν αυτή προέρχεται»;

Θα µου πείτε, σας καλώ. Ναι, σας καλώ να δηλώσετε τα αυτο-
νόητα. Δυστυχώς, όµως, είναι απαραίτητο µε τη σύγχυση και µε
τη διγλωσσία, η οποία διακρίνει τον πολιτικό σας λόγο! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Διότι, τα αυτονόητα πρέπει ενίοτε και να λέγονται. Στις δηµο-

κρατίες κάθε µορφή βίας είναι καταδικαστέα. Δεν υπάρχει, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεµιτή και αθέµιτη βία. 

Φαντάζοµαι ότι τουλάχιστον σε αυτή την αρχή συµφωνείτε,
κύριε Τσίπρα, όπως φαντάζοµαι ότι συµφωνείτε και µε την αρχή
ότι σε κάθε ευνοµούµενη πολιτεία το µονοπώλιο της νόµιµης
βίας, το κατέχει µόνο το κράτος. Αναφέρω, απλά, ότι η εµπειρία
µας δείχνει, ότι όσο τα µέτρα ασφάλειας στις χώρες, που απο-
τελούν τους πρώτους στόχους αυξάνονται, τόσο οι τροµοκράτες
ενδέχεται να αναζητήσουν άλλους στόχους, πιο τρωτούς και πιο
ευάλωτους. Εµείς οφείλουµε να θωρακίσουµε την Ελλάδα και να
διασφαλίσουµε ότι δεν θα είναι η Ελλάδα µια τέτοια χώρα. Και η
Ελλάδα ήταν, είναι και πρέπει να παραµείνει και ασφαλής χώρα. 

Γι’ αυτό κάνουµε αυτή τη συζήτηση, κύριε Τσίπρα, σήµερα στη
Βουλή. Και αυτό είναι το µήνυµα, το οποίο πρέπει να εκπέµψει
όλη αυτή η Αίθουσα, απολύτως συντονισµένα. Και δεν συγχω-

ρείται καµµία αµφισηµία σε αυτό το θέµα. Δεν υπάρχουν ανεκτές
δικαιολογίες ούτε επιτρέπονται ολιγωρίες. 

Και ξέρετε κάτι ακόµα, κύριε Τσίπρα, γιατί το ακούω και αυτό
το επιχείρηµα από στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ; Είναι τουλάχιστον αφε-
λές να πιστεύουµε ότι η χώρα µας είναι εξ ορισµού, είναι a priori,
ασφαλής επειδή έχουµε παραδοσιακά καλές σχέσεις µε τον αρα-
βικό κόσµο. Ξέρετε πολύ καλά ότι η Ευρώπη βρίσκεται σε έναν
ιδιότυπο πόλεµο –πόλεµο όµως!- και αµφισβητείται συνολικά ο
δυτικός τρόπος ζωής και η οργάνωση της κοινωνίας. Αµφισβη-
τείται, τελικά, η ίδια µας η ελευθερία. 

Ένα, όµως, είναι βέβαιο. Σας το είπα στην εισαγωγή µου, το
επαναλαµβάνω και στον επίλογο: Η ασφάλεια των πολιτών και
της χώρας είναι αδιαπραγµάτευτη. Αποτελεί την πρώτη -την
πρώτη, το επαναλαµβάνω- υποχρέωση της κάθε ευνοµούµενης
πολιτείας. Και είναι µια δέσµευση, την οποία η Νέα Δηµοκρατία
θα την κάνει πράξη χωρίς εκπτώσεις στις ελευθερίες και στα ατο-
µικά δικαιώµατα των πολιτών. Διότι, για µας στα θέµατα αυτά ξέ-
ρετε δεν υπάρχουν γκρίζες ζώνες, δεν υπάρχουν ιδεολογικοί
εγκλωβισµοί. Για µας η ατοµική και η συλλογική ασφάλεια είναι
προϋπόθεση ατοµικής και συλλογικής ελευθερίας. Είναι τελικά
προϋπόθεση δηµοκρατίας. 

Η επόµενη κυβέρνηση, η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας,
δεν θα αποκαταστήσει µόνο την οικονοµική και κοινωνική κανο-
νικότητα. Θα αποκαταστήσει και το αίσθηµα ασφάλειας και αυ-
τοπεποίθησης των πολιτών. Ασφαλείς πολίτες, ελεύθεροι πολί-
τες, αξιοπρεπείς πολίτες, πολίτες µε αυτοπεποίθηση σε µια Ελ-
λάδα µε αυτοπεποίθηση! 

(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν
ζωηρά και παρατεταµένα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε τον Πρό-
εδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να κάνω στο Σώµα
δύο ανακοινώσεις. 

Πρώτον, ήρθε η παρακάτω δήλωση από τον κ. Θεοχάρη Θεο-
χάρη: «Προς τον Πρόεδρο της Βουλής. Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε,
µε την παρούσα επιστολή γνωστοποιώ στο Σώµα ότι στο εξής θα
µετέχω στο Κοινοβούλιο ως Ανεξάρτητος Βουλευτής. Με εκτί-
µηση, Θεοχάρης Θεοχάρης». 

(Στο σηµείο αυτό κατατίθεται για τα Πρακτικά η προαναφερ-
θείσα επιστολή, η οποία έχει ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης):Επίσης, επειδή σήµερα
είναι η µέρα του Βύρωνα και λόγω του Λόρδου Μπάιρον και τον
φιλελληνισµό, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργά-
νωσης και λειτουργίας της Βουλής των Ελλήνων και ξεναγήθη-
καν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»,
σαράντα δύο µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευ-
τικοί από το 3ο Γυµνάσιο Βύρωνα, το Β’ τµήµα. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Στο σηµείο αυτό έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το
δελτίο επίκαιρων ερωτήσεων της Πέµπτης 21 Απριλίου 2016.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130, παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 786/13-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Χατζη-
δάκη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε το πολλαπλό κόστος για την οικονοµία από τον απο-
κλεισµό της σιδηροδροµικής γραµµής της Ειδοµένης.

2.- Η µε αριθµό 792/18-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Πειραιως του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ιωάν-
νη Λαγού προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανα-
συγκρότησης, σχετικά µε την «υπονόµευση και τις προβοκάτσιες
σε ειρηνικές πολιτικές εκδηλώσεις και σε συγκεντρώσεις διαµαρ-
τυρίας Ελλήνων πολιτών».

3.- Η µε αριθµό 788/14-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αργολίδας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ –
ΔΗΜΑΡ κ. Ιωάννη Μανιάτη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, σχετικά µε τις διαρκείς αναβολές των εξε-
τάσεων των υποψηφίων οδηγών.

4.- Η µε αριθµό 793/18-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρή-
στου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη διασφάλιση
όλων των εργασιακών και ασφαλιστικών δικαιωµάτων των εργα-
ζόµενων στην «ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΑΘΗΝΩΝ».

5.- Η µε αριθµό 789/18-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµ-
µένου προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής,
σχετικά µε τις παράνοµες ναυλώσεις σκαφών.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 795/18-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ευβοίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σίµου Κεδίκογλου προς
τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, σχετικά µε το
σχέδιο νόµου που προωθεί το Υπουργείο για την ίδρυση Δηµό-
σιας Αρχής Λιµένα Πειραιά (ΔΑΛΠ).

2.- Η µε αριθµό 787/14-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ
κ. Θεόδωρου Παπαθεοδώρου προς τον Υπουργό Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τις αρρυθµίες στη
λειτουργία της ΕΥΠ και την επιδείνωση των εργασιακών συνθη-
κών των υπαλλήλων της. 

3.- Η µε αριθµό 794/18-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Μαγνησίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Κωνσταντίνου Στεργίου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
την ανάγκη πρόληψης, θεραπείας και στήριξης των καρκινοπα-
θών Βόλου.

4.- Η µε αριθµό 790/18-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε «τις κατασχέσεις στα
χέρια πιστωτικών ιδρυµάτων που αφορούν σε λογαριασµούς µι-
σθοδοσίας ή συντάξεως».

5.- Η µε αριθµό 762/8-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Καβάλας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικολάου Παναγιωτόπουλου
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε την επείγουσα κάλυψη των αναγκών των προ-
σφύγων και µεταναστών που φιλοξενούνται στους Δήµους
Καβάλας και Παγγαίου.

6.- Η µε αριθµό 756/5-4-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-

τού Β’ Θεσσαλονίκης του Ποταµιού κ. Αικατερίνης Μάρκου προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τις
προθέσεις του Υπουργείου για την απόσυρση της κοινής υπουρ-
γικής απόφασης περί τροποποίησης των διατάξεων του Κώδικα
Τροφίµων και Ποτών για το «ελληνικό γιαούρτι».

7.- Η µε αριθµό 766/11-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµ-
µένου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγ-
κρότησης, σχετικά µε την «ανεξέλεγκτη δράση των Αλληλέγ-
γυων».

8.- Η µε αριθµό 759/6-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς
τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τα προβλήµατα και τις
προοπτικές της Ελληνικής Βιοµηχανίας Οχηµάτων (ΕΛΒΟ).

9.- Η µε αριθµό 760/7-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Ποταµιού κ. Σπυρίδωνος Δανέλλη προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την
απόφαση της Επιτροπής Προϋπολογισµού του Ευρωπαϊκού Κοι-
νοβουλίου για αποµάκρυνση του διοικητικού βραχίονα του Ευ-
ρωπαϊκού Οργανισµού για την Ασφάλεια Δικτύων και Επικοινω-
νιών (ENISA) από το Ηράκλειο Κρήτης στην Αθήνα.

10.- Η µε αριθµό 729/1-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Καρδίτσης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Τσιάρα
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε τη δηµιουργία κέντρου φιλοξενίας µεταναστών
στη Σχολή Αστυνοµίας Καρδίτσας.

11.- Η µε αριθµό 545/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ελένης
Ζαρούλια προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα
λειτουργίας στο ΕΚΑΒ.

12.- Η µε αριθµό 780/12-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-
ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τον σχεδιασµό της Κυ-
βέρνησης και τον στόχο του Υπουργείου για την έδρα και τις λει-
τουργίες του Ευρωπαϊκού Οργανισµού για την Ασφάλεια Δικ-
τύων και Επικοινωνιών (ENISA).

13.- Η µε αριθµό 753/5-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λακωνίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Σταύρου Αραχωβίτη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε τις πληρωµές ανειληµµένων υποχρεώ-
σεων του Προγράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης (ΠΑΑ) 2007-2013

14.- Η µε αριθµό 750/5-4-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–
ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την καταβολή του υπολοί-
που των επιδοτήσεων στους παραγωγούς της Χώρας.

ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 3807/8-3-2016 ερώτηση του Βουλευτή Πιερίας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αστέριου Κα-
στόρη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα επαγγελµατικά
δικαιώµατα εργαζοµένων (νοσοκοµειακών, φυσικοθεραπευτών
και γυµναστών ΠΕ) στον τοµέα της Υγείας.

2.- Η µε αριθµό 3926/11-3-2016 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Βα-
σιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε το Φράγµα Καλαµίου του Δήµου Βιάν-
νου.

3.- Η µε αριθµό 2808/193/1-2-2016 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υπόθεση της µικρής Μελίνας
στο Βενιζέλειο Νοσοκοµείο Ηρακλείου.

Θα παρακαλούσα πολύ να πάρει τον λόγο ο κ. Μιχαλολιάκος,
ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Χρυσής Αυγής. 

Θα παρακαλέσω και τους υπόλοιπους συναδέλφους να κά-
νουν ησυχία.

Κύριε Μιχαλολιάκο, έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ (Γενικός Γραµµατέας του Λαϊ-

κού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
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Βουλευτές, άρχισε την οµιλία του ο Πρωθυπουργός λέγοντας
ότι δεν θα ακολουθήσει το ακροδεξιό και µισαλλόδοξο µήνυµα
που εκπέµπουν πολλοί στην Ευρώπη περί κλειστών συνόρων. 

Κάθε σοβαρό κράτος ελέγχει τα σύνορά του. Και επειδή η
Χρυσή Αυγή, σε όλους τους τόνους, απέναντι σε όλα αυτά, τα ο-
ποία συµβαίνουν τα τελευταία χρόνια και εντονότερα τον τελευ-
ταίο χρόνο στην πατρίδα µας, ναι, έχει το σύνθηµα: «Κλείστε τα
σύνορα», δεν ξέρω τι εννοεί µισαλλόδοξο, τι εννοεί ρατσιστικό,
τι εννοεί ακροδεξιό ο κ. Τσίπρας. Όµως, εάν σηµαίνει το να ελέγ-
χουµε τα σύνορα, να έχουµε κράτος εθνικό, ναι, τότε εµείς οι
Χρυσαυγίτες και ρατσιστές είµαστε και µισαλλόδοξοι και ό,τι
άλλο θέλετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Παρακαλώ, όσοι είναι εντός Αιθούσης να κάνουν ησυχία! Μη

µιλάτε όρθιοι. Μην κάνετε πηγαδάκια. Δεν είναι δυνατόν! Σας πα-
ρακαλώ πολύ!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ (Γενικός Γραµµατέας του Λαϊ-
κού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή): Ησυχία κάνουν ούτως ή άλλως,
κύριε Πρόεδρε. Δεν µε ενοχλεί καθόλου. Ησυχία κάνουν ούτως
ή άλλως. Νεκρική ησυχία! Δεν υπάρχει πρόβληµα.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Προχωρήστε, παρακαλώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ (Γενικός Γραµµατέας του Λαϊ-

κού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή): Είπε, ακόµη, ο κύριος Πρωθυ-
πουργός ότι οι καταυλισµοί ευρίσκονται υπό έλεγχο. Δεν ξέρω
σε ποια χώρα ζει. Στη Δανία; Στη Σουηδία; Στη Νορβηγία; Έχου-
µε βιασµούς, έχουµε δολοφονίες, έχουµε νταραβέρι ναρκωτικών.
Και για όλα αυτά µας λέει ότι «είναι µια κατάσταση υπό έλεγχο».
Ωραίος έλεγχος! 

Και, βεβαίως, δεν είναι µόνο το hot spot στην Ειδοµένη, στη
Μυτιλήνη, στη Σάµο, στη Χίο και αλλού. Υπάρχουν κι άλλα hot
spot. Στα Πατήσια, στην Κυψέλη, στον Άγιο Παντελεήµονα, στην
πλατεία Αττικής, στη Μενεµένη, στις δυτικές συνοικίες της Θεσ-
σαλονίκης. Εκεί δεν βρέθηκε κανένα κανάλι, από αυτά τα κανάλια
πολυτελείας, που ελέγχουν οι νταβατζήδες, προκειµένου να α-
κούσει τη γνώµη των πολιτών. Κανείς δεν βρέθηκε από όλους
αυτούς, που παριστάνουν τους ενηµερωτές του ελληνικού λαού.!

Και στο σηµείο αυτό, έχω να πω κάτι -µιας και είναι επίκαιρο
το θέµα και συνεχώς το επαναλαµβάνετε- γι’ αυτό που λέτε, ότι
θα ελέγξετε τη διαπλοκή: Πότε, επιτέλους; Δεκαπέντε µήνες κυ-
βερνάτε. Αδίκως σας αποκαλούν µπολσεβίκους. Οι µπολσεβίκοι
σε έναν µήνα θα είχαν καθαρίσει όλα αυτά τα πράγµατα. Εσείς
απ’ ό,τι φαίνεται, συνδιαλέγεστε. Ακόµη δεν µάθαµε ούτε από τη
µια πλευρά ούτε από την άλλη ποια είναι η γάτα Ιµαλαΐων, τι
ελέγχθη και τι παζάρι παίζεται πίσω απ’ όλη αυτήν την υπόθεση.

«Δεν υπάρχει πρόβληµα ασφαλείας και τροµοκρατίας» είπε ο
κύριος Πρωθυπουργός. Μα, µια έρευνα την οποία έκανε συγκε-
κριµένη εταιρεία δηµοσκοπήσεων, έγκυρη, αποδεικνύει ότι το
73% των λεγόµενων προσφύγων -που στην πλειοψηφία τους
είναι λαθροµετανάστες- είναι σκληροί ισλαµιστές, αντιτίθενται
στο καθεστώς του Άσαντ. Επιπλέον, ας µην ξεχνάµε ότι τόσο η
προηγούµενη µνηµονιακή κυβέρνηση όσο και η δική σας, έχει
ταχθεί στο µέρος των εξεγερµένων. 

Δεν έχει σχέση, λοιπόν, λέτε, µε την τροµοκρατία η εισροή
όλων αυτών των προσφύγων. Σας διαβάζω τα ονόµατα: Αλ Μο-
χάµαντ Αχµάντ. Συµµετείχε στην τροµοκρατική επίθεση στο Πα-
ρίσι µε εκατό και πλέον νεκρούς. Πέρασε από τη Λέρο. Οµπάµα
Γκραγιέντ, συνεργός του Αµπντεσλάµ. Συµµετείχε στην τροµο-
κρατική επίθεση στις Βρυξέλλες, επίσης, µε πάρα πολλούς νε-
κρούς. Και αυτός πέρασε από τη Λέρο. Κι έχουµε στο σηµείο
αυτό και το δελτίο Τύπου της ενώσεως των συνοριοφυλάκων, οι
οποίοι ευθέως λένε ότι µέχρι τον περασµένο Οκτώβριο δεν γινό-
ταν κανένας έλεγχος στα σύνορα για θέµατα ασφαλείας, και ό,τι
ήθελε -και ό,τι θέλει- δήλωνε ο καθένας. 

Πράγµατι, η παροιµία, η οποία ίσχυε παλιά, ότι στην Ελλάδα
είσαι ό,τι δηλώσεις, ισχύει ακόµη στα ελληνικά σύνορα. Είσαι ό,τι
δηλώσεις. Όσοι βρίσκονται, λοιπόν, στη Σάµο, στη Μυτιλήνη,
στην Ειδοµένη, δηλώνουν ό,τι θέλουν. Άλλος Αφγανός, άλλος
Ιρανός, άλλος Σύριος, ό,τι θέλουν! 

Και θα έπρεπε επί του θέµατος αυτού, βεβαίως, να τονίσω ότι
ήταν θλιβερή η αναφορά του κυρίου Πρωθυπουργού στη σχέση

της Ελλάδος µε την Τουρκία και η δική του άποψη, ότι ακολουθεί
η Ελλάδα την πολιτική του διαλόγου, την ίδια στιγµή, που καθη-
µερινά παραβιάζεται η εθνική µας κυριαρχία. Κάνουν βόλτα πάνω
από τις ελληνικές Οινούσσες τα τουρκικά πολεµικά αεροσκάφη
και η Ελλάδα διαλέγεται!

Αυτή δεν είναι πολιτική διαλόγου. Είναι πολιτική της σφαλιά-
ρας, που δεν ανέχονται οι Έλληνες πατριώτες και εθνικιστές της
Χρυσής Αυγής! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Στη συνέχεια, για να προχωρήσω στον σχολιασµό όσων ελέχ-

θησαν µέχρι τώρα, µίλησε ο κ. Μητσοτάκης και είπε ότι δεν είναι
επίκαιρο το θέµα. Φυσικά και δεν είναι για αυτόν επίκαιρο, αφού
η σηµερινή συζήτηση γίνεται κατόπιν αίτησης για τη διεξαγωγή
της, από τη Νέα Δηµοκρατία, µε ηµεροµηνία 23 Μαρτίου του
2013. 

Μέχρι την ηµεροµηνία κατά την οποία ο κ. Μητσοτάκης ζήτησε
να γίνει αυτή η προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση, είχαν περά-
σει στη χώρα ένα εκατοµµύριο εκατό χιλιάδες λαθροµετανάστες
και πρόσφυγες. Κάπως αργά το θυµήθηκε.

Και το θυµήθηκε αργά, πολλές δεκαετίες αργότερα θα έλεγα,
όχι µόνο λόγω αυτού, αλλά και γιατί επικαλέστηκε και είπε ότι τις
τελευταίες δεκαετίες γίνεται πάντα η συζήτηση αυτή υπό την ιδε-
ολογική ηγεµονία της Αριστεράς. 

Σοβαρώς, κύριε Μητσοτάκη; Σοβαρώς, κύριοι της Νέας Δηµο-
κρατίας; Και ποιος έφερε την πολιτική και ιδεολογική ηγεµονία
της Αριστεράς σε αυτή τη χώρα; Δεν κυβέρνησαν αυτοί; Δεν
άφησαν αυτοί ελεύθερα τα πάντα; 

Και είχε, µάλιστα, το θράσος να µιλήσει και για διάφορες ενέρ-
γειες αναρχοκοµµουνιστικών στοιχείων, οι οποίες πράγµατι γί-
νονται τον τελευταίο χρόνο. Γιατί, επί των ηµερών της τι γινόταν;
Ποιος κυβερνούσε το 2008, όταν έκαψαν κυριολεκτικά την
Αθήνα; Η Νέα Δηµοκρατία δεν κυβερνούσε; 

Δίκαια, λοιπόν, πρέπει κανείς να πει ότι είναι τουλάχιστον υπο-
κριτικό να οµιλεί η Νέα Δηµοκρατία και να διαµαρτύρεται για την
ιδεολογική ηγεµονία της Αριστεράς, γιατί αυτή την έφερε, αυτή
την επέτρεψε, αυτή ήταν ανίκανη να την αντιµετωπίσει. Γιατί η
πολιτική της δεν είχε ποτέ καµµία ιδεολογία, παρά µόνο τη ρε-
µούλα, τη µίζα, τον διορισµό των «δικών της παιδιών» και το πώς
να λεηλατήσει το ελληνικό κράτος. 

Είπε, ακόµη, ότι υπάρχουν και σοβαρές µη κυβερνητικές ορ-
γανώσεις. Είχε λόγους συγκεκριµένους να το πει, γιατί ανάµεσα
στις µη κυβερνητικές οργανώσεις δεν είναι µόνο αστέρες της
Αριστεράς, αλλά και της λεγόµενης ψευτοδεξιάς και µάλιστα του
στενού περιβάλλοντος του κ. Μητσοτάκη, ανάµεσα στις οποίες
µία είχε πάρει και κονδύλι 100.000 ευρώ για να φτιάξει µια πα-
ράγκα κάπου στην Κένυα, στην Τανγκανίκα, στο Κονγκό, την
οποία αποκάλεσε σχολείο. 

Έκανε και τη διαπίστωση ο κ. Μητσοτάκης, ότι είναι διαφορε-
τικό πράγµα η ελευθερία από την ασυδοσία. Καθυστέρησε ως
προς την πρωτοτυπία δυόµισι χιλιάδες χρόνια. Ο Πλάτων το είχε
πει ξεκάθαρα: «Ουκ εξ άλλης πολιτείας τυραννίς καθίσταται ή εκ
δηµοκρατίας».

Πράγµατι, από αυτό που αποκαλείται σήµερα δηµοκρατία, που
είναι ασυδοσία, που είναι ψευτοδηµοκρατία, έχει προκύψει µια
τυραννία πέντε- δέκα οικογενειών, οι οποίοι εξουσιάζουν τον
τόπο µε τα µέσα µαζικής ενηµερώσεως, κρατώντας το χρήµα
στα χέρια τους. 

Και εσείς, οι οποίοι υποτίθεται ότι είστε µπολσεβίκοι -υποτίθε-
ται λέω- δεν κάνετε τίποτε απέναντι σε όλους αυτούς, παρά µόνο
λόγια, ότι θα διαλύσετε τη διαπλοκή. Όχι, δεν έχετε καµµία σχέ-
ση µε τον παγερό αέρα της Πετρούπολης, που µετωνοµάσθη σε
Λένινγκραντ και τη Μόσχα, ούτε µε τον Μαγιακόφσκι, ούτε µε
όλους αυτούς, παρά µε τον µουχλιασµένο αέρα του Σηκουάνα
και της νέας Αριστεράς του Μαρκούζε, του Καρλ Πόπερ, της
ανοιχτής κοινωνίας, όλων αυτών των εξ αριστερών υποστηρικτών
της παγκοσµιοποίησης, που θέλουν την καταστροφή των πατρί-
δων. 

Σε αυτή τη Βουλή όµως σήµερα, εκτός από τους ψευτοδεξι-
ούς, υπάρχουν κάποιοι αποφασισµένοι να υπερασπιστούν το
εθνικό κράτος. Και αυτό δεν µπορείτε να το αποφύγετε. Κι ας
είναι άδεια αυτή η Αίθουσα. Είναι γεµάτες οι πλατείες όπου πη-
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γαίνουµε και οι αίθουσες, που µας ακούν οι πολίτες. Υπάρχουν
οι Χρυσαυγίτες. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Καθυστερηµένο το αίτηµα, λοιπόν, περί ασφαλείας της Νέας

Δηµοκρατίας. Μιας, όµως, και µιλάει η Νέα Δηµοκρατία περί ασ-
φαλείας, τα κάγκελα που βλέπουµε, που έχουν µπει στα παρά-
θυρα όλης της χώρας, σε όλες τις κατοικίες, τόσο των κάτω όσο
και των άνω ορόφων, µήπως µπήκαν επί των ηµερών ΣΥΡΙΖΑ; Για
να είµαστε δίκαιοι, όλα αυτά έγιναν επί των ηµερών της Νέας Δη-
µοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ και όχι του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος, βεβαίως,
και φέρει ηθική ευθύνη, διότι, όλα αυτά τα χρόνια ήταν ο µόνιµος
προστάτης κάθε λαθροµετανάστη, ο οποίος έµπαινε ατιµώρητα
στην πατρίδα µας, χωρίς να έχει κανέναν φραγµό. 

Εις ό,τι αφορά την εγκληµατικότητα, πέρα από το 2008, θα θυ-
µίσω ότι την 1η Σεπτεµβρίου 2012 -είχε µπει, βλέπετε, η Χρυσή
Αυγή στη Βουλή και έπρεπε κάτι να δείξει η Νέα Δηµοκρατία-
µετά από µία επιχείρηση των ΜΑΤ κατά την οποία άδειασε κυ-
ριολεκτικά η πλατεία Οµονοίας από κάθε στοιχείο λαθροµετανά-
στη, ήπιαν τον καφέ τους ο κ. Δένδιας µε τον κ. Σαµαρά και είπαν
ότι απεκατεστάθη η τάξις. Και αυτό, όπως κάθε θαύµα, διήρκησε
όχι τρεις ηµέρες, αλλά µόνο τρεις ώρες. Αµέσως µετά, έφυγαν
ο Δένδιας µε τον Σαµαρά, έφυγαν και τα ΜΑΤ και η πλατεία Οµο-
νοίας έγινε αυτό που έγινε, ένα κέντρο διακίνησης ναρκωτικών,
ένα κέντρο εγκληµατικότητας. 

Είχαµε, επίσης, επί των ηµερών της Νέας Δηµοκρατίας τη δρα-
πέτευση από τις φυλακές Τρικάλων της συµµορίας Κόλα, Κούπα
και λοιπών. Αµέσως µετά τη διαφυγή τους, τον Μάρτιο του 2013
µία Ελληνίδα, που κανείς δεν θυµάται σήµερα, η Κατερίνα Ζώ-
γαλη, ήταν νεκρή από τις σφαίρες στα Ίσθµια της Κορίνθου. Και
στις 17 Ιουνίου, σκότωσαν στο Δίστοµο Βοιωτίας έναν τριανταε-
ξάχρονο αστυνοµικό, τον αείµνηστο Γιώργο Ανδριτσόπουλο.
Ήταν µία οµάδα πέντε ανδρών. Το ύποπτο όχηµα µε τους οπλι-
σµένους µε καλάσνικοφ αλλοδαπούς κακοποιούς είχε εντοπιστεί
από την προηγούµενη µέρα. Το κράτος, που µας µιλάει η Νέα
Δηµοκρατία για ασφάλεια, δεν είχε κάνει τίποτε κι έτσι εκτέλεσαν
εν ψυχρώ τον Ανδριτσόπουλο. Είχαν βάλει κάτω γονατιστούς
τους υπόλοιπους τέσσερις αστυνοµικούς και τους έλεγαν -υπάρ-
χει µέσα στη δικογραφία- «θα εκτελέσουµε κι εσάς Χρυσαυγί-
τες». Διότι, για όλους αυτούς τους εγκληµατίες, κάθε Έλληνας,
που αντιστέκεται είναι ένας Χρυσαυγίτης. Κι αυτό είναι πραγµα-
τικότητα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Μίλησαν για τα κλειστά κέντρα κράτησης. Θα αναφερθώ στη

συνέχεια σε αυτά. 
Στις 10 Αυγούστου 2013, έχουµε εξέγερση στην Αµυγδαλέζα,

φωτιές, επεισόδια, αποδράσεις. Βεβαίως, έχουµε και τη συµµο-
ρία των Γεωργιανών µε τα σίδερα που δολοφονούσαν αθώους
ηλικιωµένους και πολλά άλλα. Όλα αυτά δεν έγιναν επί των ηµε-
ρών του ΣΥΡΙΖΑ. Έγιναν επί των ηµερών της Νέας Δηµοκρατίας.
Κι επειδή η παροιµία λέει «στο σπίτι του κρεµασµένου δεν µιλάµε
για σκοινί», καλύτερα να µη µιλάει ούτε η Νέα Δηµοκρατία ούτε
το ΠΑΣΟΚ για ασφάλεια, γιατί την ασφάλεια τη διέλυσαν πρώτοι
αυτοί στη χώρα κι έφεραν αυτή τη ραγδαία άνοδο της εγκληµα-
τικότητος. 

Επί των ηµερών σας όµως έχουµε άλλα πράγµατα. Στις 8 Απρι-
λίου είχαµε µία νόµιµη συγκέντρωση, σύµφωνα µε το Σύνταγµα,
στην πλατεία µπροστά από τον Άγιο Κωνσταντίνο, στο Δηµοτικό
Θέατρο Πειραιώς. Είχαµε στείλει εξώδικη δήλωση της Επιτροπής
Εθνικής Μνήµης, όπως προβλέπει ο νόµος, προς τον Διευθυντή
της Αστυνοµικής Διευθύνσεως Πειραιώς. Αυτό το θέµα σάς εν-
διαφέρει άµεσα, κύριε Τόσκα, µιας και είναι της αρµοδιότητάς
σας. Είχαµε τονίσει ότι υπάρχει σοβαρή περίπτωση αναρχικοί και
αριστεριστές να προβούν σε αντισυγκέντρωση. Οι αναρχικοί και
οι αριστεριστές προέβησαν σε αντισυγκέντρωση. Η Αστυνοµία
και το κράτος δεν έκαναν τίποτε. Είναι, τουλάχιστον, παράνοµο
και αντισυνταγµατικό η κυβέρνηση ενός νόµιµου πολιτικού κόµ-
µατος να µην προστατεύει και να επιτρέπονται αντισυγκεντρώ-
σεις σε απόσταση αναπνοής. Επιτέλους, πρέπει να σταµατήσετε
να χαϊδεύετε όλα αυτά τα παιδιά του συστήµατος, όλους αυτούς
τους παρακρατικούς αναρχοκοµµουνιστές, οι οποίοι δηµιουρ-
γούν αυτά τα πράγµατα. 

Τα καταθέτω αυτά στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Γενικός Γραµµατέας του Λαϊκού Συνδέ-

σµου-Χρυσή Αυγή κ. Νικόλαος Μιχαλολιάκος καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εξάλλου, µια και αναφέρθηκε προηγουµένως και ο κ. Μητσο-
τάκης στον «Ρουβίκωνα» και στους διάφορους άλλους -και πράγ-
µατι είχαµε πορεία µε όπλα- για εµάς, που µας κατηγορούν και
είµαστε υπό κατηγορία ως εγκληµατική οργάνωση, οπλοστάσιο
δεν έχει βρεθεί ούτε υπάρχει. Εκεί έκαναν παρέλαση µε όπλα
µέσα στο κέντρο των Αθηνών και δεν έγινε τίποτα. 

Επίσης, έχουµε και τη γνωστή περίπτωση του µέλους της πο-
λιτικής σας γραµµατείας, του Παναγιώτη Λάµπρου. Μην ξεχνάµε
ότι δεν έγινε τίποτα µε τις καταγγελίες του πρώην Υπουργού της
κυβερνήσεώς σας, του κ. Πανούση, ο οποίος έφερε στη δηµο-
σιότητα και έδωσε διαλόγους σύµφωνα µε τους οποίους το
µέλος της πολιτικής γραµµατείας του κόµµατός σας συνδιαλε-
γόταν µε καταδικασµένους τροµοκράτες και κατηγορούσε τον
κ. Πανούση γιατί δεν πέρασε ένας νόµος ο οποίος θα τους ευ-
νοούσε. 

Ο ίδιος ο Παναγιώτης Λάµπρου µαζί µε τη Βουλευτή σας κ.
Κατριβάνου και τον Βουλευτή σας της Λέσβου συµµετείχαν σε
ένα άλλο γεγονός, το οποίο µάθαµε µόλις πριν λίγες ηµέρες. Στη
Μυτιλήνη, στις 14 Ιανουαρίου, ένα σκάφος του Λιµενικού διαπι-
στώνει µέσα στα τουρκικά χωρικά ύδατα ένα σκάφος µε λαθρο-
µετανάστες. Βλέπει ένα ελληνικό πλοίο ανοιχτής θαλάσσης να
προστρέχει προς αυτό και τους συλλαµβάνει. Αµέσως µετά ο
Υπουργός κ. Δρίτσας στέλνει σήµα ότι πρόκειται περί αλληλέγ-
γυων, περνούν τελικά από εισαγγελέα, αφήνονται ελεύθεροι,
αλλά είναι υπό κατηγορία και την επόµενη µέρα, που πήγαιναν
στο δικαστήριο, µαζί µε κουκουλοφόρους διαδήλωναν έξω από
τα δικαστήρια της Μυτιλήνης ο Παναγιώτης Λάµπρου, η Κατρι-
βάνου και ο Βουλευτής Λέσβου του ΣΥΡΙΖΑ. Πρέπει, λοιπόν, να
διαχωρίσετε τη θέση σας από όλους αυτούς. Αλλιώς κάντε την
έφοδο στα χειµερινά ανάκτορα και κυβερνήστε! Αφού δεν µπο-
ρείτε αυτό το πράγµα, τότε διαχωρίστε τη θέση σας. 

Βεβαίως, έχουµε την Νέα Δηµοκρατία, η οποία διαµαρτύρεται
για τους λαθροµετανάστες. Εδώ, όµως, υπάρχει ένας πίνακας,
τον οποίο θα καταθέσω στα Πρακτικά, όπου από το 2013 έως το
2014 είχαµε µια πολύ µεγάλη αλλαγή. Συγκεκριµένα, είχαµε µια
δραµατική µείωση το 2013 από το 2012 και µια δραµατική αύ-
ξηση από το 2013 έως το 2014. Τι είχε συµβεί το 2012 και είχαµε
τη µείωση; Είχε µπει η Χρυσή Αυγή στη Βουλή. Τι συνέβη στα
τέλη του 2013 και διπλασιάστηκε η είσοδος λαθροµεταναστών
το 2014; Είχε µπει η Χρυσή Αυγή στη φυλακή. Αυτό το στοιχείο
το καταθέτω, µήπως και βγάλετε επιτέλους τα συµπεράσµατά
σας.

(Στο σηµείο αυτό ο Γενικός Γραµµατέας του Λαϊκού Συνδέ-
σµου-Χρυσή Αυγή κ. Νικόλαος Μιχαλολιάκος καταθέτει για τα
Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σήµερα τι συµβαίνει; Πραγµατικά είναι να εκπλήσσεται κανείς
για το γεγονός ότι είχαµε µια δολοφονία στις 17 του µηνός στο
Πεδίον του Άρεως. Ένας Ιρανός, συγκεκριµένα, δολοφόνησε
έναν Αφγανό και από ό,τι λέει η επίσηµη ανακοίνωση της Αστυ-
νοµίας, ο σκοπός της διαφωνίας τους ήταν τα ναρκωτικά. Και το
έµαθε ο ελληνικός λαός στις 19 του µηνός. Όπως έµαθε και µε
τρεις µέρες καθυστέρηση τον βιασµό ενός ανηλίκου σε έναν κα-
ταυλισµό λαθροµεταναστών και προσφύγων στη Σάµο. 

Αλήθεια, θέλω να ρωτήσω και το ερώτηµα είναι ρητορικό: Γιατί
σταµάτησαν να πηγαίνουν λαθροµετανάστες και πρόσφυγες
στην Κω; Γιατί στην Κω οι Έλληνες αντιστάθηκαν και σταµάτη-
σαν να πηγαίνουν. Αντίθετα, στα άλλα νησιά το ελληνικό κράτος
χτύπησε τους Έλληνες και έγιναν όλα αυτά τα οποία ξέρετε. 

Είναι δεδοµένο ότι υπάρχουν τζιχαντιστές µέσα στους πρό-
σφυγες και τους λαθροµετανάστες. Είναι γεγονός ότι σαν Κυ-
βέρνηση στο θέµα αυτό έχετε αποτύχει και έχετε δηµιουργήσει
κυριολεκτικά χάος. Κράτος εν κράτει είναι και η Ειδοµένη και όλα
τα άλλα περίφηµα hot spots. 

8776 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άµεση ευθύνη έχει και η Νέα Δηµοκρατία για τους λαθροµε-
τανάστες. Δεν είναι σηµερινό πρόβληµα. Και σίγουρα ο Μητσο-
τάκης δεν είναι η λύση για να φύγει ο Τσίπρας αλλά η µεγαλύ-
τερη εγγύηση ότι θα επιστρέψει.

Γι’ αυτό οι Έλληνες πατριώτες, οι οποίοι θέλουν µια Ελλάδα
που πραγµατικά να ανήκει στους Έλληνες, θα πρέπει να εµπι-
στευθούν τη µόνη δύναµη που δεν υπολογίζει το πολιτικό κόστος
και λέει τα πράγµατα µε τ’ όνοµά τους. Και η δύναµη αυτή είναι
η Χρυσή Αυγή, η οποία πρότεινε νόµο συγκεκριµένο, να θεωρεί-
ται ποινικό αδίκηµα η είσοδος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Μέσα σ’ όλη αυτήν την αναταραχή υπάρχει µια δύναµη, που

στάθηκε σταθερή στο πλευρό του Έθνους. Είναι οι Ένοπλες Δυ-
νάµεις. Είναι ο Στρατός, ο οποίος µπόρεσε, όταν όλα είχαν διαλυ-
θεί, να σταθεί όρθιος, κάνοντας δυστυχώς τον ρόλο του υπη-
ρέτη, προκειµένου να στηθούν όλοι αυτοί οι µηχανισµοί, γιατί
όλοι αυτοί οι περίφηµοι αλληλέγγυοι πολύ απλά δεν υπήρχαν.

Μόνο µε µια δυνατή Χρυσή Αυγή στο ελληνικό Κοινοβούλιο και
στον λαό θα είναι δυνατόν να σταµατήσουν να έρχονται οι λα-
θροµετανάστες, όχι µόνο γιατί η Χρυσή Αυγή θα κυβερνά, αλλά
γιατί αυτοί που θα κυβερνούν, θα φοβούνται -και το οµολογείτε-
να µην ανέβει και άλλο η Χρυσή Αυγή.

Ο Άγιος Κοσµάς ο Αιτωλός είχε πει: «Κάποτε θα έλθει ένα ψευ-

τορωµαίικο. Μην το πιστέψετε. Θα έλθει και άλλο». Τις ηµέρες
αυτού του ψευτορωµαίικου ζούµε και ελπίζουµε στο άλλο, στην
Ελλάδα της Χρυσής Αυγής.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Θα ήθελα να τελειώσω λέγοντας ότι λίγες εκατοντάδες µέτρα

από εδώ υπάρχει µία στήλη λευκή, εκεί όπου δολοφόνησαν οι
«δηµοκράτες» -εντός πολλών εισαγωγικών- τον Ίωνα Δραγούµη,
ο οποίος είχε γράψει: «Αν τέτοιο είναι το κράτος και δρα εις
βάρος του Έθνους, δεν αξίζει να υπάρχει».

Έτσι, λοιπόν, εγώ τελειώνω µε τα λόγια του Ίωνα Δραγούµη:
Κάτω το Κράτος. Ζήτω το Έθνος!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι µε την υπ’ αριθ-
µόν 5531/3967, από 19 Απριλίου 2016, απόφαση του Προέδρου
της Βουλής, συγκροτήθηκε η Εξεταστική Επιτροπή για τη διε-
ρεύνηση της νοµιµότητας της δανειοδότησης των πολιτικών κοµ-
µάτων, καθώς και των ιδιοκτητριών εταιρειών µέσων µαζικής
ενηµέρωσης από τα τραπεζικά ιδρύµατα της χώρας.

Η σχετική απόφαση έχει αναρτηθεί στην «Κοινοβουλευτική
Διαφάνεια» και θα καταχωρισθεί στα Πρακτικά της σηµερινής συ-
νεδρίασης.

(Η προαναφερθείσα απόφαση έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Τον λόγο έχει η Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης
ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κυρία Φωτεινή Γεννηµατά για είκοσι λεπτά.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ): Πάντως, κύριε Πρόεδρε, δεν
µπορώ να µην παρατηρήσω ότι την προηγούµενη φορά διαλύ-
θηκε η Ολοµέλεια µε το που τελείωσε η Αξιωµατική Αντιπολίτευ-
ση και τώρα εντελώς συµπτωµατικά ξεκίνησε η Επιτροπή Οικονο-
µικών, αµέσως µετά την οµιλία του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης! Εν πάση περιπτώσει.

Εµφανίστηκε ο κύριος Πρωθυπουργός και σήµερα χωρίς να
δώσει καµµία απολύτως απάντηση για το πού πηγαίνει η χώρα,
την οποία την έχετε βάλει στον αυτόµατο πιλότο και κατευθύνε-
ται µε ταχύτητα στον γκρεµό. 

Δεν έχετε πια άλλοθι, κύριε Πρωθυπουργέ. Οφείλετε να δώ-
σετε καθαρές εξηγήσεις για το πού πηγαίνει η χώρα, τι γίνεται
µε την αξιολόγηση.

Ισχυρίζεστε ότι διαπραγµατεύεστε σκληρά και γι’ αυτό καθυ-
στερείτε. Ψέµατα! Μας λέγατε µε χαµόγελο: «Σήµερα το από-
γευµα το αργότερο κλείνει η αξιολόγηση». Τα χαµόγελα πάγω-
σαν. Και όσο η Κυβέρνηση και ο κ. Τσίπρας «διαπραγµατεύονται
σκληρά», ο λογαριασµός µεγαλώνει για τους Έλληνες πολίτες.
Αυτή είναι η αλήθεια. Χάνετε χρόνο χωρίς αποτέλεσµα. 

Δεύτερον, ισχυρίζεστε ότι οι Έλληνες πληρώνουν λιγότερο µε
την Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ – ΑΝΕΛ. Και πάλι ψέµατα. Το 2009 έπ-
ρεπε να αντιµετωπιστεί ένα τεράστιο έλλειµµα 35 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ, ετήσιο. Ο ΣΥΡΙΖΑ, αντίθετα, παρέλαβε µία οικονοµία
που έβγαινε από την κρίση, ήταν ένα βήµα πριν από την έξοδο
από το µνηµόνιο, µε πρόβλεψη ανάπτυξης για τη διετία 6%. Βε-
βαίως, µε τις τυχοδιωκτικές ενέργειες και τις ακροβασίες της Κυ-
βέρνησης καταφέρατε να ξαναµπούµε στην ύφεση, να έχουµε
και capital controls και βεβαίως να ξαναζούµε στην αβεβαιότητα
και στην ανασφάλεια. Πέρυσι ψηφίσατε και εφαρµόσατε µέτρα
3,6 δισεκατοµµύρια. Η Κυβέρνηση υπερήφανη οµολογεί πως έχει
συµφωνήσει για µέτρα 5,4 δισεκατοµµυρίων φέτος. Και τώρα έρ-
χεται και λογαριασµός µε 3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Σύνολο περί-
που 12 δισεκατοµµύρια ευρώ επιβάρυνση για τους Έλληνες
πολίτες, που την έχετε ήδη συµφωνήσει και βλέπουµε τι θα γίνει
από εδώ και πέρα. 

Τρίτον, ισχυρίζεστε ότι επί των ηµερών σας µοιράζονται τα
βάρη πιο δίκαια. Ψέµατα! Η αύξηση του ΦΠΑ στο 24% αλλά και
πολλών έµµεσων φόρων πλήττουν κυρίως τα χαµηλά εισοδή-
µατα, κύριοι της Κυβέρνησης, και δεν αφήνουν περιθώριο για τέ-
τοιου είδους επιχειρήµατα. Μην ξανακούσουµε, λοιπόν, ότι δή-
θεν δεν θίγονται οι µη προνοµιούχοι. Στο στόχαστρό σας είναι οι
νέοι, οι χαµηλόµισθοι και τα «µπλοκάκια». Οδηγείτε τη µεσαία
τάξη σε φτωχοποίηση και η κατεύθυνσή σας είναι ισοπέδωση για
όλους. Όλοι προς τα κάτω. 

Τέταρτον, µιλούσατε για το «κούρεµα» του χρέους. Άλλο ένα
ψέµα σας. Απ’ ό,τι φαίνεται έχετε οδηγήσει τη συζήτηση πίσω
από την απόφαση του Eurogroup του 2012 στο ζήτηµα του χρέ-
ους. Κι επειδή, βέβαια, τα ψέµατα δεν αρκούν, κολλάτε από πίσω
και παραµύθια για τον δράκο -παραµύθι χωρίς δράκο δεν γίνε-
ται- το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Λες και πριν το Διεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο ήταν αρνάκι! Όµως, δεν πείθετε κανέναν, κύριε
Τσίπρα. Χωρίς να παραγνωρίζουµε τις διαχρονικά ακραίες θέσεις
που έχει πάρει το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, µε τις οποίες εί-
χαµε και έχουµε πλήρη αντίθεση, εσείς φέρετε αποκλειστικά την
ευθύνη για την πορεία της διαπραγµάτευσης. Έχετε βέβαια και
παραµύθια για κακούς που απεργάζονται την αποσταθεροποί-
ησή σας, για τους καλούς δικούς σας που έχουν πρόβληµα µε
την αριστερή τους συνείδηση, διαρροές περί δήθεν παραίτησης
Υπουργών που δεν αντέχουν και Βουλευτών που είναι έτοιµοι
είτε να καταψηφίσουν είτε να παραιτηθούν. Άσε που το παραµυ-
θάκι αυτό µπορεί να είναι χρήσιµο για παν ενδεχόµενο στο µέλ-
λον. Κλαψουρίσµατα και ανευθυνότητες! Με ψέµατα και παραµύ-
θια δεν σώζεται η Ελλάδα. Δώστε επιτέλους λύση, αλλιώς φύ-
γετε, κύριοι της Κυβέρνησης! Μόνο ζηµιές συσσωρεύετε στη
χώρα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ)

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έρχοµαι τώρα στο θέµα της ση-
µερινής µας συζήτησης, η οποία προκλήθηκε µετά από αίτηµα
του Προέδρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μητσοτάκη. 

Ακούστε, παρακολουθήσαµε µε µεγάλη προσοχή τις τοποθε-
τήσεις σας µέχρι τώρα. Εµείς αρνούµαστε να µπούµε στο ψευ-
τοδίληµµα «ή νόµος και τάξη ή ασυδοσία». Για εµάς, για τη Δη-
µοκρατική Συµπαράταξη, τα θέµατα δηµόσιας ασφάλειας είναι
ιδιαίτερα σηµαντικά. Η ασφάλεια των πολιτών είναι προϋπόθεση
για την ποιότητα της δηµοκρατίας µας και την κοινωνική συνοχή.
Είναι συνταγµατική υποχρέωση του κράτους. Η κοινωνική ει-
ρήνη, η ηρεµία στις συναλλαγές, η ανθρώπινη συµβίωση στις γει-
τονιές, στους χώρους εργασίας, στην εκπαίδευση, είναι για εµάς
κεντρικά ζητήµατα και στόχοι µακριά από ιδεοληψίες και φοβίες.
Όµως, δεν πρέπει το θέµα της ασφάλειας να γίνεται άλλοθι στις
συντηρητικές λογικές του τύπου «νόµος και τάξη».

Ο κ. Μητσοτάκης στην επιστολή µε την οποία ζήτησε αυτήν τη
συζήτηση συνδέει το θέµα της ασφάλειας και της τροµοκρατίας
αποκλειστικά µε τα ζητήµατα της προσφυγικής κρίσης. Είναι λαν-
θασµένη και βαθιά συντηρητική η προσέγγιση αυτή. Δεν γνωρίζω
εάν δέχεται η Νέα Δηµοκρατία πιέσεις από τις ανακοινώσεις
ίδρυσης κοµµάτων στα δεξιά της. Δεν µπορεί, όµως, να αφή-
νουµε ή να ανοίγουµε τον δρόµο σε λογικές δαιµονοποίησης των
προσφύγων. 

Τα θέµατα ασφάλειας δεν πρέπει σε καµµία περίπτωση να
χρησιµοποιούνται ως πρόσχηµα για την αµφισβήτηση των ελευ-
θεριών και των δικαιωµάτων των πολιτών. Για τη δηµοκρατική
προοδευτική παράταξη, ασφάλεια και ελευθερία πάνε µαζί και
αυτό για εµάς είναι αδιαπραγµάτευτο. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στο θέµα αυτό δεν χωρούν εθνι-
κιστικές και φοβικές προσεγγίσεις, γιατί αυτές τροφοδοτούν
ακροδεξιές εµµονές και τις φασιστικές κραυγές της Χρυσής Αυ-
γής. Χρειάζεται αντικειµενική και ολοκληρωµένη στρατηγική για
τη χώρα, αλλά και για την Ευρώπη. 

Και για να βάλουµε τα πράγµατα στη θέση τους και να απο-
φύγουµε λάθη που αποπροσανατολίζουν, αλλά και διχάζουν ταυ-
τόχρονα, πρώτον, πρέπει να µη συνδέουµε την τροµοκρατία µε
τους πρόσφυγες και τους µετανάστες. Είναι κατατρεγµένοι άν-
θρωποι από τα δεινά του πολέµου, από τις διώξεις, από την οι-
κονοµική ανέχεια. Ζητούν και δικαιούνται προστασία. Άλλωστε,
τα στοιχεία δείχνουν ότι οι περισσότεροι τροµοκράτες υπήρξαν
γέννηµα θρέµµα των ευρωπαϊκών κοινωνιών και αυτό πρέπει να
µας προβληµατίσει βαθύτατα. 

Δεύτερον, δεν πρέπει να κάνουµε το λάθος να ταυτίζουµε συ-
νολικά την τροµοκρατία µε το Ισλάµ. Μην ξεχνάµε πως στην Ευ-
ρώπη ζουν εκατοµµύρια µουσουλµάνοι µε τρόπο απόλυτα ειρη-
νικό. Η θεωρία της σύγκρουσης των πολιτισµών, κυρίες και κύ-
ριοι Βουλευτές, είναι µία επικίνδυνη θεωρία που µπορεί να λει-
τουργήσει και ως αυτοεκπληρούµενη προφητεία. 

Τρίτον, δεν µπορεί να ενοχοποιούµε την ελεύθερη διακίνηση
ατόµων στο εσωτερικό της Ευρώπης και να αποδεχόµαστε το
κλείσιµο των συνόρων, καταργώντας ουσιαστικά και τη Συνθήκη
Σένγκεν. Όµως, ενώ τα εσωτερικά σύνορα θα πρέπει να παρα-
µένουν ανοιχτά, τα εξωτερικά σύνορα της Ευρωπαϊκής Ένωσης
θα πρέπει να προστατεύονται αποτελεσµατικά. 

Στο θέµα της καταπολέµησης της τροµοκρατίας χρειαζόµαστε
πραγµατικά περισσότερη και πιο αποτελεσµατική Ευρώπη. Καµ-
µία χώρα από µόνη της δεν µπορεί να αντιµετωπίσει το πρό-
βληµα. Πρέπει να εφαρµόσουµε, λοιπόν, την ευρωπαϊκή ατζέντα
ασφάλειας που παρουσίασε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή για την κα-
ταπολέµηση της τροµοκρατίας. Πρέπει να δηµιουργήσουµε ένα
κεντρικό ευρωπαϊκό όργανο συλλογής και επεξεργασίας πληρο-
φοριών, το οποίο να συνεργάζεται στενά µε τις εθνικές υπηρε-
σίες. Πρέπει να δηµιουργήσουµε ίσως ένα ευρωπαϊκό FBI, µία
πραγµατική ευρωπαϊκή αστυνοµία για την καταπολέµηση της
τροµοκρατίας και του διεθνικού εγκλήµατος, από την παράνοµη
διακίνηση ανθρώπων ως τη διακίνηση όπλων. 

Όµως, πάνω από όλα, πρέπει να βελτιώσουµε τις κοινωνικές
συνθήκες, να περιορίσουµε τα φαινόµενα περιθωριοποίησης,
φτωχοποίησης, τον αποκλεισµό, συνθήκες που διαµορφώνουν
γόνιµο περιβάλλον για την ανάπτυξη του φανατισµού. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έρχοµαι τώρα ιδιαίτερα στα προ-
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βλήµατα στο εσωτερικό της χώρας µας. 
Ως προς το προσφυγικό, η χώρα βρίσκεται εγκλωβισµένη µαζί

µε τους εγκλωβισµένους πρόσφυγες σε αυτή. Η Ευρωπαϊκή
Ένωση προτίµησε να δώσει τα κλειδιά στην Τουρκία. Δυστυχώς,
η ανεπάρκεια και η αδυναµία της Κυβέρνησης µε τα λανθασµένα
µηνύµατα -µε τα θαλάσσια σύνορα που δεν υπάρχουν, µε τους
µετανάστες που λιάζονται και µετά εξαφανίζονται- συνέβαλε κα-
θοριστικά σε αυτό. 

Όµως, όπως φαίνεται, η Τουρκία υπονοµεύει ήδη τη Συµφωνία
και ταυτόχρονα προσπαθεί να την αξιοποιήσει, για να αναδείξει
και να καταγράψει τις απαιτήσεις και τις αµφισβητήσεις της
έναντι των κυριαρχικών δικαιωµάτων της χώρας µας στο Αιγαίο. 

Πρόκειται για µια κατάσταση που δεν αντιµετωπίζεται µε σπα-
σµωδικές κινήσεις, θεατρινισµούς, στολές παραλλαγής και επι-
κίνδυνες επιπολαιότητες, αλλά χρειάζεται σοβαρότητα, αποφασι-
στικότητα, εθνική συνεννόηση, σταθερές θέσεις και διεθνείς συµ-
µαχίες.

Η τουρκική αδιαλλαξία απαιτεί ουσιαστικές κινήσεις από τη
χώρα µας, µε βάση το Διεθνές Δίκαιο και τις συνθήκες, και δεν
αντιµετωπίζεται µε αµήχανες απαντήσεις, λουλούδια και χαµό-
γελα. 

Χρειάζεται και στο προσφυγικό να πάρουµε άµεσα µέτρα.
Χρειάζεται να δώσουµε σήµα σε όλον τον κόσµο ότι εκπληρώ-
σαµε τις υποχρεώσεις µας και εγγυόµαστε τα σύνορά µας. 

Όσον αφορά τους πρόσφυγες, χάσαµε τον έλεγχο -και για να
είµαι απόλυτα σαφής, χάσατε, κύριοι της Κυβέρνησης, τον
έλεγχο- από την αρχή. Καιρός να σταµατήσουν πια οι εικόνες της
ντροπής στην Ειδοµένη, στον Πειραιά, στο Ελληνικό.

Με την ευκαιρία, ερωτώ: Είναι δυνατόν ο κύριος σιδηροδρο-
µικός άξονας της χώρας να είναι κλειστός πάνω από έναν µήνα
και να έρχεστε, κύριε Πρωθυπουργέ, και να ζητάτε, περίπου, να
σας πούµε και «µπράβο!»;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ)

Ποιος θα πληρώσει το κόστος για όλη αυτή τη ζηµιά για την
Ελλάδα;

Ναι, συνεργαστείτε µε τις πραγµατικές µη κυβερνητικές ορ-
γανώσεις και κάθε άλλον πολίτη, αλλά µην αφήνετε χώρο για να
σας υποκαταστήσουν δήθεν αλληλέγγυοι.

Δείξτε, επιτέλους, την εικόνα ενός σοβαρού ευρωπαϊκού κρά-
τους. Αν υπάρχουν παραβατικές, παράνοµες συµπεριφορές, να
τις αντιµετωπίσετε τώρα. Αλλιώς φαίνεται σαν να κατασκευάζετε
εχθρούς για να κρύψετε τις δικές σας ευθύνες. 

Οι άθλιες συνθήκες και η πρόκληση συγκρούσεων αποτελούν
πρόβληµα και για τους πρόσφυγες και για τους Έλληνες πολίτες.
Παραδέχεται τώρα ο κύριος Μουζάλας ότι δεν ελέγξατε την Ει-
δοµένη. Εµείς λέµε από την πρώτη ηµέρα ότι το κράτος απου-
σίαζε παντελώς. 

Και ο Πειραιάς είναι δική σας ευθύνη, κυρίες και κύριοι της Κυ-
βέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. Έχετε φτιάξει τριάντα επτά διαφορετι-
κούς χώρους ως κέντρα διαµονής προσφύγων, από τους ο-
ποίους οι δεκαεννέα φιλοξενούν πάνω από πεντακόσια άτοµα.
Αυτό σηµαίνει ότι είναι πάρα πολύ δύσκολη η διαχείρισή τους.
Οι περισσότεροι από αυτούς λειτουργούν χωρίς υγειονοµικές
υποδοµές, χωρίς στελέχωση, χωρίς διαχωρισµό προσφύγων, µε-
ταναστών, αλλά και των ευπαθών οµάδων, χωρίς υπηρεσίες
υγείας και εκπαίδευσης.

Είναι εντυπωσιακός ο χάρτης διασποράς των προσφύγων.
Έχετε τοποθετήσει τις περισσότερες δοµές κοντά στα σύνορα.
Δεν καταλαβαίνω τη σκοπιµότητα. Στην πράξη είναι σαν να κλεί-
νετε το µάτι στους διακινητές. Και βεβαίως, δεκαπέντε χιλιάδες
εκατόν τριάντα οκτώ πρόσφυγες βρίσκονται έξω από τις επίση-
µες δοµές. Από την άλλη πλευρά, δεν είναι βιώσιµη πολιτική να
φτιάχνει η Κυβέρνηση γκέτο, µικρές πόλεις µέσα στις πόλεις. Και
δεν είναι δυνατόν να µην λέµε την αλήθεια στους πρόσφυγες, να
µην τους ενηµερώνουµε επίσηµα και να πέφτουν αυτοί θύµατα
των διακινητών και κάθε επιτήδειου.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, αλλάξτε πορεία. Οργανώ-
στε, επιτέλους, τις υπηρεσίες ασύλου. Ξεκινήστε το πρόγραµµα
της Ύπατης Αρµοστείας του ΟΗΕ για τη φιλοξενία σε σπίτια. Πιέ-
στε, επιτέλους, την Ευρώπη και µην είστε τόσο πρόθυµοι, πέρα

από κάθε όριο. Πιέστε να ξεκινήσει το πρόγραµµα µετεγκατά-
στασης. Τελειώστε µε την Ειδοµένη και τον Πειραιά. Κλείστε τη
δοµή στο Ελληνικό και κάθε υπερβολικά µεγάλη δοµή φιλοξε-
νίας. 

Τη Δευτέρα ο κ. Μουζάλας, απελπισµένος και ο ίδιος από την
ανοργανωσιά της Κυβέρνησης, αποκάλυψε ότι στόχος της Κυ-
βέρνησης είναι να απελπιστούν οι πρόσφυγες και να φύγουν
µόνοι τους από την Ειδοµένη. 

Προσέξτε, όµως, γιατί η απελπισία και η απόγνωση δηµιουρ-
γούν προβλήµατα, δεν λύνουν. Μην εξωθείτε µε τις κακές συνθή-
κες τους ανθρώπους στα άκρα. 

Σας το είπα και πριν. Διαχωρίστε, επιτέλους, πρόσφυγες και
µετανάστες. Αυτό αποτελεί µέρος της εθνικής γραµµής που χα-
ράξαµε στη Σύνοδο των Πολιτικών Αρχηγών υπό τον Πρόεδρο
της Δηµοκρατίας, την οποία έχετε κάνει κουρέλι, κυρίες και κύ-
ριοι της Κυβέρνησης. Διαχωρίστε τους, ώστε να επιστρέψουν
στις πατρίδες τους αυτοί που δεν δικαιούνται άσυλο. 

Και δυστυχώς, σήµερα αφήνονται ελεύθεροι λόγω της έλλει-
ψης σχεδιασµού. Μαθαίνουµε ότι στα νησιά, πλέον, συµβαίνει
αυτό που περιµέναµε και είπαµε πριν από δύο ηµέρες. Απελευ-
θερώνονται οι µετανάστες και οι πρόσφυγες που συµπλήρωσαν
είκοσι πέντε ηµέρες παραµονής στα κέντρα υποδοχής και ταυ-
τοποίησης. 

Δεν τους επιτρέπεται, όµως, να φύγουν από τα νησιά. Είχατε
υποσχεθεί ότι οι διαδικασίες στα νησιά –η αίτηση ασύλου και η
εξέτασή της σε δεύτερο βαθµό- θα ολοκληρώνονταν σε δεκα-
πέντε ηµέρες, για να µπορέσει να εφαρµοστεί η Συµφωνία Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης-Τουρκίας.

Αποδεικνύεται ότι αυτό που εξαγγέλθηκε, προφανώς, δεν ήταν
εφικτό. Είτε φταίτε εσείς είτε φταίει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή που
δεν έστειλε τα στελέχη για την εξέταση των αιτηµάτων, όπως
είχε υποσχεθεί, το αποτέλεσµα παραµένει το ίδιο. Ολόκληρα
νησιά γίνονται χώροι περιορισµού και στην ουσία χώροι κράτη-
σης. 

Αν δεν πάρετε γρήγορα πρωτοβουλίες, θα ξαναδούµε τις ει-
κόνες που ζήσαµε πέρυσι το καλοκαίρι. Και αυτήν τη φορά τα
πράγµατα θα είναι ακόµη πιο δύσκολα, γιατί οι πρόσφυγες που
απελευθερώνονται θα ζουν υπό την πίεση της επαναπροώθησης
στην Τουρκία. Πιστεύω ότι καταλαβαίνετε την ευθύνη σας απέ-
ναντι στους νησιώτες µας, αλλά και τους πρόσφυγες. 

Και επιτέλους, προστατέψτε τις γυναίκες, τους ανάπηρους, τα
µικρά παιδιά και κάθε ευπαθή οµάδα. Το φωνάζουµε εδώ και
µήνες. Δυστυχώς, µας έρχονται συνεχώς τραγικές ειδήσεις και
από το Ελληνικό και από τη Χίο. 

Έχετε ευθύνες, κύριοι της Κυβέρνησης, για όλα αυτά. Μιλή-
στε, επιτέλους, µε ειλικρίνεια. Συνεργαστείτε µε την τοπική αυ-
τοδιοίκηση και τις τοπικές κοινωνίες. Τουλάχιστον αυτό θα έκανε
µια Κυβέρνηση που βαυκαλίζεται ότι είναι αριστερή.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το αίσθηµα της ασφάλειας στην
Ελλάδα που οραµατιζόµαστε αποτελεί ακρογωνιαίο λίθο για
πραγµατική κοινωνική ειρήνη, εργασιακή ασφάλεια, ήρεµο επεν-
δυτικό και επιχειρηµατικό περιβάλλον. Το γενικό αυτό αίσθηµα
αποτυπώνει την αγωνία ολόκληρης της ελληνικής κοινωνίας. 

Εδώ θέλω να πω και πάλι ένα µεγάλο ευχαριστώ σε όλες τις
γυναίκες και τους άντρες των Σωµάτων Ασφαλείας και των Ενό-
πλων Δυνάµεων που µαζί µε την αλληλεγγύη των πολιτών έβγα-
λαν ασπροπρόσωπη την Ελλάδα στην προσφυγική κρίση. 

Η χάραξη µιας νέας πολιτικής εσωτερικής ασφάλειας προϋπο-
θέτει µια γενναία και συνολική µεταρρύθµιση σε όλες τις δοµές
της Ελληνικής Αστυνοµίας και του Πυροσβεστικού Σώµατος. 

Στόχος πρέπει να είναι ουσιαστική υλοποίηση του ρόλου των
Σωµάτων Ασφαλείας, που είναι η πρόληψη και η καταπολέµηση
των σύγχρονων µορφών εγκληµατικότητας, η τήρηση της νοµι-
µότητας, η εµπέδωση του αισθήµατος ασφάλειας του πολίτη, η
αντιµετώπιση των φυσικών καταστροφών και η ανάπτυξη και
εφαρµογή ενός σύγχρονου σχεδιασµού πολιτικής προστασίας.

Προϋποθέτει θωράκιση της αξιοκρατίας –δεν ξέρω αν σας λέει
κάτι αυτή η λέξη- και θεσµικές αλλαγές που να αναβαθµίζουν τα
Σώµατα Ασφαλείας για να στελεχώνονται σωστά, µε έµφαση και
στην πρόληψη αλλά και την αποτροπή. 

Προϋποθέτει ότι θα απαντήσουµε από κοινού -και γι’ αυτό
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προτείναµε µια διακοµµατική επιτροπή- στα ερωτήµατα: Τι αστυ-
νοµία θέλουµε; Ποιος είναι ο πραγµατικός ρόλος της και πώς θα
ικανοποιεί τις ανάγκες του πολίτη; Ποιες αλλαγές χρειάζονται
και πώς αυτές θα επιτευχθούν, ώστε να µην είναι κοµµατικές, να
έχουν διαχρονική ισχύ και τη στήριξη όλων µας; 

Προτείνουµε τη σύσταση Συµβουλίου Εθνικής Ασφαλείας,
κατά τα πρότυπα του Εθνικού Συµβουλίου Εξωτερικής Πολιτικής.
Το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη πρέπει να αποτελέσει,
µέσω µιας νέας, ενιαίας και αυτόνοµης πλέον διοικητικής δοµής
του, τον πυλώνα της εµπέδωσης του αισθήµατος ασφάλειας
στους πολίτες. 

Τα αρχηγεία και οι υπηρεσίες της ΕΛΑΣ, του Πυροσβεστικού
Σώµατος και του Λιµενικού Σώµατος χρειάζονται ριζικές αλλαγές
και αναδιάρθρωση, ως αποτέλεσµα όµως όχι πρόχειρων και απο-
σπασµατικών παρεµβάσεων, αλλά µιας ολοκληρωµένης παρέµ-
βασης, ως αποτέλεσµα της ανάλυσης των σύγχρονων κοινωνι-
κών και εγκληµατολογικών δεδοµένων και αξιοποίησης της εθνι-
κής, αλλά και της διεθνούς εµπειρίας.

Κρίσιµοι, καθοριστικοί παράµετροι αποτελούν η αναβάθµιση
της εκπαίδευσης, αλλά και της διαρκούς µετεκπαίδευσης των
στελεχών των Σωµάτων Ασφαλείας, η αποδέσµευση υπηρεσιών
και προσωπικού από πάρεργα και διοικητικές αρµοδιότητες και
ο εκσυγχρονισµός του στόλου και του εξοπλισµού, µε χρήση των
σύγχρονων εργαλείων χρηµατοδότησης.

Προϋπόθεση για την επιτυχία οποιουδήποτε σχεδιασµού απο-
τελεί η ενεργή, έµπρακτη στήριξη των ίδιων των ανδρών και γυ-
ναικών των Σωµάτων Ασφαλείας, που στη συντριπτική πλειοψη-
φία τους εκτελούν το καθήκον τους µε αυταπάρνηση και ηρωι-
σµό, ιδιαίτερα κάτω από αυτές τις συνθήκες που επικρατούν
τους τελευταίους µήνες στη χώρα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στο ερώτηµα αν η Κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ µπορεί να υλοποιήσει όλα τα παραπάνω, δυστυ-
χώς, η δική µας απάντηση αλλά, όπως φαίνεται, και η βεβαιότητα
της πλειοψηφίας του ελληνικού λαού είναι αρνητική. Η λύση στο
δράµα της χώρας δεν µπορεί να είναι η συνέχιση αυτής της πα-
ρωδίας, γιατί εξελίσσεται σε τραγωδία.

Είναι ώρα ευθύνης για όλους και κυρίως για εσάς, κύριοι της
Κυβέρνησης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ, κυρία

Γεννηµατά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα τρεις µαθητές και
µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το Γυµνάσιο Λευ-
κίµµης Κέρκυρας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλώ πολύ, τον λόγο έχει ο Γενικός Γραµµατέας και Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Δηµήτρης Κουτσούµπας για είκοσι λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κυρίες και κύριοι, για να είµαστε ακριβείς, το πρόβληµα που έπ-
ρεπε να συζητούµε σήµερα είναι άλλο και όχι αυτό που διατυ-
πώνει στην πρότασή του ο κ. Μητσοτάκης. Είναι από µόνο του
προβληµατικό το γεγονός ότι συνδέονται οι δολοφονικές επιθέ-
σεις σε Βρυξέλλες, σε Παρίσι κ.λπ., µε τους εγκλωβισµένους
πρόσφυγες.

Όχι ότι υποτιµούµε οτιδήποτε, όµως πρέπει να θυµίσουµε ότι
οι επιθέσεις αυτές έγιναν από πολίτες των κρατών-µελών της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. Άλλωστε, το πρόβληµα της ασφάλειας ή της
ανασφάλειας που νιώθουν οι πολίτες έχει συγκεκριµένες αιτίες,
που βρίσκονται, εκτός των άλλων, στο κουβάρι των λαθεµένων
πολιτικών επιλογών και αποφάσεων όλων των µέχρι σήµερα κυ-
βερνήσεων, που το τυλίγει ακόµα παραπέρα, βέβαια, η τελευταία

συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.
Για να είµαστε ειλικρινείς, αυτό που έπρεπε να συζητούµε σή-

µερα και που, κατά τη γνώµη µας, πρέπει να συζητήσουµε στον
χρόνο που αποµένει, έστω σε επίπεδο ανταλλαγής απόψεων
προς ενηµέρωση του ελληνικού λαού, είναι το πώς και αν υπάρ-
χει περίπτωση να απεµπλακούµε από αυτόν τον φαύλο κύκλο
των συνεχών και των πρόσφατων αποφάσεων, όπως της Συνό-
δου Κορυφής Ευρωπαϊκής Ένωσης – Τουρκίας, µε την υπογρα-
φή της ελληνικής Κυβέρνησης, στην οποία έχουν βάλει και το
χεράκι τους -συναινώντας στην πραγµατικότητα µε την υπο-
γραφή τους κάτω από το κοινό ανακοινωθέν στη σύσκεψη υπό
τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας- και τα άλλα κόµµατα.

Είναι µια απόφαση, που ουσιαστικά συνεχίζει την αδιέξοδη πο-
λιτική των µέχρι σήµερα πολεµικών επεµβάσεων και στη Συρία
και στην ευρύτερη περιοχή. 

Είναι µια απόφαση που εγκλωβίζει πρόσφυγες, µετανάστες
στη χώρα µας τη στιγµή που κανένας σχεδόν από αυτούς δεν
θέλει να µείνει εδώ, αλλά θέλει να πάει σε άλλον τόπο προορι-
σµού, όπως δικαιούται. 

Είναι µια απόφαση που δηµιουργεί προβλήµατα στον ελληνικό
λαό, όχι γενικά προβλήµατα δηµόσιας ασφάλειας, αλλά σηµαν-
τικά προβλήµατα ανασφάλειας µαζί µε τη συσσωρευµένη οργή,
εξαιτίας της ανεργίας, της συνεχούς φτωχοποίησης λόγω των
αντιλαϊκών µέτρων, των µνηµονίων, που παρεούλα όλοι σας ψη-
φίσατε και συνεχίζετε, βέβαια, να υλοποιείτε, άσχετα από τις
φωνές ή τις δηµαγωγικές κορώνες που ακούµε εδώ µέσα σε
αυτήν την Αίθουσα.

Κυρίες και κύριοι, ο κύκλος των δολοφονικών επιθέσεων στο
Παρίσι, στις Βρυξέλλες, αλλά και στο Πακιστάν, όπως και οι έξι
βοµβιστικές ενέργειες µέσα σε πέντε µήνες στη γειτονιά µας,
στην Τουρκία, αναµφίβολα πυροδοτούν επικίνδυνες εξελίξεις.
Είναι κάτι παραπάνω από σίγουρο ότι ήδη χρησιµοποιούνται και
θα χρησιµοποιηθούν και στη συνέχεια σαν εφαλτήριο κλιµάκω-
σης της επίθεσης, του πολέµου και κατά των δηµοκρατικών λαϊ-
κών δικαιωµάτων, των ελευθεριών και του ελληνικού λαού µε την
επιβολή και άλλων κατασταλτικών µέτρων, που στα λόγια στρέ-
φονται κατά τέτοιων ενεργειών, στην πραγµατικότητα, όµως,
αποσκοπούν στον περιορισµό της πολιτικής πάλης, της ίδιας της
λαϊκής πάλης. Αυτό, άλλωστε, διαπιστώνουµε και στις ανακοινώ-
σεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης και στα συµπεράσµατα του Συµ-
βουλίου Υπουργών Εσωτερικών της λυκοσυµµαχίας. 

Για να κατανοήσουµε καλύτερα την κατάσταση διεθνώς και
στην περιοχή πρέπει να εµβαθύνουµε την ανάλυσή µας, να εξη-
γήσουµε τις αιτίες, αλλά και την ιστορική διαδροµή των ίδιων των
δυνάµεων αυτών και των εξελίξεων στο πλαίσιο ενός κόσµου που
βιώνει οξυµµένες αντιθέσεις, ανταγωνισµούς, µε αντιτιθέµενα
συµφέροντα για τον έλεγχο των αγορών, του πλούτου, των δρό-
µων µεταφοράς της ενέργειας, των γεωστρατηγικών, οικονοµι-
κών, πολιτικών, στρατιωτικών βλέψεών τους. Τα δολοφονικά
χτυπήµατα στο Παρίσι και πριν -τον Νοέµβρη του 2015- και πρό-
σφατα στις Βρυξέλλες, που αποτελεί µάλιστα και έδρα του
ΝΑΤΟ, έδρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, οπωσδήποτε είχαν και
στόχευση και εντάσσονταν σε συνολικότερους σχεδιασµούς,
τους οποίους υπηρετούσαν αυτές οι πολύνεκρες επιθέσεις.

Επισηµαίνουµε ότι δεν πρέπει καθόλου να υποτιµηθεί η βασική
συνολική κατεύθυνση, στην οποία κινούνται τέτοιες ενέργειες και
η γενικότερη στόχευση που υπηρετούν. Πρώτα απ’ όλα, αυτές
οι επιθέσεις δείχνουν τη συγκροτηµένη ύπαρξη και δράση δολο-
φονικών µηχανισµών, που βρίσκονται σε διασύνδεση µε συµφέ-
ροντα ισχυρών καπιταλιστικών κρατών, ενώσεων ιµπεριαλιστι-
κών, µονοπωλιακών οµίλων.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όλα όσα έχουν δει το φως της
δηµοσιότητας τεκµηριώνουν το γεγονός ότι έχουν κατακτήσει
υψηλού επιπέδου διασυνδέσεις, ότι κινούνται ακόµα και σε πε-
ριβάλλον που φυλάσσεται καλά από αστυνοµικές, ακόµα και
στρατιωτικές επίλεκτες δυνάµεις. Μηχανισµοί, όπως, παραδείγ-
µατος χάρη, το Ισλαµικό Κράτος ή οι Ταλιµπάν, είναι πλέον γνω-
στό ότι συγκροτήθηκαν, χρηµατοδοτήθηκαν και αποτέλεσαν
εργαλείο στα χέρια κρατών, όπως οι Ηνωµένες Πολιτείες της
Αµερικής, κρατών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, άλλων συµµάχων
τους, µε ξεχωριστή θέση ανάµεσά τους την Τουρκία, τη Σαου-
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δική Αραβία, αλλά και άλλες χώρες. Φυσικά, όλα αυτά έχουν σχέ-
ση και µε τη µεγάλη κούρσα των ανταγωνισµών τους µε άλλες
δυνάµεις, όπως η Ρωσία και η Κίνα.

Βέβαια, σε µια πορεία οι µηχανισµοί αυτοί ισχυροποιήθηκαν,
απέκτησαν οικονοµική πολιτική και στρατιωτική βάση, υποδοµές
και, σε διασύνδεση µε ισχυρά συµφέροντα και σχέσεις µε πρώην
συµµάχους τους, ακολούθησαν τον δρόµο της αυτονόµησης.
Προσάρµοσαν τους στόχους και της στρατηγική τους, αναβάθ-
µισαν την εµπλοκή τους στο θέατρο των ανταγωνισµών και συγ-
κρούονται και µε τους δηµιουργούς τους και πρώην εταίρους
τους. 

Αυτό συνέβη και συµβαίνει και στο Αφγανιστάν και στο Ιράκ
και στη Λιβύη και στη Συρία. Όµως, και αυτονοµηµένοι και µε κά-
ποιες εναλλαγές στις συµµαχίες τους, σε χρηµατοδοτήσεις και
σε βοήθεια, σε αυτήν τη φάση και πάλι λειτουργούν σαν εργα-
λείο, σαν σκιάχτρο, σαν πρόσχηµα -να το πούµε έτσι- για νέες
επεµβάσεις, για νέους πολέµους σε περιοχές µε σηµαντικές
πλουτοπαραγωγικές πηγές, περάσµατα δρόµων µεταφοράς
ενέργειας, στην υπηρεσία ισχυρών και άλλων ιµπεριαλιστικών
κρατών.

Μαγιά για τον σχηµατισµό αυτών των µηχανισµών αποτέλεσαν
τµήµατα των τοπικών αστικών τάξεων, στρατιωτικά, διοικητικά,
κρατικά, πολιτικά στελέχη που µάλιστα είχαν αναλάβει ειδικές
ευθύνες εκεί κατά τη διάρκεια της επέµβασης και κατοχής από
τις ΗΠΑ, από το ΝΑΤΟ, την Ευρωπαϊκή Ένωση, συγκεκριµένα
στο Αφγανιστάν, στο Ιράκ και στη Λιβύη. Μεταπήδησαν στη συ-
νέχεια στη Συρία, αξιοποιώντας τη στήριξη του ιµπεριαλιστικού
µπλοκ που είχε θέσει τον στόχο της ανατροπής του καθεστώτος
Άσαντ, στο πλαίσιο των γενικότερων επιδιώξεων, ανακατατάξεων
για τον έλεγχο της Μέσης Ανατολής, της Βόρειας Αφρικής.

Χρήσιµο εργαλείο για την ανάπτυξη τέτοιων δυνάµεων αποτε-
λεί διαχρονικά η εκµετάλλευση της θρησκευτικής πίστης και η
αξιοποίηση διαφόρων υπαρκτών ή και σκοπίµως καλλιεργούµε-
νων εθνοτικών διενέξεων. Για παράδειγµα, είναι ενδεικτική η
αξιοποίηση από τις ΗΠΑ, από το ΝΑΤΟ, από την Ευρωπαϊκή
Ένωση των διαφόρων παραλλαγών του σουνίτικου ισλαµισµού
και των σχέσεων Σουνιτών- Σιιτών για την προώθηση της πολιτι-
κής του «διαίρει και βασίλευε» στη Μέση Ανατολή και τη Βόρεια
Αφρική.

Η ιστορία όλων των εκµεταλλευτικών κοινωνιών έχει αµέτρη-
τες φορές αποδείξει ότι οι θρησκευτικές, όπως άλλωστε και οι
εθνοτικές διαφορές, υπαρκτές και υποδαυλιζόµενες, αξιοποιούν-
ταν και αξιοποιούνται για να προωθηθούν τα συµφέροντα πάντα
των κυρίαρχων τάξεων. Τέτοιες αντιθέσεις, όµως, πάντα και ιδι-
αίτερα τη σηµερινή εποχή είναι µόνο το περίβληµα µε το οποίο
εκδηλώνονται στην ουσία τους µεγάλες κοινωνικές, ταξικές αν-
τιθέσεις. 

Υπάρχει πλέον σηµαντική πείρα και διεθνώς που καταδεικνύει,
παραδείγµατος χάρη, ότι τόσο τα χτυπήµατα παλαιότερα στους
Δίδυµους Πύργους στη Νέα Υόρκη, όσο και στο Παρίσι τώρα τε-
λευταία, χρησιµοποιήθηκαν, αµέσως, για την επιτάχυνση επεµ-
βάσεων και συγκρούσεων. Ταυτόχρονα, αξιοποιήθηκαν, βέβαια,
και για την ενίσχυση µέτρων καταστολής και στην Αµερική και
στο ευρωενωσιακό εδώ επίπεδο και σε κάθε κράτος µέλος της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, ανάµεσα, βέβαια, σε αυτά και η Ελλάδα.
Πάντα αυτό γίνεται µε πρόσχηµα τα λεγόµενα «κενά ασφαλείας»
που µε κάθε αφορµή ανακαλύπτουν, για να τα χρησιµοποιούν
στην ουσία για την ενίσχυση κατασταλτικών µέτρων τροµοκρά-
τησης των λαών.

Στο όνοµα µάλιστα της καταπολέµησης της ριζοσπαστικοποί-
ησης, όπως τη λέει και όπως την εννοεί η Ευρωπαϊκή Ένωση,
σκόπιµα ενοχοποιείται η πάλη των εργαζοµένων, των φτωχών
λαϊκών στρωµάτων ενάντια στους εκµεταλλευτές τους. 

Μάλιστα, εδώ σήµερα ο κ. Μητσοτάκης έµπλεξε από τους
πρόσφυγες και τις επιθέσεις στο Παρίσι και αλλού, µέχρι τις δια-
δηλώσεις, τις µικρές, όπως είπε, των λίγων ατόµων, αλλά µέχρι
και τα µπλόκα των αγροτών που πάλευαν για το δίκιο τους, µε
δίκαιους αγώνες, µε δίκαια αιτήµατα και βρίσκονταν στους δρό-
µους του αγώνα. Αυτά τα έµπλεξε, τα έκανε αχταρµά µε τις δο-
λοφονικές και εγκληµατικές επιθέσεις.

Καθόλου τυχαίο δεν είναι ότι µε αφορµή τις πρόσφατες επι-

θέσεις στοχοποιούνται, για παράδειγµα, στην Ευρώπη, όπως θα
έχετε δει, κυρίως φτωχογειτονιές -στο Παρίσι, στο Βέλγιο, σε
άλλες χώρες- για να φορέσουν πρόσθετες, όµως, αλυσίδες σε
λαϊκές οικογένειες, ταυτίζοντας τη φτώχεια που γεννάει ο καπι-
ταλισµός, αυτό το σύστηµα, ως δήθεν αιτία της γέννησης της
αποκρουστικής αυτής δράσης τέτοιων δολοφονικών µηχανι-
σµών, µόνο και µόνο για να αποκρύψουν ότι είναι δηµιουργήµατα
αστικών κρατικών µηχανισµών, µυστικών υπηρεσιών που παίζουν
τον εντεταλµένο ρόλο τους στον πόλεµο συµφερόντων και αν-
ταγωνισµών.

Αλήθεια, κάποιες πολιτικές δυνάµεις και εδώ στη χώρα µας
δεν έχουν διδαχθεί τίποτα από το παρελθόν, από την ιστορική
εµπειρία; Αλήθεια, κύριοι, έχετε συνειδητοποιήσει πόσα και πόσα
µέτρα καταστολής, αλλεπάλληλοι νόµοι έχουν περάσει τα τελευ-
ταία χρόνια εν ονόµατι της αντιµετώπισης αυτής της δήθεν τρο-
µοκρατίας; Και µετά από κάθε τέτοιο νοµοθέτηµα να παρουσιά-
ζεται πάλι κάποιο δήθεν κενό ασφαλείας και να έρχεται νέος
νόµος για να αντικατασταθεί από άλλον χειρότερο. 

Τι άλλο πρέπει να γίνει για να οµολογήσετε θαρρετά ότι αυτά
τα δήθεν µέτρα ασφαλείας είναι σουρωτήρι όσο ισχύουν όλες οι
εγγενείς αίτιες, οι λόγοι που δηµιουργούν αυτούς τους µηχανι-
σµούς, τα διάφορα ενεργούµενα, για να περνάνε τα σχέδιά τους
πάλι σε βάρος των συµφερόντων των λαών.

Τι να πρωτοθυµηθούµε; Στη χώρα µας, αλλά και σε άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης έχουν ψηφιστεί δεκάδες τροµο-
νόµοι µε βάση και τις κατευθύνσεις της βέβαια. Τέτοιοι είναι το
ευρωπαϊκό ένταλµα σύλληψης και έκδοσης υπόπτων που ενσω-
µατώθηκε εφαρµοζόµενο στη χώρα µας µε τον δεύτερο τροµο-
νόµο. Η τροµοσυµφωνία Ευρωπαϊκής Ένωσης-Ηνωµένων Πολι-
τειών Αµερικής για σύλληψη, έκδοση ή και απαγωγή ακόµα υπό-
πτων πολιτών των χωρών-µελών τους. Το ηλεκτρονικό φακέλωµα
κάθε προσωπικού δεδοµένου σε ευρωπαϊκό και διεθνές επίπεδο.
Η ανταλλαγή στοιχείων, η καταγραφή και ανεξέλεγκτη χρήση
βιοµετρικών δεδοµένων µεταξύ αστυνοµικών και δικαστικών
αρχών. Η ευρωπαϊκή οδηγία για την παρακολούθηση, κατα-
γραφή και αρχειοθέτηση των επικοινωνιών. Η σύµβαση του Συµ-
βουλίου της Ευρώπης και η απόφαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης
για την πρόληψη της τροµοκρατίας. Η Συνθήκη της Λισαβόνας
µε την οποία αναβαθµίζεται το κατασταλτικό πλαίσιο της Ένω-
σης. Η νοµοθέτηση για δηµόσιους-ιδιωτικούς χώρους των καµε-
ρών παρακολούθησης και η γενίκευση χρήσης του ηλεκτρονικού
φακελώµατος. Το πολυνοµοσχέδιο µε το οποίο θεσπίστηκε ο
«κουκουλονόµος», η αυτεπάγγελτη δίωξη περί περιύβρισης αρ-
χής, η επέκταση της άρσης του απορρήτου, η τράπεζα DNA, η
ενδυνάµωση µε νόµους και µέτρα όλων των θεσµών και µηχανι-
σµών καταστολής, όπως ο Ευρωστρατός, η Europol, η Eurojust,
οι οµάδες ταχείας επέµβασης, το σύστηµα Frontex, η Σένγκεν, η
Ευρωπαϊκή Εισαγγελία και πολλά άλλα, τα οποία δεν έχω χρόνο
βέβαια να τα πω αναλυτικά. Όλα αυτά είναι πασίγνωστα. Και βέ-
βαια, έχουν γίνει µόνο, το πολύ, τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια. 

Έχει προωθηθεί ένα τεράστιο έργο έντασης της καταστολής,
της ενίσχυσης των πολυποίκιλων και πολύµορφων κατασταλτι-
κών µηχανισµών σε βάρος του λαού. Αποτέλεσµα πρακτικό,
όµως; Ελάχιστο! Μηδέν, θα έλεγα καλύτερα. Τη µια µέρα πανη-
γύριζαν ότι κατατρόπωναν τους Ταλιµπάν και την άλλη εµφανί-
ζονταν ο Μπιν Λάντεν και η Αλ Κάιντα. Ύστερα, κατατρόπωναν
και αυτούς και εµφανίζονταν οι Μπόκο Χαράµ, η Αλ Νούσρα, το
ISIS και πάει λέγοντας. Και όταν κατατροπώνουµε και αυτούς,
θα εµφανίζονται άλλα παρακλάδια σαν τη Λερναία Ύδρα, αφού
η διεφθαρµένη εξουσία και ασυδοσία είναι παρούσες, αφού µε
τους ανταγωνισµούς και τους πολέµους οι καπιταλιστές για τα
κέρδη του κεφαλαίου και τη µοιρασιά της λείας από τα µονοπώ-
λια δεν υπάρχει έγκληµα που να µη φτάνουν να κάνουν, ακόµα
και το πιο αποτρόπαιο, σαν αυτό στο οποίο γινόµαστε µάρτυρες
όλοι τελευταία και από τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης. 

Κυρίες και κύριοι, δεν πρέπει να διαφεύγει της προσοχής µας
ότι στο πλαίσιο της αντιπαράθεσης µε τη Ρωσία τόσο η Ευρω-
παϊκή Ένωση όσο και το ΝΑΤΟ, µε την αρµάδα του τώρα στο Αι-
γαίο, έχουν αναβαθµίσει αυτήν την περίοδο τις σχέσεις τους µε
την Τουρκία. Εκτός της πολύµορφης στήριξης που της παρέ-
χουν, συνεχίζουν ακόµα πιο προκλητικά να κάνουν τα στραβά
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µάτια στην επιθετικότητά της στο Αιγαίο και στα ανοιχτά της Κύ-
πρου. Ωστόσο, είναι εµφανές ότι και η στήριξη των Ηνωµένων
Πολιτειών στην Τουρκία έχει και όρια, µέχρι, δηλαδή, εκεί που
µε µοχλό τους Κούρδους υπηρετούνται τα συµφέροντά τους
στην ευρύτερη περιοχή και τη Συρία. 

Από την αρχή σάς είχαµε προειδοποιήσει ότι και το κάλεσµα
για να κατέβει το ΝΑΤΟ στο Αιγαίο και η υπογραφή συµφωνίας
Ευρωπαϊκής Ένωσης-Τουρκίας µε τη σύµφωνη γνώµη της Ελλά-
δας θα δώσουν πανιά στην τούρκικη επιθετικότητα και προκλη-
τικότητα.

Η επιβράβευση της αντιδραστικής πολιτικής της Τουρκίας από
την Ευρωπαϊκή Ένωση δίνει αέρα στα πανιά του τούρκικου επε-
κτατισµού, της διεκδίκησης συγκυριαρχίας στο Αιγαίο, του γκρι-
ζαρίσµατος ζωνών, των συνεχών παραβιάσεων κυριαρχικών
δικαιωµάτων µας. Τα ξέρετε όλα αυτά. Σας τα λένε οι στρατιωτι-
κοί, οι εργαζόµενοι στις Ένοπλες Δυνάµεις της χώρας. Δεν είναι
η ανικανότητα που σας φταίει. 

Η σωστή πρόβλεψη όµως έχει σχέση και µε το αν είσαι διατε-
θειµένος να πάρεις ανάλογες πολιτικές αποφάσεις, ακόµα και να
συγκρουστείς µε την ιµπεριαλιστική πολιτική, µε τις λυκοσυµµα-
χίες και τους σχεδιασµούς τους. Να πεις κατηγορηµατικά όχι σε
χρησιµοποίηση ελληνικού εδάφους για επιθετικές ενέργειες σε
βάρος άλλων χωρών από τις ΗΠΑ, από το ΝΑΤΟ, από τους Ευ-
ρωπαίους κ.λπ.. Να έχεις εναλλακτική πολιτική, αλλά και να είσαι
βέβαια αποφασισµένος να την υλοποιήσεις. Η υποκρισία, όµως,
σε όλα αυτά από εσάς περισσεύει. Καπιταλιστικά κράτη, πολιτι-
κές δυνάµεις που είναι παρέα τους σηκώνουν τους τόνους, µετά
από κάθε βοµβιστική ενέργεια και προσπαθούν να ξεπλύνουν τις
αµαρτίες τους, να παρουσιαστούν και σαν αθώες περιστερές.
Όµως, ο επικίνδυνος ρόλος τους αποδεικνύεται από τις ίδιες τις
πράξεις τους, από την εµπλοκή τους σε ιµπεριαλιστικούς αντα-
γωνισµούς, πολέµους και αυτό αφορά βεβαίως και τις προηγού-
µενες κυβερνήσεις και τη σηµερινή.

Κυρίες και κύριοι, έτσι και αλλιώς, στη σηµερινή εποχή περισ-
σότερο, ο πόλεµός τους δεν περιορίζεται µόνο στα πεδία των
µαχών. Σκάγια από αυτόν τον πόλεµό τους είναι και τα πολύνε-
κρα χτυπήµατα των εγκληµατικών µηχανισµών που σκοτώνουν
αµάχους στο κέντρο της Ευρώπης, αλλά και στην Ασία, στην
Αφρική, στην Αµερική. Και ας µην παριστάνουν µερικοί ότι πέ-
φτουν από τα σύννεφα θεωρώντας ότι αυτοί οι βοµβιστές αυτο-
κτονίας και οι καµικάζι είναι πρωτοφανές φαινόµενο. Να τους
θυµίσουµε απλά ότι σε όλους τους ιµπεριαλιστικούς πολέµους
και στον Α’ Παγκόσµιο και στον Β’ Παγκόσµιο και σε άλλους το-
πικούς ή περιφερειακούς είχαµε αυτό το φαινόµενο. Άλλωστε,
δεν είναι και καινούρια ισλαµική εφεύρεση. Οι Γιαπωνέζοι –εξ ου
και η λέξη- είναι οι πρώτοι που τους χρησιµοποίησαν σε επιθέ-
σεις αυτοκτονίας είτε µε αεροπλάνα στρατιωτικά, είτε άλλοι
αλλού, κ.λπ.. Το ότι αυτές οι σηµερινές ονοµαζόµενες ασύµµε-
τρες απειλές σπέρνουν τον θάνατο ξαφνικά σε αµάχους δεν αλ-
λάζει την ουσία. Μήπως, οι βοµβαρδισµοί του ΝΑΤΟ πριν µερικά
χρόνια στην Γιουγκοσλαβία, στη γειτονιά µας, σε άλλες χώρες,
στη Συρία τώρα δεν έχουν πάντα θύµατα αµάχους, γυναικό-
παιδα, τα σπίτια τους, τα νοσοκοµεία που πάνε για να γιατρευ-
τούν, τα σχολεία που πηγαίνουν τα παιδιά τους για να µορφω-
θούν; Έχει καµµία σηµασία τελικά για την ίδια τη ζωή και το θά-
νατο, εάν οι µεν τις ονοµάζουν «παράπλευρες απώλειες», όπως
έλεγε εκείνη η αµίµητη η Ολ Μπράϊτ, ή κάποιοι άλλοι τις ονοµά-
ζουν αλλιώς; 

Άµεσες συνέπειες του πολέµου τους συναντά κανείς στα ατέ-
λειωτα κύµατα και των απελπισµένων προσφύγων που συνθλί-
βονται στα συρµατοπλέγµατα των κλειστών συνόρων, των
κέντρων κράτησης και απέλασης, στα οποία τους καταδίκασαν
οι ίδιες οι αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης τις οποίες συνυ-
πογράψατε και εσείς. 

Δηµιουργούνται επιπλέον, προβλήµατα και από την ασύδοτη
και ύποπτη δράση των δεκάδων ΜΚΟ που φυτρώνουν σαν τα µα-
νιτάρια έξω και µέσα στα κέντρα προσωρινής φιλοξενίας, αλλά
και εκεί που κατασκηνώνουν χωρίς άλλες δοµές οι πρόσφυγες,
όπως είναι στην Ειδοµένη, στον Πειραιά και αλλού. Από την πρώ-
τη στιγµή έχουµε θέσει το ζήτηµα. Αυτό όντως δηµιουργεί σειρά
ζητηµάτων. Είναι και αυτό µέγιστο θέµα και ασφάλειας. Παίζουν

επικίνδυνο ρόλο. Μπορεί να βρεθεί ανάµεσά τους κάθε καρυδιάς
καρύδι από καλοστηµένες επιχειρήσεις, από πράκτορες µυστι-
κών υπηρεσιών όλων των ηπείρων, µέχρι λαθρέµπορους, διακι-
νητές ναρκωτικών, όπλων, εµπορίας οργάνων, εµπορίας λευκής
σαρκός, ό,τι θες και δεν συµµαζεύεται. Φοράνε τη µάσκα πότε
του αναρχοαυτόνοµου αλληλέγγυου και πότε του καλυµµένου
φασίστα ναζιστή. Και τέτοιοι βρίσκονται ανάµεσά τους από τις
βόρειες χώρες ή από όλον τον κόσµο. Εκµεταλλεύονται τους
πρόσφυγες, κυρίως τους σπρώχνουν και σε τυχοδιωκτικές ενέρ-
γειες που είναι και σε βάρος των ίδιων των προσφύγων και σε
βάρος του ελληνικού λαού και των κατοίκων των περιοχών που
φιλοξενούν. 

Να αποσυρθούν όλοι λέµε εµείς. Δεν µπορεί η Κυβέρνηση να
τους ανέχεται, να τους πριµοδοτεί. Από την αρχή το κάνει αυτό,
γιατί –πιστεύουµε- µυωπικά σκεπτόµενη τότε έβλεπε ότι προσω-
ρινά µπορούσαν να την εξυπηρετήσουν. Γιατί δεν εξασφάλιζε
προσωπικό επαρκές ακόµα και µε νέες προσλήψεις που χρειαζό-
ταν έτσι ώστε να βρίσκεται όλο αυτό το ζήτηµα µόνο υπό τον
έλεγχο και την ευθύνη του Υπουργείου Μεταναστευτικής Πολι-
τικής, του κράτους, των δήµων, των περιφερειών, έτσι έστω της
Ύπατης Αρµοστείας του ΟΗΕ; Και να αξιοποιήσει, βεβαίως, την
έκφραση αλληλεγγύης, αλλά και οποιασδήποτε άλλης πρακτικής
βοήθειας είχε ανάγκη από το οργανωµένο, όµως, εργατικό συν-
δικαλιστικό κίνηµα, από το λαϊκό κίνηµα που έχει ονοµατεπώ-
νυµο, έχει και διεύθυνση, έχει πείρα διαχείρισης προβληµάτων,
έκφραση γνήσιας ταξικής λαϊκής αλληλεγγύης και όχι της αλλη-
λεγγύης-µαϊµού των δήθεν αλληλέγγυων ΜΚΟάδων, εν τέλει
ανεύθυνων στην πλειοψηφία τους όλων αυτών. 

Κυρίες και κύριοι, το ΚΚΕ απευθύνεται µε τις προτάσεις του
και µε τις θέσεις του, µε τους προβληµατισµούς του και έξω από
αυτή την Αίθουσα. Κυρίως απευθυνόµαστε στον ελληνικό λαό
και στη νεολαία. Στη βάση όλης αυτής της πείρας λέµε ότι µπο-
ρεί να συνειδητοποιηθεί καλύτερα αυτήν την περίοδο από τον
λαό µας ότι ο ιµπεριαλιστικός πόλεµος, οι πολύµορφες συνέ-
πειές του, αυτό δηλαδή για το οποίο προειδοποιούσε το ΚΚΕ
µέσα από τις θέσεις και τις εκτιµήσεις του, δεν αποτελούν από-
µακρη πραγµατικότητα. 

Περίσσεψαν, βέβαια, εδώ σήµερα τα λόγια συµπάθειας προς
τους εργαζόµενους και στα Σώµατα Ασφαλείας, προς τους πυ-
ροσβέστες, τους λιµενικούς, κ.λπ.. Όµως, οι εργαζόµενοι σε ό-
λους αυτούς τους χώρους δεν περιµένουν λόγια. Περιµένουν
έργα. Και βέβαια, τώρα είναι η ώρα. Την ώρα που µειώνονται οι
συντάξεις, που µειώνονται οι µισθοί, που υπάρχουν πολλά προ-
βλήµατα ελλείψεων προσωπικού -ιδιαίτερα για τους πυροσβέ-
στες, που βρίσκονται και σε κινητοποίηση σήµερα και µπαίνουµε
και στη δύσκολη αντιπυρική περίοδο- χρειάζονται τέτοια µέτρα
συγκεκριµένα και όχι λόγια. 

Η µοναδική ταξική, πατριωτική, εθνική και ταυτόχρονα διεθνι-
στική στάση λέµε εµείς ότι είναι η απόρριψη από τους εργαζό-
µενους από όλα τα λαϊκά στρώµατα τέτοιων προσκλητηρίων, δη-
λαδή να µπαίνουν κάτω από ξένη σηµαία. Να αντιπαραθέσουν σ’
αυτό -και αναφέροµαι στο κύριο θέµα της συζήτησης που έχουµε
σήµερα- µόνο την οργάνωση της αυτοτελούς εργατικής λαϊκής
πάλης ενάντια και στον ιµπεριαλιστικό πόλεµο, ενάντια στη δήθεν
ειρήνη που γίνεται µε το πιστόλι στον κρόταφο από τους πολε-
µοκάπηλους, τους ίδιους δηλαδή που φτιάχνουν τους πολέµους,
µέχρι την οριστική εξάλειψη των αιτιών που τα γεννούν όλα αυτά. 

Αυτή η πάλη είναι αναπόσπαστα δεµένη µε την πάλη για να
λυθεί το καθοριστικό ζήτηµα της εξουσίας -της πραγµατικής,
όµως, εξουσίας- για τον λαό. Για να βγουν ο λαός µας, αλλά και
οι άλλοι λαοί νικητές από τον πόλεµο µε αυτόν τον σάπιο εκµε-
ταλλευτικό σύστηµα, τον καπιταλισµό που γεννάει κρίσεις, αντα-
γωνισµούς, φτώχια, πολέµους, προσφυγιά, δολοφονικές βοµβι-
στικές επιθέσεις, αθώα θύµατα: άνδρες, γυναίκες και παιδιά.
Αυτόν τον στόχο πρέπει να αποφασίσει ο ίδιος ο λαός µας µαζί
µε άλλους λαούς να βάλει. Και τότε θα έχει οριστικά και τελεσί-
δικα εξασφαλισµένη την ασφάλειά του, την υγεία, τη µόρφωση,
την ευηµερία, µόνιµη και διαρκή ειρήνη. Και αν αυτό φαντάζει σε
αρκετούς ανέφικτο σήµερα, κάτι σαν όνειρο, σαν ουτοπία, στο
χέρι τους και µόνο βρίσκεται, ισχυριζόµαστε εµείς, να το κάνουν
και πραγµατικότητα, να γίνει και πράξη και νόηµα ζωής. 
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Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ τον

Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας. 

Τον λόγο έχει ο κ. Παναγιώτης Καµµένος, Πρόεδρος της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων και Υπουργός
Εξωτερικών. Με συγχωρείτε, Υπουργός Εθνικής Αµύνης. Μέχρι
να έρθετε σας άλλαξα Υπουργείο. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρόεδ-
ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κάτι ξέρετε εσείς. 

(Γέλωτες από την πτέρυγα του Ποταµιού)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Δεν τα λένε αυτά. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρόεδ-

ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, όταν ξεκίνησε η συζήτηση άκουσα µε προσοχή
τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης που είπε ότι οι Βου-
λευτές της Κυβέρνησης δεν ενδιαφέρονται για τη συζήτηση.
Τους µέτρησα. Ήµασταν εκατόν είκοσι εννιά. Τώρα είναι πέντε
Βουλευτές και ο Πρόεδρος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Χαί-
ροµαι, κύριε Πρόεδρε. Καλώς ήρθατε. 

Θεωρώ ότι αυτή η συζήτηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι µια συζήτηση που γίνεται στον πιο ακατάλληλο χρόνο που
θα µπορούσε να γίνει. Βρισκόµαστε πριν από µια τουριστική πε-
ρίοδο. Η Ελλάδα –δόξα σοι ο Θεός- λόγω των µεγάλων προσπα-
θειών που κάνουν οι αρχές ασφαλείας, η Ελληνική Αστυνοµία,
είναι µια χώρα η οποία θεωρείται από τις πιο ασφαλείς στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και στο ΝΑΤΟ. Είναι µια χώρα η οποία έχει κα-
ταφέρει να συµβάλει σε διεθνείς έρευνες και σε συλλήψεις, όταν
χρειάστηκε, εξαρθρώνοντας διεθνή κυκλώµατα. 

Οι πολίτες που θα έρθουν σαν τουρίστες στην Ελλάδα το κα-
λοκαίρι αισθάνονται ασφαλείς. Και θεωρώ ότι δεν θα έπρεπε να
γίνει η συζήτηση αυτή σε αυτήν τη χρονική περίοδο, διότι το
µόνο που καταφέρνουµε να κάνουµε, είναι να δώσουµε σε εκεί-
νους που θέλουν να επιτεθούν στην Ελλάδα τα εργαλεία να χρη-
σιµοποιήσουν ή να παραφράσουν, αν θέλετε -εγώ θα πω, να
παραφράσουν- κουβέντες που γίνονται εδώ πέρα µέσα και που
µε κάποιες ακρότητες αναφέρθηκαν µέχρι τα όρια της Καµπούλ. 

Για να δούµε τι συµβαίνει, όµως και να δούµε ακριβώς τι συµ-
βαίνει µε το θέµα της ασφάλειας, σε σχέση µε τους µετανάστες
και τους πρόσφυγες. Ζήτησα να δω τα στατιστικά στοιχεία, τα
οποία έχουµε από την ΕΛΣΤΑΤ, για να καταλάβουµε ακριβώς τι
συµβαίνει στη χώρα µας. Είναι αλήθεια ότι τα µέσα µαζικής ενη-
µερώσεως δείχνουν µια εικόνα από την Ειδοµένη, από τον Πει-
ραιά -όπως και πολλά ευρωπαϊκά κανάλια, ξένα κανάλια- δείχ-
νοντας ότι η Ελλάδα είναι µια χώρα πληµµυρισµένη από πρόσφυ-
γες και µετανάστες, από αλλοδαπούς δήθεν ανεξέλεγκτους. Δεν
είναι, όµως, αυτή η αλήθεια. 

Η αλήθεια είναι ότι αυτήν τη στιγµή στη χώρα µας βρίσκονται
καταγεγραµµένοι -άπαντες καταγεγραµµένοι, όπως λέει η ίδια η
Ευρωπαϊκή Ένωση- γύρω στους πενήντα χιλιάδες µετανάστες
και πρόσφυγες. Ξέρετε πόσοι ήταν το 2001; Σύµφωνα µε την
απογραφή του 2001 -πηγή: ΕΛΣΤΑΤ- ήταν επτακόσιες ενενήντα
επτά χιλιάδες ενενήντα τρεις, το 6,97% του πληθυσµού και µάλι-
στα οι µη καταγεγραµµένοι –αυτοί που δεν έχουν καταγραφεί-
µεταξύ οκτακόσιες εβδοµήντα χιλιάδες και ένα εκατοµµµύριο,
ήτοι το 8% µε 9% του συνολικού πληθυσµού της χώρας.

Το καταθέτω στη Βουλή.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το 2011 –πηγή ΕΛΣΤΑΤ- η απογραφή καταγράφει εννιακόσι-
ους έντεκα χιλιάδες εννιακόσιους είκοσι εννέα αλλοδαπούς, ενώ
για τους µη καταγεγραµµένους, ο κάθε µελετητής µπορεί να κα-
ταφύγει σε µαντικές ικανότητες για να προσδιορίσει το νούµερο.

Το καταθέτω στη Βουλή.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-

φίας και Πρακτικών της Βουλής)
Το 2014, πάλι, στοιχεία απογραφής του 2011 και της Ελληνι-

κής Αστυνοµίας, όπου προσδιορίζεται ο εκτιµώµενος αριθµός
των καταγεγραµµένων αλλοδαπών στο ένα εκατοµµύριο διακό-
σιες οκτώ χιλιάδες τριακόσιους σαράντα και ο µη καταγεγραµ-
µένος, πάλι, στη διάθεση του κάθε µελετητή. 

Το καταθέτω και αυτό.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Το 2015;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρόεδ-

ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Το 2015 δεν υπάρχει αυτήν τη
στιγµή καταγραφή πέραν των 52.483…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ένα εκατοµµύριο πέρασε. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρόεδ-

ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Πού τους βλέπετε; Ξέρετε
εσείς από την αστυνοµία κάτι τέτοιο;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ένα εκατοµµύριο δεν πέρασε από
τη χώρα;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ!
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρόεδ-

ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Πέρασε από τη χώρα. Χαίρο-
µαι που το λέτε. Το ένα εκατοµµύριο τριακόσιες χιλιάδες που
πέρασε από τη χώρα, έφυγε από τη χώρα. Αυτό θέλω να σας πω.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Πόσους καταγράψατε; 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρόεδ-

ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Το ένα εκατοµµύριο που πέ-
ρασε από τη χώρα, είναι στη χώρα; Έχετε δει αυτήν τη στιγµή η
εικόνα στην Αθήνα να είναι αντίστοιχη; 

Τον Άγιο Παντελεήµονα, τον θυµάστε, κύριε Κυριαζίδη; Ο
Άγιος Παντελεήµονας ήταν επί κυβερνήσεως Σαµαρά-Βενιζέλου.
Θυµάστε τι γινόταν µε τις τετρακόσιες σκηνές των Συρίων που
βρισκόντουσαν στο Σύνταγµα; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Δεν ήταν έτσι.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Εντάξει, µην αντιδικείτε

τώρα επ’ αυτού. Σας παρακαλώ!
Κύριε Πρόεδρε, συνεχίστε.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρόεδ-

ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Να σας πω κάτι; Να µιλήσουµε
ειλικρινά τώρα εδώ πέρα. Η αλήθεια είναι διαφορετική: Τότε, δεν
καταγραφόταν κανένας, δεν υπήρχε καµµία καταγραφή. Τώρα
είναι όλοι καταγεγραµµένοι, έχουν περάσει όλοι από το σύστηµα
της Eurodac, όπου έχουν δώσει δακτυλικά αποτυπώµατα, τα
στοιχεία τους είναι καταχωρηµένα στη Europol και στην Ιντερ-
πόλ, εκείνοι οι οποίοι έχουν χαρακτηριστεί ως ύποπτοι έχουν πα-
ραδοθεί στις Αρχές και εκδοθεί και δεν υπάρχει κανένας που να
µην είναι καταγεγραµµένος, για έναν απλό λόγο: Διότι αν δεν
έχουν καταγραφεί, δεν έχουν καµµιά ελπίδα να συµµετέχουν
στους πρόσφυγες εκείνους που θα µεταφερθούν, όταν θα γίνει
η κατανοµή, στις ευρωπαϊκές χώρες. Εδώ θέλω να πω ότι αντι-
λαµβάνοµαι πως είναι µια πολιτική επιλογή. Τη σέβοµαι, αλλά την
τονίζω. 

Είδα το tweet του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως,
αυτό που κάνατε, κύριε Μητσοτάκη: «Σπάµε σήµερα ένα µετα-
πολιτευτικό ταµπού, µια αγκύλωση που είχε επιβάλλει στον δη-
µόσιο διάλογο µια ιδεοληπτική, περιθωριακή αριστεριστική
λογική». Εγώ δεν είµαι αριστεριστής και ξέρετε ότι δεν έχω καµ-
µία σχέση. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Έχετε σχέση. Μαζί είστε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας–Πρόεδ-
ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Έχω; Τώρα είµαι κοµµουνι-
στής. Ή ακροδεξιός είµαι ή κοµµουνιστής. Πρέπει να αποφασί-
σετε. Δεν γίνεται και τα δύο. Τη µία µε λέτε ακροδεξιό και τώρα
µε λέτε αριστεριστή. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Κοντά είναι αυτά τα δύο. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Είστε double face.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας–Πρόεδ-
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ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Ανεξάρτητος Έλληνας είµαι.
Τέλος πάντων. 

Αυτό ακριβώς που λέτε -θα σας θυµίσω- ήταν αυτό που έλεγε
ο κ. Βορίδης ως Βουλευτής του ΛΑΟΣ, όταν ο Κώστας Καραµαν-
λής είπε «Εγώ δεν συνεργάζοµαι µε τα άκρα». Αυτή ήταν ακρι-
βώς η φράση που είπε ο Βορίδης: «Φύγετε από την αριστερίστικη
λογική, το µεταπολιτευτικό ταµπού και λοιπά και τις αγκυλώ-
σεις», λέγοντας ότι τους πρόσφυγες, τους µετανάστες, τους αλ-
λοδαπούς πρέπει να τους συλλαµβάνουµε, να τους εξορίζουµε,
να τους κάνουµε ό,τι είχαν τότε στο µυαλό τους. 

Αυτή τη λογική, όµως -και αυτό είναι κατά την πολιτική µου
άποψη το θλιβερό, πέραν του ότι διατηρείτε τον κ. Βορίδη στους
κόλπους της Νέας Δηµοκρατίας, «τα άκρα», που έλεγε ο Καρα-
µανλής- τη δέχεστε. Αυτή η λογική, όµως, είναι εκείνη η  λογική
που βάζει τα άκρα να κάνουν το κουµάντο στον πολιτικό στίβο
της χώρας. 

Αναφερθήκατε -και σωστά- στις µολότοφ. Εγώ συµφωνώ µαζί
σας. Αναφερθήκατε σωστά στα λοστάρια αυτών που κυκλοφο-
ρούν. Των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, µάλιστα, κατέλαβαν και τα
γραφεία. Να σας θυµίσω, όµως, ότι τα λοστάρια και οι µολότοφ
έχουν την ίδια ακριβώς σηµασία στην πολιτική µε τα τσεκούρια
που κράταγε οι Βορίδης, που ενθυλακώσατε στη Νέα Δηµοκρα-
τία. 

Εγώ είµαι κατά και των τσεκουριών και των µολότοφ και των
στυλιαριών. Γιατί εάν στη χώρα της Δηµοκρατίας µιλάµε µε τη
λογική των στυλιαριών, τότε θα εµφανιστούν και τσεκούρια. Αν
µιλάµε, όµως, και µε τη λογική των τσεκουριών, θα εµφανιστούν
και µολότοφ. 

Τι έχουµε καταφέρει αυτή τη στιγµή; Αυτήν τη στιγµή έχουµε
καταφέρει -και µε την εµπλοκή των Ενόπλων Δυνάµεων- να
έχουµε καταγεγραµµένους όλους τους πρόσφυγες και τους µε-
τανάστες. 

Μάλιστα, αυτό το µήνυµα που στέλνουµε καθηµερινώς προς
εκείνους, οι οποίοι δεν έχουν µπει στις δοµές που µπορούν να
φιλοξενήσουν αυτήν τη στιγµή το σύνολο των µεταναστών και
των προσφύγων, είναι ότι παραµένοντας στην Ειδοµένη ή παρα-
µένοντας στο λιµάνι του Πειραιά, δεν έχουν καµµία ελπίδα να
προωθηθούν, αν δεν καταγραφούν απόλυτα, για τη µετεγκατά-
στασή τους µέσα από τα κέντρα τα οποία έχει ετοιµάσει η ελλη-
νική πολιτεία, µε τη βοήθεια και της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και
σε αυτό, τουλάχιστον, έχουµε πάρει και τα συγχαρητήρια. 

Σας είπα για την εµπλοκή των Ενόπλων Δυνάµεων, γιατί ά-
κουσα µια φράση σας, κύριε Πρόεδρε, που θεωρώ ότι ως Υπουρ-
γός Άµυνας πρέπει να απαντήσω.  Είπατε ότι θα πρέπει να εµ-
πλακούν περισσότερο οι Ένοπλες Δυνάµεις στα θέµατα της ασ-
φάλειας. Θέλω να σας πω ότι είµαι απόλυτα αντίθετος σε αυτό.
Βάσει της παραγράφου 1 του άρθρου 48 του Συντάγµατος, για
να µπορέσουν οι Ένοπλες Δυνάµεις να κάνουν ακόµα και αυτό
που γίνεται στις Βρυξέλλες ή σε άλλες χώρες, να εµπλακούν, θα
πρέπει η µεν χώρα να κηρυχθεί σε κατάσταση πολιορκίας και να
πάρει απόφαση η Βουλή των Ελλήνων. Μόνο τότε οι Ένοπλες
Δυνάµεις µπορούν να εµπλακούν. 

Θέλω να διαβεβαιώσω τη Βουλή των Ελλήνων, ότι οι Ένοπλες
Δυνάµεις δεν πρόκειται να εµπλακούν, εάν δεν έχουν τέτοια εν-
τολή από τη Βουλή των Ελλήνων. Και ελπίζω ότι δεν θα χρειαστεί
ποτέ να υπάρξει τέτοιου είδους εντολή. 

Το δεύτερο είναι σε σχέση µε τις πληροφορίες. Πράγµατι,
υπάρχει ένα τεράστιο έλλειµµα πληροφοριών στην Ευρώπη ολό-
κληρη, γιατί υπάρχει ένα κενό ιδιαίτερα όσον αφορά τα παιδιά.
Και αυτό το επισηµάναµε πρώτοι στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας.
Το σύστηµα Eurodac µπορεί να καταγράψει πολίτες από 12 ετών
και πάνω. Όµως, υπάρχει ένα τεράστιο κενό. Τα παιδιά 0 έως 12
ετών δεν είναι καταγεγραµµένα, το 40% των προσφύγων είναι
ασυνόδευτα παιδιά και εκατό χιλιάδες παιδιά έχουν χαθεί στην
Ευρώπη. 

Τι προτείναµε, λοιπόν; Κι αυτό πιστεύω ότι είναι ένα θέµα το
οποίο θα πρέπει να απασχολήσει και τη Βουλή των Ελλήνων. Το
έθεσα ήδη και σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης και σε επίπεδο
ΝΑΤΟ. Θα πρέπει να αποφασίσουµε τη χρήση βιοµετρικών στοι-
χείων και βιοµετρικής ταυτότητας τουλάχιστον όσον αφορά τα
παιδιά. 

Δεν µπορεί να αφήσουµε µη καταγεγραµµένα τα ασυνόδευτα
παιδιά, που µπορεί ανά πάσα στιγµή να χρησιµοποιηθούν από
διακινητές ή ακόµα και από εµπόρους οργάνων. Τα παιδιά που
χάνονται στην Ευρώπη, είναι παιδιά τα οποία µπορεί αυτή τη
στιγµή να βρίσκονται σε τρίτες χώρες και να αποτελούν τράπεζα
οργάνων για διακινητές. 

Θέµατα πληροφοριών έχουν να κάνουν ακόµη και µε τη συζή-
τηση που γίνεται σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης και ΝΑΤΟ για
τη δηµιουργία ευρύτερων υπηρεσιών πληροφοριών. 

Θέλω σε αυτό το σηµείο να σας πω ότι εδώ πια ο κόσµος αλ-
λάζει. Αυτό το οποίο έχουµε πράξει µέχρι σήµερα µε πάρα πολύ
µεγάλη προσοχή, χωρίς να µπαίνουν ποτέ οι Ένοπλες Δυνάµεις
στη δουλειά του Υπουργείου Εσωτερικών ή του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη, είναι το εξής: Έχουµε καταγράψει όλες
τις πηγές που µπορεί να υπάρχουν από την Ύπατη Αρµοστεία
του ΟΗΕ για τους πρόσφυγες -µε ένα data base τριών εκατοµ-
µυρίων µεταναστών και προσφύγων- για να µπορέσουµε να δι-
ευκολύνουµε την πιστοποίηση στο ποιοι είναι πρόσφυγες και
ποιοι µετανάστες. 

Σε αυτό το σηµείο, η συζήτηση η οποία γίνεται περί ασφαλείας
ή µη της χώρας, έχει να κάνει ακριβώς και µε τον προσδιορισµό
του πρόσφυγα και του µετανάστη. Διότι το επόµενο ερώτηµα
είναι το εξής: Τι συµβαίνει αυτήν τη στιγµή µε τη συµφωνία του
ΝΑΤΟ; Εγώ χάρηκα πάρα πολύ όταν συναντηθήκαµε και είπατε
ότι πράγµατι είστε υπέρ της συµφωνίας αυτής. 

Την ίδια στιγµή, όµως, βλέπω συνεντεύξεις του κ. Πλακιωτάκη,
του κ. Δένδια, οι οποίοι βγήκαν δηµόσια την προηγούµενη Κυ-
ριακή και µίλησαν κατά της συµφωνίας του ΝΑΤΟ. Δεν σας λέω
ότι η συµφωνία του ΝΑΤΟ εφαρµόστηκε 100%. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Αυτό είναι το θέµα. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρόεδ-

ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κύριε Τσιάρα, όµως, υπάρχει
µία διαφορά. Με τη συµφωνία του ΝΑΤΟ από πέντε έως εννέα
χιλιάδες πρόσφυγες και µετανάστες που είχαµε την ηµέρα, σή-
µερα έχουµε από δέκα, δεκαοχτώ, µέχρι ογδόντα. Έχει µειωθεί,
λοιπόν, κάτω από το 10% η είσοδος προσφύγων και µεταναστών.
Το αποτέλεσµα της Συµφωνίας αυτής έχει αποτέλεσµα τη µεί-
ωση της εισόδου των προσφύγων και των µεταναστών. 

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, αυτή, µε τη συµφωνία την οποία υπέ-
γραψε, σε συνεργασία µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, σε συνεργασία
µε το ΝΑΤΟ, κατάφερε να µειώσει τις εισόδους για πρώτη φορά
στα τελευταία δέκα χρόνια. Πρώτη φορά µειώθηκε ο αριθµός
προσφύγων και µεταναστών, εξασφαλίζοντας, µάλιστα, και κάτι
άλλο πολύ σηµαντικό. Εξασφαλίζοντας ότι όταν θα γίνουν οι
χώροι φιλοξενίας στην Τουρκία, δεν θα είναι κάτω από τις τουρ-
κικές αρχές, αλλά κάτω από την Ύπατη Αρµοστεία για τους πρό-
σφυγες και κάτω από τον έλεγχο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Τι σηµαίνει αυτό; Αυτό σηµαίνει ότι τουλάχιστον όσοι φιλοξε-
νούνται στα σηµεία φιλοξενίας, µετατρέπονται σε πρόσφυγες
που λαµβάνουν την ασφάλεια την οποία επιβάλλει η συµφωνία
της Γενεύης. Άρα, έχουν απωλέσει, µε την εγγύηση της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, τον όρο πρόσφυγας. Και αν θέλουν να µεταφερ-
θούν, από εκεί και πέρα, από ένα ασφαλές µέρος σε ένα άλλο
ασφαλές µέρος, παίρνουν τον τίτλο του µετανάστη. Αυτοί, όµως,
είναι το πρόβληµα; 

Για να δούµε λιγάκι το εγκληµατολογικό δελτίο της Αστυνο-
µίας όχι µόνο στην Ελλάδα, αλλά και στον κόσµο. Διότι µε αυτήν
τη συζήτηση που έχει γίνει εδώ, είναι σαν να ταιριάζουµε τους
πρόσφυγες µε τροµοκράτες. Οι πρόσφυγες είναι θύµατα της
τροµοκρατίας. Εκείνοι που έφυγαν από τη Συρία, έφυγαν γιατί
οι τροµοκράτες της ΝΤΑΕΣ µπήκαν στα σπίτια τους. Αναγκάστη-
καν να εγκαταλείψουν τις χώρες τους, τα χωριά τους, τις οικο-
γένειές τους, γιατί είναι θύµατα της τροµοκρατίας. Εµείς λοιπόν,
αυτά τα θύµατα τη τροµοκρατίας τα µετατρέπουµε σε τροµο-
κράτες; 

Έχει γίνει ένα έγκληµα τροµοκρατικό στην Ευρώπη και ύπο-
πτος να έχει προέλθει από τους πρόσφυγες ή τους µετανάστες
των τελευταίων τριών ετών; Η απάντηση είναι «όχι». Όσοι έχουν
µέχρι τώρα συλληφθεί ή εκείνοι που καταζητούνται, είναι πολίτες
δεύτερης και τρίτης γενιάς, µε ταυτότητες, µάλιστα, ευρωπαϊκών
χωρών. 
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Πώς, λοιπόν, εµείς συνδέουµε το θέµα το προσφυγικό µε την
τροµοκρατία και µάλιστα σε µία περίοδο που η Ελλάδα αποτελεί
τον ασφαλέστερο προορισµό όλης της Μεσογείου; Διότι Η αλή-
θεια είναι ότι στην Αίγυπτο υπάρχουν τροµοκρατικά χτυπήµατα.
Έχουν καταρρεύσει ολόκληρες περιοχές της Αιγύπτου. Άσε που
δεν υπάρχει αυτή τη στιγµή τουρίστας µετά το χτύπηµα που
έγινε στο αεροσκάφος το ρωσικό. Στο Κάιρο, στην Αλεξάνδρεια,
στην Τυνησία, στην Αλγερία, στο Μαρόκο, στη Συρία, στο Ισρα-
ήλ, στα παράλια της Τουρκίας. Τα παράλια της Τουρκίας αυτήν
τη στιγµή τουριστικά καταρρέουν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Ποιος είναι ο ασφαλής προορισµός; Ο ασφαλής προορισµός
είναι η Ελλάδα. Και πιστεύω ότι αποτελεί καθήκον όλων µας αυτό
να το διαδώσουµε µε µια κοινή φωνή. Δεν έχουµε να µοιράσουµε
τίποτα σε αυτό, ούτε µπορεί να γίνει αντικείµενο πολιτικής αντι-
παράθεσης. Είναι δεδοµένο ότι η Ελλάδα είναι ασφαλής προορι-
σµός. 

Να βελτιώσουµε, λοιπόν, την ασφάλεια µας, ναι. Όχι, όµως, να
παρουσιάζουµε τη χώρα σαν Καµπούλ.

Άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή τις προτάσεις της Νέας Δη-
µοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ για τη δηµιουργία ενός Συµβουλίου
Εθνικής Ασφαλείας. Χαίροµαι πάρα πολύ. Θέλετε να σας θυµίσω
όταν εµείς, σαν Ανεξάρτητοι Έλληνες, το 2012 βγάλαµε την πρό-
ταση για δηµιουργία Συµβουλίου Εθνικής Ασφαλείας, τι ανακοι-
νώσεις έκαναν η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ; Το µεν ΠΑΣΟΚ
µας είπε ότι θέλαµε -τότε- να παραδώσουµε την εθνική ασφάλεια
στις Ηνωµένες Πολιτείας της Αµερικής. Η Νέα Δηµοκρατία είπε
ότι καταργούµε το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, καταργούµε τους
Υπουργούς, οι οποίοι -όπως έλεγε- καταργούνται για να µην έρ-
χονται να µιλούν στη Βουλή. Καλώς ήλθατε στις απόψεις µας και
ευχαρίστως να το συζητήσουµε.

Κύριε Τσιάρα, Συµβούλιο Εθνικής Ασφαλείας, όµως, δεν γίνε-
ται -για να ξέρετε- δηµιουργώντας µια κατάσταση ανασφάλειας
στη χώρα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Δεν τη δηµιουργήσαµε εµείς,
κύριε Πρόεδρε. Τη δηµιούργησε η πραγµατικότητα.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδ-
ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Είναι ανασφαλής η χώρα, λέ-
τε. Είναι ανασφαλής η χώρα;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Αυτό το απαντούν οι πολίτες.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδ-

ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Όχι, σας παρακαλώ, θέλω να
µάθω. Δίνω τον χρόνο µου. Είναι ανασφαλής η Ελλάδα;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Εσείς τι νοµίζετε, κύριε Τσιάρα; Πεί-
τε µας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Απαντήστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Ο κ. Τσιάρας µιλάει τώρα;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Πρόεδρε, συ-

νεχίστε.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδ-

ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Όχι, κύριε Τσιάρα µου είπα-
τε…

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Η Νέα Δηµοκρατία τι πιστεύει;
Έχετε την τόλµη να πάρετε θέση;

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ (Υφυπουργός στον
Πρωθυπουργό): Απαντήστε. Είναι ανασφαλής χώρα;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Απαντήστε στο ερώτηµα.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδ-
ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δύο λεπτά, παρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Παρακαλώ, κύριοι
Βουλευτές.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδ-
ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Εδώ, λοιπόν, είναι ένα κοµβικό
σηµείο. Εγώ σταµατάω την οµιλία µου. Ερωτώ τον κ. Τσιάρα…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Διακρίνει µια γραφικότητα…
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδ-

ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Εγώ, κύριε Δένδια, ο γραφι-
κός, σας ερωτώ. Είµαι γραφικός και σας ερωτώ: Θεωρεί η Νέα

Δηµοκρατία ότι δεν είναι ασφαλής χώρα η Ελλάδα; 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, η Νέα Δηµοκρατία θα

απαντήσει δια του Αρχηγού της στη δευτερολογία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Ρωτήστε τους Έλληνες πολίτες τι

πιστεύουν.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδ-

ρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Όταν καταλήξει η Νέα Δηµο-
κρατία, γιατί είναι σαν το ΝΑΤΟ. Οι µισοί τη λένε ασφαλή, οι άλ-
λοι τη λένε µη ασφαλή. Εµείς βεβαιώνουµε τον ελληνικό λαό ότι
η Ελλάδα είναι µια ασφαλής χώρα, έχουµε την ευθύνη της ασφά-
λειας της χώρας. Και σας καλούµε, τουλάχιστον σε αυτό το ση-
µείο, να πάρετε εθνική θέση.

Τελείωσα την οµιλία µου. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Να ρωτήσετε τους Έλληνες πολί-

τες τι πιστεύουν.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Καµµένο. 
Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του

Ποταµιού, κ. Σταύρος Θεοδωράκης. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Ρωτήστε τους Έλληνες πολίτες τι

πιστεύουν.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ (Υφυπουργός στον

Πρωθυπουργό): Έκανες φάουλ. Τον Αβραµόπουλο να ρωτή-
σουµε αν είναι ασφαλής η χώρα, κύριε Τσιάρα.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Κυρίες και κύριοι, νοµίζω ότι αν χρησιµοποιείς σήµερα τις
λέξεις ασφάλεια και ανασφάλεια στην ελληνική κοινωνία, ο νους
σου θα πάει σε κάτι άλλο πέρα από την Αστυνοµία και το Στρατό.
Θα πάει σε αυτό που ζούµε. Θα πάει στην ανασφάλεια του καρ-
κινοπαθούς. Τα είδατε τα θέµατα. Έξι µήνες είναι η αναµονή για
ακτινοθεραπεία στον «Άγιο Σάββα» και δύο µήνες στο νοσοκο-
µείο «Μεταξά» του Πειραιά. Είναι η ανασφάλεια για τη δουλειά.
Στο 7,3 στην κλίµακα του 10 κατατάσσουν οι Έλληνες τον φόβο
τους για τη διατήρηση της δουλειάς τους. Είναι η ανασφάλεια
του πτυχιούχου που φεύγει από την Ελλάδα. Φεύγουν τα καλύ-
τερα µυαλά. Ξέρετε πως οι έρευνες δείχνουν ότι το 75% αυτών
που φεύγουν είναι οι πτυχιούχοι µας; Επίσης, είναι η ανασφάλεια
µπροστά στο ασφαλιστικό. 

Είδα τη νέα πρόταση της Κυβέρνησης. Θα έχουµε την ευκαι-
ρία να τα πούµε αυτά. Όµως είναι σαφές, ότι οι νέοι εργαζόµενοι
θα συνεχίσουν να πληρώνουν υψηλές εισφορές, για να καλύ-
ψουν τις τρύπες ενός συστήµατος που είναι υπέρ των συνταξι-
ούχων και όχι υπέρ του κόσµου της δουλειάς. 

Βέβαια, είναι ενδιαφέρον -και θα µου επιτρέψετε να ανοίξω µια
µικρή παρένθεση- ότι µε την πρόταση της Κυβέρνησης στο νέο
ασφαλιστικό, προστατεύονται οι πρώην Βουλευτές, οι πρώην δή-
µαρχοι, οι πρώην περιφερειάρχες. Φαίνεται ότι και στη δική σας
δηµοκρατία, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, υπάρχουν κάποιοι που είναι πιο
ίσοι από τους ίσους. 

Η ανασφάλεια, λοιπόν, είναι αυτό που κυριαρχεί παντού, η
ανασφάλεια µπροστά στους νέους φόρους. Θα αναγκαστώ πάλι
να κάνω µια παρένθεση, γιατί είναι πολύ πρόσφατα αυτά που
έχετε δηµοσιοποιήσει. Φόρο, σύµφωνα µε την πρότασή σας, θα
πληρώνουν πλέον και αυτοί που έχουν µηνιαίο εισόδηµα 680
ευρώ. Και, βέβαια, µετά το 2020 οι ελεύθεροι επαγγελµατίες, οι
αυτοαπασχολούµενοι, θα πληρώνουν εισφορές και φόρους από
46% µέχρι 55%. Θα είναι µισιακά µε την εφορία, δηλαδή, τα πορ-
τοφόλια των Ελλήνων.

Υπάρχει η ανασφάλεια του κόσµου -για να συνεχίσω την αρίθ-
µηση- µπροστά στους τηλεοπτικούς σας σχεδιασµούς.  Δεν ξέρω
αν είδατε ότι δεν έχει πειστεί ο κόσµος και ότι το 65% του κόσµου
θεωρεί ότι το φαινόµενο της διαπλοκής θα αυξηθεί µετά από τις
τελευταίες αποφάσεις σας. Και, βέβαια, υπάρχει ανασφάλεια για
την κατάργηση των ανεξάρτητων αρχών µε το 76% του κόσµου
να επιµένει ότι θέλει ΕΣΡ και όχι Υπουργό καναλάρχη.

Υπάρχει η ανασφάλεια, βέβαια, του µαθητή που ζει σε σχολεία
άδεια κελύφη. Οι τάξεις της Γ’ Λυκείου έχουν αδειάσει, όπως και
κάθε άλλη χρονιά, γιατί οι µαθητές είναι στα φροντιστήρια. Το
ελάχιστο εισιτήριο για τα πανεπιστήµια στην Ελλάδα κοστολο-
γείται και υπολογίζεται γύρω στα 10.000 ευρώ.
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Υπάρχει η ανασφάλεια του πτυχιούχου που κάνει delivery ή
σερβίρει καφέδες για 350 ευρώ τον µήνα, ανασφάλιστα, βέβαια.

Υπάρχει η ανασφάλεια του µακροχρόνια άνεργου -η θλιβερή
µας πρωτιά, δηλαδή, στην Ευρωπαϊκή Ένωση- µε πεντακόσιους
σαράντα χιλιάδες ανθρώπους καταγεγραµµένους στον ΟΑΕΔ ως
µακροχρόνια άνεργοι.

Υπάρχει η ανασφάλεια του µικρού επιχειρηµατία, που βλέπει
όλους στη γειτονιά του σιγά-σιγά να κλείνουν.

Υπάρχει η ανασφάλεια των τετρακοσίων πενήντα νέων ανέρ-
γων της «ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗΣ» και η ανασφάλεια των δέκα χιλιάδων
νέων επιχειρήσεων που έκλεισαν φέτος.

Τελικά, δηλαδή, υπάρχει η ανασφάλεια ότι τίποτα δεν αλλάζει
στον κόσµο της Ελλάδας και ότι τα χειρότερα είναι µπροστά.

Δεν ξέρω αν το προσέξατε -και αυτό µας προβληµατίζει ή,
τέλος πάντων, πρέπει να µας προβληµατίσει όλους, ανεξαρτή-
τως του τι ψηφίζει ο καθένας- το 75% των πολιτών -τρεις στους
τέσσερις πολίτες, δηλαδή- λέει ότι αυτό το πολιτικό σύστηµα
είναι χρεοκοπηµένο και επιβραβεύει τους ανάξιους και τους ανε-
παρκείς.

Πάµε, όµως, στην ασφάλεια, όπως τέθηκε και από τον Πρω-
θυπουργό και από τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
Ας ξεκινήσω µε το δικό µας αξίωµα. 

Ασφαλής είναι µια χώρα, όταν εσείς, κύριε Πρωθυπουργέ, οι
Υπουργοί σας, οι κυβερνητικοί αξιωµατούχοι, οι Βουλευτές, όλοι
εµείς, κυκλοφορούµε χωρίς ασφάλεια στους δρόµους. Όταν ό-
λοι θέλουν φρουρές και νέες φρουρές και νέες φρουρές, αυτό
σηµαίνει ότι εσείς –να το πω- κι εµείς µπορεί να αισθανόµαστε
ασφαλείς, αλλά η χώρα κι ο απλός πολίτης ζει σε µια παρατετα-
µένη ανασφάλεια.

Το λέω, γιατί υπάρχουν εικόνες πολύ µπερδεµένες στην
Αθήνα. Και εδώ στο Σύνταγµα. Βγάλατε τα κιγκλιδώµατα από τη
Βουλή, τα µπροστινά, στους Εύζωνες, και διπλασιάσατε, ταυτό-
χρονα, τη φρουρά στην Ηρώδου του Αττικού. Οι κλούβες από
δύο έχουν γίνει τέσσερις και πλέον δεν περνάει πολλές ώρες της
ηµέρας άνθρωπος από την Ηρώδου του Αττικού. Και τις µισές
ώρες κλείνει και ο Εθνικός Κήπος. 

Στα χρόνια των άλλων µνηµονίων, στα χρόνια των µνηµονίων
των άλλων -και τα δύο µπορούµε να τα πούµε- χτίσατε πάνω στην
ανασφάλεια και στον φόβο. Ήταν τα πολιτικά σας όπλα. Μιλού-
σατε για επιδηµία αυτοκτονιών, τροφοδοτούσατε µε ανασφάλεια
την ανασφάλεια και δηµιουργούσατε συνθήκες συλλογικού πέν-
θους. Και τώρα συνεχίζετε από την άλλη πλευρά να αποστρέ-
φετε τα µάτια σας από την πραγµατικότητα και να τα παρου-
σιάζετε όλα ιδανικά. 

Θα µου επιτρέψετε, κύριε Τσίπρα, να σας θυµίσω τι λέγατε
πριν τρία χρόνια. Λέγατε ότι ο αστυνοµικός µε όπλο είναι δηµό-
σιος κίνδυνος στον δρόµο. Αυτή ήταν η φράση σας. 

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Στις διαδη-
λώσεις.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος το Πο-
τάµι): Θα το πω. 

Ζητούσατε τον αφοπλισµό των αστυνοµικών δυνάµεων όταν
έρχονταν σε επαφή µε τον πολίτη στη διάρκεια κινητοποιήσεων
συνδικαλιστών και πολιτικών εκδηλώσεων. Ζητούσατε την κατάρ-
γηση των ΜΑΤ και την απαγόρευση χρήσης χηµικών στις διαδη-
λώσεις.

Δεν θα πω τι βλέπουµε, γιατί το βλέπουµε καθηµερινά. Λέω ότι
αυτά έχουν τη δική σας υπογραφή όχι από τα πολύ παλιά χρόνια,
τότε που ήσασταν µαθητής και λέγαµε όλοι µας τότε κάποιες
υπερβολές στα δεκαπενταµελή. Τα λέγατε ως Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης.

Νοµίζω ότι γενικά υπάρχει ένας διχασµός στη συµπεριφορά
σας, κύριε Τσίπρα. Από τη µία ευχαριστείτε τους Λιµενικούς και
χειροκροτούν -και καλά κάνουν- οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ στην
αναφορά σας στο Λιµενικό και την Αστυνοµία. Όµως συνεχίζετε
παράλληλα να πετάτε λάσπη στους λιµενικούς και τους αστυνο-
µικούς. 

Μιλήσατε για άλλη µια φορά επιπόλαια για το Φαρµακονήσι.
Τι ξέρετε για το Φαρµακονήσι; Έχετε πάει ποτέ; Έχετε µιλήσει
µε τους ακρίτες; Έχετε µιλήσει µε τους πρωταγωνιστές εκείνων
των ηµερών; Γυρνάτε, δηλαδή, σε ένα σενάριο, το οποίο είχε πει

και ο σηµερινός Υπουργός Ναυτιλίας, ο κ. Δρίτσας. Είχε πει ότι
οι λιµενικοί πνίγουν επίτηδες τις γυναίκες και τα παιδιά. Συνυπέ-
γραψαν τότε Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ την καταγγελία ότι οι λιµε-
νικοί πάνω από το σκάφος κλωτσούσαν τα παιδιά και τα πετού-
σαν στη θάλασσα. Τα συνυπέγραψαν Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ! 

Τα αποδέχεστε όλα αυτά και επαναφέρετε συνέχεια το σενά-
ριο µε το Φαρµακονήσι; Αν τα αποδέχεστε, είναι µια πολύ µεγάλη
ανευθυνότητα. Και µπορείτε να ρωτήσετε και τη σηµερινή ηγεσία
του Λιµενικού αν όλα αυτά έχουν συµβεί στο Φαρµακονήσι. 

Δεν σας λέω για τις αθωωτικές αποφάσεις. Ρωτήστε τους αν-
θρώπους στο Φαρµακονήσι, στα γειτονικά νησιά, αυτούς που πε-
ριέθαλψαν εκείνες τις µέρες τους επιζήσαντες πρόσφυγες. 

Υπάρχει, λοιπόν, ένας διχασµός. Μιλάτε για αλληλεγγύη…
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Το Φαρµα-

κονήσι δεν έχει κατοίκους. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος το Πο-

τάµι): Το Φαρµακονήσι έχει φρουρά του Στρατού. 
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Φρουρά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος το Πο-

τάµι): Και δίπλα υπάρχουν κατοικηµένα νησιά, οι Λειψοί…
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Εντάξει,

διότι είπατε, τους κατοίκους στο Φαρµακονήσι.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος το Πο-

τάµι): Όχι, είπα των γειτονικών νησιών που ήρθαν εκείνο το βρά-
δυ και οι λιµενικοί και οι άνθρωποι που διασώθηκαν. 

Λέω, λοιπόν, ότι µιλάτε για αλληλεγγύη στους πρόσφυγες και
τους µετανάστες. Βεβαίως. Ποιος να διαφωνήσει στην Ευρώπη;
Αφήνετε, όµως, τους καταυλισµούς στο έλεος της µαφίας, της
συριακής µαφίας, της αφγανικής µαφίας, γιατί ο κόσµος δεν
είναι αγγελικά πλασµένος. 

Ρωτήστε, λοιπόν, τους λιµενικούς να σας πουν τι βλέπουν στο
Λιµάνι του Πειραιά. Οι φαντάροι τι βλέπουν στο Σχιστό; Μαύρα
τζιπ, σκηνές που δεν φιλοξενούν πάντα πρόσφυγες, αλλά προ-
σφέρουν άλλου είδους υπηρεσίες. Αφήσατε σε πολλές περιπτώ-
σεις να κυβερνούν στις µικρές κοινωνίες των προσφύγων και των
µεταναστών οι µικρές τοπικές, εθνικές µαφίες και κάποιοι προ-
σκωλυόµενοι αλληλέγγυοι, κόντρα στη δράση των σοβαρών
ΜΚΟ, που σε πολλές περιπτώσεις αναγκάστηκαν να φύγουν -και
το είπαν δηµόσια- να αποχωρήσουν από τους καταυλισµούς,
γιατί δεν µπορούσαν να τα βγάλουν πέρα µε το χάος. Και µετα-
τρέψατε τους τοπικούς πληθυσµούς -σε πολλές περιπτώσεις-
από συµµάχους και αγωνιστές που προσφέρουν βοήθεια στους
µετανάστες και τους πρόσφυγες, σε οµάδες απεγνωσµένων αν-
θρώπων. Από πρεσβευτές καλοσύνης που ήταν, τους µετατρέ-
ψατε σε ανασφαλείς οικογενειάρχες. 

Θα έλεγα ότι δεν είναι σοβαρό να προσµετράµε την αλληλεγ-
γύη που δείχνουν οι ξένοι ηγέτες, οι ξένοι καλλιτέχνες στις κυ-
βερνητικές δάφνες. Η αλληλεγγύη όλων αυτών των ανθρώπων
είναι αλληλεγγύη στους νησιώτες, αλληλεγγύη στους Έλληνες.
Και δεν επιβραβεύουν µε κανένα τρόπο το χάος, χάος που πα-
ραδέχθηκε σε µια κρίση ειλικρίνειας -χθες ή προχθές νοµίζω- ο
κ. Μουζάλας εδώ στη Βουλή. 

Ήµουν στην Ειδοµένη τη Δευτέρα το πρωί. Έκατσα µέχρι το
απόγευµα. Τα είδα όλα. Και δεν θα πω λεπτοµέρειες, γιατί δεν
νοµίζω ότι θα πρέπει συνεχώς να πυροβολούµε τη χώρα µας.
Όµως, υπάρχει µια δραµατική κατάσταση στην Ειδοµένη. Και δεν
εννοώ µόνο το ότι επί τριάντα δύο ηµέρες η γραµµή παραµένει
κλειστή. Εννοώ ότι σε όλα τα επίπεδα το κράτος απουσιάζει. 

Υπάρχει ο δήµος που προσπαθεί να τακτοποιήσει το θέµα της
ύδρευσης, τα σκουπίδια χωρίς καµία οικονοµική βοήθεια. Δεν θα
µπορέσει, όµως, να συνεχίσει να το κάνει, γιατί είναι τεράστιο το
ποσό. Υπάρχουν κάποιες ΜΚΟ που προσπαθούν. Υπάρχουν κά-
ποιοι αστυνοµικοί που παραφυλάνε κάποια περάσµατα, αλλά όλο
το σύστηµα είναι αδιοίκητο. 

Μιλήσατε, κύριε Πρόεδρε της Κυβέρνησης, για ένα µικρό
θαύµα στη φιλοξενία των προσφύγων και των µεταναστών. Υπάρ-
χει ένα µικρό θαύµα σε σχέση µε τη συµπεριφορά των Ελλήνων.
Όµως, σε σχέση µε την Κυβέρνησή σας, αυτό εµφανίζεται να
είναι ένα ακριβό θαύµα. 

Θα µου επιτρέψετε να κάνω µία αναφορά σε µία καινούργια
υπόθεση που ανακαλύψαµε σχετικά µε το Λιτόχωρο. Σας έχουµε
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πει για τη Χίο και το πόσο στοίχισε το hot spot. Δεν δώσατε καµ-
µία απάντηση. Είναι ένα hot spot που έφτιαξαν οι στρατιώτες, ο
δήµος και τα Ελληνικά Πετρέλαια, για το οποίο πληρώθηκε 1,5
εκατοµµύριο ευρώ στους εργολάβους. Δεν έχουµε πάρει καµµία
απάντηση από την Κυβέρνηση. Και πάµε σε µία άλλη υπόθεση
την οποία δίνουµε στη δηµοσιότητα και υπάρχουν εδώ όλα τα
έγγραφα για τα Πρακτικά. 

Στο Λιτόχωρο, λοιπόν –προσέξτε!- κλείνει ο Ελληνικός Στρατός
–εσείς, έτσι δεν είναι, κύριε Υπουργέ;- έναν χώρο, ένα κάµπινγκ
µε τις βεβιασµένες ενέργειες, χωρίς κανέναν έλεγχο, κανέναν
διαγωνισµό, για µία ηµερήσια φιλοξενία προσφύγων –µόνο φι-
λοξενία, χωρίς φαγητό- 9,5 ευρώ τη βραδιά. Και βρίσκουµε στον
τιµοκατάλογο που έχει αναρτήσει αυτό το κάµπινγκ ότι η φιλο-
ξενία σε αυτό το κάµπινγκ -αν δεν πήγαινες µε την Κυβέρνηση
και πήγαινες µόνος σου- είναι 4 ευρώ τη βραδιά. 

Μπορείτε να κάνετε τους πολλαπλασιασµούς; Διότι εµάς µας
βγαίνουν κάποιες εκατοντάδες χιλιάδες ευρώ τον µήνα. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Ά-
µυνας): Θα απαντήσω. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Θα απαντήσετε, κύριε Υπουργέ. 

Ζητάµε, λοιπόν, µία απάντηση και για αυτό και επιτέλους -σας
είπα- και για αυτά που έχουµε αποκαλύψει για τα hot spots. 

Νοµίζω ότι η Κυβέρνηση συνεχίζει την πεπατηµένη των προ-
ηγούµενων παλιών κακών κυβερνήσεων. Και τι σηµαίνει αυτό;
Αδιαφάνεια, τσαπατσουλιά και πράξη χωρίς σχέδιο! 

Και έχετε προσθέσει σε όλα αυτά -που είναι δείγµατα της ελ-
ληνικής πολιτικής σκηνής και θα έπρεπε να τα αντιµετωπίσουµε
από κοινού- έναν αριστερό λαϊκισµό –τουλάχιστον στα λόγια-
λίγη στολή παραλλαγής, µπόλικη εξουσιοµανία. Και το αποτέλε-
σµα για τους Έλληνες πολίτες είναι µία παρατεταµένη ανασφά-
λεια σε προσωπικό επίπεδο και σε εθνικό επίπεδο. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του κόµµατος Το Ποτάµι κ.
Σταύρος Θεοδωράκης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Θεοδωράκη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω τον λόγο στον Πρό-
εδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Ένωσης Κεντρώων, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-
κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, σα-
ράντα φοιτητές από την Ολλανδία. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Ά-
µυνας): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μισό λεπτό, κύριε
Υπουργέ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Ά-
µυνας): Κύριε Πρόεδρε, φέρει την υπογραφή µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ναι, δεν θα σας
στερήσω τον λόγο. Να µιλήσει ο κ. Λεβέντης και αµέσως µετά
θα πάρετε τον λόγο. Μπορεί στην πορεία να προκύψει και κάτι
ακόµα να προσθέσετε. 

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Ένωσης Κεν-
τρώων έχει τον λόγο. 

Ορίστε, κύριε Λεβέντη, έχετε τον λόγο. 
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσοι ευρίσκεσθε
εις την Αίθουσα, δεν αντιλήφθηκα το πνεύµα της ερώτησης του
κ. Μητσοτάκη περί ασφαλείας. Εγώ νόµιζα ότι µέσα στο πνεύµα
αυτής της ερώτησης περιλαµβάνεται και η περίφηµη υποκλοπή,
διότι την υποκλοπή των συνοµιλιών ξένων αντιπροσωπειών εγώ
δεν την ξεπέρασα, τη θεωρώ πολύ σοβαρό θέµα.

Εµείς, βεβαίως, συζητάµε εδώ τώρα για το κατά πόσο πρέπει
να χρησιµοποιηθεί ο Στρατός, κατά πόσο πρέπει να γίνει ένα υπε-
ρυπουργείο, κατά πόσο υπάρχει ασφάλεια στους πολίτες, κατά
πόσο οι πολίτες των νησιών, οι οποίοι βιώνουν το πρόβληµα πε-
ρισσότερο, αισθάνονται ασφαλείς και λοιπά. 

Το να συζητούµε για ασφάλεια σε τέτοιο χρονικό στάδιο είναι
λίγο αστείο, γιατί υπάρχει µία γενικευµένη ανασφάλεια στους πο-
λίτες. Δηλαδή, ποιος πολίτης είναι ασφαλής; Όπου γυρίζω, µου
λένε «τι θα γίνει µε τα ασφαλιστικά, τι θα γίνει µε τα φορολογικά,
τι θα γίνει µε το ένα, µε το άλλο;». Οι πολίτες είναι έντροµοι και
-δεν θα ήταν και κακή η λέξη- πανικόβλητοι. 

Άκουσα τον κ. Καµµένο να λέει ότι δεν θα αναµειχθεί ο Στρα-
τός, γιατί, για να αναµειχθεί ο Στρατός, απαιτείται άδεια της Βου-
λής. Αυτό αφορά άλλα ζητήµατα. Εάν γίνει ένας σεισµός, για να
αποσταλεί ένα άγηµα για να βοηθήσει στον απεγκλωβισµό αν-
θρώπων, δεν νοµίζω ότι χρειάζεται άδεια της Βουλής. Είναι αυ-
τονόητη η συµµετοχή των στρατιωτών µας για να σωθούν ζωές.
Άρα τι είναι αυτό που είπε ο κ. Καµµένος;

Άδεια χρειάζεται εάν η αποστολή είναι συγκεκριµένη και εάν
κινδυνεύει να θεωρηθεί κατάλυση δηµοκρατικών ελευθεριών.
Όταν χρειάζεται η άµεση παρουσία στρατιωτών για τη διάσωση
ζωών, για όνοµα του Θεού, αν πρέπει πρώτα να συνεδριάσει η
Βουλή, να δώσει άδεια για τέτοιο θέµα! Εποµένως αυτό που είπε
ο κ. Καµµένος είναι υπερβολή.

Και εγώ συµφωνώ να µην εµπλέκεται ο Στρατός, αλλά όταν εκ
των πραγµάτων το υπόλοιπο κράτος αδυνατεί να δώσει λύσεις,
δεν έχει τις υποδοµές, αυτοµάτως εµπλέκεται ο Στρατός, για να
περιφρουρήσει πάνω απ’ όλα την κοινωνική γαλήνη. 

Εποµένως για τα ζητήµατα ασφαλείας, για τα οποία ρώτησε ο
κ. Μητσοτάκης, δεν ξέρω εάν έλαβε απάντηση από τη σηµερινή
συζήτηση. Έχουµε συνηθίσει στη Βουλή να γίνονται άκαρπες και
ανούσιες συζητήσεις. Δεν έχουµε ακούσει σοβαρά πράγµατα
εδώ µέσα, όσο είµαι εγώ εδώ. Αν τώρα αισθάνεται πιο ασφαλής
ο κ. Μητσοτάκης µετά από τη σηµερινή συζήτηση, δεν ξέρω. 

Θα µου επιτρέψετε να χρησιµοποιήσω τον χρόνο της σηµερι-
νής µου οµιλίας για λίγο σοβαρότερα ζητήµατα. 

Είπε χθες ο κ. Δραγασάκης ότι δεν ξέρει εάν µπορεί η Κυβέρ-
νηση να σηκώσει πολιτικά το βάρος µιας συµφωνίας, εάν περιέ-
χει και άλλα πράγµατα. 

Η συµφωνία που έγινε τον Ιούλιο, ήταν µια συµφωνία που βα-
σίστηκε σε κάποιους υπολογισµούς. Αν οι «µαύρες τρύπες» µε-
γαλώσουν, η Κυβέρνηση θα παραιτηθεί; Δεν µπορεί να σηκώσει
άλλα βάρη; Δεν το καταλαβαίνω. Το βάρος που σηκώνει µια Κυ-
βέρνηση είναι το βάρος που έχει η χώρα. Η συµφωνία του Ιου-
λίου που υπέγραψε ο κ. Τσίπρας, ο κ. Τσακαλώτος και όλοι αυτοί,
αναφέρεται σε εκτιµήσεις της εποχής εκείνης. Αν διαφοροποι-
ηθούν οι εκτιµήσεις και οι «µαύρες τρύπες» µεγαλώσουν ο κ.
Τσακαλώτος, ο κ. Δραγασάκης, ο κ. Τσίπρας δεν µπορούν να αν-
τεπεξέλθουν; Θα έρθουν εδώ να δηλώσουν αδυναµία; Δεν το κα-
ταλαβαίνω αυτό. Μάλλον ήταν µία προκαταβολή, µια προαναγ-
γελία για µία παραίτηση που έρχεται;

Το να δηλώνει µία κυβέρνηση ότι δεν µπορεί να σηκώσει το
βάρος δεν είναι νοητό. Η Βουλή και η Κυβέρνηση σηκώνει το
όποιο βάρος έχει η χώρα. Δεν λέµε «µέχρι τρία κιλά αντέχω, στα
τρία κιλά και είκοσι γραµµάρια παραιτούµαι». Έτσι είναι. Τι θα
γίνει εάν προκύψει µια άλλη «µαύρη τρύπα»; Γιατί εδώ στον τόπο
αυτόν έχει παγιωθεί και ένα 20% που δεν πληρώνει καθόλου φό-
ρους, άρα επί των όποιων προϋπολογισµών πρέπει να γνωρί-
ζουµε ότι θα έχουµε µια µόνιµη αστοχία και θα καλείται το υπό-
λοιπο που πληρώνει, να πληρώνει και τα χρέη αυτών που δεν
πληρώνουν. 

Θα έχουµε µια µόνιµη αστοχία, λοιπόν. Οι διάφοροι «Δραγα-
σάκηδες» θα παραιτούνται στο µεταξύ; Τι θα γίνεται; Θα προπο-
νούνται για µεγαλύτερα, επιπλέον βάρη; Τι είναι εδώ; Άρση
βαρών είναι εδώ; Εδώ υποτίθεται ότι γίνεται ένα σοβαρό έργο,
αν είναι σοβαρό και αν γίνεται και έργο, γιατί και τα δύο µπορεί
να αµφισβητούνται, και η σοβαρότητα του έργου και το έργο κα-
θαυτό. 

Τις δηλώσεις αυτές εγώ δεν τις αντιλαµβάνοµαι. Είπαν κάποιοι
ότι πήγε και απείλησε τον Ολάντ ο κ. Τσίπρας, ότι θα παραιτηθεί.
Το διέψευσε βέβαια ο κ. Τσίπρας. Τι είδους απειλή είναι αυτή;
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Απειλούµε τον Γάλλο ότι θα παραιτηθούµε εδώ στην Ελλάδα; Δη-
λαδή, και µικρή δόση αλήθειας να έχει αυτό το πράγµα, πήγαµε
στη Γαλλία να απειλήσουµε τον Ολάντ ότι εµείς εδώ στην Ελ-
λάδα θα έχουµε πτώση της Κυβέρνησης; Τι είναι αυτό; Ανεξάρ-
τητη πολιτική είναι αυτό; 

Και χαίροµαι, κύριε Τσίπρα, που είστε παρών, γιατί µας έχετε
συνηθίσει να είστε απών στις οµιλίες σε επίπεδο Αρχηγών, για
να λέµε και την αλήθεια. 

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Σε εσάς πο-
τέ.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Δηλαδή, αν έχω µιλήσει σε αυτήν την Αίθουσα δέκα φορές, τις
εννέα ήσασταν απών ή µάλλον τις οκτώ. Νοµίζω ότι µετράω
σωστά.

Στα ταξίδια που πήγατε τι είπατε στον Ολάντ; Του είπατε να
βοηθήσει; Η θέση των ξένων είναι δεδοµένη. Ζητούν µεταρρυθ-
µίσεις. Δεν ζητούν τίποτε άλλο. Και οι Έλληνες, είτε της Νέας
Δηµοκρατίας είτε του ΣΥΡΙΖΑ, κοροϊδεύουν.

Τι µεταρρυθµίσεις έχετε κάνει, κύριε Τσίπρα, στους δεκαέξι
µήνες της διακυβέρνησής σας; Πείτε µου µια µεταρρύθµιση που
έστω έχετε ξεκινήσει να κάνετε.

Η αναξιοπιστία της Ελλάδος στο εξωτερικό οφείλεται στο ότι
όταν είναι να πάρουµε τη δόση, περνάµε από τη Βουλή κάνα νο-
µοσχέδιο να βουλώσουµε στόµατα και στη συνέχεια δεν εφαρ-
µόζουµε καµµία µεταρρύθµιση. 

Και όπου µιλάω εγώ µε ξένους, δεν ζητούν ούτε φόρους ούτε
τίποτα. Μεταρρυθµίσεις ζητούν. Αν ήµασταν σωστοί, έγκαιροι και
πειστικοί στις µεταρρυθµίσεις, δεν θα χρειαζόταν ούτε ένας
φόρος. Δεν θα χρειαζόταν τίποτα. Το ξέρετε αυτό; Δεν το ξέρετε. 

Οι φόροι και τα µέτρα, για τα οποία βρίζετε τους Ευρωπαίους,
οι περισσότεροι του ΣΥΡΙΖΑ όταν είστε στα κανάλια, επιβάλλον-
ται γιατί δεν κάνετε καµµία απολύτως µεταρρύθµιση. Είναι η ει-
κόνα του αναξιόπιστου κράτους που όταν θέλει να πάρει τη δόση
τα υπογράφει όλα και µετά τα αφήνει στα σκονισµένα χρονον-
τούλαπα της Βουλής. Γιατί πολλά εκ των νοµοσχεδίων δεν έχουν
καν βρει την οδό της υλοποίησης. 

Εποµένως είναι σαν να κοροϊδεύουµε και τους ξένους ότι περ-
νάµε νοµοσχέδια στη Βουλή και τους Έλληνες. Έτσι αυξάνει ο
ευρωσκεπτικισµός στην Ελλάδα, βέβαια, και είναι κάποιοι υπεύ-
θυνοι γι’ αυτό. Είναι η Νέα Δηµοκρατία, η οποία ήταν για δύο
χρόνια αντιµνηµονιακή, µετά µνηµονιακή και τώρα ξανά περίπου
αντιµνηµονιακή, ένα υποτίθεται µεγάλο και σοβαρό κόµµα που
είχε τέτοια καµπύλη προς τα πάνω, προς τα κάτω και µετά προς
τα πάνω πειστικότητος και σοβαρότητος, και ένας ΣΥΡΙΖΑ ο
οποίος επί έξι χρόνια έβριζε τους πάντες και τα πάντα και σε µια
νύχτα του Ιουλίου τα υπέγραψε όλα. Και τώρα οι Υπουργοί έχουν
πρόβληµα. Έχουν στεναχώρια, όταν εφαρµόζουν αυτά που υπο-
γράψατε, κύριε Τσίπρα. Δεν µπορούν, γιατί το DNA τους είναι
αριστερό! Πώς θα πουλήσουν το ένα; Πώς θα ιδιωτικοποιήσουν
το άλλο; 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι στον τόπο αυτό τα προβλήµατα είναι άλλα.
Είναι βαθύτερα. Είναι το αν θα αποφασίσουµε να κάνουµε τις µε-
ταρρυθµίσεις και να γίνουµε σοβαροί ή αν θα κάνουµε τους εξυ-
πνάκηδες, µε κατάληξη να πτωχεύσουµε και να γελοιοποιη-
θούµε. Διότι θα πάνε στράφι οι έξι ετών θυσίες του ελληνικού
λαού. 

Έχω πει ότι µια από τις µεταρρυθµίσεις που θεωρώ ουσιώδη
είναι το να εξεύρουµε στο δηµόσιο, στους δήµους και στις ΔΕΚΟ
τους αργόµισθους. Γιατί έχω πληροφορίες από δηµάρχους, από
διευθυντές κρατικών επιχειρήσεων και από άλλους ότι υπάρχει
µεγάλο ποσοστό αργόµισθων στο Δηµόσιο. Καµµία προσπάθεια
δεν έχουµε κάνει να τους εξεύρουµε. Έχουµε βρει όσους έχουν
πλαστά πτυχία και µακάρι να τους έχουµε βρει όλους. Εγώ νο-
µίζω ότι πολλοί θα κρύβονται. Έχουµε κάποια άλλα πράγµατα
«πυροτεχνουργικά» ψάξει, που δηµιουργούν εντύπωση στον
κόσµο, αλλά όχι επί της ουσίας. Πρέπει να κρύβονται µέσα στο
σώµα των δηµοσίων υπαλλήλων πάρα πολλοί αργόµισθοι τους
οποίους δεν έχουµε προσπαθήσει να βρούµε.

Κι έχω στη διάθεση του κ. Τσίπρα µια µελέτη, αν έχει όντως
διάθεση να προχωρήσει σε αυτό, γιατί του έχω στείλει τα «9 ση-
µεία» και από τα εννέα δεν εφάρµοσε κανένα. Βγήκαν κάποιοι

Υπουργοί και έλεγαν ότι συµφωνούν µε τέσσερα-πέντε σηµεία.
Μα, η κάθαρση δεν έχει ποσοστά. Την κάθαρση ή την κάνεις ή
δεν την κάνεις και κοροϊδεύεις. 

Έχω, λοιπόν,  στη διάθεση του κ. Τσίπρα µια µελέτη του Πα-
νεπιστηµίου του Λονδίνου, µε τη µέθοδο 360 degree, για το πώς
µπορείτε να βρείτε τους αργόµισθους, αν θέλετε να τους βρείτε.
Αν θέλετε να τους κουκουλώσετε, συνεχίστε την τακτική µε την
οποία έχετε ήδη πορευθεί. Σε αυτό, λοιπόν, το θέµα της εξεύρε-
σης των αργόµισθων δεν έχουµε καµµία πρόοδο. 

Στο ζήτηµα τού οι τρεις συντάξεις να γίνουν µία, να συγχωνευ-
θούν, πληροφορούµαι πάλι -έγραφε «Η ΑΥΓΗ» την Κυριακή που
µας πέρασε- ότι 3.000 ευρώ είναι το πλαφόν των ανωτέρων συν-
τάξεων. Η ανώτερη σύνταξη ακόµη διατηρείται στις 3.000 ευρώ.
Όµως συγχώνευση δεν έχει γίνει ακόµα µηχανογραφικά και
έχουµε τριακόσιες τριάντα χιλιάδες κύριες τριπλές συντάξεις και
πάνω από ένα εκατοµµύριο εκατόν πενήντα χιλιάδες διπλές συν-
τάξεις.

Άποψή µου είναι ότι αυτές τις συντάξεις, αν δεν τις κάνουµε
µε µέγιστο τα 1.500 ευρώ, το ασφαλιστικό θα είναι άλυτο. Σή-
µερα, στον «ANTENNA», είπε ο κ. Κατρούγκαλος ότι θα ηρεµή-
σουµε µε το ασφαλιστικό που πάει να περάσει µέχρι το 2060.
Προφανώς γιατί δεν θα ζει και ο ίδιος! Έδωσε τέτοια ηµεροµη-
νία, το 2060, ότι θα ηρεµήσουµε, που, προφανώς, δεν θα υπάρχει
Κατρούγκαλος για να τον τιµωρήσουµε. Αυτά, λοιπόν, δεν είναι
σοβαρά πράγµατα.

Μετά φωνάζω για τις συντάξεις των πλουσίων. Είναι ογδόντα
χιλιάδες πλούσιοι µε άνω των 3.000 ευρώ µηνιαίο εισόδηµα που
θα µπορούσαµε να τους κόψουµε τη σύνταξη για να δηµιουργή-
σουµε ένα budget να σώσουµε αναπήρους, να σώσουµε µονο-
γονεϊκές οικογένειες, να σώσουµε πολυτέκνους, κατηγορίες που
τρώνε στους µητροπολίτες. Αυτή η Βουλή αφήνει απαθέστατη
έναν που έχει ενοίκια 10.000 ευρώ τον µήνα να παίρνει και τα
1.800 ευρώ της σύνταξης, γιατί έχει πληρώσει εισφορές.

Στην Αυστραλία δεν έχουν πληρώσει εισφορές; Μόνο εδώ
έχουν πληρώσει εισφορές; Εγώ που προτείνω το κόψιµο των
συντάξεων των πλουσίων -κατ’ αρχάς, δεν µε συµφέρει, χάνω
ψήφους, γιατί και οι πλούσιοι ψηφίζουν- γιατί λέτε ότι το κάνω;
Μισώ τους πλουσίους;

Εγώ στον Σύνδεσµο Βιοµηχάνων τι τους είπα; Δεν είµαι εναν-
τίον σας, αλλά θα µου επιτρέψετε να είµαι µε τους φτωχούς. Ως
κόµµα, ως Λεβέντης, ως Ένωση Κεντρώων δεν είµαι και εχθρός
σας, γιατί χωρίς εργοδότες δεν µπορεί να υπάρξει κράτος, αλλά
ψυχικά εγώ, η οικογένειά µου, το DNA µου είναι µε τους φτω-
χούς. Όµως, αυτό δεν σηµαίνει ότι θα κυνηγήσω εσάς τους
πλουσίους. Όµως, οι συντάξεις των πλουσίων θα µπορούσαν να
αποτελέσουν ένα πολύ σοβαρό budget για την κοινωνική µέριµνα
και για τη λύση των προβληµάτων κόσµου που βρίσκεται στα
όρια της δυστυχίας και της φτώχειας. Ο κ. Κατρούγκαλος λέει
όχι.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ)

Του λέω µετά «κόψε τις συντάξεις των τέως Βουλευτών». Γιατί
να παίρνουν σύνταξη οι τέως Βουλευτές; Μου λέει ότι οι µέχρι
το 2012 Βουλευτές παίρνουν σύνταξη, αλλά από το 2012 και
µετά θα παίρνουν από το ταµείο τους. Γιατί; Οι µέχρι το 2012 τι
είναι; Σαββατογεννηµένοι; Ή µήπως δεν πρέπει να πειράξουµε
ιερά τέρατα; Δεν το καταλαβαίνω. Είναι αυτοί που µας πτώχευ-
σαν κιόλας. Υπάρχουν άνθρωποι που παίρνουν σύνταξη και παίρ-
νουν και σύνταξη δικηγόρου -όπως ο Αχιλλέας Καραµανλής, που
παίρνει και από την Αγροτική Τράπεζα- και παίρνουν και από αλ-
λού. Νοµίζω ότι παίρνει και ο Μητσοτάκης πατήρ και από αλλού
σαν δηµοσιογράφος, σαν δικηγόρος.

Φαντάζοµαι ότι θα µπορούσε να ζήσει, αν χάσει τις υπόλοιπες
συντάξεις, κύριε Κυριάκο µου, ή θα είχε πρόβληµα πενίας; Θα
µου απαντήσετε.

Ζητώ να κοπούν…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, µην προσωπο-

ποιείτε, κύριε Πρόεδρε. Θέσατε το γενικό θέµα.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Όχι, µια παρατήρηση στο γενικότερο, αλλά µιλάω…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Αλίµονο, αντιλαµβάνεστε…
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ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Μιλάω περί των γενικοτέρων, κύριε Πρόεδρε, αλλά επί επτά µή-
νες εδώ µέσα δεν έχω δει ευαισθησία από κάποια πτέρυγα.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Για ποιο πράγµα;
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Μιλώ για τον µισθό των Βουλευτών να πάει στη µέση…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ωραία. Στη µέση έχει πάει.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Έχει κανένας µιλήσει; Πού είναι όλοι; Επιχειρηµατολογούν οι
πτέρυγες. Ηρεµήστε, παρακαλώ!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Πρόεδρε, η σύνταξη
πάντως των Βουλευτών για τους οποίους µιλάτε είναι κάτω από
50%.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Μη µε διακόπτετε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας δίνω πληροφορίες.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Υπάρχει το επιχείρηµα ότι, αν κόψουµε τον µισθό του Βουλευτή
στη µέση, µετά «θα τα παίρνουν» οι Βουλευτές από εδώ και από
εκεί. Αν ένας είναι φτιαγµένος να «τα παίρνει» και εκατό χιλιάδες
τον µήνα να του δίνουµε, «θα τα παίρνει». Αυτό λέει η δική µου
πείρα και δεν δέχοµαι τέτοια επιχειρήµατα ως απάντηση. Την
ώρα που άνθρωποι τρώνε στους µητροπολίτες και ανοίγουν
σκουπιδοτενεκέδες, έπρεπε πρώτη αυτή η Αίθουσα να κάνει τις
θυσίες. Έτσι αισθάνοµαι εγώ, σαν Βασίλης Λεβέντης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)
(Γέλωτες στην Αίθουσα)

Γελάτε. Γελάτε κάποιοι, βεβαίως, το γέλιο είναι χρήσιµο. 
Για την ασφάλεια να σας πω, εντάξει. Είστε ανασφαλείς; Έ-

χουµε εδώ τον Καµµένο, έχουµε εδώ τέτοιον Υπουργό που φο-
ράει και στολή και τροµάζουν οι Τούρκοι! Όταν είδαν τον Καµ-
µένο οι Τούρκοι είπαν «Πα, πα, πα, µην πάµε µε αεροπλάνα εδώ,
θα µας τα καταρρίψουν». Σας παρακαλώ, κυρίες και κύριοι. Σας
παρακαλώ, λίγη ψυχραιµία.

Ούτε στις συντάξεις έκανε τίποτα ο κ. Κατρούγκαλος. Οι συν-
τάξεις πλουσίων διατηρούνται, οι συντάξεις τέως Βουλευτών δια-
τηρούνται. Διατηρούνται, επίσης, οι τρεις συντάξεις, οι δύο.
Σήµερα µου είπε ο κ. Παπαδάκης στον Antenna ότι έχουν πλη-
ρώσει εισφορές. Έχουν πληρώσει εισφορές. Τι να κάνουµε, κυ-
ρίες και κύριοι; Η χώρα δεν πτώχευσε; Εάν υπήρχε χώρα µε
γεµάτα ταµεία, θα έκανα κι εγώ αυτήν την πρόταση; Δεν θα την
έκανα. Όµως µπορεί η Αίθουσα αυτή να είναι αναίσθητη στην
όψη µιας Ελλάδος που έχει ενάµισι εκατοµµύριο ανέργους, που
έχει φτωχούς ανθρώπους; Μπορώ, λοιπόν, να µην  κάνω αυτή
την πρόταση; Δεν µπορώ. Λυπούµαι, αλλά δεν µπορώ.

Θα φέρει ο κ. Τσίπρας, και µάλιστα βιαστικά, φορολογικό και
ασφαλιστικό, άρον άρον. Δεν έχουµε ενηµερωθεί. Εµείς από
τους δηµοσιογράφους ενηµερωνόµεθα. Ζήτησα να γίνει συνε-
δρίαση Αρχηγών υπό τον κύριο Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, ο µεν
κύριος Πρόεδρος της Δηµοκρατίας µού είπε ότι δεν έχει το δι-
καίωµα, την αρµοδιότητα και µε παρέπεµψε να κάνω την αίτηση
στον κ. Τσίπρα.

Οι νοµικοί, όµως, του κόµµατός µου, που δεν είναι ευκαταφρό-
νητοι, µου είπαν ότι είχε ο κύριος Πρόεδρος της Δηµοκρατίας,
αφού συνεννοείτο µε τους Αρχηγούς, το δικαίωµα να συγκαλέσει
συµβούλιο Αρχηγών. Διότι, άµα συµβεί κάτι κακό εις τη χώρα και
ένας Πρωθυπουργός δεν θέλει Σύνοδο Αρχηγών, δεν θα ενηµε-
ρωθούν οι ηγεσίες των κοµµάτων επί του τι θα συµβεί; Δηλαδή,
έχουµε αφήσει τέτοιο κενό στο Σύνταγµα; Όπως έκαψε ο Νέρων
τη Ρώµη, µπορεί να συµβεί κάτι στη χώρα και ο Πρωθυπουργός
«αγρόν να αγοράζει». Ο κύριος Πρόεδρος της Δηµοκρατίας θα
περιµένει από τον κύριο Πρωθυπουργό; Δεν είναι δυνατόν να
έχουµε κάνει τέτοιο πράγµα. 

Οι νοµικοί, λοιπόν, της Ένωσης Κεντρώων διετύπωσαν την
άποψη, την οποία έστειλα δικαιολογηµένη στον κύριο Πρόεδρο
της Δηµοκρατίας και του είπα «έχετε το δικαίωµα να κάνετε πρω-
τοβουλία, για σοβαρό λόγο». Δεν είναι σοβαρός λόγος η αξιολό-
γηση, πρώτα-πρώτα για εσάς τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, που
θα ψηφίσετε; Εγώ έχω δηλώσει ότι δεν θα ψηφίσω τίποτα. Εσείς
που θα ψηφίσετε, δεν πρέπει να ξέρετε τι θα ψηφίσετε και πρέπει
να βγαίνει ένας-ένας σας στις τηλεοράσεις και να λέει «αν είναι

κι αυτό δεν ψηφίζω», «αν είναι και το άλλο δεν ψηφίζω»; 
Ζήτησα διαφάνεια, ενηµέρωση της πολιτικής ηγεσίας. Τόσο

µεγάλο έγκληµα έκανα; Δηλαδή, θέλουµε έναν Πρωθυπουργό
κλειστοφοβικό, να έχει πάνω του όλες τις εξουσίας, να µην µιλάει
σε κανέναν και να φέρνει µόνο νοµοσχέδια, να θέτει τη Βουλή
προ αιφνιδιασµού; Αυτό θέλουµε; Αυτό το Σύνταγµα έχουµε;

Θα φέρετε λοιπόν, κύριε Τσίπρα, τα νοµοσχέδια προς ψήφιση.
Θα µπορούσαν να τα ψηφίσουν και άλλες πτέρυγες, αλλά έτσι
που θα τα φέρετε, θα έχετε την ψήφο µόνο, υποτίθεται, των Βου-
λευτών των ΑΝΕΛ και του ΣΥΡΙΖΑ. Και θα µπορεί να γίνουν τέ-
τοιες µεγάλες αλλαγές στη χώρα µε πλειοψηφία εκατόν πενήντα
τριών εδρών και µε κόµµατα όπως το δικό σας, κύριε Τσίπρα,
που ούτε 20%-22% δεν έχει και µε ένα κόµµα, τους ΑΝΕΛ, που
δεν µπαίνει στη Βουλή; Με αυτήν την µέτρηση δηλαδή µπορεί
ένα 23% να σηκώσει το βάρος µιας χώρας, ερήµην της Βουλής,
ερήµην των πολιτικών ηγεσιών, κύριε Τσίπρα; Αυτό νοµίζετε ότι
µπορείτε; Νοµιµοποιείστε; Δηλαδή µία δεδηλωµένη πιστεύετε ότι
είναι αρκετή, για να αυθαιρετείτε εις τέτοιο σηµείο; 

Ευτυχώς που ο κ. Μητσοτάκης έφυγε. Και ξέρετε γιατί έφυγε;
Γιατί έκανε αυτή την ερώτηση, που δεν έχει κανένα νόηµα. 

Τι θέλετε; Να βαρέσει η Αστυνοµία; Όταν εσείς της Νέας Δη-
µοκρατίας λέτε ότι δεν υπάρχει κράτος, εξοµοιώνεστε µε τη
Χρυσή Αυγή έτσι. Τι θέλετε, δηλαδή; Να δοθεί εντολή στην Αστυ-
νοµία να πάει στην Ειδοµένη να «καθαρίσει» δώδεκα χιλιάδες αν-
θρώπους; Ποιος θα είναι υπεύθυνος για τα όποια θύµατα; 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Επί τριάντα τρεις µέρες η σιδηρο-
δροµική γραµµή είναι κλειστή.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Δεν κάνω συζήτηση µαζί σας. Δεν το λέω για να µου απαντήσετε.
Να απαντήσει µετά ο Αρχηγός σας.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κάντε ησυχία.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Δεν συνοµιλώ µαζί σας, όχι γιατί απαξιώ, αλλά δεν το προβλέπει
ο Κανονισµός. Εκτός αν δεν σέβεστε τίποτα!

Ξεκάθαρα σας το λέω. Τι θέλετε; Να βαρέσει η Αστυνοµία
στον Πειραιά, να πάει εκεί να κάνει ντου; Και τότε, κατ’ εσάς, θα
υπάρχει κράτος; Όχι, κύριοι, δεν είναι κράτος ένα κράτος βίας. 

Εµείς µιλούµε για κράτος δηµοκρατίας, που ο Αστυνοµικός
δεν θα βαράει, θα είναι προστάτης του πολίτη. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Έτσι, έτσι.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Εγώ µια τέτοια Αστυνοµία αναζητώ και προσδοκώ. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ: Τώρα, που διαλύσατε και τα
ΜΑΤ.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Αν εσείς θέλετε σερίφηδες, βάλτε και άλογα, όταν έρθετε στην
εξουσία. Βάλτε και άλογα να κυνηγάτε σαν σερίφηδες. Το ανα-
µένω και αυτό από εσάς, γιατί είστε µια νεοδεξιά. Και από την
νεοδεξιά όλα τα αναµένουµε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ήρεµα!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ. 
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Θα πάρω λίγο χρόνο ακόµα, γιατί δεν θα κάνω δευτερολογία,
κύριε Πρόεδρε. Επιτρέψτε µου να φτάσω µέχρι τα τριάντα λεπτά,
γιατί δεν θα κάνω δευτερολογία. Επιτρέψτε µου, γιατί αναχωρώ
για την επαρχία.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ναι, κύριε Πρόεδρε. Ευχα-
ριστώ. Θα το συνυπολογίσουµε, βεβαίως. Συνεχίστε.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Νοµίζω ότι η Αίθουσα αυτή έχει πάρει στραβό δρόµο. Οι της Κυ-
βέρνησης νοµίζουν ότι η έννοια της δεδηλωµένης είναι η έννοια
του «εξουσιάζω τα πάντα και δεν δίνω λογαριασµό σε κανέναν».
Οι της Αντιπολίτευσης, αντί να ζητούν αλλαγή σκεπτικού, αλλαγή
συµπεριφορών και νοοτροπιών στη χώρα, θέλουν να έρθουν
αυτοί. 

Γι’ αυτό είπα και προχθές σε µία µου οµιλία ότι η Νέα Δηµο-
κρατία δεν θέλει εκλογές. Τις εκφέρει διά χειλέων της, για να
τέρπονται και να ενθουσιάζονται τα κοµµατικά πλήθη, αλλά στην
ουσία έχει προσχωρήσει εις άλλη άποψη –απ’ ό,τι µου έχουν εκ-
µυστηρευθεί κάποιοι- εις την άποψη να καταρρεύσει εντελώς ο
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Τσίπρας, για να παγιωθεί η δηµοσκοπική υπεροχή, και τότε να
ζητήσει στα αλήθεια εκλογές. 

Καταλάβατε; Θέλει να καταρρεύσετε εντελώς, να χάσετε εν-
τελώς κάθε έννοια ελέγχου και τότε θα ζητήσει στα αλήθεια
εκλογές.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Μην τα λέτε όλα!
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Με τις εκλογές πιστεύω ότι ο Τσίπρας απειλεί και τις χρησιµο-
ποιεί ως χαρτί έναντι υµών, των Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ.

Ξέρετε τι σας λέει ο Τσίπρας, δείχνοντας µε το δάχτυλό του;
Σας λέει: Αν δεν ψηφίσετε ασφαλιστικό και φορολογικό, θα κάνω
εκλογές. Οπότε, αντί εκατόν σαράντα που είστε, θα µπείτε στην
Αίθουσα εβδοµήντα. Αυτήν είναι πολύ σοβαρότερη απειλή από
το αίτηµα Μητσοτάκη περί εκλογών. Είναι πολύ σοβαρότερη
απειλή, κυρίες και κύριοι, ότι σε αυτή την Αίθουσα, µετά από εκ-
λογές, θα είστε οι µισοί.

Και τα όνειρα του κ. Κουρουµπλή, ότι θα αλλάξει τον εκλογικό
νόµο κ.λπ., να µην τα κάνει. 

Είναι στην Αίθουσα ο κ. Κουρουµπλής; Τον είδα προηγουµέ-
νως. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Πάντα είµαι.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Εδώ είστε. Με συγχωρείτε.

Από την Ένωση Κεντρώων, ψήφο δεν θα λάβετε, κύριε Κου-
ρουµπλή, εκτός αν κάνετε την απλή αναλογική. Κοροϊδίες ότι θα
µειώσετε το µπόνους!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Εγώ πιστεύω ότι θα ψηφίσετε
στο τέλος.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):
Εµείς, µόνο αν δεν σχηµατίζεται Κυβέρνηση µε 50% συν µία ψή-
φο, που σηµαίνει απλή αναλογική, µόνο τότε θα ψηφίσουµε. Καµ-
µία διαπραγµάτευση µαζί µας. 

Και µια που µιλάµε για διαπραγµάτευση, να πω ότι µέχρι πρό-
τινος, που οι δηµοσιογράφοι έλεγαν ότι µπορεί να δώσω ψήφο
στον κ. Τσίπρα, ήµουν καλός. Ήµουν πολύ καλός. Ήµουν καλό
παιδί, που αγωνίστηκα επί χρόνια κ.λπ.. Και αυτά διά δηλώσεων
Υπουργών. 

Και όταν είδαν ότι δεν δίνω ψήφο -γιατί εγώ ζητώ µία κυβέρ-
νηση διακοσίων πενήντα εδρών και τσόντα δεν θέλω να γίνω κα-
νενός- και όταν είδαν ότι δεν συµµετέχω ούτε στις διεργασίες
ΠΑΣΟΚ-Ποταµιού –και θα σας πω γιατί δεν συµµετέχω-, τότε κα-
τάλαβαν ότι έχουν να κάνουν µε έναν σκληρό Λεβέντη. Οπότε,
«γκρεµίστε τον δηµοσκοπικά, γκρεµίστε τον µε κάθε τρόπο». Τα
κανάλια να µην τον καλούν. Εδόθη σινιάλο σε όλους! Και ξέρετε,
είναι εποχή που τα κανάλια φοβούνται, γιατί υπάρχουν οι άδειες.
Γι’ αυτό βλέπω κανάλια που συµµορφώνονται χωρίς λόγο και
στηρίζουν Τσίπρα, χωρίς λόγο, προφανώς φοβούµενοι το στάδιο
των αδειών. Προφανώς, έτσι αισθάνοµαι! Όταν βλέπω κανάλια
που ήταν δεξιά και το παίζουν ΣΥΡΙΖΑ, τι να πω; 

Τώρα θα απαντήσω στο γιατί η Ένωση Κεντρώων δεν θα µε-
τάσχει στις διαδικασίες ΠΑΣΟΚ-Ποταµιού για τη λεγόµενη «Κεν-
τροαριστερά». 

Κυρίες και κύριοι, επί τριάντα, τριάντα πέντε χρόνια ο Βασίλης
Λεβέντης σήκωσε το βάρος ενός αγώνα εναντίον του διπολισµού
και του δικοµµατισµού. Και τότε δικοµµατισµός ήταν η Νέα Δη-
µοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Κατήγγειλα ότι το ΠΑΣΟΚ πρόδωσε την
απλή αναλογική, την οποία είχε ως κύριο άρθρο στην 3η Σεπτέµ-
βρη, κατήγγειλα τα ρουσφέτια και τους αθρόους διορισµούς.
Τουλάχιστον η Νέα Δηµοκρατία είναι ηθικά εντάξει. Πολιτικά βέ-
βαια, είναι αρνητική, αλλά ηθικά είναι εντάξει, γιατί σου λέει
«είµαι µε την ενισχυµένη», «είµαι µε πλειοψηφικό σύστηµα», «µε
ισχυρές κυβερνήσεις». Η Νέα Δηµοκρατία το δηλώνει. Οπότε,
έχει αυτήν την άποψη. Όµως, η Αριστερά που υποτίθεται ότι εµά-
χετο για την απλή αναλογική, πού είναι; Πού είναι η Αριστερά; 

Και λέει ο κ. Κουρουµπλής «και ισχυρές κυβερνήσεις και ανα-
λογικότερο σύστηµα». Δηλαδή, βάζει στη µασχάλη του και πα-
γάκια και ζεµατιστό νερό, φρένο και γκάζι µαζί! Διότι ισχυρές
κυβερνήσεις σηµαίνει ενισχυµένη, ενώ αναλογικό σύστηµα ση-
µαίνει ότι ένα κόµµα δεν σχηµατίζει αυτοδύναµη µονοκοµµατική

κυβέρνηση χωρίς 50% συν µία ψήφο. Ποιον κοροϊδεύετε, κυρίες
και κύριοι; Ποιον κοροϊδεύετε; 

Έρχοµαι τώρα στο γιατί δεν συµµετέχω σ’ αυτήν την κοινο-
πραξία της Κεντροαριστεράς. Θα σας πω, κύριοι του ΠΑΣΟΚ,
όπως και στον κ. Κρεµαστινό, που εκτιµώ. Επί τριάντα χρόνια που
έβρισκα και ηγέτες του ΠΑΣΟΚ, όπως τον Γιώργο Παπανδρέου,
τον Σηµίτη –ηγέτες, δεν λέω απλούς Βουλευτές- και τους συζη-
τούσα το θέµα της απλής αναλογικής, το θέµα τού να γίνει µια
προσπάθεια Κεντροαριστεράς, µου έλεγαν ότι δεν υπάρχει Κέν-
τρο. Πέθανε το Κέντρο. Είναι ρετρό πια η ιδεολογία του Κέντρου.
Τώρα υπάρχει Δεξιά, συντηρητισµός και σοσιαλισµός. 

Αφού, λοιπόν, δεν υπάρχει και επί τριάντα χρόνια είχατε την
άποψη ότι δεν υπάρχει Κέντρο, πότε το θυµηθήκατε; Το θυµη-
θήκατε τώρα, που το ΠΑΣΟΚ κινδυνεύει να µείνει έξω από τη
Βουλή. Τώρα θυµήθηκε το Κέντρο! Επί τριάντα χρόνια ήµασταν
ρετρό! Ήµασταν πεταµένοι, ξεχασµένοι και εκπροσωπούντες
ιδεολογία πεθαµένη. Αυτό ήµασταν! Τώρα είµαστε χρήσιµοι. 

Εγώ που επί τριάντα πέντε χρόνια έδωσα αγώνα κατά του δι-
κοµµατισµού, άρα και κατά του συστήµατος ΠΑΣΟΚ που έκανε
διορισµούς και προσπαθούσε να µας χλευάσει, δεν µπορώ να
πάρω το ποσοστό της Ένωσης Κεντρώων και να το επανασυγ-
κολλήσω µαζί σας, κύριοι του ΠΑΣΟΚ. Δεν µπορώ! Ηθικά δεν
µπορώ! Προτιµώ να µείνω έξω από τη Βουλή, αλλά δεν µπορώ.
Επί τριάντα πέντε χρόνια έδωσα έναν αγώνα εναντίον ενός συ-
στήµατος διεφθαρµένου κατ’ εµέ και τώρα να πω στους οπαδούς
µου «κύριοι, πάµε να επανασυγκολληθούµε µε το ΠΑΣΟΚ», δεν
το µπορώ. Είναι θέµα ηθικής τάξεως. 

Για το λόγο αυτό και στενοχώρησα την κ. Γεννηµατά, όταν µου
είπε ο σύζυγός της σε κάποιο κεντρικό ξενοδοχείο να διατηρή-
σουµε τις σφραγίδες µας και τις χρηµατοδοτήσεις µας και να κά-
νουµε απλά εκλογική συγκόλληση. Λέω ότι τέτοια πράγµατα,
όπως σφραγίδες και χρηµατοδοτήσεις, δεν µε αφορούν. Ούτε
συγκολλήσεις κάνω. Θα σηκώσω το βάρος µιας επανάστασης
για την κάθαρση και την αλλαγή της Ελλάδος. Κι αν τα καταφέρω
και µετρήσω στην Ελλάδα σαν Βασίλης Λεβέντης, έχει καλώς!
Δεν τα καταφέρνω; Είµαι του σπιτιού µου. Εγώ δεν είµαι επαγ-
γελµατίας, όπως πολλοί σ’ αυτήν την Αίθουσα. 

Και δεν ήµουν στεναχωρηµένος τριάντα πέντε χρόνια. Έκανα
το καθήκον µου. Μιλούσα, έτρεχα στην Ελλάδα µε το αυτοκίνητό
µου µε δικές µου βενζίνες. Είναι κάτι που µου λείπει: Ένας αγώ-
νας για ιδεολογία! Αυτό µου λείπει. Και µπαίνω στην Αίθουσα
αυτή και τι βλέπω; Πόσα χρήµατα παίρνει ο ένας, πόσους συµ-
βούλους, πόσο το ένα, πόσο το άλλο. Δεν µπορώ άλλο! 

Ο Ανδριανόπουλος-ήταν σε ένα συνέδριο στο Intercontinental-
µε ρώτησε: «Αφού διαφωνείτε µε αυτό που συναντήσατε, γιατί
κάνατε τριάντα πέντε ετών αγώνα, για να µπείτε εις την Βουλή;»
«Εγώ», λέει, «έφυγα αηδιασµένος, γιατί ακριβώς, δεν µπορούσα
να αλλάξω κάποια πράγµατα.» 

Και τι του απάντησα; Κατ’ αρχάς, δεν έχω πειστεί ότι έχασα
ακόµη. Εγώ πιστεύω ότι θα τα αλλάξω, γιατί η νεολαία θα µε ενι-
σχύσει. Ας λένε στις δηµοσκοπήσεις ότι παίρνει 8% το ΠΑΣΟΚ
και 3%, 3,5% ή 4% η Ένωση Κεντρώων. Τη νύχτα των εκλογών
το ΠΑΣΟΚ µπορεί να είναι απ’ έξω, η Ένωση Κεντρώων, όµως,
θα είναι τρίτο κόµµα. Είναι απόλυτη πεποίθησή µου. Αφήστε µε
να το πιστεύω, γιατί εµπιστεύοµαι τους νέους, που είχαν και
έχουν ένα όνειρο, από το οποίο δεν παραιτούνται. 

Είπα, λοιπόν, στον Ανδριανόπουλο: «Εγώ θεωρώ ότι δεν έχει
λήξει ο χρόνος για εµένα και επιµένω εις όποια προσπάθεια ξε-
κίνησα. Εσείς, κύριε Ανδριανόπουλε, που λέτε ότι φύγατε, γιατί
δεν µπορούσατε να τα αλλάξετε, επί αρκετά χρόνια που ήσασταν
Υπουργός, τι αλλάξατε; Επωφεληθήκατε, απολαύσατε των προ-
νοµίων του δικοµµατισµού.» Μια εποχή, τα έτη 1990-1993, ήταν
και υπερυπουργός. Είχε τρία, τέσσερα Υπουργεία ο Ανδριανό-
πουλος. Δεν βάλλω εναντίον του. Δείγµα γραφής είναι αυτό που
σας λέω. «Και τώρα έρχεστε και ζητάτε ρέστα από εµένα που
επιµένω να έχω το όνειρο;»

Λέω, λοιπόν, εις την Αίθουσα αυτή: Ούτε δηµοσκοπήσεις υπο-
λογίζω ούτε τίποτα. Το όνειρό µου κράτησε τριάντα πέντε χρόνια
και δεν θα τελειώσει, εάν δεν φύγουν όλοι οι κλέφτες και οι ψεύ-
τες από την πολιτική!

Σας ευχαριστώ.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε, κύριε Πρό-

εδρε. 
Προσµετρήθηκε και η δευτερολογία, όπως και εσείς ζητήσατε. 
Κοιτάξτε, για τη διαδικασία από εδώ και πέρα, προτού περά-

σουµε…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Παρακαλώ ησυχία.
Θα µιλήσει τώρα για δυο, τρία λεπτά ο κ. Βίτσας και είναι καλό

που είναι και ο κ. Θεοδωράκης παρών, γιατί του είχε ζητήσει να
δώσει κάποιες διευκρινίσεις. Ύστερα θα µιλήσει ο κ. Παρασκευό-
πουλος για µια µικρή παρέµβαση πέντε λεπτών για συγκεκριµένο
θέµα και αναφορές που έγιναν. Έπειτα θα µιλήσουν οι δυο Υ-
πουργοί, ο κ. Κουρουµπλής και ο κ. Τόσκας, από δέκα λεπτά και
θα περάσουµε στον κύκλο των δευτερολογιών. Δύο είναι οι οµι-
λητές από πλευράς της Κυβέρνησης. Οι άλλοι είναι για ειδικές
παρεµβάσεις, σχετικά µε κάτι που ακούστηκε για τα Υπουργεία
τους. Θα το καταλάβετε. Δεν έχουν άλλο σκοπό ούτε ήθελαν οι
άνθρωποι να µιλήσουν.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Σε αυτή την περίπτωση, θα µου επιτρέ-
ψετε, κύριε Πρόεδρε, να πάρω τον λόγο για µισό λεπτό, σχετικά
µε κάτι που είπε ο κύριος Υπουργός και µε αφορά προσωπικά; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Βεβαίως.
Θα µιλήσετε πριν γίνει η δευτερολογία, έτσι ώστε να ληφθεί

υπ’ όψιν.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Ά-

µυνας): Κύριε Πρόεδρε και κύριε Θεοδωράκη, πρέπει να σας πω
ότι πάντα εντυπωσιάζοµαι από την µικροπρέπεια και πολύ περισ-
σότερο, όταν αυτό συνδυάζεται µε λαθροχειρία. Θα σας εξη-
γήσω µετά.

Γνωρίζετε ότι αυτή τη στιγµή κάνουµε µια πολύ µεγάλη προ-
σπάθεια, ώστε να βρούµε καταφύγιο, σίτιση, συνθήκες υγιεινής
διαβίωσης, υγειονοµική περίθαλψη, για τους πρόσφυγες και
τους µετανάστες. 

Γνωρίζετε ότι αυτή την περίοδο, προσπαθούµε να εκκενώ-
σουµε τον Πειραιά, να ξεκινήσει η εκκένωση της Ειδοµένης και
να αποσυµπιεστεί το Ελληνικό. Γι’ αυτό τον λόγο, δουλεύουµε
νυχθηµερόν και ήδη έχουµε δηµιουργήσει στην ηπειρωτική Ελ-
λάδα σαράντα χιλιάδες θέσεις φιλοξενίας, που τις κατώτερες
προσπαθούµε και τις βελτιώνουµε. 

Και όµως, εσείς προτιµάτε -και χθες το βράδυ και σήµερα- τον
ρόλο ενός επιπόλαιου λογιστή. Και την προηγούµενη φορά
άκουσα από άλλο Βουλευτή ότι κάνετε γρήγορους διαγωνισµούς
σίτισης του ενός µήνα, που δεν προλαβαίνουν ούτε τις εγγυητι-
κές επιστολές. Μιλάµε για διαγωνισµούς, οι οποίοι δεν χρειάζον-
ταν εγγυητικές επιστολές. Και βεβαίως, έχεις να επιλέξεις αν οι
άνθρωποι θα µείνουν ή δεν θα µείνουν νηστικοί.

Άρα, κατά τη γνώµη µου, εµείς εργαζόµαστε για τη διαχείριση
του προσφυγικού προβλήµατος και ζητάµε βοήθεια από όλη την
κοινωνία κι εσείς ασχολείστε µε τη λογιστική, αλλά συγχρόνως
και τη φθηνή πολιτική των υπονοούµενων. 

Διότι, τι διαφορετικό είναι, όταν αυτή η σύµβαση µε αυτό το
κάµπινγκ -που είναι ένα εκ των δύο σε όλη την Ελλάδα- έχει µέ-
γιστο κόστος 80.000 ευρώ, συµπεριλαµβανοµένου του ΦΠΑ,
ώστε να µεταφερθούν αυτοί οι άνθρωποι κι εσείς µιλάτε για δια-
φορές εκατοντάδων χιλιάδων ευρώ; Έτσι δεν είναι; Το άκουσα
καλά, µε τα αυτιά µου.

Το δεύτερο, όµως, που έχω να πω, είναι ότι και σαν λογιστής
δεν αποδεικνύεστε ιδιαίτερα ικανός. Να σας εξηγήσω γιατί: Νοι-
κιάσαµε αυτόν τον χώρο στη βάση της ανάγκης, µε δύο παρατά-
σεις για είκοσι µία µέρες -αυτή είναι η όλη λογική- και βρήκαµε
και τον τρόπο ενοικίασης. Νοικιάσαµε τον χώρο, δεν µπορεί να
µπει κάποιος άλλος µέσα. Είναι ακριβά; Εγώ σας λέω -για να
είµαι µαζί σας- ότι είναι ακριβά, διότι υπάρχει ένα τέτοιο ζήτηµα,
όχι µε το συγκεκριµένο, ντε και καλά, που θα πω αµέσως µετά.
Όµως, δεν ξέρετε ότι σε αυτήν την ανάγκη υπάρχουν και συµ-
φέροντα, τα οποία πιέζουν προς ίδιον συµφέρον, ιδιαίτερα για
το χρονικό διάστηµα που δουλεύεις; Το ξέρετε αυτό το πράγµα. 

Κι εγώ κι εσείς και όλοι να έρθουν να ελέγξουν και στη ΓΔΟΣΥ
και στο γραφείο µου και στις αντίστοιχες υπηρεσίες –και µην
λέτε για τη Χίο, γιατί σας δόθηκε ολόκληρος φάκελος για τη Χίο

και για το κόστος- πώς δαπανώνται τα λίγα λεφτά που έχουµε. 
Όµως, εγώ θα ήθελα να σας πω και κάτι άλλο και εδώ είναι και

η λαθροχειρία. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Συντοµεύετε, κύριε Υπουρ-

γέ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Ναι, κύριε Πρόεδρε, τελειώνω σε δευτερόλεπτα.
Μας φέρατε εδώ ή αναγγείλατε µια τιµή από το κάµπινγκ, που

αφορά την περσινή τιµή κατ’ άτοµο. Δεν συµπεριλάβατε σε αυτό:
Πρώτον, την ενοικίαση της σκηνής, η οποία είναι φέτος 5 ευρώ,
ενώ είναι 6 ευρώ το κατ’ άτοµο. Δεύτερον, δεν συµπεριλάβατε
σε αυτά τα τριάµισι ευρώ της παροχής ρεύµατος και άλλες δυ-
νατότητες, όχι βέβαια, το νερό, το ίντερνετ κ.λπ.. 

Αν αυτά τα διαιρέσετε, ακόµα και δια δύο, που είναι η συνήθης
πρακτική ή δια τρία, ξαναφτάνετε πάλι στα εννιάµισι ευρώ. Ό-
µως, εγώ σας λέω –για να είµαστε και συνεννοηµένοι µεταξύ
µας- ότι αυτό το θεωρώ, στο πλαίσιο µιας προσφοράς που θα
µπορούσε να κάνει κάποιος, ότι θα ήταν –είναι- και ακριβό. 

Άρα, αυτό κάνετε, κύριε Θεοδωράκη. Εκτός αν αυτά εσείς δεν
τα έχετε κάνει. Όµως, νοµίζω ότι είστε άνθρωπος που έχει κάνει
σε κάµπινγκ, εκτός αν έχετε πάρα πολύ καιρό να πάτε και τα ξε-
χάσατε. 

Εγώ σας λέω, βέβαια, ότι ο καθένας επιλέγει τον ρόλο του,
επιλέγει τον δρόµο του. Εµείς θα συνεχίσουµε να κάνουµε τη
δουλειά που κάνουµε, µε λίγους όρους, αλλά µε πολλή προσπά-
θεια, µε λίγη -αν θέλετε- βοήθεια, σε σχέση µε τη βοήθεια που
θα µπορούσαν να δώσουν διεθνείς φορείς, κράτη κ.λπ., αλλά µε
πολύ µεράκι και µε πολλή συνεργασία µε όλους. Εσείς, επιλέξτε
το δικό σας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Μάλιστα.
Παρακαλώ, κύριε Θεοδωράκη, έχετε τον λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

τάµι): Δύο λέξεις θα πω. Δεν θα παρασυρθώ σε έναν διάλογο επί
γενικών θεµάτων και τώρα -πραγµατικά- το να µιλάτε για επιπό-
λαιους λογιστές -επειδή σας αποδεικνύουµε ότι το ελληνικό δη-
µόσιο σπαταλά λεφτά σε «ηµέτερους»- νοµίζω ότι είναι προσ-
βολή για τον κόσµο που µας ακούει, γιατί µπορεί πραγµατικά... 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Ά-
µυνας): … (δεν ακούστηκε)

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Περιµένετε, κύριε Υπουργέ. Δεν σας διέκοψα. Περιµένετε!

Διότι µπορεί τώρα που γίνατε Υπουργός να νιώθετε ότι είναι
ψιλοδεκάρες το τέσσερα που γίνεται εννιάµισι και ένα hot spot
να στοιχίζει ενάµισι εκατοµµύριο, ενώ όλα τα κάνει ο στρατός, ο
δήµος και τα «ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ», αλλά εµείς θα επιµεί-
νουµε να µην τα θεωρούµε όλα αυτά πενταροδεκάρες και να
λέµε ότι είναι επιπόλαια λογιστικά νούµερα. 

Αυτό που σας λέµε, λοιπόν, πολύ απλά είναι ότι κάνετε µια
σύµβαση εβδοµάδας -που δεν είναι βδοµάδα, µιλάτε τώρα για
είκοσι µέρες, σε λίγο καιρό θα µας πείτε ότι δεν ήταν είκοσι µέ-
ρες, αλλά είναι και δύο µήνες και πάει λέγοντας, γιατί αυτό είναι
το κόλπο, παράταση στην παράταση- και για µια συµφωνία, που
είναι εννιάµισι ευρώ τη βραδιά, ενώ ο επίσηµος τιµοκατάλογος
δίνει τέσσερα ευρώ τη βραδιά. 

Είναι απλά τα στοιχεία. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Ά-

µυνας): … (δεν ακούστηκε)
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

τάµι): Συγγνώµη, είναι απλά τα στοιχεία, όπως είναι τρανταχτά
τα στοιχεία στη Χίο. Πήγα στη Χίο για να δω µε τα µάτια µου
αυτό, το οποίο έχετε κάνει. Είναι ένα σκάνδαλο πρώτης γραµµής.
Το λέει όλη η Χίος, το λένε οι νοµικές υπηρεσίες του κράτους,
το λέει το ΙΚΑ, το λέει ο δήµος, το λένε όλοι. Γιατί όλα τα έχει
προσφέρει ο στρατός, όλα τα έχει προσφέρει ο δήµος, όλα τα
έχουν προσφέρει τα «ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ».

Και εσείς δώσατε το έργο κάπου, σπάζοντας τις συµβάσεις.
Γιατί αυτό είναι το κόλπο, έτσι; Πήρατε µια µεγάλη έκπτωση, για
να µπορέσετε να δώσετε τη σύµβαση κάπου. Τα ξέρετε τα νού-
µερα. Μην κουράζω την Αντιπροσωπεία. 

Μπορώ, όµως, να σας τα πω µόνο επιγραµµατικά. Η µία σύµ-
βαση ήταν ύψους 854.000 ευρώ. Ήταν 1,5 εκατοµµύριο ευρώ το
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έργο. Κάνει µια µεγάλη έκπτωση και προτείνει να το κάνει µε
854.000 ευρώ και το πήρε. Και µετά από λίγες µέρες προστέθη-
καν άλλα 500.000 ευρώ, 423.000 για να είµαι ακριβής, στην ίδια
εταιρία. Είναι παλιό το κόλπο. Το έχουν κάνει όλοι οι προηγού-
µενοι και συνεχίζετε να το κάνετε κι εσείς.

Και αντί να απαντήσετε, µου µιλάτε µε ιδεοληπτικές φράσεις,
που δεν λένε τίποτα στον κόσµο, που υποφέρει και βλέπει ότι
υπάρχει σπατάλη. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστώ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Ά-

µυνας): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Έχετε τον λόγο για ένα

λεπτό, κύριε Υπουργέ. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Ά-

µυνας): Κύριε Θεοδωράκη, αν δεν µπορείτε να ακούτε αριθµούς,
εγώ σας ζήτησα απλά να διαβάσετε τον τιµοκατάλογο του 2015.
Εκεί θα φανερωθεί ότι απλά λέτε ψέµατα. Τόσο απλό είναι αυτό
το πράγµα. 

Μιλάτε µόνο για το κατ’ άτοµο. Δεν βάζετε τη σκηνή, δεν βά-
ζετε το ρεύµα, τα οποία τα έχει ο τιµοκατάλογος, γιατί εγώ τον
τιµοκατάλογο τον έχω. Εσείς µάλλον µιλάτε χωρίς να ξέρετε. Ξέ-
ρετε, όµως, σε µεριά πράγµατα η άγνοια…

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Τις σκηνές τις έβαλε το κάµπινγκ; Γιατί ψεύδεστε; Έχω
φωτογραφίες. Τις σκηνές τις έβαλε το κάµπινγκ;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Ά-
µυνας): Μα, τι λέτε; Όταν πηγαίνετε σε ένα κάµπινγκ, µε του κάµ-
πινγκ τη σκηνή µένετε; Μα, είναι φανερό ότι δεν ξέρετε. Είναι φα-
νερό. Όταν πηγαίνετε σε ένα κάµπινγκ, τη δική σας σκηνή
βάζετε, κύριε Θεοδωράκη. Σας ακούει αυτή τη στιγµή ο κόσµος
που κάνει κάµπινγκ και γελάει. Τι να κάνουµε;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Εντάξει, ας µη µιλήσουµε
τώρα γι’ αυτό ενδελεχώς. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε,
µπορώ να έχω τον λόγο παρακαλώ;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, τον λόγο έχει
ο Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Παρασκευόπουλος, για µία παρέµ-
βαση. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.  

Ακούστηκε για πολλοστή φορά σε αυτή την Αίθουσα, ότι από
τις πρώτες ενέργειες του Υπουργείου Δικαιοσύνης αυτής της Κυ-
βέρνησης ήταν αυτές, οι οποίες επέφεραν πλήγµατα στην ασφά-
λεια, όπως οι σχετικές µε τις κινήσεις του κ. Λάµπρου στις
φυλακές ή την αποφυλάκιση του Σάββα Ξηρού και άλλων τρο-
µοκρατών. 

Απλώς, για αποκατάσταση της αλήθειας, να εισφέρω κάποιες
πληροφορίες. Όντως, τα καταστήµατα τρίτου τύπου καταργή-
θηκαν και έκτοτε δεν είχαµε καµµία απόδραση από κλειστό κα-
τάστηµα των ελληνικών φυλακών. Έχει περάσει ένα πολύ µεγάλο
διάστηµα στη χώρα χωρίς καµµία απόδραση. Άλλο θέµα είναι οι
αγροτικές φυλακές, που είναι ηµι-ελεύθερες. 

Δεύτερον, κανείς τροµοκράτης ή εν πάση περιπτώσει καταδι-
κασµένος για εγκλήµατα τροµοκρατίας, δεν απολύθηκε µε την
αποσυµφόρηση από τις ελληνικές φυλακές -απολύτως κανείς-
είτε καταδικασµένος για υπόθεση τροµοκρατίας είτε καταδικα-
σµένος για ανθρωποκτονία ή για άλλες πράξεις που εκ των υστέ-
ρων από τη νοµοθεσία έχουν υπαχθεί στην έννοια της τροµο-
κρατίας. 

Και τρίτον, ως προς τον κ. Λάµπρου, είχα την ευκαιρία διεξο-
δικά να εξηγήσω στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας ότι ο
ρόλος του ήταν να συζητά για την αποκατάσταση της νοµιµότη-
τας. Νοµίζω ότι δεν έµειναν απορίες στη συζήτηση εκείνη, αλλά
να πω ότι ήδη η προκαταρκτική εξέταση, η οποία διεξήχθη µε
βάση τις καταγγελίες του κ. Πανούση, έχει µπει στο αρχείο και
καµµία καταγγελία δεν βαραίνει τον κ. Λάµπρου. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστώ. 
Τον λόγο έχει ο κ. Κουρουµπλής, Υπουργός Εσωτερικών. Θα

κλείσουµε τον κύκλο των παρεµβάσεων µε τους δύο Υπουργούς,
τον κύριο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο για το θέµα που έχει
τεθεί και θα περάσουµε µετά στους Αρχηγούς για τη συζήτηση. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για δέκα λεπτά. Ευχαριστώ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και

Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Κύριε Πρόεδρε, η σηµερινή συ-
ζήτηση γίνεται σε µια δύσκολη συγκυρία, όχι µόνο για την Ελ-
λάδα, αλλά για την ευρύτερη περιοχή. Η Ελλάδα βρίσκεται
γεωστρατηγικά σε ένα κρίσιµο σηµείο.

Από τη µία πλευρά, η αποσταθεροποίηση, που επιχειρείται από
τις µεγάλες δυνάµεις στην ευρύτερη περιοχή βρίσκεται, δυστυ-
χώς, σε εξέλιξη και είναι απρόβλεπτο πότε αυτή η κατάσταση
µπορεί να ειρηνευτεί, εξέλιξη η οποία γεννά κύµατα προσφύγων. 

Από την άλλη πλευρά, πρόκειται για µία Ευρώπη που πιστέ-
ψαµε -όσοι την πιστέψαµε- της κοινωνικής δηµοκρατίας, της κοι-
νωνικής δικαιοσύνης, της αλληλεγγύης, των ανοιχτών συνόρων,
µία Ευρώπη, που δυστυχώς κλείνει τα σύνορά της, αναιρώντας
την ταυτότητά της και υπονοµεύοντας την ίδια της την ύπαρξη.
Σε ένα τόσο ρευστό περιβάλλον λοιπόν, βρίσκεται η χώρα. 

Παρά ταύτα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, περίµενα σήµερα
να βρούµε έναν κοινό τόπο, να απαλλαγούµε από το κράτος της
µιζέριας, που µας διακατέχει στον πολιτικό µας λόγο, να συνεν-
νοηθούµε για τα ύψιστα που αφορούν τη χώρα και τα οποία θα
έπρεπε να ήταν οι προτεραιότητες όλων.

Αντ’ αυτού, άκουσα επαναλαµβανόµενους λόγους. Ο κ. Μη-
τσοτάκης µού θύµισε τον πατέρα του, όταν καθύβριζε τον Αν-
δρέα Παπανδρέου και τον ταύτιζε µε την τροµοκρατία. Αυτό µου
θύµισε σήµερα ο λόγος ενός νέου Αρχηγού, που περίµενα να εκ-
πέµψει ένα όραµα για αυτήν την πατρίδα, να κάνει µία αυθυπέρ-
βαση όλων αυτών που ενδεχοµένως από εδώ και από εκεί είναι
τριβές ανάµεσά µας, στα πλαίσια του δηµοκρατικού µας πολι-
τεύµατος και να βρούµε έναν κοινό τόπο, να πούµε την αλήθεια
πρωτίστως στον ελληνικό λαό και όχι να διστάζουµε να πούµε,
αν υπάρχει ασφάλεια σε αυτήν τη χώρα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είκοσι οχτώ εκατοµµύρια του-
ρίστες υπολογίζεται ότι θα έρθουν φέτος στη χώρα. Γιατί έρχον-
ται, όταν γνωρίζετε και γνωρίζουµε ότι πρώτη προτεραιότητα
ενός ανθρώπου που θέλει να κάνει τουρισµό σε µία χώρα είναι
το αίσθηµα της ασφάλειας που εµπεδώνεται µέσα του; Και αυτό
δεν είναι µία υπόθεση που την έκανε µόνο η σηµερινή Κυβέρ-
νηση. Εµείς δεν θέλουµε να έχουµε αυτή τη λογική. Είναι µία
προσπάθεια που έγινε όλα αυτά τα χρόνια, από τον Κωνσταντίνο
Καραµανλή και τον Ανδρέα Παπανδρέου, µε τις πολιτικές που
άσκησαν στην ευρύτερη περιοχή, το κλίµα που καλλιέργησαν,
αλλά και µε τις προσπάθειες που κάνει η σηµερινή Κυβέρνηση,
ακριβώς γιατί θέλει να εµπεδώσει το αίσθηµα στην ευρύτερη πε-
ριοχή ότι είναι µία Κυβέρνηση που νοιάζεται για την ειρήνη στη
περιοχή, που νοιάζεται για την πρόοδο και την ανάπτυξη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι δυνατόν εµµέσως να αφή-
νουµε αιχµές και να ταυτίζουµε το προσφυγικό µε την τροµοκρα-
τία; Οι τροµοκράτες που δηµιούργησαν τα γεγονότα στο Παρίσι
και στις Βρυξέλες ήταν πρόσφυγες; Να συνεννοηθούµε δηλαδή.
Δυστυχώς για εσάς που το υποστηρίζετε, δεν ήταν πρόσφυγες.
Ήταν πολίτες δεύτερης και τρίτης γενιάς. Κι εδώ η Ευρώπη, αντί
να συζητάει για κλειστά σύνορα, θα έπρεπε να κάτσει να συζη-
τήσει κοινωνιολογικά από πού παράγεται αυτό το φαινόµενο,
νέοι άνθρωποι, αντί να διεκδικούν τη ζωή, να λατρεύουν το θά-
νατο. Αυτά είναι ζητήµατα που πρέπει να απασχολήσουν την Ευ-
ρώπη. Και είναι σηµαντικό ότι, πολύ σηµαντικές υπηρεσίες µέσα
στην Ευρώπη, αλλά και σηµαντικά πρόσωπα που υπηρετούν
αυτές τις υπηρεσίες, έχουν εκφράσει την άποψη ότι δεν παρά-
γεται το πρόβληµα της τροµοκρατίας από το προσφυγικό. Αντι-
θέτως, αναζητούν τρόπους –και είναι θετικό αυτό- ώστε να
µπορέσουµε να ενοποιήσουµε τουλάχιστον τις δραστηριότητές
µας στα ζητήµατα αυτά και να οικοδοµήσουµε όλοι µαζί ένα µέ-
τωπο κατά του φόβου. Διότι µε τις πολιτικές τοποθετήσεις που
άκουσα σήµερα, το µόνο που συντηρούµε είναι ο φόβος. 

Και αυτό που ήθελαν οι τροµοκράτες το πέτυχαν, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, σε ένα µεγάλο βαθµό: Να κάνουν τους πολί-
τες της Ευρώπης να φοβούνται, να περπατούν και να φοβούνται
τον ίσκιο τους. Αυτό ήθελαν να πετύχουν. Κι αυτό προσπαθούµε

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΒ’ - 20 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 (ΠΡΩΙ) 8795



να µεταφέρουµε κι εδώ, όταν γνωρίζουµε ότι µε τις προσπάθειες
και µε τις προηγούµενες –εγώ δεν θέλω να είµαι µικρόψυχος- και
τις σηµερινές, όλοι αγωνιούµε και αγωνιζόµαστε για το ύψιστο
δικαίωµα του πολίτη, να νιώθει ασφαλής στη χώρα του. 

Η Ελλάδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντιµετωπίζει µεγάλα
προβλήµατα, το ζήτηµα της ανασφάλειας που παράγεται από τις
πολιτικές της λιτότητας που µας επέβαλαν όλα αυτά τα χρόνια
και που η σηµερινή Κυβέρνηση δεν τις δέχθηκε ποτέ. Κάτω από
το συγκεκριµένο καθεστώς, πάµε σε αυτήν τη διαδικασία που
γνωρίζετε, αλλά δεν πιστέψαµε ποτέ σε αυτές τις πολιτικές.
Εσείς πιστέψατε ότι αυτές οι πολιτικές, ήταν πολιτικές, που µπο-
ρούσαν να βγάλουν τη χώρα από την κρίση. Να, όµως, που δεν
την έβγαλαν.

Θέλω, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι να ζητήσω επιτέ-
λους να γίνει µια συζήτηση σε ένα επίπεδο ηρεµίας, ψυχραιµίας
και νηφαλιότητας. Βρισκόµαστε σε µια περίοδο, που συµβαίνει
δυστυχώς αυτό που έλεγε πριν τριακόσια χρόνια ο φιλόσοφος
Τόµας Χοµπς, δηλαδή «πόλεµος όλων εναντίον όλων». Αυτό συµ-
βαίνει σήµερα στην ευρύτερη περιοχή. Αυτό πρέπει να µελετή-
σουµε και να αντιµετωπίσουµε, για να µπορέσουµε πραγµατικά
να δηµιουργήσουµε τις συνθήκες και τους όρους, να περιορί-
σουµε τα φαινόµενα της ανασφάλειας του πολίτη και όχι να ζη-
τούµε Υπουργεία, τα οποία πραγµατικά θυµίζουν άλλες εποχές.
Αυτό είναι το ζήτηµα; Η έλλειψη ενός τέτοιου Υπουργείου είναι
το ζήτηµα ή οι πολιτικές που ασκούνται και εµπεδώνουν στην κοι-
νωνία το αίσθηµα αυτό, όταν λέτε ότι δεν υπάρχει κράτος στην
Ειδοµένη; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πέρυσι πέρασαν ένα εκατοµµύ-
ριο άνθρωποι από την Ελλάδα. Δεν είναι προς έπαινο της Ελλά-
δος -και όχι της Κυβέρνησης, εγώ σας λέω, της Ελλάδος- και του
ελληνικού λαού ότι δεν άνοιξε µύτη; Αυτοί οι δώδεκα χιλιάδες
άνθρωποι, ζουν εκεί και δεν υπήρξε κανένα πρόβληµα στην
ουσία. Δώδεκα χιλιάδες άνθρωποι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Δεν είναι άδικο να λέτε ότι δεν υπάρχει κράτος, µε την παρουσία
της αστυνοµίας εκεί; Δεν έλαβαν ιατρική φροντίδα από τις δη-
µόσιες υπηρεσίες όλοι αυτοί οι άνθρωποι, τα ασυνόδευτα παιδιά;
Και έρχεστε εδώ και λέτε άρρητα ρήµατα, απλώς για να κάνετε
φθηνή πολιτική; Έτσι υπερασπίζεστε την πατρίδα; Αυτός είναι ο
πατριωτισµός που πρέπει να µας διακατέχει όλους αυτήν τη
στιγµή και να µας δίνει τη δύναµη να κάνουµε αυτήν την προσω-
πική και κοµµατική υπέρβαση, για να βρούµε κοινούς τόπους,
τουλάχιστον σε αυτά τα κρίσιµα ζητήµατα, που δίνουν στη χώρα
µια ιδιαίτερη αναφορά; 

Ήρθε προχθές η θρησκευτική ηγεσία του Χριστιανισµού και
είπε κάτι πολύ σηµαντικό, που είναι όπλο για την Ελλάδα. Είπε
ότι «εµείς εδώ, παρ’ότι είµαστε άλλης θρησκείας, φροντίζουµε
και νοιαζόµαστε για ανθρώπους που έχουν άλλη θρησκεία». Και
αυτό είναι πολιτισµός. Αυτός είναι ο πολιτισµός που θα έπρεπε
να υπερασπιστεί η Ευρώπη και δεν τον υπερασπίστηκε. Τον υπε-
ρασπίστηκε ο ελληνικός λαός, τον υπερασπίζεται και η Κυβέρ-
νηση και τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, γιατί οφείλει κανείς να
αναγνωρίσει ότι όλοι δείχνουµε τον ίδιο ανθρωπισµό. Δεν είναι
κανένας πιο ευαίσθητος από τον άλλον. Αλλά επιτέλους, ας
βρούµε τα σηµεία επαφής, τουλάχιστον σε αυτά τα ζητήµατα,
που είναι µια παρακαταθήκη για τον ελληνικό λαό. Αυτό που
έκανε και κάνει ο ελληνικός λαός είναι µια παρακαταθήκη για το
µέλλον, για όλους και για τους σηµερινούς κυβερνήτες και για
τους αυριανούς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτέλους, ας προχωρήσουµε
λίγο µπροστά, ας κάνουµε ένα βηµατισµό, ας αφήσουµε ζητή-
µατα, που πραγµατικά δηµιουργούν µια µελαγχολία ανάµεσά
µας και ας αποδείξουµε στην ελληνική κοινωνία ότι είµαστε προ-
µηθείς και όχι επιµηθείς.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ, κύριε
Υπουργέ.

Τον λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη, ο συνάδελφος κ. Τόσκας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Κυρίες και κύριοι Βουλευ-

τές, ζούµε σε µια περίοδο ραγδαίων και απρόβλεπτων εξελίξεων
και ανακατατάξεων, τόσο σε εθνικό όσο και σε ευρωπαϊκό και
διεθνές επίπεδο. Τα τελευταία χρόνια, η ρητορική του µίσους και
της µισαλλοδοξίας βρίσκει έδαφος και τα ακροδεξιά φασιστικά
στοιχεία επενδύουν στο δήθεν έλλειµµα ασφάλειας. Ευτυχώς,
στη χώρα µας προσκρούουν αυτά τα στοιχεία στην ανθρωπιά και
στην αλληλεγγύη, που επιδεικνύει η συντριπτική πλειοψηφία του
λαού µας. Το αίσθηµα ασφάλειας έχει εδραιωθεί, τόσο στη συ-
νείδηση της ελληνικής κοινωνίας, όσο και στη συνείδηση των επι-
σκεπτών της χώρας µας.

Η Ελλάδα είναι ασφαλής χώρα. Το δηµόσιο αγαθό είναι δια-
σφαλισµένο, παρά τις αντίξοες συνθήκες και παρά τις απέλπιδες
προσπάθειες να καλλιεργηθεί ένα κλίµα. Έχει επιτευχθεί σε
πολλά σηµεία, έχουν γίνει βήµατα, έχει εδραιωθεί η ασφάλεια
και νοµίζω ότι, παρά τις όποιες αντιπαραθέσεις, διαφοροποι-
ήσεις, που υπάρχουν σ’ αυτόν τον χώρο, αυτό έχει αναγνωριστεί
από τον ελληνικό λαό.

Όµως, ας µιλήσουµε λίγο για τις πολιτικές µας και την πολιτική
της Νέας Δηµοκρατίας. Περίµενα, για να είµαι ειλικρινής, σήµερα
να γίνει µια σοβαρή αντιπαράθεση πάνω στις ιδεολογικές θέσεις
γύρω από τα θέµατα ασφάλειας, που υπάρχουν και υπάρχουν
και στον διεθνή περίγυρο. Όµως, δυστυχώς, βλέπω µια αντίληψη
που θέλει τον κίνδυνο να υπάρχει παντού. Άρα, αφού ο κίνδυνος
υπάρχει παντού, τότε κηρύσσουµε ολοκληρωτικό πόλεµο, τότε
όλα τα µέσα, άµυνα και ασφάλεια -έτσι ειπώθηκε από τον Πρό-
εδρο της Νέας Δηµοκρατίας- θα πρέπει να ενεργοποιηθούν για
την αντιµετώπιση αυτών των απειλών.

Ξέρετε πόσο προσεκτικοί είναι έξω στους διεθνείς οργανι-
σµούς και ακόµη στους στρατικοποιηµένους διεθνείς οργανι-
σµούς, όπως το ΝΑΤΟ ή στους λιγότερο στρατικοποιηµένους,
όπως η Ευρωπαϊκή Ένωση, σ’ αυτούς τους όρους;

Οι όροι που αναφέρθηκαν εδώ, όπως «ασύµµετρες απειλές»,
όπως «συνδυασµός της ασφάλειας και της άµυνας», όπως «po-
lice state», «αστυνοµικό κράτος», όπως ο συνδυασµός τροµοκρα-
τίας και προσφυγικού, είναι κατά κάποιο τρόπο ανάθεµα αν
χρησιµοποιηθούν σε συνδυασµό, σε περιβάλλον διεθνές. 

Η τροµοκρατία και το προσφυγικό απαγορεύεται σχεδόν να
συνδυαστούν σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης. Έχει γίνει απο-
δεκτό απ’ όλες τις χώρες και απ’ όλους τους αρµόδιους Υπουρ-
γούς ότι αυτά τα δύο θέµατα δεν πρέπει να συνδέονται και δεν
συνδέονται. Ο κάθε πρόσφυγας δεν είναι τροµοκράτης και η τρο-
µοκρατία δεν προέρχεται από το προσφυγικό. Έχουν γίνει ευρύ-
τατες συζητήσεις σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπου παρα-
βρέθηκα, όπου έχει γίνει αποδεκτό ότι η έλλειψη ένταξης αυτών
των ανθρώπων και η γκετοποίηση δηµιούργησε προβλήµατα και
στο Βέλγιο και στη Γαλλία και όχι άλλοι λόγοι, τους οποίους υπαι-
νίσσεστε εσείς.

Άρα, τι βλέπουµε εδώ πέρα; Βλέπουµε έναν επηρεασµό της
ιδεολογικής τοποθέτησης της Νέας Δηµοκρατίας από παλιοµο-
δίτικες αντιλήψεις, από αντιλήψεις περί ασφάλειας που υπήρχαν
τη δεκαετία του 1950, του 1960. Τότε υπήρχαν, πράγµατι. Όµως,
είτε παλιοµοδίτικες αντιλήψεις έχουν οι σύµβουλοί σας είτε δεν
θέλετε να αλλάξετε πολιτική και αρέσκεστε στις αντιλήψεις περί
ασφάλειας εκείνης της εποχής, της δεκαετίας του 1950 και του
1960, δηλαδή καταστολή, επίδειξη δύναµης, που δηµιουργεί πό-
λωση, που δηµιουργεί κοινωνική αναταραχή, η εξουσία πάνω
από τον πολίτη και, φυσικά, αναποτελεσµατικότητα.

Θέλετε να µιλήσουµε και στη βάση του πολιτικού ρεαλισµού;
Ας αφήσουµε τον ανθρωπισµό. Ας αφήσουµε όλα τα ευγενή αι-
σθήµατα στην άκρη.

Στην Ηγουµενίτσα, πώς διαχειριστήκατε το θέµα; Μήπως θέ-
λετε να βγάλω τα στοιχεία επί επτά χρόνια, που εκεί υπήρχαν
από τέσσερις µέχρι έξι χιλιάδες µετανάστες…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ: Δύο χιλιάδες.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών

και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): …και στην Πάτρα γύρω στις
δυόµισι χιλιάδες, οι οποίοι τι αντιµετώπιση είχαν;

Πήγαινε η Αστυνοµία, τους έδερνε, δηµιουργείτο η εντύπωση
ότι κάτι κάνει η Αστυνοµία, έφευγαν και µετά από µια ώρα πάλι
τα ίδια. Το ίδιο συνέβαινε και σε άλλους χώρους µεγάλων πό-
λεων.
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Παλιά εργαλεία για νέα προβλήµατα δεν αποδίδουν. Τελικά,
το να είµαστε η οπισθοφυλακή αντιλήψεων των πιο συντηρητι-
κών, των πιο αντιδραστικών -αν θέλετε- σε όλη την Ευρώπη, δεν
δίνει λύσεις. Βάλτε κάτω τις καινούριες αντιλήψεις, που υπάρ-
χουν σε επίπεδο προηγµένων χωρών, σε επίπεδο Ευρωπαϊκής
Ένωσης και ελάτε να µιλήσουµε.

Από εκεί και πέρα, θα αναφερθώ σε κάποια θέµατα, που έχουν
σχέση και µε το προσφυγικό. Υπήρχε και η αντίληψη σε κάποιους
από εσάς ότι δεν χρειάζονται τα hot spots, δεν χρειάζονται οι κα-
ταυλισµοί, ας γυρίζει ο κόσµος στους δηµόσιους χώρους, στην
πλατεία Βικτωρίας, στο Πεδίον του Άρεως ή οπουδήποτε αλλού.
Αυτή η σύγχυση και αυτή η κατάσταση βόλευε µήπως, για να δη-
µιουργούµε ένα συντηρητικό κλίµα;

Πηγαίνετε τώρα να πιείτε καφέ στην Πλατεία Βικτωρίας και θα
δείτε ότι το κλίµα είναι πάρα πολύ καλό, το ίδιο και στο Πεδίον
του Άρεως. Δεν ωραιοποιούµε καταστάσεις, δεν έχουµε λύσει
τα προβλήµατα. Όµως προσπαθούµε και προσπαθούµε µε µέ-
θοδο. 

Δεν αφήνουµε τα πράγµατα στην τύχη, τύπου Ηγουµενίτσα –
Πάτρα, δεν αφήνουµε τις πλατείες αφύλακτες και χωρίς έλεγχο
και δεν κινούµαστε στη λογική της δεκαετίας του ’50 και του ’60.
Αντιµετωπίσαµε πρωτόγνωρα προβλήµατα και γραφειοκρατικά
προβλήµατα. Αντιµετωπίσαµε καταστάσεις, όπου έπρεπε να χτί-
σουµε σε χρόνο ρεκόρ καταυλισµούς. Και αυτό το κάναµε. Υπάρ-
χει και η κριτική του κ. Θεοδωράκη. Περιµένω τώρα το φάκελο
για το hot spot. Ήρθε; Εντάξει. Ο Γενικός Γραµµατέας µε ειδο-
ποιεί ότι έχει έρθει ο φάκελος, είναι στη διάθεση του Προεδρείου
της Βουλής και φυσικά, κάθε κόµµατος, αν και δεν ζητήθηκε,
παρ’ ότι είχε πει ο κ. Θεοδωράκης ότι θα ζητηθεί. Το ίδιο σε ό,τι
αφορά αλλά στοιχεία, σχετικά µε το hot spot, τα οποία έδωσε και
ο κ. Βίτσας.

Τώρα, εµείς κινούµαστε σε συνθήκες διαφάνειας. Ξέρετε τι κα-
ταστάσεις βρήκαµε; Δεν θέλω να µπω σε λεπτοµέρειες, γιατί µα-
κριά από εµένα η αντίληψη της αντιπαράθεσης του τι έκανε ο
ένας Υπουργός και τι έκανε ο άλλος. Εγώ δέχοµαι ότι ο κάθε
Υπουργός δίνει όλες του τις δυνάµεις, προσφέρει έργο και από
εκεί και πέρα, υπάρχει κριτική για τα αρνητικά, αλλά δεν µπορεί
να υπάρχει µικροψυχία. Αλλιώς, αυτή η µικροψυχία µπορεί να
εκληφθεί και σαν έλλειψη πατριωτικής αντίληψης στα δύσκολα
και πατριωτικής αντιµετώπισης των δύσκολων καταστάσεων. 

Να µιλήσω και για κάποια θέµατα, που δεν είναι της ηµέρας,
αλλά, τέλος πάντων θα µιλήσω, επειδή προκληθήκαµε. Ξέρετε
ότι υπήρχαν κρυφοί φάκελοι -φάκελοι από χαλεπούς καιρούς-
στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, τους οποίους µε µεγάλη
δυσκολία ανακάλυψα και για τους οποίους είχε δοθεί παράταση
µέχρι το 2027 να µείνουν κλειστοί; Ξέρετε ποιους αφορούσαν
αυτοί οι φάκελοι; Δύο χιλιάδες διακόσιοι είναι περίπου. Ο κ. Δέν-
διας ξέρει και ο κ. Κικίλιας. Από Ελευθέριο Βενιζέλο µέχρι Χαρί-
λαο Φλωράκη. Θα δοθούν αυτά τα στοιχεία και θα ενηµερωθείτε. 

Αυτό που µε προβληµατίζει, όµως, είναι ότι αν δεν αντιµετωπί-
σουµε µε πολιτικό ρεαλισµό αυτές τις πρωτόγνωρες καταστά-
σεις, τις οποίες βλέπουµε µπροστά µας, τότε θα έχουµε να
αντιµετωπίσουµε προβλήµατα, όπως ριζοσπαστικοποίηση περι-
θωριοποιηµένων οµάδων και συντηρητικοποίηση άκρατη άλλων
πολιτών, οι οποίοι θα οδηγηθούν σε ακραίες αντιλήψεις. Αυτό
πρέπει να το καταλαβαίνουν κάποιοι, που ζητούν ακραία µέτρα,
παρόµοια µε τα σκοπιανά, γιατί κύριο θέµα, αν θέλετε, στις συ-
ζητήσεις µε την Ευρωπαϊκή Ένωση…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Υπουργέ, µπορείτε
να ενσωµατώσετε και τη δευτερολογία σας, αν θέλετε, ώστε να
µιλήσετε µε άνεση. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Απλώς διαλέγω τα κυριότερα ζητήµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ναι, µε την ησυχία σας. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών

και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Το κύριο θέµα που συζητιέ-
ται σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι η αποφυγή της ριζο-
σπαστικοποίησης αυτήν τη στιγµή, να µην δηµιουργηθούν συν-

θήκες τέτοιες που θα εκκολάψουν κινδύνους για το µέλλον, που
δεν θέλουµε ούτε καν να φανταστούµε. 

Όµως, για τα επιµέρους ζητήµατα, κύριε Πρόεδρε επιφυλάσ-
σοµαι στη δευτερολογία µου.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Μπορείτε και τώρα, αν θέ-
λετε, να ενσωµατώσετε τη δευτερολογία, δηλαδή να συνεχίσετε.
Γι’ αυτό είπα «µε άνεση», για να κλείσουµε ύστερα µε τις δευτε-
ρολογίες των πολιτικών Αρχηγών. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Σε ό,τι αφορά τα στατιστικά
στοιχεία που διαφοροποιήθηκαν, γιατί σας είπα ότι εδώ δεν ήρθα
για να ωραιοποιήσω καταστάσεις: Υπάρχει διαφοροποίηση στο
κοινό έγκληµα αυτή τη στιγµή στις µεγάλες πόλεις; Τι έγινε στη
διάρκεια του 2015 στην Ελλάδα; 

Βλέπουµε, λοιπόν, µία µείωση του µεγάλου εγκλήµατος λη-
στειών: Σε τράπεζες, σε σουπερµάρκετ κ.λπ.. Βλέπουµε ποιοτι-
κές διαφοροποιήσεις, που έχουν εκθρέψει το έγκληµα σε
εύκολους στόχους ή χαµηλού ρίσκου. Βλέπουµε και µια µείωση
των παραβάσεων σε ειδικά εγκλήµατα, όπως είναι υποθέσεις σε-
ξουαλικής εκµετάλλευσης, ανθρωποκτονίες, λαθρεµπόριο κ.λπ..

Εµείς βάζουµε στόχους και προτεραιότητες, γιατί καµµιά
Αστυνοµία δεν µπορεί να ελέγξει κάθε µορφή εγκλήµατος και κα-
νένα σύστηµα δεν µπορεί να προστατεύει από τα πάντα. 

Τα ναρκωτικά, που δηµιουργούν κινδύνους για τα παιδιά µας
στα σχολεία, ο τζόγος που δηµιουργεί πρόβληµα στα έσοδα του
κράτους, είναι από τις προτεραιότητες που από την πρώτη
στιγµή έχουµε θέσει στο Υπουργείο και ήδη έχουν αρχίσει και
υπάρχουν καρποί αυτής της προσπάθειας. 

Από εκεί και πέρα…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ: Τον αγχώσατε, κύριε Πρόεδρε. Αφήστε

τον να δευτερολογήσει κανονικά, σαν άνθρωπος! 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευτυχώς, έχουµε εσάς,

κύριε Κικίλια και τους χαλαρώνετε όλους! 
Κύριε Τόσκα, ο κ. Κικίλιας εκφράζει την αλληλεγγύη του. 
Να είστε καλά!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών

και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Με άγχωσε ο κύριος Πρό-
εδρος και µε αγχώσατε και εσείς! 

Μακάρι να υπάρχει παντού τέτοια αλληλεγγύη και έχουµε µι-
λήσει εξαιρετικά µε τον κ. Κικίλια. Δεν είναι κακό να µιλούν οι
πρώην µε τους νυν Υπουργούς.

(Γέλωτες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Προέδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Είδες τι µαθαίνουµε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών

και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Ήταν κρυφή η συνάντηση,
κύριε Κικίλια; Όχι! 

Για εµάς, για την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Προστασίας
του Πολίτη, επιδίωξή µας είναι η συνεχής βελτίωση του επιπέδου
προστασίας των πολιτών, η αναβάθµιση της ποιότητας εξυπηρέ-
τησής τους, η διατήρηση της συνοχής της κοινωνίας -και σε δύ-
σκολους καιρούς είναι πολύ σηµαντική η διατήρηση της συνοχής
της κοινωνίας- και η διασφάλιση περιβάλλοντος οµαλότητας και
ευνοµίας. 

Υπάρχουν προβλήµατα και αυτά που αναφέρατε στην Ειδο-
µένη και αυτά που αναφέρατε στον Πειραιά και το µικροέγκληµα,
που υπάρχει στους χώρους όπου υπάρχουν πάρα πολλοί πρό-
σφυγες συγκεντρωµένοι. 

Όµως, εάν νοµίζει κάποιος ότι έχουµε ή έχει το ραβδάκι του
θαυµατοποιού και µπορεί να λύσει πολύ γρήγορα τα ζητήµατα,
να έρθει να µου το πει. 

Εµείς καταβάλλουµε τεράστιες προσπάθειες. Η Αστυνοµία
αυτή τη στιγµή είναι τεντωµένη ουσιαστικά στις διάφορες γεω-
γραφικές περιοχές, από το Καστελόριζο µέχρι την Ειδοµένη.
Αγόγγυστα, οι άνθρωποι προσφέρουν. Προσπαθούµε να σταθε-
ροποιήσουµε την κατάσταση, να λυθεί το προσφυγικό. Αυτή τη
στιγµή βλέπετε ότι αρχίζει και αποσυµπιέζεται και εκτονώνεται η
κατάσταση σε αυτές τις περιοχές. Ίσως γι’ αυτό βιαστήκατε να
φέρετε το θέµα για συζήτηση. 

Στη συνέχεια, ξέρουµε ότι στην προσπάθειά µας αυτή έχουν
πάει πίσω κάποιες προσπάθειες, που έχουν σχέση µε το κυνήγι
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του κοινού, του µικρού εγκλήµατος. Όµως, αυτή τη στιγµή γυρί-
ζουν οι προσπάθειές µας και θα δείτε τα αποτελέσµατα και στα
κέντρα των µεγάλων πόλεων. 

Τελικά, καταφέραµε, ο Έλληνας αστυνοµικός να µην είναι απέ-
ναντι στον πολίτη. Έχει καταλάβει ότι είναι εργαζόµενος, ότι είναι
δίπλα στον πολίτη και ότι τον συµφέρει και τον ίδιο να είναι δίπλα
στον πολίτη και να συνεργάζεται. Αυτή είναι η καινούργια αντί-
ληψη, την οποία επιδιώξαµε και µπορώ να ισχυριστώ -µέσα στο
σύντοµο χρονικό διάστηµα που έχουµε στο Υπουργείο- ότι πε-
τύχαµε ορισµένα πράγµατα. Φαίνεται αυτό, γιατί είναι ασφαλείς
οι µεγάλες πόλεις και θα τολµούσα να πω πολύ περισσότερο από
πριν. Συνεχώς, υπάρχει βελτίωση. 

Υπάρχουν προβληµατικές περιοχές. Υπάρχουν προβλήµατα.
Όµως, όποιος ισχυρίζεται ότι είναι χειρότερα τα πράγµατα από
πριν, ότι δεν υπάρχει πολιτική κατεύθυνση και ότι δεν υπάρχει
προσπάθεια των αστυνοµικών, νοµίζω ότι θα είναι µικρόψυχος ή
δεν θα συµβάλλει στην πατριωτική προσπάθεια που είπαµε. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης κ. Νικόλαος Τόσκας καταθέτει για
τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα φάκελο ο οποίος βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ, κύριε
Υπουργέ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα τρεις µαθήτριες και
µαθητές και επτά συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 1ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Ηγουµενίτσας και από το Δηµοτικό Σχολείο των Συβότων. 

Η Βουλή σάς υποδέχεται. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Πριν να εκκινήσουµε τον κύκλο των δευτερολογιών όσων πο-
λιτικών Αρχηγών έχουν ζητήσει κάτι τέτοιο, τον λόγο έχει ζητήσει
ο κ. Δένδιας για µια µικρή παρέµβαση, επειδή υπήρξαν αναφο-
ρές. 

Κύριε Δένδια, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε της Κυβέρνησης, θα µου επιτρέψετε να δια-

βάσω από τα Πρακτικά τι είπατε προηγουµένως. Στην πρωτολο-
γία σας είπατε: «…θα ήταν η πολιτική των επαναπροωθήσεων
στη θάλασσα µε αποτελέσµατα σαν αυτά της τραγωδίας στο
Φαρµακονήσι επί υπουργίας του κ. Δένδια».

Κατ’ αρχάς, σας ευχαριστώ. Με κολακεύετε, διότι ασχολείστε
µαζί µου. Παρά ταύτα, κύριε Πρόεδρε της Κυβέρνησης, παρ’ ότι
το Φαρµακονήσι είναι υπό δικαστική έρευνα, γνωρίζετε, φαντά-
ζοµαι, ότι αφορά το Λιµενικό Σώµα. Και φαντάζοµαι ότι γνωρίζετε
πως το Λιµενικό Σώµα δεν υπάγεται και δεν υπήγετο στο Υπουρ-
γείο Δηµόσιας Τάξης όπου ήµουν εγώ τότε Υπουργός.

Άρα, θα σας παρακαλέσω -είµαι σίγουρος ότι θα το κάνετε-
στη δευτερολογία σας να διορθώσετε την αναφορά σε εµένα.
Και θα παρακαλέσω, αν είναι δυνατόν, επίσης, για την προσοχή
σας στο µέλλον.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κύριος Πρωθυπουργός. 
Κύριε Πρόεδρε, έχετε δεκαπέντε λεπτά. Αν θέλετε, επειδή

έχετε και το δικαίωµα της τριτολογίας ύστερα, µπορείτε να το
ενσωµατώσετε είτε σε ενιαία οµιλία τώρα είτε να µιλήσετε στο
τέλος για πέντε λεπτά. 

Ευχαριστώ.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Βιάζεστε,

κύριε Πρόεδρε, να κλείσετε τη συνεδρίαση!
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσω από την παρέµ-

βαση του κ. Δένδια. Ο κ. Δένδιας ήταν πράγµατι εκείνη την πε-
ρίοδο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, όχι Ασφαλείας όπως
µας είπε ο κ. Μητσοτάκης. Προστασίας του Πολίτη. Και ο κ. Βαρ-
βιτσιώτης ήταν, αν δεν κάνω λάθος, ο αρµόδιος Υπουργός για

το Λιµενικό Σώµα. Εν τούτοις, κύριε Δένδια, ίσως εξαιτίας και του
γεγονότος ότι και τώρα ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος πολ-
λές φορές έχετε αναφερθεί στο δόγµα της εποχής σας, υπερα-
σπιζόµενος αυτό το δόγµα, εν τη ρύµη του λόγου µου αναφέρ-
θηκα σε εσάς. Και φαντάζοµαι ότι η διορθωτική παρέµβασή σας,
την οποία αποδέχοµαι, δεν έχει να κάνει µε το ότι αρνείστε ότι
είχατε ένα τέτοιο δόγµα, το οποίο είναι εντελώς διαφορετικό από
την ηµέρα που ανέλαβε ο ΣΥΡΙΖΑ και οι ΑΝΕΛ τη διακυβέρνηση
του τόπου.

Σας ευχαριστώ που µου το θυµίσατε, γιατί µου δίνετε την ευ-
καιρία να απαντήσω και στον κ. Θεοδωράκη, ο οποίος έκανε -ας
µου επιτραπεί η έκφραση- την εξής λαθροχειρία: Εγώ δεν κατα-
φέρθηκα ποτέ εναντίον των ανδρών και γυναικών του Λιµενικού
Σώµατος. Ο ίδιος, άλλωστε, έχει κάνει και ρεπορτάζ -ίσως γι’
αυτό το γνωρίζει- έχει κάνει εκποµπή στους «Πρωταγωνιστές»,
γιατί πράγµατι αυτοί οι άνθρωποι είναι πρωταγωνιστές.

Όµως, έχει µια πολύ µεγάλη σηµασία ορισµένες φορές πως
οι ίδιοι άνθρωποι -γιατί τώρα είναι οι ίδιοι οι άνθρωποι που σώ-
ζουν ζωές- όταν λειτουργούν κάτω από διαφορετικές εντολές και
κάτω από διαφορετικό δόγµα, µπορούν να έχουν τα ακριβώς αν-
τίθετα αποτελέσµατα. 

Εγώ ουδέποτε είπα ότι άνδρες ή γυναίκες της Ελληνικής Ακτο-
φυλακής οδήγησαν ανθρώπους σε πνιγµό ή τραγωδία. Είπα,
όµως, ότι η λογική των επαναπροωθήσεων, δηλαδή, το να σέρ-
νεις σε συνθήκες τρικυµίας µια σάπια βάρκα από τα ελληνικά χω-
ρικά ύδατα προς άλλα ύδατα αντί να τους περισυλλέξεις, είναι
µια πολιτική ανεύθυνη, διότι µπορεί να οδηγήσει σε ατυχήµατα,
όπως αυτό που συνέβη µε την απώλεια ανθρώπινων ζωών τότε.
Και τότε -σας θυµίζω- είχαµε καθηµερινά κάποιες δεκάδες, εν-
δεχοµένως, ανθρώπων που βρισκόντουσαν καθηµερινά -ελάχι-
στα περιστατικά-, ενώ από την έναρξη αυτού του τεράστιου κύ-
µατος των προσφυγικών ροών -τον τελευταίο χρόνο δηλαδή- όχι
δεκαπλασιάστηκαν αλλά καθηµερινά είχαµε εξήντα, εβδοµήντα,
ογδόντα βάρκες να έρχονται στα ελληνικά χωρικά ύδατα φορ-
τωµένες µε δεκάδες πρόσφυγες. 

Φαντασθείτε, λοιπόν, τι θα γινόταν εάν το δόγµα αυτό και η
πολιτική αυτή που ακολουθούσε η προηγούµενη κυβέρνηση,
ακολουθείτο και από τη δική µας Κυβέρνηση στην αντιµετώπιση
της προσφυγικής κρίσης. 

Έρχοµαι, όµως, στη βασική ροή της οµιλίας µου. Ελπίζω να
ικανοποίησα τον κ. Δένδια, µε τη διόρθωσή µου. 

Κύριε Μητσοτάκη, θέλω να παρατηρήσω κάτι: Μιλήσατε εσείς
για δική µας αµηχανία στη συζήτηση αυτή. Εσείς, όµως, όπως
χρονοµέτρησαν οι συνεργάτες µου, επί δωδεκάµισι λεπτά της
ώρας επιχειρούσατε να δώσετε απάντηση, να απολογηθείτε, δη-
λαδή, για ποιον λόγο ζητήσατε να διεξαχθεί σήµερα στη Βουλή,
σε κορυφαίο επίπεδο, σε επίπεδο Αρχηγών, προ ηµερησίας διά-
ταξης συζήτηση για την ασφάλεια, για να καταλήξετε σε κάτι το
οποίο θα ήθελα να χαιρετίσω. Καταλήξατε στο συµπέρασµα ότι
πράγµατι η χώρα δεν αντιµετωπίζει ζήτηµα ασφάλειας. Είπατε
ότι η χώρα ήταν, είναι και θα είναι ασφαλής. 

Την χαιρετίζω αυτή σας τη φράση και δεν σας κρύβω την ικα-
νοποίησή µου που τελικά αναγνωρίσατε ότι η χώρα είναι και θα
παραµείνει ασφαλής. Και πιστεύω ότι αυτό πρέπει να είναι το µή-
νυµα που θα βγει από τη σηµερινή συνεδρίαση. 

Το µήνυµα είναι ότι η Ελλάδα, παρά το γεγονός ότι βρίσκεται
σε µια ευρύτερα αποσταθεροποιηµένη περιοχή, είναι µια ασφα-
λής και φιλόξενη χώρα που υπερασπίζεται αξίες. Και αυτό είναι
το µήνυµα που πρέπει να λάβει ο τελευταίος πολίτης της Ευρώ-
πης και του κόσµου που σκέφτεται φέτος να έρθει στην Ελλάδα
για να κάνει τις διακοπές του. Αυτό είναι το µήνυµα που πρέπει
να εκπέµψουµε. 

Και, βεβαίως, φοβάµαι -ίσως το καταλάβετε αργά - ότι η
σπουδή σας να διεξαχθεί αυτή η συζήτηση, δεν συνάδει στο να
εκπεµφθεί αυτό το µήνυµα που τόσο ανάγκη έχει η χώρα.
Ωστόσο, καθ’ όλη την υπόλοιπη οµιλία σας επαληθεύσατε και δι-
καιώσατε σχεδόν όλα όσα είπα στην πρωτολογία µου για τα
πραγµατικά κίνητρα του αιτήµατός σας. Είπα ότι ζητήσατε αυτήν
τη συζήτηση για να «ψαρέψετε» στα θολά νερά της ακροδεξιάς,
να εκµεταλλευτείτε τα φοβικά αντανακλαστικά ενός τµήµατος
της κοινωνίας και ενδεχοµένως, να προσπαθήσετε να συσπειρώ-
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σετε την ακραία δεξιά πτέρυγα του κόµµατός σας.
Η οµιλία σας ήταν, πράγµατι, ένα µνηµείο κινδυνολογίας, κα-

ταστροφολογίας και διασποράς φόβου. Ήταν, όµως, και ένα
σαφές ιδεολογικό µανιφέστο. Είπατε ότι η ασφάλεια είναι προ-
ϋπόθεση της ελευθερίας. Είπατε ότι ο δυτικός τρόπος ζωής απει-
λείται, ίσως αγοράζοντας τη σκεύη των θεωρητικών του πολέµου
των πολιτισµών, των εµπόρων του φόβου, των υπερασπιστών του
αστυνοµικού κράτους.

Να σας πω, λοιπόν, ότι η ελευθερία και η ασφάλεια είναι δια-
λεκτικά συνδεόµενες. Καµµία δεν έχει προτεραιότητα έναντι της
άλλης. Κατά την αντίληψή µας, η µια προϋποθέτει την άλλη. Γιατί
ελευθερία χωρίς ασφάλεια οδηγεί σε µια κοινωνία ζούγκλα και
ασφάλεια χωρίς ελευθερία οδηγεί σε µια κοινωνία ολοκληρωτική. 

Ίσως, βέβαια, αυτά να είναι ψιλά γράµµατα για τις δικές σας
απόψεις και για το κόµµα σας. Όµως, θέλω να σας θυµίσω ότι η
Αριστερά έχει, µεταξύ άλλων, και αυτόν τον στόχο, όπως έχει πει
ένας σύγχρονος φιλόσοφος: να διασώσει τον φιλελευθερισµό
από τους φιλελεύθερους. 

Την ώρα, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που η χώρα
γίνεται επίκεντρο αλληλεγγύης και ανθρωπιάς, ο Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης µάς είπε ότι στην Ελλάδα βαφτί-
σαµε «ανθρωπισµό» την ανοµία.

Φαντάζοµαι ότι η επίσκεψη και η συνάντηση των τριών ηγετών
του Χριστιανισµού στη χώρα µας, στη Λέσβο, το προηγούµενο
Σάββατο, δεν έγινε, κατά την άποψή σας, προκειµένου να υπο-
στηριχθεί η ανοµία! Και λυπάµαι πραγµατικά γι’ αυτή τη θέση
σας. 

Επαναλάβατε τη γνωστή αντίληψη, την οποία έχει εκφράσει
πολλάκις σε όλες τις συνεντεύξεις του -είναι και πολλές- ο Αντι-
πρόεδρος του κόµµατός σας, ο κ. Γεωργιάδης αλλά και ο κ. Βο-
ρίδης πολλές φορές, ότι για όλα στον τόπο ευθύνεται όχι η
διακυβέρνηση της Δεξιάς και η εναλλαγή της στην εξουσία µε το
ΠΑΣΟΚ, αλλά ότι όλα αυτά τα χρόνια κυβερνούσατε µεν εσείς
αλλά υπό την ιδεολογική ηγεµονία της Αριστεράς και ότι δήθεν
αυτή η ιδεολογική ηγεµονία ευθύνεται για την κρίση. 

Ξέρετε, ωραίο είναι αυτό να το λέει κάποιος αλλά νοµίζω ότι ο
ελληνικός λαός ξέρει πολύ καλά ποιος ευθύνεται για την κρίση. 

Ξέρει ποιος ευθύνεται για τα σαράντα χρόνια σπατάλης, δια-
σπάθισης του δηµοσίου χρήµατος, διαπλοκής, διαφθοράς και
ανοµίας. Θα το πω, µιας και σας αρέσει τόσο πολύ η λέξη. Της
δικής σας ανοµίας, όµως, όχι της µικροπαραβατικότητας. Της
παραβατικότητας εκείνης που ήταν διαρκής και που γινόταν µε
νοµότυπο τρόπο και µπροστά στα µάτια της πολιτείας.

Παίξατε ξανά σήµερα το χιλιοπαιγµένο ρεπερτόριο για τις
δήθεν σχέσεις του ΣΥΡΙΖΑ µε την τροµοκρατία και κάνατε κι ένα
βήµα παραπέρα. Μιλήσατε για την τροµοκρατία και τη βία στην
Ελλάδα, που έχει σαφές πολιτικό και ιδεολογικό πρόσηµο, αρι-
στερό πρόσηµο.

Λυπάµαι για αυτήν τη στάση. Και λυπάµαι για αυτήν τη στάση,
γιατί πιστεύω ότι ανήκουµε σε µια γενιά που θα έπρεπε να ξεπε-
ράσουµε τις διχαστικές πρακτικές του παρελθόντος. Και έρχεστε
σήµερα εσείς εδώ να πείτε ότι η τροµοκρατία και η βία έχει αρι-
στερό πρόσηµο.

Δεν το συνηθίζω -ακριβώς επειδή πιστεύω στην υπέρβαση
αυτών των προκαταλήψεων- να υπεραµύνοµαι της ιστορίας της
Αριστεράς ή να διαχωρίζω τους αριστερούς και τους δεξιούς.
Όµως, είµαι υποχρεωµένος µετά από αυτό που είπατε, να πω
ορισµένα πράγµατα από αυτό εδώ το Βήµα.

Η Αριστερά, κύριε Μητσοτάκη -όπως και οι αριστεροί και οι
αριστερές- σε αυτόν τον τόπο έχει µια ιστορία. Έχει µια ιστορία
αγώνων, µια ιστορία διωγµών, έχει υπάρξει θύµα της βίας. Οι αρι-
στεροί και οι αριστερές ήταν στους διωκόµενους και όχι στους
διώκτες. Ήταν θύµατα µιας βίας που οργάνωνε ένα παρακράτος
πολλές φορές, το παρακράτος των εθνικοφρόνων.

Δεν ανήκει, λοιπόν, η Αριστερά στους θιασώτες της βίας. Οι
αριστεροί και όχι µόνο οι αριστεροί αλλά και πολλοί δεξιοί δηµο-
κράτες, πατριώτες, έδωσαν τη ζωή τους σε αυτή τη χώρα για
αξίες: την ελευθερία, τη δικαιοσύνη, τη δηµοκρατία. Η ιστορία,
η παράδοση και οι αξίες της Αριστεράς δεν έχουν καµµία σχέση
-και δεν σας επιτρέπω διαρκώς να το επαναλαµβάνετε- µε τους
δήθεν αντιεξουσιαστές, που έχουν στο τέλος-τέλος, όµως, την

πιο εξουσιαστική αντίληψη. Διότι η αντίληψη εκείνη που διεκδικεί
το δικαίωµα της επιλογής να αφαιρέσει ανθρώπινη ζωή, δηλαδή
να ασκήσει την υπέρτατη βία απέναντι στην πιο σηµαντική αξία,
που είναι η ανθρώπινη ζωή, στο όνοµα δήθεν µιας επαναστατικής
υπόθεσης, αυτή είναι µια εξουσιαστική λογική.

Αυτήν την αντίληψη, κύριε Μητσοτάκη, µοιράζονται οι δήθεν
αντιεξουσιαστές µε κάθε λογής τροµοκρατία. Είναι, ξέρετε, δι-
χαστικό να µιλάτε για ιδεολογία αριστερή της τροµοκρατίας και
να ταυτίζετε την Αριστερά, που γέννησε σε αυτόν τον τόπο την
Εθνική Αντίσταση, τους Λαµπράκηδες, το κίνηµα του «1-1-4»,
τους αγώνες για την υπεράσπιση της δηµοκρατίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Έδωσε και δίνει, κύριε Μητσοτάκη, αγώνες µαζικούς και ειρη-

νικούς για ελευθερία, δηµοκρατία και δικαιοσύνη, αγώνες πάντα
χωρίς κουκούλες –πάντοτε!- χωρίς τσεκούρια και χωρίς βαριο-
πούλες. Βέβαια, τους οπαδούς της βαριοπούλας και των τσεκου-
ριών η Αριστερά τούς έχει απέναντι. Όµως, κάποιες φορές η δική
σας παράταξη, δυστυχώς, δεν τους έχει απέναντι.

Αναρωτηθήκατε, επίσης, κύριε Μητσοτάκη, σε ποια ευρωπαϊκή
χώρα οι πολίτες έχουν δικαίωµα να διαδηλώνουν στους δρόµους
της πρωτεύουσας, να κλείνουν δρόµους. Και είπατε ότι αυτό
είναι πρωτάκουστο. Σας καλώ να δείτε τι συνέβη την περασµένη
εβδοµάδα στο Λονδίνο, στη µεγάλη διαδήλωση κατά της λιτότη-
τας. Σας καλώ να δείτε τι συνέβη τον προηγούµενο µήνα στο Πα-
ρίσι, στις µεγάλες διαδηλώσεις των αγροτών. Αυτά που έγιναν
εδώ δεν ήταν τίποτα. 

Πραγµατικά, δεν καταλαβαίνω, τι ακριβώς προτείνετε; Να απα-
γορεύσουµε τις διαδηλώσεις; Σε κάθε δηµοκρατική χώρα οι πο-
λίτες, είτε συµφωνούµε είτε διαφωνούµε µε τις απόψεις τους,
έχουν το δικαίωµα να διαδηλώνουν. Και σας θυµίζω ότι το ελλη-
νικό Σύνταγµα προστατεύει το δικαίωµα του «συναθροίζεσθαι».
Τι ακριβώς ζητάτε; Να το καταργήσουµε; Είναι και αυτό στην
πρότασή σας, µήπως, για τη συνταγµατική Αναθεώρηση;

Σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το δόγµα της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας, το δόγµα της ηπιότητας και της διακριτικότη-
τας, µε σαφείς, όµως, κόκκινες γραµµές, είναι πολύ πιο αποτε-
λεσµατικό ως προς τη διατήρηση της ασφάλειας των πολιτών
από το δόγµα της επίδειξης ωµής δύναµης και άνευ όρων κατα-
στολής.

Θέλω να σας πω ότι τα προβλήµατα στα οποία αναφερθήκατε
και που προφανώς µας προβληµατίζουν, δεν αφορούν σε καµµία
περίπτωση τον τελευταίο χρόνο διακυβέρνησης. Αντιθέτως, τον
τελευταίο χρόνο διακυβέρνησης, αν δείτε τα στοιχεία που έχει ο
Υπουργός -είναι στη διάθεσή σας-, έχουν µειωθεί σηµαντικά όλες
αυτές οι επιθέσεις, οι σκηνές βίας και ανοµίας στις οποίες ανα-
φερθήκατε και οι οποίες φυσικά µας προβληµατίζουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Πρωθυπουργού)

Επίσης, το κέντρο της πόλης είναι ένα θέµα το οποίο γνωρίζω
από την περίοδο που ήµουν µαζί µε τον κ. Κακλαµάνη ως Δή-
µαρχο στο Δηµοτικό Συµβούλιο της Αθήνας. Ήταν κεντρικό θέ-
µα. Όµως, η ανοµία και η παραβατικότητα στο κέντρο της πόλης
δεν αντιµετωπίστηκε ποτέ µε τις επιχειρήσεις «σκούπα», που µά-
ζευε κάποιους κακόµοιρους µετανάστες από την Οµόνοια, για
λίγες, όµως, ώρες, τους πήγαινε λίγο πιο κάτω, ερχόντουσαν οι
κάµερες, έπαιρναν τρεις φωτογραφίες και µετά ξαναγυρνούσαν.
Το ζήτηµα είναι να µπορέσει κάποιος να αντιµετωπίσει τις αιτίες
που δηµιουργούν το φαινόµενο αυτό.

Σε κάθε περίπτωση, εγώ θέλω να σας πω ότι αντιµετωπίσαµε
-είναι προφανές αυτό- ένα πρωτοφανές προσφυγικό κύµα. Ό-
µως, αν πάτε σήµερα µια βόλτα στο Πεδίο του Άρεως, δεν θα
δείτε ούτε έναν µετανάστη και πρόσφυγα. Πηγαίντε στην πλατεία
Βικτωρίας. Είναι ανοιχτή. Και η πλατεία Συντάγµατος, επίσης. 

Θυµίζω ότι την εποχή της καταστολής και του δόγµατος της
«σκούπας», τη δική σας εποχή, παρά το δόγµα της καταστολής
και της «σκούπας», δεν υπήρχε αυτό. 

Να σας πω, επίσης, ότι µιλήσατε για την Ειδοµένη. Μιλήσατε
για την Ειδοµένη ξανά και ξανά και ξανά, όπου εκεί, βεβαίως, η
ελληνική Κυβέρνηση κάνει υπεράνθρωπες προσπάθειες για να
ελέγξει µια εξαιρετικά δύσκολη κατάσταση. Κι όλοι γνωρίζετε
γιατί δεν έχουµε επιλέξει να φτιάξουµε οργανωµένο κέντρο υπο-
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δοχής και φιλοξενίας εκεί. Διότι σε συνεννόηση και µε τους εταί-
ρους µας αλλά και µε την Ύπατη Αρµοστεία, αν φτιάχναµε εκεί
οργανωµένο κέντρο, θα ήταν πόλος έλξης, θα ήταν σαν να λέ-
γαµε σε όλους τους πρόσφυγες που βρίσκονται στην ενδοχώρα,
«πηγαίντε στα σύνορα».

Όµως, θέλω να σας θυµίσω: Επί των ηµερών της διακυβέρνη-
σής σας υπήρχαν ή δεν υπήρχαν Ειδοµένες -κι όχι τόσο µικρές-
στην Ηγουµενίτσα και στην Πάτρα; Δεν µίλησε κανένας σας τότε
για αυτό. Καθόλου µικρές. Να µιλήσουµε µε αριθµούς. Εξίµισι
χιλιάδες άνθρωποι στην Ηγουµενίτσα, τρεισήµισι χιλιάδες άν-
θρωποι στην Πάτρα, σε καταυλισµούς, όπου δεν υπήρχε φυσικά
κράτος, µόνο επιχειρήσεις της Αστυνοµίας, όπου δεν υπήρχε η
έντονη παρουσία µη κυβερνητικών οργανώσεων, του ΚΕΕΛΠΝΟ,
η έγνοια των µέσων ενηµέρωσης τότε, η έγνοια του κράτους και
της πολιτείας. 

Είναι υποκριτικό, λοιπόν, όταν σήµερα αντιµετωπίζουµε µια
πρωτοφανή ροή προσφυγική, να έχετε κάνει σηµαία σας την Ει-
δοµένη, όταν εσείς επί των ηµερών σας είχατε δύο Ειδοµένες
στην Πάτρα και στην Ηγουµενίτσα. Και δεν άνοιγε κανένας το ζή-
τηµα αυτό.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω να µου επιτραπεί να κλείσω
-θα χρειαστώ µόνο πέντε λεπτά, κύριε Πρόεδρε- µε δύο λόγια
για την οικονοµία και για τις τρέχουσες εξελίξεις. 

Για να κλείσω το θέµα της σηµερινής µας συζήτησης -ίσως
µου δοθεί και η τριτολογία- θέλω να µείνω στο µήνυµα -που ελ-
πίζω ότι είναι κοινό µήνυµα- πως η Ελλάδα είναι και θα παραµεί-
νει µία χώρα ασφαλής.

Θα πω δυο λόγια για την οικονοµία. Θα σας συνιστούσα, κύ-
ριοι της Αντιπολίτευσης, να µη βάλετε τα λεφτά σας όλα στην πι-
θανότητα αποτυχίας της Κυβέρνησης, διότι η αξιολόγηση θα
κλείσει. Κατανοώ, βεβαίως, γιατί κάποιοι σας πιέζουν διακαώς να
το κάνετε αυτό. 

Ξεκινήσατε µε την πρώτη σας συνέντευξη ως Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης λέγοντας, «Δεν βιάζοµαι». Και τώρα
σας βλέπω να βιάζεστε και να αγκοµαχάτε. Γιατί; Κάποιοι σας
πιέζουν. Αυτοί, βεβαίως, έχουν λόγους. Έχουν χρέη, πιθανώς έ-
χουν διώξεις, θέλουν να κρατάνε µέσα ενηµέρωσης χωρίς να
πληρώνουν φόρους, κάποιοι άλλοι βλέπουν δικούς τους συνερ-
γάτες σε διάφορες λίστες. Έχουν λόγους, λοιπόν, να θέλουν,
αδιαφορώντας για την πορεία της χώρας, αυτή η Κυβέρνηση να
φύγει, και χθες αν γινόταν. 

Εσείς, όµως, κάνετε λάθος. Κάνετε λάθος αν παίζετε σε µια
ζαριά τα πάντα, για τον πολύ απλό λόγο ότι θα διαψευστείτε. Και
αµέσως µετά τι θα κάνετε; Θα βάλετε τα λεφτά σας στη δεύτερη
αξιολόγηση. Κι αν διαψευστείτε και εκεί; Το ξέρετε το παραµύθι
µε τον ψεύτη βοσκό; Στο τέλος δεν θα σας πιστεύει ούτε ο λύ-
κος. 

Φτιάξατε έναν µύθο, τον µύθο της καταστροφής, από τη δια-
πραγµάτευση του ΣΥΡΙΖΑ. Φαντάζοµαι ότι θα µου απαντήσετε
αύριο µετά τα στοιχεία της EUROSTAT για αυτά. Δεν απαντή-
σατε πριν. Περιµένω εγώ να βγουν τα στοιχεία να απαντήσετε
για την καταστροφή του ΣΥΡΙΖΑ. 

Εγώ θα ήθελα να σας ρωτήσω το εξής: Η χώρα είναι σε µία
κρίσιµη καµπή. Δεν υπάρχει αµφιβολία. Είναι η πιο σύνθετη και
κρίσιµη διαπραγµάτευση. Γιατί; Διότι είναι µια διαπραγµάτευση
όχι ανάµεσα σε δύο µε διαφορετικές απόψεις και συµφέροντα,
ανάµεσα σε τρεις. Δεν είναι καινούργιο αυτό. Το γνωρίζετε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Δεν είναι καινούργιο.

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Όµως, γιατί
είναι κρίσιµη τώρα; Διότι για πρώτη φορά είναι τόσο έντονες
αυτές οι διαφορές και αφορούν τόσο την εκτίµηση για το µέλλον
αλλά και την εκτίµηση για τα δεδοµένα, για τον απολογισµό του
2015, για το αν πρέπει ή όχι να διαγραφεί το χρέος. Και ξέρετε
πόσο κρίσιµο θέµα είναι αυτό για τη χώρα. 

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, που
σας ακούω να ασκείτε κριτική -δεκτή η κριτική- θα µας πείτε τι
θέση παίρνετε; 

Διάβασα πριν από λίγο -µου έδωσαν οι συνεργάτες µου- µια
συνέντευξη του Προέδρου της Ευρωπαϊκής Επιτροπής του κ. Γι-
ούνκερ -πολύ ενδιαφέρουσα συνέντευξη-, ο οποίος ουσιαστικά

υποστήριξε τις θέσεις της Ελλάδας. Είπε: «Κατανοώ πλήρως τις
θέσεις της ελληνικής Κυβέρνησης. Εµείς, ως Κοµισιόν, είµαστε
της άποψης ότι όλα τα στοιχεία µας είναι σωστά…» -προφανώς
αναφέρεται σε αυτά που θα δηµοσιευθούν αύριο, της Ευρωπαϊ-
κής Υπηρεσίας, της EUROSTAT- «…και δεν υπάρχει ανάγκη για
έκτακτα µέτρα». Αυτό είπε ο κ. Γιούνκερ. Και παρακάτω είπε:
«Δεν είναι αυτοσκοπός µας να ικανοποιήσουµε πάση θυσία το
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο». 

Ξέρετε, αν τα έλεγα εγώ αυτά, είναι βέβαιο ότι η συντριπτική
πλειοψηφία των µέσων ενηµέρωσης θα µιλούσε για µονοµερείς
ενέργειες και για «διαπραγµάτευση Βαρουφάκη». Τα είπε ο Γι-
ούνκερ. Και ένα πράγµα σας ρωτώ: Συµφωνείτε ή διαφωνείτε;
Πολύ απλά, συµφωνείτε ή διαφωνείτε µε αυτές τις θέσεις; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Θα πάρετε ή δεν θα πάρετε µέτρα;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ ησυχία.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κύριε Τρα-

γάκη, σας εκτιµώ ιδιαίτερα γι’ αυτό θα σας απαντήσω. 
Πρέπει κάποια στιγµή αυτή η ιστορία µε τα µέτρα να έρθει στα

πραγµατικά της επίπεδα. Κύριε Τραγάκη, ήσασταν Βουλευτής το
2010, το 2011, το 2012, το 2013, το 2014. Ξέρετε πόσα µέτρα ψη-
φίσατε όλα αυτά τα χρόνια; Ξέρετε πόσα µέτρα; Θα σας πω εγώ.
Ψηφίσατε 62,92 δισεκατοµµύρια ευρώ µέτρα, κύριε Τραγάκη.
Και ξέρετε πόσο µειώθηκε το Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν της
χώρας; Μειώθηκε 25%. Πράγµατι στα χρόνια της διακυβέρνησής
µας µειώθηκε 0,3%. Όχι 25% όµως!

Εµείς µετά από µια διαπραγµάτευση –και είχαµε λαϊκή εντολή
να πάµε σε διαπραγµάτευση-, δεν πετύχαµε τον στόχο µας και
φέραµε µια ήπια προσαρµογή. Όχι 63 δισεκατοµµύρια, αλλά 5,4
δισεκατοµµύρια. Και τι κάναµε µετά; Πήγαµε στον ελληνικό λαό,
κύριε Τραγάκη! Δεν το κρύψαµε κάτω από το τραπέζι, όπως έκα-
ναν όλες οι κυβερνήσεις πριν και µε το «λεφτά υπάρχουν» και µε
τα Ζάππεια, µε τα οποία κοροϊδεύατε τον ελληνικό λαό και δεν
τον καλούσατε να επικυρώσει την πολιτική σας. Αυτή είναι η δια-
φορά µας, κύριε Μητσοτάκη! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Διότι βγήκατε και σε µια συνέντευξη χθες και παρακινούσατε

προφανώς –φαντάζοµαι ότι παρακινούσατε και αν κάνω λάθος,
να το διαψεύσετε, γιατί εγώ έτσι το κατάλαβα- λέγοντας ότι σε
λίγο καιρό οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ δεν θα βγαίνουν από τα σπί-
τια τους. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Απειλή ήταν!
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Δεν ξέρω

αν ήταν απειλή. Μπορεί να ήταν διαπίστωση. Εντάξει, εγώ δεν
λέω ότι ήταν απειλή. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Προτροπή! 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ήσυχα!  
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Όµως, λέω

ένα πράγµα: Η µεγάλη, η ειδοποιός διαφορά ανάµεσα σ’ αυτά
που έγιναν όντως τότε –και κακώς έγιναν αλλά έγιναν, υπήρχε
ένα κίνηµα αγανάκτησης- και σήµερα είναι το γεγονός ότι δυο
φορές πήγατε στην κάλπη λέγοντας «λεφτά υπάρχουν» και µετά
«επαναδιαπραγµάτευση», φέρατε δύσκολη συµφωνία και συνε-
χίσατε να την εφαρµόζετε σαν να µη συµβαίνει τίποτα. Ενώ εµείς
πράγµατι είπαµε στον ελληνικό λαό ότι θα διεκδικήσουµε να
βγούµε άµεσα από την επιτροπεία. Το είπαµε! Το τιµήσαµε µέχρι
τελευταία στιγµή, µέχρι τελευταίας ρανίδας αίµατος! Δεν ήταν
επιτυχής η προσπάθεια. Όµως, πήγαµε µετά στον ελληνικό λαό
και δεν του κρύψαµε τίποτα. Του είπαµε την αλήθεια και ζητή-
σαµε εντολή για να εφαρµόσουµε αυτήν τη συµφωνία. 

Όµως, για να σας πω κάτι τώρα! Για συγκρίνετε: Εσείς είχατε
25% µείωση του ΑΕΠ, ενώ εµείς 0,3%! Εσείς είχατε 63 δισεκα-
τοµµύρια µέτρα, ενώ εµείς 5,4 δισεκατοµµύρια! Είναι θράσος να
κάνετε συγκρίσεις!

Μας λέτε µάλιστα –και κλείνω µ’ αυτό, κύριε Πρόεδρε!- το
εξής, ότι εµείς εξαιτίας αυτής της διαπραγµάτευσης –το «κατα-
στρέψαµε την οικονοµία» το αφήνω, θα απαντάτε αύριο γι’ αυτά-
φέραµε αχρείαστα µέτρα, τα οποία δεν θα χρειαζόταν να τα πά-
ρουµε αν µένατε εσείς στην κυβέρνηση. Αυτό λέτε! 

Σας θυµίζω λοιπόν -και θα το καταθέσω και στα Πρακτικά- τι
έλεγε η έκθεση του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου για την πέµ-
πτη αξιολόγηση στη σελίδα «47»: «Απροσδιόριστα µέτρα 2 δισε-
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κατοµµύρια. για το 2015, απροσδιόριστα µέτρα 3,7 δισεκατοµ-
µύρια για το 2016, σύνολο 5,7 συν η απόκλιση από τον στόχο για
πρωτογενές πλεόνασµα που είχατε για το 2014, που µέχρι τώρα,
µέχρι τα χθεσινά στοιχεία της EUROSTAT είναι 2 δισεκατοµµύ-
ρια. Να δούµε µήπως µεγαλώσει αύριο! Το σύνολο είναι 7,7 δι-
σεκατοµµύρια! Εσείς θα παίρνατε µέτρα 7,7 δισεκατοµµύρια. µε
το «καληµέρα» και λέτε σε εµάς ότι καταστρέψαµε τη χώρα,
επειδή φέραµε µια προσαρµογή 5,4 δισεκατοµµύρια! 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Αλέξης Τσί-
πρας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Για να µην υπολογίσω βεβαίως και το γεγονός ότι η διαπραγ-
µάτευση είχε ως αποτέλεσµα να µειωθούν οι στόχοι του πρωτο-
γενούς πλεονάσµατος κατά 20 δισεκατοµµύρια ευρώ σε σχέση
µε τους προηγούµενους που είχε συµφωνήσει ο κ. Σαµαράς. Και
αυτό βεβαίως θα έβγαινε από το εισόδηµα των πολιτών. 

Κάποια στιγµή σ’ αυτήν τη χώρα πρέπει να σταµατήσει η υπο-
κρισία. Βρισκόµαστε σε µια κρίσιµη καµπή. Θα την ξεπεράσουµε
αυτήν την καµπή, παρά τις δυσκολίες και παρά τις αντιξοότητες.
Θα ήταν ευχής έργον πάνω σ’ αυτήν την κρίσιµη καµπή η Αντι-
πολίτευση να αναλογιζόταν την ευθύνη της. Δεν την αναλογίζε-
ται! Και όχι µόνο εσείς, κύριε Μητσοτάκη αλλά και οι άλλες
πλευρές της Αντιπολίτευσης.

Ακούω την κ. Γενηµατά. Τι να πω; Λες και ο κόσµος έχει µνήµη
χρυσόψαρου. Μας είπε τι έκανε το ΠΑΣΟΚ όλα τα προηγούµενα
χρόνια και τι κάνουν οι σοσιαλιστές σήµερα στην Ευρώπη. 

Ακούω βεβαίως και τον κ. Θεοδωράκη. Θα περίµενε κάποιος
να πει, εντάξει, δεν συµφωνούµε µε τον ΣΥΡΙΖΑ, έκανε λάθη στη
διαπραγµάτευση αλλά τώρα στην κρίσιµη στιγµή θα βάλουµε
πλάτη. Εσείς, όµως, είστε απέναντι! 

Και αν θέλετε να µιλάτε για το µέλλον της κεντροαριστεράς,
πρέπει να καταλάβετε ότι κεντροαριστερά χωρίς Αριστερά δεν
υπάρχει. Αυτό είναι κεντροδεξιά! Ο τόπος χρειάζεται προοδευ-
τική διακυβέρνηση! Χρειάζεται αλήθειες και τόλµη για να βγούµε
από την κρίση. Και θα το καταφέρουµε! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε, κύριε Πρω-

θυπουργέ. 
Τον λόγο έχει ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και

Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Κυριάκος Μητσοτάκης. 

Σας ενηµερώνω ότι επίσης θα δευτερολογήσουν οι κύριοι Μι-
χαλολιάκος και Κουτσούµπας. Δεν θα υπάρξουν άλλες δευτερο-
λογίες. Θα είµαστε µέσα στην οικονοµία της συζήτησης, έτσι
όπως αυτή είχε προδιαγραφεί. 

Ορίστε, κύριε Μητσοτάκη, έχετε τον λόγο. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Σας άκουγα, κύριε Τσίπρα, και µου ήρθε στο µυαλό µια
φράση που είχε πει ο Ταλεϋράνδος  για τους Βουρβόνους: «Δεν
µάθατε τίποτα και δεν ξεχάσατε τίποτα». Δυστυχώς, διότι και σή-
µερα ακόµα ζείτε στον δικό σας ψεύτικο κόσµο. Και νοµίζω ότι
το τελευταίο στάδιο κάποιου ο οποίος ψεύδεται είναι να πιστεύει
πια ο ίδιος τα δικά του ψέµατα και να θεωρεί ότι αυτά είναι αλή-
θεια. Διότι είστε πραγµατικά χαµένος σε έναν κόσµο φαντασίας,
όπου η πραγµατικότητα αντιµετωπίζεται ως ψέµα και το ψέµα
βιώνεται ως πραγµατικότητα. Είστε πράγµατι παγιδευµένος σε
έναν αλλόκοτο κόσµο.

Μιλήσατε για τις σχέσεις της Αριστεράς µε την τροµοκρατία.
Κύριε Τσίπρα, θέλω να είµαι απολύτως σαφής. Ούτε εννόησα
ούτε θα µπορούσα ποτέ να φανταστώ ότι θα έλεγα ότι όλοι οι
αριστεροί είναι τροµοκράτες. Αλλά όλοι οι τροµοκράτες, κύριε
Τσίπρα, όλοι οι τροµοκράτες -προσέξτε µε- προέρχονται από την
ιδεολογική µήτρα της άκρας Αριστεράς. Αυτή είναι µια πραγµα-
τικότητα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Τι λες τώρα; Είσαι ανιστόρητος. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Και προσέξτε σε ποιον µιλάτε. Μιλάτε σε έναν άνθρωπο ο

οποίος έχει βιώσει…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ήσυχα, παρακαλώ! Παρα-
καλώ πολύ κάντε ησυχία. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Παρακαλώ σιωπή. 

Μιλάτε σε έναν άνθρωπο, κύριε Τσίπρα, ο οποίος έχει βιώσει
τον πόνο της απώλειας ενός δικού του ανθρώπου στη δική του
οικογένεια.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΒΑΡΔΑΚΗΣ: Από αριστερούς; 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Βεβαίως από αριστερούς! Από ακραίους αριστερούς τρο-
µοκράτες. Να µην τα ξεχνάµε αυτά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Σε καµµία περίπτωση, λοιπόν, δεν εξισώνω αυτές τις συµπερι-

φορές µε τους αγώνες της Αριστεράς.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία, παρακαλώ. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Τιµώ τους αριστερούς αγωνιστές και τιµώ την ιδεολογική
παρακαταθήκη αυτής της παράταξης. Και τιµώ ιδιαίτερα την πο-
λιτική εντιµότητα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ποιος είναι άκρα αριστερός; 
(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, θα επιβάλετε την τάξη; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Προσπαθώ!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Να το κάνετε, παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κάντε ησυχία!
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Οι χουντικοί τι ήταν; Δεν ήταν τρο-

µοκράτες; Τα βασανιστήρια…
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: …(δεν ακούστηκε).
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Μπαλαούρα, µη δια-

κόπτετε. Κάντε ησυχία. Κύριε Φάµελλε, παρακαλώ! 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Λυπάµαι, κύριοι συνάδελφοι, που είστε τόσο ανιστόρητοι
και αγνοείτε παντελώς την ιστορία της µεταπολιτευτικής ελληνι-
κής τροµοκρατίας. Λυπάµαι, πραγµατικά λυπάµαι, που δεν ανα-
γνωρίζετε αυτήν την πραγµατικότητα. Ούτε για χουντικούς µίλη-
σα ούτε για το τι συνέβαινε πριν τη χούντα. Είµαι απολύτως ξε-
κάθαρος και απολύτως σαφής σε αυτά τα οποία είπα, λοιπόν, και
δεν δέχοµαι παρερµηνείες των όσων είπα.

Όµως από εκεί και πέρα, µιας και αναφερθήκατε στους αγω-
νιστές της Αριστεράς, αναρωτιέµαι πραγµατικά εάν αυτοί οι
οποίοι έδωσαν αγώνες για την Αριστερά θα αναγνώριζαν εσάς,
κύριε Τσίπρα, ως τον υπερασπιστή των ιδεωδών της Αριστεράς
και των πιο αδυνάτων. Πραγµατικά αναρωτιέµαι. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μας κατηγορήσατε ότι ψαρεύουµε στα θολά νερά της ακρο-

δεξιάς. Δεν έχω καµµία ανάγκη να το κάνω αυτό, κύριε Τσίπρα.
Κατ’ αρχάς, δεν µου αρέσει το ψάρεµα. 

Δευτερευόντως, εγώ απευθύνοµαι στα καθαρά νερά του µε-
τριοπαθούς Κέντρου και όλων των σκεπτόµενων πολιτών οι ο-
ποίοι σήµερα αγανακτούν µε τη δικιά σας πολιτική.

Ο ιδεολογικός προσανατολισµός της Νέας Δηµοκρατίας είναι
σαφής και δεν επιδέχεται καµµίας αµφισβήτησης. Είµαστε η µε-
γάλη φιλελεύθερη κεντροδεξιά παράταξη αυτού του τόπου και
για αυτές τις αξίες θα εξακολουθούµε να αγωνιζόµαστε! Μακριά
από εµάς οποιεσδήποτε νύξεις ή αναφορές για σχέσεις µε
ακραία κόµµατα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τώρα, µας εγκαλέσατε ότι κάνουµε ζηµιά στην εικόνα της

χώρας επειδή µιλήσαµε σε αυτήν εδώ την Αίθουσα για το χάος
της Ειδοµένης. Εµείς κάνουµε ζηµιά, κύριε Τσίπρα, που αναδει-
κνύουµε την πραγµατικότητα ή η ίδια η πραγµατικότητα, την
οποία εσείς ανέχεστε, υπονοµεύει την εικόνα της χώρας; Μην
ψάχνετε αλλού υπευθύνους και σταµατήστε επιτέλους να ζείτε
σε άλλη πραγµατικότητα. 

Δεν έχετε επισκεφθεί την Ειδοµένη, κύριε Τσίπρα, εξ όσων
γνωρίζω. Εάν πηγαίνατε στην Ειδοµένη, ενδεχοµένως να βγάζατε
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διαφορετικά συµπεράσµατα για την πλήρη απουσία του κρά-
τους. 

Άκουσα τον κ. Κουρουµπλή να λέει, εν τη ρύµη του λόγου του,
ότι στην Ειδοµένη καλύπτονται οι βασικές υγειονοµικές ανάγκες
των προσφύγων και των µεταναστών από το ελληνικό κράτος. 

Είναι ψέµα αυτό, κύριε Τσίπρα. Είναι ψέµα. Πράγµατι, αν κά-
ποιο παιδί αρρωστήσει και βρεθεί σε κρίσιµη κατάσταση, µετα-
φέρεται στο Νοσοκοµείο του Κιλκίς, το οποίο και αυτό το έχετε
αφήσει υποστελεχωµένο. Η πραγµατικότητα, όµως, κύριε Τσί-
πρα, είναι ότι το κράτος απέχει και απέχει συνειδητά από την Ει-
δοµένη. Όταν πήγα, βρήκα έναν γιατρό, έναν µόνο γιατρό του
ΚΕΕΛΠΝΟ, και αυτοί οι οποίοι έβγαλαν τα κάστανα από τη φωτιά
για την παροχή πρώτων βοηθειών και πρώτης φροντίδας για
τους πρόσφυγες ήταν οι µη κυβερνητικές οργανώσεις και οι «Για-
τροί Χωρίς Σύνορα». Το κράτος απείχε τελείως από αυτήν τη δια-
δικασία. 

Μας είπατε ότι εµείς συνδέουµε τους πρόσφυγες, το προσφυ-
γικό, µε την τροµοκρατία. Δεν µου λέτε, κύριε Τσίπρα, ποιος ήταν
ο Υπουργός ο οποίος έκανε τη δήλωση για τους τζιχαντιστές,
τους οποίους θέλει να στείλει στο Βερολίνο; Εµείς τα είπαµε
αυτά τα πράγµατα; Ο κ. Καµµένος ήταν ο πρώτος ο οποίος εν-
νόησε ότι θα ανοίξει τα σύνορα και θα περάσουν ύποπτοι για
τροµοκρατία στην Ευρώπη!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Είναι αλήθεια ότι τα τροµοκρατικά χτυπήµατα στις Βρυξέλλες,

πράγµατι, έγιναν από ανθρώπους αποµονωµένους, δεύτερης γε-
νιάς µετανάστες, οι οποίοι δεν κατάφεραν να ενσωµατωθούν
στην ευρωπαϊκή πραγµατικότητα. Όµως σήµερα µπορεί κάποιος
να δώσει καµµιά σκληρή ρητή διαβεβαίωση ότι ανάµεσα στα κύ-
µατα των προσφύγων και των µεταναστών δεν υπάρχει περί-
πτωση κάποιοι να εκµεταλλευτούν αυτές τις ροές για να περά-
σουν κάποια ακραία στοιχεία; Προφανώς και δεν µπορεί κανείς
να το πει µε βεβαιότητα. Και γι’ αυτό και απαιτείται –είναι και κάτι
στο οποίο θα συµφωνήσω µε τον κ. Καµµένο, δεν τον βλέπω εδώ
στην Αίθουσα τώρα- απόλυτη και βιοµετρική καταγραφή όλων
όσοι εισέρχονται στην ελληνική επικράτεια, κάτι το οποίο εσείς
–να θυµίσω- αρνηθήκατε να κάνετε µέχρι τον Οκτώβριο. 

Όταν ξεκίνησε η συζήτηση για τη Σένγκεν, κύριε Τσίπρα, ξεκί-
νησε ακριβώς επειδή η Ελλάδα δεν µπορούσε να φυλάξει τα εξω-
τερικά της σύνορα και δεν µπορούσε να εξασφαλίσει ότι όλοι
όσοι µπαίνουν στην Ελλάδα καταγράφονται. Από εκεί ξεκίνησε η
συζήτηση. Η δικιά σας ανικανότητα προκάλεσε όλη αυτήν τη συ-
ζήτηση γύρω από την πιθανή έξοδο της χώρας από τη Σένγκεν. 

Και ποιοι µίλησαν πρώτοι για κλειστά σύνορα, για εκατόν πε-
νήντα χιλιάδες πρόσφυγες οι οποίοι θα εγκλωβιστούν στην Ελ-
λάδα; Δικά µας στελέχη ήταν; Δικά σας στελέχη τα είπαν αυτά,
κύριε Τσίπρα. 

Και κάτι ακόµα: Πριν από λίγες εβδοµάδες, Υπουργός της Κυ-
βέρνησής σας, ο κ. Μουζάλας, απαντώντας σε ερώτηση την ο-
ποία έκαναν δικοί µας Βουλευτές, της Νέας Δηµοκρατίας, για
την τραγική κατάσταση στην Ειδοµένη, τι µας είπε; «Η Ειδοµένη
θα αδειάσει µέχρι το Πάσχα όµορφα και ωραία». Αυτή η δήλωση
έγινε ακριβώς πριν είκοσι εννέα µέρες. Αύριο συµπληρώνεται
ένας µήνας από αυτήν τη δήλωση. Με τις προθεσµίες, γενικά,
δεν τα πάτε πολύ καλά! 

(Γέλωτες - χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

Δεν µας είπατε τίποτα στη δευτερολογία σας για τη σιδηρο-
δροµική γραµµή. Προφανώς, θεωρείτε το θέµα ήσσονος σηµα-
σίας. Έχετε µια ευκαιρία ακόµα στην τριτολογία να απαντήσετε.
Τι θα κάνετε για το θέµα αυτό; Είναι δυνατόν η κύρια αρτηρία
επικοινωνίας της χώρας µε µέσο σταθερής τροχιάς να είναι κλει-
στή για τριάντα τρεις µέρες; Πώς το ανέχεστε αυτό το πράγµα,
κύριε Τσίπρα; Πώς το ανέχεστε; Δώστε µας µια απάντηση, επι-
τέλους! Είναι δυνατόν να δίνεται αυτή η εντύπωση στον έξω
κόσµο ότι δεν υπάρχει κράτος στην Ελλάδα; Καταλαβαίνετε τις
οικονοµικές επιπτώσεις; 

Δώσατε µεγάλη σηµασία στην ιδιωτικοποίηση του λιµανιού του
Πειραιά. Σας συγχαίρω γι’ αυτό. Έστω και µε µεγάλη καθυστέ-
ρηση, προσαρµοστήκατε. Έστω και αν οι Υπουργοί σας λένε
άλλα αντί άλλων στο ζήτηµα αυτό. Όµως, δεν καταλαβαίνετε ότι

για να λειτουργήσει ο Πειραιάς ως διαµετακοµιστικό κέντρο πρέ-
πει να λειτουργεί η σιδηροδροµική γραµµή και ότι αλλιώς είναι
δώρον άδωρον; Γιατί δεν τοποθετείστε επ’ αυτού του θέµατος;
Αυτά είναι πρωτοφανή πράγµατα τα οποία συµβαίνουν στη
χώρα.

Συνέβη κάτι ακόµα πιο πρωτοφανές, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, το οποίο θέλω να το αναδείξω στην Εθνική Αντιπροσω-
πεία. Το προεδρείο της Ένωσης Αστυνοµικών Υπαλλήλων Θεσ-
σαλονίκης κατέθεσε πριν λίγες µέρες στον Εισαγγελέα Πληµµε-
λειοδικών Θεσσαλονίκης µηνυτήρια αναφορά κατά παντός υπευ-
θύνου για τα ποινικά αδικήµατα της επικίνδυνης σωµατικής
βλάβης τελούµενης διά παραλείψεως και της παράβασης καθή-
κοντος.

Καταθέτω στα Πρακτικά τη σχετική ανακοίνωση.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-

ριάκος Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερ-
θείσα ανακοίνωση, η  οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Συνέβη, λοιπόν, και αυτό επί ηµερών σας. Αστυνοµικοί κατα-
θέτουν µήνυση κατά του κράτους, του προϊσταµένου τους, διότι
θεωρούν ότι κινδυνεύουν εξαιτίας της απουσίας του κράτους
στην Ειδοµένη!

Αν αυτό δεν είναι σύµπτωµα κατάρρευσης του κράτους, ανα-
ρωτιέµαι πραγµατικά τι είναι.

Αναφερθήκατε και πάλι στην επίσκεψη του Πατριάρχη Κων-
σταντινουπόλεως, του Αρχιεπισκόπου Αθηνών και του Πάπα, φυ-
σικά, στη Λέσβο. Δεν θα σχολιάσω το γεγονός ότι επιχειρείτε
πολιτική εκµετάλλευση µιας αµιγώς θρησκευτικής συνάντησης,
σηµαντικής µεν αλλά το γεγονός ότι έρχονται…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Για ιδεολογικά ζητήµατα θα λέµε
τώρα;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ησυχία, παρακαλώ. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Μισό λεπτό. Ξέρω πάρα πολύ καλά τι λέω και γνωρίζει και
ο Πρωθυπουργός ακριβώς τι εννοώ. Δεν χρειάζεται να πω τίποτα
περισσότερο επ’ αυτού. 

Προφανώς και όλους τους καλωσορίζουµε, αλλά αναρωτιέµαι:
είστε πραγµατικά υπερήφανος για αυτές τις επισκέψεις; Ή
µήπως η ίδια η επίσκεψη επιβεβαιώνει το τεράστιο πρόβληµα το
οποίο δηµιουργήθηκε λόγω της δικιάς σας ανικανότητος; Καλο-
δεχούµενες αυτές οι επισκέψεις, αλλά δεν τις είχαµε δει άλλες
φορές σε ευρωπαϊκές χώρες, κύριε Πρωθυπουργέ. Να τα ξεκα-
θαρίσουµε, λοιπόν, αυτά τα πράγµατα. 

Μας ρωτήσατε τι θα κάναµε εµείς στη θέση σας. Πιστεύω,
πραγµατικά, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι αν εµείς ήµασταν στη θέση
σας, δεν θα υπήρχαν «Ειδοµένες», δεν θα υπήρχαν χιλιάδες άν-
θρωποι σε αυτές τις άθλιες συνθήκες. Θα είχαµε φροντίσει…

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΒΑΡΔΑΚΗΣ: Ηγουµενίτσα και Πάτρα θα είχατε. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Μην γελάτε, κύριοι συνάδελφοι. Μην γελάτε. Μαζί σας γε-
λάει όλος ο κόσµος µε αυτά τα οποία λέτε κάθε µέρα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ησυχία, παρακαλώ. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Αυτό, όµως, θα το κρίνει πια η ιστορία. Δεν απαντάται η
ιστορία µε υποθετικά ερωτήµατα «τι θα είχαµε κάνει εµείς, “αν”».
Θα δούµε στη συνέχεια τι θα µπορέσουµε να κάνουµε εµείς. 

Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εάν η συζήτηση αυτή επι-
βεβαιώνει ένα πράγµα, είναι ότι η αντίληψη του ΣΥΡΙΖΑ εξακο-
λουθεί να διακατέχεται από αριστερές ιδεοληψίες, όταν µιλάµε
για τα ζητήµατα της ασφάλειας. 

Η αλήθεια, κύριε Τσίπρα, είναι πολύ απλή. Οι πολίτες σήµερα
αισθάνονται ανασφαλείς. Και προφανώς δεν αισθάνονται ανα-
σφαλείς µόνο γιατί η Κυβέρνηση έχει αποτύχει οικτρά στον το-
µέα της δηµόσιας τάξης. Επιτρέψτε µου να κάνω κι εγώ κάποιες
αναφορές στα ζητήµατα της οικονοµικής πραγµατικότητος. Αι-
σθάνονται ανασφαλείς οι πολίτες, διότι πιστεύουν ακράδαντα ότι
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η χώρα επιστρέφει µε γρήγορους ρυθµούς στην τραγική οικο-
νοµική αβεβαιότητα του πρώτου εξαµήνου του 2015. 

Σας είπα πριν λίγα λεπτά ότι δεν τα πάτε καλά µε τις προθε-
σµίες. Εάν θυµάµαι καλά, πριν δύο βδοµάδες µάς είχατε πει ότι
η αξιολόγηση θα έκλεινε στο Eurogroup της 22ας Απριλίου. Είναι
20 Απριλίου σήµερα και προφανώς η αξιολόγηση δεν θα κλείσει
σε δύο µέρες. Θα κάναµε όλοι ήσυχοι Πάσχα και στη συνέχεια -
πώς το είπατε;- η οικονοµία «θα απογειωνόταν». 

Όπως φαίνεται, όµως, και αυτή η προθεσµία θα παρέλθει
άπρακτη. Η ολοκλήρωση της αξιολόγησης µοιάζει µε µια κινητή
εορτή, µιας που πλησιάζουµε και στο Πάσχα. Αυτή είναι η εντύ-
πωση την οποία δίνετε.

Μόνο που, ξέρετε, η υποµονή των πολιτών εξαντλείται πια. Και
µαζί µε την υποµονή των πολιτών εξαντλούνται και τα ταµειακά
διαθέσιµα του κράτους. Κάποια στιγµή θα πρέπει να έρθετε εδώ
και να µας πείτε, να µας ενηµερώστε, για την πραγµατική κατά-
σταση του Ταµείου του κράτους. Ποιες είναι ακόµα οι πραγµατι-
κές αντοχές του Γενικού Λογιστηρίου σήµερα; Διότι ένα είναι
βέβαιον, πληρώνετε µεν µισθούς και συντάξεις αλλά έχετε κηρύ-
ξει γενική στάση πληρωµών και οι ληξιπρόθεσµες υποχρεώσεις
αυξάνονται µε γεωµετρικούς ρυθµούς. Προφανώς, αυτό έχει ως
αποτέλεσµα να στερείτε ρευστότητα από την πραγµατική οικο-
νοµία.

Πάντως, οι πολίτες σήµερα δεν γνωρίζουν πού πηγαίνει η χώ-
ρα. Κυριαρχεί ξανά ο φόβος και η αβεβαιότητα., το ίδιο παρα-
µύθι, η ίδια «σκληρή διαπραγµάτευση». Ένα πράγµα άλλαξε µό-
νο. Στη θέση του κ. Βαρουφάκη βρίσκεται πια ο κ. Τσακαλώτος. 

Έχω ένα ερώτηµα για εσάς, κύριε Πρωθυπουργέ. Ο κ. Τσακα-
λώτος είναι απολύτως ευθυγραµµισµένος µε εσάς; Διότι, ξέρετε,
όταν ο Υπουργός Οικονοµικών ο κύριος διαπραγµατευτής της
χώρας, εκφράζει απόψεις οι οποίες διαφοροποιούνται από τον
Πρωθυπουργό, υπάρχει ένα ζήτηµα. Φαντάζοµαι ότι θα συµφω-
νήσετε σε αυτό. Διότι είδα πριν λίγες µέρες ότι δηµοσιεύθηκε
ένα ενδιαφέρον κείµενο της κίνησης των «53». Εξ όσων γνωρίζω,
ο κ. Τσακαλώτος είναι αν όχι ο ηγέτης, σίγουρα εξέχον στέλεχος
αυτής της κίνησης. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Ήταν µειοψηφία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Στο κείµενο αυτό, το οποίο διάβασα µε πολύ µεγάλη προ-
σοχή, γράφουν οι «53» το εξής. 

Προσέξτε το. Έχει ενδιαφέρον. Δεν ξέρω πόσοι από εσάς το
έχετε διαβάσει. Γράφουν, λοιπόν: «Είναι σαφές, λοιπόν, ότι αν
συνεχιστούν οι εκβιασµοί και τα πραξικοπήµατα από τους «δανει-
στές», προτιµάµε να πέσουµε αντιστεκόµενοι ηρωικά από εσω-
τερική ή εξωτερική τρόικα και όχι ταπεινωτικά από την ίδια την
κοινωνία». 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Σωστό είναι. Δεν είναι;
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Σωστό είναι. Δεν ρωτάω εσάς µόνο, κύριε Μπαλαούρα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Μπαλαούρα, παρα-
καλώ, ήσυχα. 

Δεν είµαστε σε πάνελ εδώ. Το λέω πολύ σοβαρά. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-
τίας): Δεν χρειάζεται λοιπόν να πω πολλά. Οι ίδιοι οι συνάδελφοι
του ΣΥΡΙΖΑ επιβεβαίωσαν την αφόρητη διγλωσσία η οποία ταλα-
νίζει δυστυχώς τη δικιά σας Κυβέρνηση και την κυβερνητική πλει-
οψηφία. 

Εδώ όµως τα θέµατα είναι λίγο πιο κρίσιµα. Διότι, όπως σας
είπα, µιλάµε για τον Υπουργό Οικονοµικών και οφείλετε να δώ-
σετε µία σαφή απάντηση εάν απορρίπτετε αυτές τις θέσεις ή αν
θα ξαναβρεθούµε στο ίδιο έργο θεατές της υποτιθέµενης σκλη-
ρής διαπραγµάτευσης, µέχρι που να φτάσει η χώρα στα όρια και
να αναγκαστούµε φυσικά να πάρουµε πιο σκληρά µέτρα. 

Διότι εσείς εδώ πήγατε στην Ουάσιγκτον –όχι εσείς προσω-
πικά, οι Υπουργοί σας- για να ανοίξει η συζήτηση για το χρέος

και γυρίσατε από την Ουάσιγκτον µε το ενδεχόµενο να πρέπει
να πάρετε 3 δισεκατοµµύρια παραπάνω µέτρα. Αν είναι έτσι, οι
Υπουργοί σας να µην βγάλουν εισιτήριο επιστροφής. Μόνο αλέ
, όχι ρετούρ. Παρακαλώ, κύριε Τσίπρα. Δηλαδή, αν είναι κάθε
φορά να πηγαίνουν και να γυρίζουν µε άλλα µέτρα, πού θα πάει
αυτός ο λογαριασµός; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και για να ξεκαθαρίσουµε και ορισµένα πραγµατικά δεδοµένα,

πόσος είναι επιτέλους ο λογαριασµός, να σας θυµίσω: Το 2015
έχετε ήδη εφαρµόσει µέτρα 1,4 δισεκατοµµύρια κι άλλα ακόµη
2,2 δισεκατοµµύρια, τα οποία εφαρµόζονται το 2016, και 5,4 δι-
σεκατοµµύρια και ενδεχοµένως 3 δισεκατοµµύρια προληπτικά
µέτρα. Αυτά µας κάνουν 12 δισεκατοµµύρια συνολικά, κύριε Τσί-
πρα. Δεν θέλω να επανέλθω στο e-mail Χαρδούβελη. Γνωρίζετε
πολύ καλά όµως ότι η προηγούµενη διαπραγµάτευση δεν έκλει-
σε για µία διαφορά ενός δισεκατοµµυρίου. Αυτά πρέπει να συγ-
κρίνουµε, λοιπόν, για να µη συγκρίνουµε επιτέλους ανόµοια
πράγµατα. 

Αναρωτιέµαι, κύριε Τσίπρα: Γιατί σας ζητούν αυτήν τη στιγµή
να ψηφίσετε προληπτικά µέτρα; Γιατί το ζητούν αυτό οι πιστω-
τές; Ρωτήσατε ποια είναι η άποψή µας. Απορρίπτουµε, λοιπόν,
αυτήν την προσέγγιση βεβαίως. Γιατί όµως σας ζητούν να ψηφί-
σετε προληπτικά µέτρα; Η απάντηση είναι απλή: Γιατί δεν σας
εµπιστεύονται -είναι τόσο απλό, κύριε Τσίπρα- κι έχετε απωλέσει
την εµπιστοσύνη συνολικά µε τη διαδροµή σας την πολιτική. 

Σήµερα ακόµη έρχεστε σε αυτήν την Αίθουσα και ισχυρίζεστε
ότι αγωνίζεστε για τους πιο αδύνατους και ότι δίνετε µεγάλο
αγώνα να διατηρηθεί το αφορολόγητο εκεί που είναι. Δεν λέτε
όµως ότι µε τις αυξήσεις των έµµεσων φόρων, πρωτίστως οι πιο
αδύνατοι είναι αυτοί οι οποίοι βάλλονται. Έτσι δεν είναι; Και ελ-
πίζω να µην υπάρχει κι άλλο πακέτο, πέραν του νοµοσχεδίου το
οποίο ήδη καταθέσατε, έµµεσων φόρων, το οποίο θα έρθει συµ-
πληρωµατικά στο νοµοσχέδιο το οποίο ήδη έχουµε δει. Αυτό λοι-
πόν καταλαβαίνουν σήµερα οι πολίτες. Καταλαβαίνουν µία
σκληρή πραγµατικότητα και βλέπουν ένα πολιτικό κι ένα οικονο-
µικό αδιέξοδο. 

Υπάρχει λύση σε αυτό το αδιέξοδο, κύριε Τσίπρα, απλώς εσείς
δεν µπορείτε να την προσφέρετε. Και δεν µπορείτε να την προ-
σφέρετε, διότι αυτή η Κυβέρνηση δεν έχει πραγµατικό σχέδιο
εξόδου της χώρας από την κρίση. Ένα σχέδιο υπήρχε, το περι-
βόητο «παράλληλο πρόγραµµα», που και αυτό εκφυλίστηκε στην
πορεία. Και δεν έχετε σχέδιο, κύριε Τσίπρα, διότι µε καµµία αυ-
τοπεποίθηση και µε µία αποφασιστικότητα δεν µπορείτε να υλο-
ποιήσετε τις µεταρρυθµίσεις που πραγµατικά χρειάζεται η χώρα.
Δεν τις πιστεύετε. Δεν τις θέλετε. Οι µεταρρυθµίσεις που θα απε-
λευθερώσουν το παραγωγικό δυναµικό της χώρας, που θα προ-
σελκύσουν επενδύσεις, που θα επιτρέψουν στη νέα επιχειρηµα-
τικότητα να ανθήσει είναι µεταρρυθµίσεις τις οποίες δεν πι-
στεύετε, γι’ αυτό και έχετε αποτύχει ήδη. 

Δεν θέλω τώρα πάλι να συζητήσουµε για τα οικονοµικά δεδο-
µένα. Νοµίζω ότι είναι λίγο πολύ γνωστά. Αναγκάζοµαι, όµως,
επειδή επαναφέρατε το ζήτηµα. Εµείς, να σας θυµίσω, µειώσαµε
30% την έκτακτη εισφορά, κύριε Τσίπρα. Εµείς µειώσαµε τον
ΦΠΑ στην εστίαση κατά δέκα µονάδες. Εµείς µειώσαµε τον φόρο
στο πετρέλαιο θέρµανσης. Μειώσαµε κατά 5% τις ασφαλιστικές
εισφορές. Εµείς µπορέσαµε και διεκδικήσαµε βαθµούς δηµοσιο-
νοµικής ελευθερίας, ακριβώς επειδή είµαστε αξιόπιστοι. Ξέρετε,
όµως, αυτήν την ελευθερία δεν την σπαταλήσαµε σε προσλήψεις
«ηµετέρων» για µικροπολιτικούς λαϊκισµούς. Πιστεύουµε πραγ-
µατικά ότι σήµερα υπάρχει δυνατότητα για ένα διαφορετικό
µείγµα δηµοσιονοµικής πολιτικής µε λιγότερες δαπάνες και λι-
γότερους φόρους. 

Δεν το πιστεύετε εσείς αυτό, γι’ αυτό και τα µέτρα τα οποία
τελικά θα ψηφίσετε δεν θα έχουν το προσδοκώµενο αποτέλεσµα,
κύριε Τσίπρα, διότι θα οδηγήσουν την οικονοµία σε πιο βαθιά
ύφεση. 

Έχετε ήδη αφήσει διάφορα ενδιαφέροντα υπονοούµενα για
το ενδεχόµενο η EYROSTAT να ανακοινώσει αύριο ένα πρωτο-
γενές πλεόνασµα. Δύο παρατηρήσεις επ’ αυτού. Δεν ξέρουµε τα
ακριβή νούµερα, αλλά εφόσον επιτευχθεί ένα πλεόνασµα, αυτό
θα έχει επιτευχθεί λόγω πρόσθετων φόρων και λόγω στάσης
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πληρωµής του ελληνικού δηµοσίου. Και δεύτερον, προσέξτε, το
πρωτογενές πλεόνασµα από µόνο του δεν εξασφαλίζει συνθήκες
ανάπτυξης, όταν επιτυγχάνεται µε λάθος µείγµα πολιτικής. 

Έχω εδώ µια ενδιαφέρουσα τοποθέτηση του Υπουργού Οικο-
νοµικών, του κ. Τσακαλώτου. Και τι λέει ο κ. Τσακαλώτος για το
πρωτογενές πλεόνασµα το 2013; Λέει «Και δεν είναι επαρκής ο
όρος, γιατί ξέρουµε ιστορικά ότι είναι εντελώς συµβατό να έχεις
πλεόνασµα και να έχεις µια στασιµότητα στην οικονοµία, µεγάλη
ανεργία και την παραγωγή στο πουθενά». Να, η αποτύπωση της
σηµερινής κατάστασης στα λόγια του ίδιου του Υπουργού Οικο-
νοµικών. Αυτή είναι η κατάσταση η οποία υπάρχει σήµερα στην
Ελλάδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-

ριάκος Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Υπάρχει, λοιπόν, άλλο µείγµα πολιτικής και σας το έχουµε προ-
τείνει: Μείωση των δαπανών, εξορθολογισµός των αµυντικών δα-
πανών, πραγµατική τήρηση των προϋπολογισµών των επιχειρή-
σεων και των οργανισµών του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, εκεί
που παρατηρείται το απόλυτο ξεχείλωµα των δαπανών, ανα-
στολή των αυξήσεων στο ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, αυστηρό-
τερο σύστηµα στις προµήθειες. 

Τίποτα από όλα αυτά δεν έχετε κάνει, κύριε Τσίπρα, γιατί δεν
σας ενδιαφέρει να τα κάνετε αυτά. Δεν σας ενδιαφέρει να πει-
ράξετε τους πολιτικούς σας πελάτες και φορτώνετε τον λογα-
ριασµό πάλι στην πλάτη των πολλών, κατ’ εξοχήν τον πιο αδύνα-
µων και, βέβαια, της µεσαίας τάξης, η οποία υποφέρει σήµερα
από τη δική σας πολιτική.

Μας ρωτήσατε για το χρέος. Μα, µιλήσατε πάλι σήµερα για τη
διαγραφή του χρέους. Φαντάζοµαι ότι σας ξέφυγε. Εκτός αν
έχετε επανέλθει. Φαντάζοµαι ότι το είπατε εν τη ρύµη του λόγου
σας. Εκτός αν έχετε επανέλθει. Εξηγήστε τους ποια είναι η θέση
της Κυβέρνησης για το χρέος. Ο κ. Σταθάκης, εξ όσων θυµάµαι,
είναι ακόµα Υπουργός σας. Διότι είπε ο κ. Σταθάκης ότι το χρέος
είναι απολύτως βιώσιµο µέχρι το 2022, αν θυµάµαι καλά. Το είπε
πριν από µια εβδοµάδα. Λοιπόν, θα µας πείτε, επιτέλους, ποια
είναι η θέση η δική σας για το χρέος; 

Η δική µας θέση για το χρέος είναι πάρα πολύ ξεκάθαρη. Να
την επαναλάβω: Πράγµατι, το χρέος σήµερα, έτσι όπως έχει δια-
µορφωθεί, δεν είναι βιώσιµο.

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ήσυχα, παρακαλώ!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Τελειώσατε;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Παπαδόπουλε, µε

αναγκάζετε και λέω ονόµατα συναδέλφων και αγαπητών κιόλας.
Παρακαλώ πολύ! Είπα ότι δεν είναι εκποµπή εδώ και το ξέρουµε
όλοι µας.

Κύριε Πρόεδρε, ορίστε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Πράγµατι χρειάζονται παραµετρικές αλλαγές στο χρέος,
αντίστοιχες µε αυτές που είχαν συµφωνηθεί τον Νοέµβριο του
2012 και, πράγµατι, κακώς οι Ευρωπαίοι δεν υλοποίησαν. Έχουν
και οι Ευρωπαίοι µια ευθύνη για το γεγονός ότι µια απόφαση που
πάρθηκε το 2012 δεν υλοποιήθηκε. 

Αυτή, λοιπόν, πρέπει να είναι η εθνική γραµµή για το χρέος και
µακάρι να µπορέσετε να την εξασφαλίσετε. Όµως ξέρετε ότι το
πρόβληµα δεν είναι µόνο το χρέος. Διότι µονίµως βλέπουµε τον
λόγο χρέους προς ΑΕΠ. Πράγµατι, αν δούµε τον λόγο χρέους
προς ΑΕΠ, η εικόνα του χρέους µας είναι παντελώς απογοητευ-
τική. Με το ΑΕΠ ποιος ασχολείται από τη δική σας Κυβέρνηση;
Όσες παρεµβάσεις και αν γίνουν στο χρέος, αν δεν αρχίσει να
µεγεθύνεται η οικονοµία, πάλι θα έχουµε δυσκολία να εξυπηρε-
τήσουµε το χρέος µας. 

Όµως πώς θα πάρει µπρος αυτή η οικονοµία, όταν έχουµε µια
Κυβέρνηση, η οποία έχει αλλεργία στις πραγµατικές µεταρρυθ-
µίσεις, η οποία παρά τις όποιες δικές σας διαθέσεις, φρενάρει
τις πραγµατικές ιδιωτικοποιήσεις; Πώς να αποκαταστήσετε την
ρευστότητα στην αγορά, όταν εσείς οι ίδιοι, και σήµερα που µι-

λάµε, για να διαιωνίσετε τη διαπραγµάτευση, έχετε κηρύξει στά-
ση πληρωµών; Δεν πάει, λοιπόν, µπροστά η οικονοµία, κύριε Τσί-
πρα, µε όλα αυτά τα οποία κάνετε. 

Όλο αυτό το οποίο βιώνουµε πάλι, αυτό το θέατρο, αυτό το
µαρτύριο της σταγόνας δεν είναι τίποτα άλλο από ένα παιχνίδι
εσωτερικών διευθετήσεων, για να τα βρείτε µε τους πενήντα
τρεις και για να πείτε για άλλη µια φορά στον ελληνικό λαό πόσο
υπερήφανα διαπραγµατευτήκατε. Μόνο που ο λογαριασµός για
άλλη µια φορά θα είναι πολύ υψηλότερος!

Γι’ αυτό και σας λέµε, κύριε Τσίπρα, ότι η παραµονή σας στην
εξουσία βλάπτει και όσο πιο γρήγορα φύγετε τόσο καλύτερα θα
είναι για τη χώρα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κλείνω. Πραγµατικά µερικές φορές αναρωτιέµαι, κύριε Τσί-

πρα, αν, πραγµατικά, θέλετε να ολοκληρώσετε αυτή τη διαπραγ-
µάτευση και αν αντέχετε εσείς, αν αντέχει το κόµµα σας τα
δύσκολα µέτρα, τα οποία η δική σας ανικανότητα κατέστησε ανα-
πόφευκτα. 

Μήπως, τελικά, ψάχνετε για κάποια ηρωική έξοδο, για να πα-
ραµείνετε ο γνήσιος εκφραστής του εθνικολαϊκιστικού τόξου και
για να επαναφέρετε, ίσως, τον διχασµό µνηµόνιο και αντιµνηµό-
νιο; 

Δεν τα λέω εγώ αυτά. Οι πενήντα τρεις τα λένε. Στελέχη σας
είναι. Παρακαλώ να δώσετε µία απάντηση, διότι έχοντας φτωχο-
ποιήσει απόλυτα την ελληνική κοινωνία και φορτώνοντας πάντα
όλα τα δεινά –το τονίζω- στις πλάτες των κακών ξένων,  θα υπάρ-
χει πάντα ένας εκφραστής για την τελική ρήξη µε τους πιστωτές.
Αναρωτιέµαι, πραγµατικά, αν πίσω από το νεοαποκτηθέν φιλο-
ευρωπαϊκό σας πρόσωπο δεν κρύβεται κάτι πιο σκοτεινό. 

Ένα είναι βέβαιο, όµως, κύριε Τσίπρα. Όποια και αν είναι τα
σχέδιά σας, εµείς εδώ πέρα, ως Νέα Δηµοκρατία, θα τα αποτρέ-
ψουµε και ο ελληνικός λαός δεν πρόκειται να ανεχθεί άλλα παι-
χνίδια στις πλάτες του και πολύ πιο σύντοµα απ’ ό,τι το πιστεύετε
εσείς, η Νέα Δηµοκρατία θα πάρει πάλι στις δικές της πλάτες την
τύχη της πατρίδας, για να την οδηγήσει, επιτέλους, σε ένα ασφα-
λές λιµάνι, µακριά από τριτοκοσµικές αναζητήσεις και αριστε-
ρούς λαϊκισµούς.

Σας ευχαριστώ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθητές και
µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 1ο Δηµο-
τικό Σχολείο Τήνου και το Δηµοτικό Σχολείο Πύργου Τήνου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Έχουµε τις δευτεροµιλίες του Προέδρου του κ. Μιχαλολιάκου
και του Γενικού Γραµµατέα του κ. Κουτσούµπα και στο τέλος θα
κάνει παρέµβαση ο Πρωθυπουργός, για να κλείσει η σηµερινή
συζήτηση.

Παρακαλώ πολύ να µην αποµακρυνθείτε, µη βγείτε από την Αί-
θουσα. Δεν έχω δικαίωµα να το πω αυτό αλλά µπορούµε εν Σώ-
µατι να τελειώσουµε τη συνεδρίαση.

Κύριε Μιχαλολιάκο, έχετε τον λόγο για δέκα λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ (Γενικός Γραµµατέας του Λαϊ-

κού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, έφυγε εντελώς από το θέµα της σηµερινής συνε-
δριάσεως τόσο η δευτερολογία του Πρωθυπουργού του κ. Τσί-
πρα όσο και του Προέδρου της Νέας Δηµοκρατίας, του κ. Μη-
τσοτάκη. 

Ο µεν κ. Πρωθυπουργός είπε ότι η αξιολόγηση οπωσδήποτε
θα κλείσει, που σηµαίνει ότι ο ελληνικός λαός οπωσδήποτε θα
υποφέρει µε νέα αιµατηρά µέτρα. 

Αναρωτιέµαι, εάν σκέφτηκε κανείς ότι σε λίγες µέρες συµπλη-
ρώνονται έξι χρόνια, από την ηµέρα που ο τότε Πρωθυπουργός
του ΠΑΣΟΚ Γεώργιος Παπανδρέου έβαλε τη χώρα στο εθνο-
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κτόνο µνηµόνιο, το οποίο εθνοκτόνο µνηµόνιο υποτίθεται ότι ο
ΣΥΡΙΖΑ και ο κ. Τσίπρας θα έσκιζε.

Ρωτάτε, λοιπόν, και ερώτησε ο κ. Πρωθυπουργός τι θέση παίρ-
νετε. Εµείς απαντούµε και απαντούµε µε τα δικά σας λόγια, µε
αυτά που λέγατε. Σκίστε το µνηµόνιο! Βλάπτει την πατρίδα. Μόνο
έτσι θα σωθεί ο λαός!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Βεβαίως ο κ. Μητσοτάκης -για να αναφερθώ στα όσα είπε επί

του συγκεκριµένου θέµατος- είπε ότι αυτός έχει άλλη πολιτική.
Μα είναι γνωστό ότι έχει την ίδια πολιτική. Μαζί ψήφισε ο ΣΥΡΙΖΑ
και η Νέα Δηµοκρατία στις 14 Αυγούστου του 2015 το µνηµόνιο
της Αριστεράς, το οποίο µοιραία οδηγεί σε αυτά τα νέα µέτρα.

Μάλιστα, µε έπαρση είπε ο κύριος Πρωθυπουργός «εµείς πή-
γαµε στον λαό». Ναι, πήγατε στον λαό σε ένα δηµοψήφισµα που
κι εµείς ψηφίσαµε «όχι». Και το «όχι», το κάνατε «ναι». Έτσι σεβα-
στήκατε τον λαό. 

Επίσης έγινε αναφορά και στο χρέος, το οποίο χρέος είναι δυ-
σβάσταχτο και είναι αδύνατον να το αντιµετωπίσει ο ελληνικός
λαός. Η µόνη λύση για το χρέος είναι η πλήρης διαγραφή του
και η καταγγελία στους διεθνείς οργανισµούς. 

Υπάρχει µια παραφιλολογία ότι µαζί µε την αξιολόγηση ή σε
χρόνο κατάλληλο, ώριµο, θα τεθεί το ζήτηµα του χρέους. Μα η
ίδια η Πρόεδρος του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, Λαγκάρντ,
διευκρίνισε σε πρόσφατη δήλωσή της ότι δεν πρόκειται σε καµ-
µία περίπτωση να γίνει κούρεµα του χρέους αλλά επιµήκυνση. Τι
θέλετε δηλαδή; Να χρεώσετε τον ελληνικό λαό για τα επόµενα
χρόνια. Λάθος. Για τις επόµενες γενιές όχι µόνο για τα επόµενα
χρόνια. Αυτή είναι η λύση που δίνετε, η οποία, βεβαίως, πόρρω
απέχει απ’ αυτά τα οποία είχατε υποσχεθεί ως ΣΥΡΙΖΑ προς τον
ελληνικό λαό. Λησµονείτε, βέβαια, ότι το 35% και το 36% που πή-
ρατε, δεν αντιπροσωπεύει τον ΣΥΡΙΖΑ του 3% και 4% αλλά πολύ
ευρύτερα στρώµατα, τα οποία µοιραίο είναι να σας εγκαταλεί-
ψουν στις προσεχείς εκλογές. 

Είπε, επίσης, ο κ. Μητσοτάκης, απαντώντας στον Πρωθυπουρ-
γό ότι δεν ψαρεύει προς τα ακροδεξιά, όπου ακροδεξιά η Χρυσή
Αυγή. Ό,τι και να κάνετε, σε αυτήν τη χώρα γεννήθηκε ένα κί-
νηµα, ένα κίνηµα λαϊκό και εθνικιστικό.και αυτό το κίνηµα δεν
µπορέσατε να το κλονίσετε ούτε µε φυλακές ούτε µε δολοφο-
νίες. Η Χρυσή Αυγή είναι εδώ και θα µείνει να υπερασπίζεται τα
συµφέροντα του έθνους! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Ακόµα ο κ. Μητσοτάκης επετέθη, συσχετίζοντας το θέµα της

Αριστεράς µε την τροµοκρατία. Όµως στην πρωτολογία του είχε
πει ξεκάθαρα ότι κάθε συζήτηση πάνω σ’ αυτό το θέµα δεν είναι
πρόσφορη, γιατί γίνεται πάντα µέσα σε ένα κλίµα ηγεµονίας της
Αριστεράς. 

Ερωτώ. Ποιος καλλιέργησε αυτήν την ιδεολογική και πολιτική
ηγεµονία της Αριστεράς; Η κεντροδεξιά, η ψευτοδεξιά της Νέας
Δηµοκρατίας, που από το 1974 µέχρι σήµερα φοβάται να πει ότι
είναι Δεξιά, φοβάται να πει ότι έχει την οποιαδήποτε σχέση µε
τον εθνικισµό και τα παλαιότερα χρόνια κάθε παραµονή εκλογών
έβγαζε µια οµάδα Βουλευτών τους και έλεγαν τότε ότι θα απο-
φυλακίσουν τους αξιωµατικούς της 21ης Απριλίου. 

Όµως οι εποχές αυτές τέλειωσαν. Ο εθνικισµός έχει εκπροσώ-
πηση, έχει τη Χρυσή Αυγή και δεν µπορεί να γυρίσει τίποτα άλλο.
Όµως είναι, πραγµατικά, κωµικό και σχιζοφρενικό, από τη µία
µεριά να κάνει ανοίγµατα ο κ. Μητσοτάκης προς το Κέντρο και
την κεντροαριστερά, µιλώντας ακόµα και για ψαρέµατα σε θολά
ποτάµια και από την άλλη να επιχειρεί να κάνει ψαρέµατα προς
τη Χρυσή Αυγή. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Ο κ. Μητσοτάκης αναφέρθηκε στην Ειδοµένη. Θα αναφερθώ
κι εγώ στη συνέχεια. Όµως στην καταγγελία την οποία έκανε
εναντίον της Κυβερνήσεως, δεν είπε τι θα έκανε η Νέα Δηµοκρα-
τία. Το µόνο που είπε είναι ότι υπάρχει µόνο ένας γιατρός. Τι θα
έκανε; Θα έστελνε κι άλλους γιατρούς; Έτσι θα έλυνε το πρό-
βληµα; Έτσι θα υποµένουµε την κατάλυση, την κυριολεκτική κα-
τάλυση του κράτους στα σύνορά µας; 

Επιπλέον θέλω να πω για το ζήτηµα της επισκέψεως στη Λέσ-
βο του Πατριάρχη Κωνσταντινουπόλεως, του Αρχιεπισκόπου

Αθηνών και Πάσης Ελλάδος και του Πάπα της Ρώµης ότι αποτε-
λεί θλιβερό γεγονός για µένα, γιατί κανείς από τους τρεις δεν
είπε ούτε µία λέξη για τον µεγάλο ένοχο αυτής της τραγωδίας,
την Τουρκία, που κάνει επίσηµα παρακρατικό δουλεµπόριο και
αυτούς οι οποίοι προκάλεσαν τον πόλεµο στη Συρία και χρηµα-
τοδότησαν τους τζιχαντιστές. Απλώς είπαν ευχές και τίποτα
άλλο. 

Ο κ. Μητσοτάκης στη δευτερολογία του αναφέρθηκε και σε
δήλωση του κ. Τσακαλώτου και είπε ότι δεν δίνει λύση στο πρό-
βληµα της οικονοµίας το πρωτογενές πλεόνασµα. Σοβαρά; Επί
κυβερνήσεως Σαµαρά-Βενιζέλου άλλα ακούγαµε και άλλα δια-
φηµίζονταν ότι το πρωτογενές πλεόνασµα δίνει τη λύση και εί-
µαστε έτοιµοι να βγούµε στις αγορές. Μάλιστα βγήκαν µία φορά
στις αγορές, πληρώνοντας αρκετές εκατοντάδες εκατοµµύρια
προκειµένου να βγουν και αµέσως µετά, βέβαια, τα πράγµατα
αντεστράφησαν πλήρως. Με τη δήλωσή του αυτή ο κ. Μητσοτά-
κης αρνείται κατ’ ουσίαν την πολιτική Σαµαρά-Βενιζέλου, λέγον-
τας αυτό το πράγµα.

Ενώ, όµως, τολµά να αρνηθεί την πολιτική Σαµαρά-Βενιζέλου,
δεν αρνείται τον κ. Παπασταύρου. Ο κ. Παπασταύρου είναι για
αυτόν –φαίνεται- κάτι πολύ πιο πάνω από τη Νέα Δηµοκρατία,
κάτι πολύ πιο πάνω από την προηγούµενη κυβέρνηση, στην ο-
ποία ήταν και µέλος. 

Είπε, ακόµη, απευθυνόµενος στον Πρωθυπουργό ότι όσο πιο
γρήγορα φύγουν τόσο το καλύτερο. Σύµφωνοι! Όµως, ποιο θα
είναι το καλύτερο; Η Νέα Δηµοκρατία; Αφού την ίδια πολιτική
πρόκειται να ακολουθήσει! Τι θα κάνει στην περίπτωση της Ειδο-
µένης; Ό,τι έκανε και µε τους καταυλισµούς που υπήρχαν στην
Πάτρα -όπου συνέβαιναν σηµεία και τέρατα, είχαµε ακόµη και
νεκρούς, οι οποίοι έµπαιναν παράνοµα στα φορτηγά- ό,τι συνέ-
βαινε στην Ηγουµενίτσα. 

Υπουργός, επίσης, της Κυβερνήσεώς σας είπε ότι δεν χρειάζε-
ται να ασχοληθεί ο Στρατός µε την Ειδοµένη και µε τα όσα συµ-
βαίνουν σε αυτή. Πραγµατικά είναι να απορεί κανείς. Δεν υπάρχει
κράτος στον κόσµο, στο οποίο µπήκαν παράνοµα εκατοντάδες
χιλιάδες αλλοδαποί –εσείς τους λέτε παράτυπους µετανάστες,
ναι είχαν στραβά τη σφραγίδα, εµείς τους λέµε λαθροµετανά-
στες και πρόσφυγες, όσοι από αυτούς είναι πρόσφυγες, που
είναι η µειοψηφία- οι οποίοι λιθοβολούν αστυνοµικούς, κλείνουν
εθνικές οδούς και συµβαίνουν όλα αυτά. Δεν χρειάζεται, λοιπόν,
να ασχοληθεί ο Στρατός µε το τι συµβαίνει στα σύνορα; Γιατί νο-
µίζει ότι χρειάζεται ο Στρατός; Για να µαγειρεύει µόνο; Για να
σφουγγαρίζει και να σκουπίζει; Γι’ αυτό είναι ο Στρατός; 

Αυτή τη στιγµή όπως είναι διαµορφωµένη η κατάσταση στην
Ειδοµένη, φθάνει η Αστυνοµία για να αποκαταστήσει την τάξη;
Όχι! Οι ίδιοι οι συνοριοφύλακες ακόµη καταγγέλλουν ότι έχουν
διοριστεί τέσσερις χιλιάδες επτακόσιοι και τους έχετε στην
Αθήνα για να φυλάνε τα γήπεδα, αντί να φυλάνε τα σύνορα. Η
Ειδοµένη αυτή τη στιγµή είναι µία ανοιχτή πληγή για την Ελλάδα.
Έχουν κλείσει τα σύνορα της χώρας. Έχουν καταλάβει τη µονα-
δική σιδηροδροµική γραµµή που ενώνει την Ελλάδα µε την Ευ-
ρώπη. 

Για εµάς η µόνη περίπτωση για να αποκατασταθεί η τάξη –ναι!-
είναι ο Στρατός και µόνο ο Στρατός! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Μίλησε η Νέα Δηµοκρατία για την προηγούµενη πολιτική της

και βεβαίως έλαβε και τα συγχαρητήρια από τον κύριο Πρωθυ-
πουργό, για το ότι, πράγµατι, η Ελλάδα είναι µία ασφαλής χώρα.
Εµείς δεν το πιστεύουµε και κατηγορήστε µας για έλλειψη πα-
τριωτισµού. 

Συµµεριζόµαστε την άποψη της συντριπτικής πλειοψηφίας του
ελληνικού λαού, ειδικά των νοµών στους οποίους υπάρχει το
πρόβληµα, αλλά –εάν θέλετε- και µέσα στην Αθήνα. 

Εδώ έχω µία καταγγελία η οποία εγράφη στο βιβλίο συµβάν-
των της εξωτερικής δοµής του «Δροµοκαΐτειου» Ψυχιατρικού
Νοσοκοµείου, που ευρίσκεται στα Εξάρχεια, στην Κωλέττη 17.
Το συµβάν έγινε την Κυριακή το βράδυ στις 17 του µηνός. Πήγε
ξαφνικά στη δοµή αυτή του ψυχιατρείου µία οµάδα αλληλέγγυων
και τους δήλωσε να αδειάσουν το κτήριο για να βάλουν πρόσφυ-
γες και η υπηρεσία εκεί κάλεσε την Αστυνοµία. Ξέρετε ποια ήταν
η απάντηση της Αστυνοµίας; Ότι δεν βρίσκει το κτήριο. Γιατί;
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Διότι το κτήριο είναι στα Εξάρχεια, διότι τα Εξάρχεια παραµέ-
νουν άβατο, διότι είναι «χαϊδεµένα σας παιδιά», όσο και αν θέλετε
να το αρνηθείτε. Αν υπάρχουν κάποιοι παρακρατικοί σήµερα,
αυτοί είναι!

Δεν είναι τυχαίο ότι δεν έχουν θίξει ποτέ έναν στόχο ο οποίος
αφορά τον ΣΥΡΙΖΑ. Αντιθέτως κατέλαβαν και τα γραφεία του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ήπιαν καφέ και άφησαν και χρήµατα στο κυλικείο για τον
λογαριασµό. 

Η Νέα Δηµοκρατία είπε ότι έκανε διαφορετικά πράγµατα. 
Όµως έχω εδώ τα στοιχεία από τις περίφηµες απελάσεις –που

δεν ήταν απελάσεις- και αφορούν το 2014. Εµφανίζεται να απέ-
λασε είκοσι χιλιάδες τριακόσια δεκατέσσερα άτοµα το 2014.
Είχαν εισέλθει τότε εβδοµήντα επτά χιλιάδες εκατόν εξήντα τρία
άτοµα. Ποιοι ήταν αυτοί οι απελαθέντες; Ήταν εννέα χιλιάδες
εξακόσιοι εβδοµήντα πέντε Αλβανοί, οι οποίοι επέστρεψαν τις
επόµενες ηµέρες, ως συνήθως γίνεται, και οι υπόλοιποι έφυγαν
µε το πρόγραµµα επαναπροώθησης. 

Τι συνέβαινε; Όποιους παράνοµους έπιαναν -είχαν φτιάξει κά-
ποια κλειστά κέντρα κράτησης, στα οποία υπήρχαν µόνο πέντε
χιλιάδες άτοµα, σταγόνα στον ωκεανό σε σχέση µε τους παρά-
νοµους ξένους- τους κρατούσαν στα αστυνοµικά τµήµατα για
δύο, τρεις εβδοµάδες, µετά δήλωναν µια ψεύτικη διεύθυνση και
τους έλεγαν ότι σε τρεις µήνες θα φύγουν και δεν έφυγαν ποτέ.

Αγωνιά ο κύριος Πρωθυπουργός, γιατί το όλο κλίµα µπορεί να
φέρει την άνοδο των, κατ’ αυτόν, ακροδεξιών δυνάµεων. Για µας
η άνοδος αυτών των δυνάµεων σε ολόκληρη την Ευρώπη, στην
Αγγλία, στην Ιταλία, παντού, είναι η τελευταία ελπίδα της Ευρώ-
πης για επιβίωση, µια δύναµη εθνικιστική και λαϊκή που θα κρα-
τήσει την Ευρώπη ελληνική και χριστιανική!

Ακόµη θα ήθελα να τελειώσω, λέγοντας ότι η θέση της Χρυσής
Αυγής είναι ξεκάθαρη, σύµφωνα µε την πρόταση που κατέθεσε
και σε σχετικό νοµοσχέδιο. Ο Στρατός, οι Ένοπλες Δυνάµεις να
φυλάξουν τα σύνορα. Η παράνοµη είσοδος στην πατρίδα µας να
θεωρείται ποινικό αδίκηµα. Η Ελλάδα πρέπει να ανήκει στους Έλ-
ληνες! Μόνο τότε θα υπάρχει ελπίδα σε αυτόν τον τόπο και µόνο
τότε η Ελλάδα θα είναι ασφαλής χώρα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Μιχαλολιάκο, Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊ-
κού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή.

Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Δηµήτριος Κουτσούµπας.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-

τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κυρίες και κύριοι, άλλα ουσιαστικά προβλήµατα απασχολούν τον
ελληνικό λαό. Οι διαπραγµατεύσεις της Κυβέρνησης µε τους
«θεσµούς» και τα νοµοσχέδια που καταθέτετε αλλά και το νέο
«φρούτο» η «κάβα» των προληπτικών µέτρων δηµιουργεί νέα µε-
γάλη ανασφάλεια στα λαϊκά στρώµατα.

Όλα αυτά αποτελούν, µια ακόµη απόδειξη ότι οι θυσίες για
τον λαό µας θα είναι χωρίς τέλος, χωρίς ηµεροµηνία λήξης. Αν-
τίθετα θα ενισχύονται στον βωµό της ανάκαµψης της ανταγωνι-
στικότητας του κεφαλαίου, του αδυσώπητου, έτσι κι αλλιώς,
νόµου για το κυνήγι του µεγαλύτερου καπιταλιστικού κέρδους. 

Όσο για την κυβερνητική προπαγάνδα ότι διασφαλίστηκε η
απόλυτη προστασία των συντάξεων και ότι θα προστατευθούν
οι χαµηλοσυνταξιούχοι, η Κυβέρνηση παραδίδει για άλλη µια
φορά απλά µαθήµατα εξαπάτησης.

Συγκεκριµένα η Κυβέρνηση έχει µονιµοποιήσει πλέον τις έν-
τεκα κατά σειράν µειώσεις, ενώ έχει προσθέσει µία ακόµα, επι-
βάλλοντας πρόσθετη εισφορά στον κλάδο υγείας από το 4% στο
6%. Με το νοµοσχέδιο φέρνει δηλαδή µια ακόµα, που ισούται µε
τις υπόλοιπες έντεκα.

Με τον νέο τρόπο υπολογισµού οι συντάξεις όσων συνταξιο-
δοτήθηκαν µέσα στο 2016, παρά τα όσα ακούγονται και λέγονται
και λέχθηκαν και σήµερα, θα είναι κατά πολύ µειωµένες σε σχέση
µε τις σηµερινές, γιατί τα µικρότερα ποσοστά αναπλήρωσης θα
υπολογίζονται σε πολύ µικρότερες συντάξιµες αποδοχές.

Επίσης η προσωπική διαφορά -δηλαδή η διαφορά ανάµεσα

στις σηµερινές συντάξεις και τον νέο τρόπο υπολογισµού τους-
ανοίγει τον δρόµο για µειώσεις και στους σηµερινούς συνταξι-
ούχους.

Χτυπιούνται οι επικουρικές συντάξεις, οι αναπηρικές συντάξεις
και το ΕΚΑΣ. Οι συνταξιούχοι δεν πάνε στον φούρνο ή στο σού-
περ µάρκετ µε δύο πορτοφόλια, το ένα στη µια τσέπη µε την
κύρια σύνταξη και το άλλο στην άλλη τσέπη µε την επικουρική.
Συνεπώς τους είναι παντελώς αδιάφορο, αν η µείωση θα γίνει
στο κύριο ή στο επικουρικό κοµµάτι της σύνταξης. Το αποτέλε-
σµα είναι το ίδιο. 

Ο συνταξιούχος θα έχει λιγότερα χρήµατα στην τσέπη του,
που σε συνδυασµό µε τη φοροεπιδροµή και το νέο φορολογικό
νοµοσχέδιο που έρχεται µαζί µε το ασφαλιστικό, θα εξανεµίσει
και τα τελευταία ψίχουλα του λαϊκού εισοδήµατος και θα επιτα-
χύνει κι άλλο τη φτώχεια. Αυτά είναι τα πραγµατικά και τα µεγάλα
προβλήµατα ανασφάλειας και έλλειψης ασφάλειας για τη χώρα
µας και τον λαό µας.

Επιπλέον ποια ασφάλεια υπάρχει σε χώρους δουλειάς, σε βιο-
µηχανίες γκέτο –σε αυτούς αναφερόµαστε- όπου δεν τηρούνται
στοιχειωδώς τα µέτρα υγιεινής και ασφάλειας; Αυτά, λοιπόν,
είναι τα πραγµατικά προβλήµατα ανασφάλειας των πολιτών.
Παρ’όλα αυτά, σήµερα διάβασα στον «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ» –προφα-
νώς, θα το έχουν κι άλλες εφηµερίδες- ότι 83 ζεστά εκατοµµύρια
ευρώ δίνονται σε οκτώ µη κυβερνητικές οργανώσεις για το θεά-
ρεστο έργο τους στο προσφυγικό. Έλεος µε όλα αυτά τα ζητή-
µατα! 

Κύριε Μητσοτάκη –παρ’ότι λείπει αυτή τη στιγµή από τη Αί-
θουσα, φαντάζοµαι να ακούει και είναι και Βουλευτές του κόµ-
µατός του εδώ- επαναφέρατε την επικίνδυνη θεωρία των δύο
άκρων για µια ακόµη φορά, µάλιστα µιλώντας µόνο για το ένα
άκρο που το προσδιορίσατε ως αριστερό, ακροαριστερό και µε
διάφορες εκφράσεις κ.λπ.. 

Ουσιαστικά η πολιτική αυτή είναι επικίνδυνη. Ξαναγυρνάτε σε
άλλες εποχές, που είναι καταδικασµένες στη συνείδηση της συν-
τριπτικής πλειοψηφίας του ελληνικού λαού, των µελών σας και
των οπαδών σας. 

Είναι βούτυρο στο ψωµί της ατοµικής τροµοκρατίας, των εγ-
κληµάτων είτε των δολοφόνων του συγγενή σας κ. Μπακογιάννη
τότε είτε των δολοφόνων πρόσφατα της εγκληµατικής ναζιστικής
οργάνωσης της Χρυσής Αυγής- του Παύλου Φύσσα δηλαδή- που
γίνεται ακόµη η δίκη τους και δεν ξέρουµε πότε θα τελειώσει. 

Είναι βούτυρο στο ψωµί, όσων θέλουν µόνο µέτρα καταστολής
του εργατικού λαϊκού κινήµατος, γιατί κάτω από την ατοµική τρο-
µοκρατία ή τις τυχοδιωκτικές, υπονοµευτικές, προβοκατόρικες -
όπως θέλετε, πείτε τις- ενέργειες ενεργούµενων µηχανισµών
εγκληµατικών και µυστικών υπηρεσιών, όπως ήταν όλες αυτές,
βάζετε το λαϊκό κίνηµα και ονοµατίζετε τροµοκρατία τους λαϊ-
κούς αγώνες και τα λαϊκά δικαιώµατα.

Είναι, βέβαια, και βούτυρο στο ψωµί της Κυβέρνησης και του
ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος βρίσκει την ευκαιρία, όπως ακούσαµε από τον
κύριο Πρωθυπουργό, να µιλά για το αριστερό παρελθόν και
παρόν του και να µιλά ως αντιστασιακός ή ως αντιστασιακή η πα-
ράταξή του και µάλιστα σε ένα διάστηµα που προσπαθεί δικαιο-
λογηµένα -εµείς το εξηγούµε- να απογαλακτιστεί από όλα αυτά.
Προσπαθεί να προσαρµοστεί στα ευρωενωσιακά δεδοµένα και
στο µνηµονιακό πλέον παρόν του. Και µαζί σε µια σειρά από ζη-
τήµατα  που έχετε ψηφίσει, πάτε παρεούλα στην ίδια γραµµή
πλεύσης. Αυτή είναι η ουσία. 

Βρίσκονται διάφορα τεχνάσµατα –να το πω έτσι- εδώ µέσα για
να αποπροσανατολίζεται ο ελληνικός λαός και για να παίζετε, για
µια ακόµη φορά, το γνωστό από τα παλιά δικοµµατικό παιχνίδι,
µε αυτό το κάλπικο δίπολο που γίνεται προσπάθεια να στηθεί.
Αλλά δεν θα σας κάνουµε το χατίρι.

Η σηµερινή συζήτηση, κυρίες και κύριοι, επιβεβαιώνει αυτό
που είπαµε και στην πρωτολογία. Κάθε φορά που γινόταν µια µα-
ζική τροµοκρατική δολοφονική ενέργεια, κυβερνήσεις σε όλη την
Ευρωπαϊκή Ένωση ήθελαν, σαν έτοιµες από καιρό, όλο και νέα
µέτρα για τη δηµόσια, υποτίθεται, ασφάλεια.

Ξαναλέµε δεν υποτιµάµε το πρόβληµα. Δεν υποτιµάµε κανένα
τέτοιου είδους πρόβληµα. Όµως τι να κάνουµε; Να το κρύψουµε;
Είναι προφάσεις εν αµαρτίαις όλα αυτά σε τελευταία ανάλυση. 

8806 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Διότι εκ του αποτελέσµατος αποδεικνύεται ότι σε όλες τις
χώρες όπου πάρθηκαν αυτά τα µέτρα και η ενίσχυση των κρατι-
κών και παρακρατικών µηχανισµών καταστολής όχι µόνο δεν
έχουν ούτε καν τη στοιχειώδη αποτρεπτική ικανότητα αλλά αντί-
θετα λειτουργούν και ως φορείς στρατολόγησης -θα το πω έτσι-
πληροφοριοδοτών, ενεργών µελών από υπηρεσίες, µηχανι-
σµούς, εγκληµατικές οργανώσεις, όπως σήµερα είναι το ισλα-
µικό κράτος, οι τζιχαντιστές, παλαιότερα άλλοι και πάει λέγο-
ντας.

Μέσα σε όλη αυτή την πορεία των τελευταίων δεκαετιών απο-
δεικνύεται η σχέση των δολοφονικών οργανώσεων και η δράση
τους µε ιµπεριαλιστικούς οργανισµούς και πολέµους που γεννι-
ούνται πάνω στο έδαφος της σύγκρουσης των διαφορετικών οι-
κονοµικών συµφερόντων που διαπερνούν ολόκληρο το σύστηµα.
Τροφοδοτούνται οι ανταγωνισµοί από την προσπάθεια ελέγχου
της ενέργειας, µε τα γνωστά πεδία ανταγωνισµού, όπως η Συρία,
η Λιβύη ή άλλες χώρες να αποτελούν πηγές και συνάµα καθορι-
στικά περάσµατα για την ενεργειακή τροφοδοσία και κρατών
µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Επίσης πρόκειται για ανταγωνισµούς που σηµατοδοτούν σφο-
δρή σύγκρουση κεφαλαίων για τον έλεγχο όλο και πιο κρίσιµων
τοµέων-κλάδων της οικονοµίας, όπως είναι η αντιπαράθεση στη
χαλυβουργία, την αυτοκινητοβιοµηχανία κ.λπ.. Στην όξυνση
αυτών των ανταγωνισµών πρέπει να λάβουµε υπ’ όψιν ότι επι-
δρούν µεταξύ άλλων η επιβράδυνση χωρών των BRICS, για πα-
ράδειγµα η επιβράδυνση της Κίνας, η ύφεση στη Ρωσία ή τη
Βραζιλία αυτή την περίοδο, η πτώση της τιµής του πετρελαίου,
η διακλαδική και άλλες διεθνείς συµφωνίες εµπορίου κ.λπ..

Δεν πρέπει να µας διαφεύγει, επίσης, της προσοχής ότι αρ-
κετά ζητήµατα από τις εξελίξεις και τη σφοδρότητα των αντιθέ-
σεων αυτών, έχουν να κάνουν και µε το ίδιο το µέλλον της Ευ-
ρώπης -της Ευρωζώνης ιδιαίτερα- και το ποιος θα έχει το πάνω
χέρι στην Ευρώπη, καθώς και τη συζήτηση για το γνωστό Brexit
και το δηµοψήφισµα στη Βρετανία, διεργασίες δηλαδή που τρο-
φοδοτούνται από την αναιµική ανάκαµψη της παγκόσµιας καπι-
ταλιστικής οικονοµίας υπό την απειλή και νέων συγχρονισµένων
κλυδωνισµών.

Κυρίες και κύριοι, όπως συµβαίνει και µε την επίθεση ενάντια
στα εργατικά λαϊκά δικαιώµατα, ο τελικός λογαριασµός των συ-
νεπειών των πολέµων, των συγκρούσεων φτάνει στον ίδιο πάντα
αποδέκτη, στην εργατική τάξη, στον λαό, χτυπά τη δική του
πόρτα.

Οι εκπρόσωποι των άλλων κοµµάτων σηκώνουν τους τόνους
και φωνάζουν ότι έχουµε πόλεµο, καλώντας τους εργαζόµενους,
τους λαούς να στρατευτούν ιδεολογικά, πολιτικά µε τα δικά τους
συµφέροντα για τα κέρδη των λίγων και βεβαίως, για αυτά τα
συµφέροντα στην πορεία να χύσουν και το αίµα τους στα νέα αι-
µατοκυλίσµατα που µεθοδεύουν για τη λεία, για το µοίρασµα των
αγορών, των εδαφών, των πηγών και δρόµων µεταφοράς.

Καλούµε τον λαό και τη νεολαία να µην τους κάνει αυτή τη
χάρη, να χαράξουµε τον περήφανο δρόµο της µαζικής λαϊκής
πάλης και αντίστασης. Είναι ο µόνος που µπορεί να µας βγάλει
στο ξέφωτο.

Σας ευχαριστώ. Ήµουν µέσα και στον χρόνο µου! Μόνο κάτι
δευτερόλεπτα έχασα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτριο Κουτσούµπα.

Πριν προχωρήσουµε στον κύριο Πρωθυπουργό, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, δεκαπέντε µαθητές και µαθήτριες και ένας εκπαι-
δευτικός συνοδός τους από το ΙΕΚ Αγίου Δηµητρίου.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Δίνουµε τώρα τον λόγο για την τριτολογία του στον Πρωθυ-
πουργό και Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ,
τον κ. Αλέξη Τσίπρα.

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Πολύ σύν-
τοµα, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω ότι η σηµερινή συνε-
δρίαση είχε ενδιαφέρον, διότι από τις τοποθετήσεις όλων νοµίζω
ότι όσοι παρακολούθησαν, θα διαπίστωσαν ποιες είναι οι πραγ-
µατικές ιδεολογικές και βαθιές πολιτικές διαφορές αλλά κυρίως
πως έχει µεγάλη σηµασία,  όταν κανείς αντιπαρατίθεται σε ιδέες
αλλά και σε απόψεις, να µην έχει εχθρό του την πραγµατικότητα
και κυρίως να λογαριάζει τους αριθµούς, τα στοιχεία και τα δε-
δοµένα.

Η χώρα, πράγµατι, βρίσκεται απέναντι σε δύο σηµαντικές κρί-
σεις, στις δύο απ’ τις τρεις που παραλλήλως πλήττουν σήµερα
την Ευρώπη. Είναι ίσως εξαιρετικά ασυνήθιστο το γεγονός, µια
χώρα να βρίσκεται στο επίκεντρο δύο παράλληλων κρίσεων, της
οικονοµικής και της προσφυγικής. Όλη η προσπάθεια η οποία γί-
νεται µέσα σε αντίξοες συνθήκες, γίνεται προκειµένου η χώρα
να µετατραπεί από µέρος της κρίσης σε µέρος της λύσης.

Θέλω, λοιπόν, να πιστεύω ότι το µήνυµα που τελικά θα µείνει
από τη σηµερινή συνεδρίαση, είναι ότι η χώρα βρίσκεται στην
κατεύθυνση της εξόδου από την οικονοµική κρίση, στην κατεύ-
θυνση της αντιµετώπισης, παρά τις µεγάλες δυσκολίες που αν-
τιµετωπίζει, της πρωτοφανούς προσφυγικής κρίσης και ταυτό-
χρονα ότι η χώρα δεν έχει σχέση µε την κρίση ασφάλειας, που
κυρίως µαστίζει το κέντρο της Ευρώπης, εξαιτίας του γεγονότος
ότι βρισκόµαστε σε µια συνολικά αποσταθεροποιηµένη περιοχή
και εξαιτίας του γεγονότος ότι η τροµοκρατία παίρνει τη µορφή
ενός νέου ολοκληρωτισµού, ιδίως όταν αυτή παίρνει τον µανδύα
του θρησκευτικού φονταµενταλισµού. 

Έγινε, όµως, σήµερα και µία προσπάθεια από την πλευρά της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Πέρα από την άγρα ψήφων και την
ασχολία, την υποστήριξη της ακραίας δεξιάς ατζέντας, έγινε και
µια προσπάθεια ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να
ασχοληθεί, για άλλη µια φορά και µε την υποστήριξη κάποιων
άλλων ακραίων, των ακραίων στη διαπραγµάτευση.

Μας είπε ότι δεν έχει και τόσο µεγάλη σηµασία τελικά το πρω-
τογενές πλεόνασµα. Ο κ. Σαµαράς, όλο το προηγούµενο διά-
στηµα µιλούσε αποκλειστικά και µόνο για το success story των
πρωτογενών πλεονασµάτων, που δεν ήρθαν τελικά, που δεν τα
είδαµε. Είδαµε µονάχα τα µέτρα ύψους 63 δισεκατοµµυρίων
ευρώ, τη λεηλασία του ΑΕΠ, αλλά δεν είδαµε αυτά τα πλεονά-
σµατα. Σήµερα, λοιπόν, κατέρριψε αυτήν την αντίληψη ο κ. Μη-
τσοτάκης. Ίσως είναι το µόνο πράγµα στο οποίο έχει διαφο-
ροποιηθεί από τον κ. Σαµαρά όλα αυτά τα χρόνια, όλο αυτό το
διάστηµα.

Όµως εγώ θα ήθελα στην τριτολογία µου, όχι τόσο να απαν-
τήσω στον κ. Μητσοτάκη ούτε και να µπω σε µια διαδικασία που
πιστεύω ότι δεν βοηθάει το επίπεδο της αντιπαράθεσης. Δηλαδή
ήρθε εδώ και αφιέρωσε δέκα λεπτά από τη δευτεροµιλία του, για
να ασχοληθεί µε την εσωτερική δηµοκρατία στον ΣΥΡΙΖΑ και µε
τη δυνατότητα µέσα στα κόµµατα να υπάρχουν απόψεις και
αυτές τις απόψεις να τις καταγράφουµε. 

Ίσως, κύριε Μητσοτάκη, αυτή να είναι και η διαφορά µας.
Εµείς πιστεύουµε και στη δηµοκρατία και στην εσωτερική δηµο-
κρατία. Εσείς, χθες µόλις, διαγράψατε τον γραµµατέα της γενι-
κής επιτροπής του κόµµατός σας και όλη την οργάνωση νεο-
λαίας του κόµµατός σας, επειδή τα αποτελέσµατα στο συνέδριο
ήταν διαφορετικά από αυτά τα οποία επιθυµούσατε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-

τίας)
Ας κρίνει ο ελληνικός λαός. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Εµείς, πάντως, θα επιµείνουµε στην ανάγκη για την ενίσχυση

και της εσωκοµµατικής δηµοκρατίας αλλά και της δηµοκρατίας
στην ουσία της. Πιστεύω ότι η ουσία της δηµοκρατίας, πεµπτου-
σία της δηµοκρατίας, βεβαίως, είναι και η υπεράσπιση των δι-
καιωµάτων και βεβαίως του δικαιώµατος των πολιτών, µεταξύ
άλλων, στην ασφάλεια.

Θέλω να πω µονάχα ότι τα θετικά αποτελέσµατα, παρά τις δυ-
σκολίες της διαπραγµάτευσης πέρυσι, σε σχέση µε το πρωτογε-
νές πλεόνασµα, δεν είναι τυχαία. Οφείλονται κυρίως σε τρεις
παράγοντες. Ο πρώτος παράγοντας είναι βεβαίως η αύξηση του
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τουρισµού. 
Ο δεύτερος είναι, όµως, το γεγονός ότι τότε πήραµε µια από-

φαση, όπως και τώρα που καταθέσαµε νοµοσχέδια µε τη δική
µας σφραγίδα στο Κοινοβούλιο- σπεύσατε να πείτε «µονοµερής
ενέργεια»-και ψηφίσαµε τις εκατό δόσεις. Είχατε πει και τότε «µο-
νοµερής ενέργεια». Αυτές οι εκατό δόσεις όχι µόνο έδωσαν µια
ανάσα στη χειµαζόµενη αγορά και στους µικροµεσαίους επαγ-
γελµατίες, σε όλους τους συµπολίτες µας αλλά έδωσαν και έσο-
δα στα ταµεία. 

Ο τρίτος παράγοντας, είναι το γεγονός ότι καταφέραµε και
απορροφήσαµε το 98% για πρώτη φορά από τα διαρθρωτικά τα-
µεία, τα ΕΣΠΑ, ρίχνοντας πάνω από 5 δισεκατοµµύρια στην
αγορά.

Δεν είναι τυχαίο, λοιπόν. Οι εκτιµήσεις που έλεγαν ότι θα
έχουµε έλλειµµα πολύ µεγάλο -ακόµα και πρόσφατα το Διεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο έλεγε για µείον 6%- διαψεύστηκαν παταγω-
δώς. Ούτε βεβαίως είναι τυχαίο το γεγονός ότι δεν είχαµε ύφεση,
2,3% εκτιµούσε το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο για τον Οκτώβρη
που µας πέρασε. Δεν είχαµε ύφεση. Είχαµε σχεδόν στασιµότητα.
Άρα δεν µπορείτε να συγκαταλέγετε και τη δική µας Κυβέρνηση,
σε αυτές τις κυβερνήσεις που ουσιαστικά συρρίκνωσαν τον
εθνικό πλούτο. 

Όµως σηµασία έχει να δούµε από εδώ και πέρα. Πράγµατι βρι-
σκόµαστε σε µια κρίσιµη καµπή, σε µια κρίσιµη διαπραγµάτευση.
Αυτό που έχει αξία, είναι ότι η χώρα έχει συµµαχίες στην Ευ-
ρώπη, όπως διαπιστώσατε και από τις δηλώσεις Γιούνκερ, όχι
µόνο από τα αριστερά αλλά και από τα δεξιά. Και καλό θα ήταν
τουλάχιστον, εφόσον αυτές οι συµµαχίες βρίσκονται στην ευρύ-
τερη πολιτική οικογένεια της ευρωπαϊκής Δεξιάς, να ταυτιστείτε
µε αυτούς στην ευρωπαϊκή οικογένεια του Λαϊκού Κόµµατος και
όχι µε κάποιους άλλους ακραίους. 

Θέλω, λοιπόν, να κλείσω, λέγοντας ότι θα διαψευστούν οι Κασ-
σάνδρες. Θα κλείσει η αξιολόγηση. Θα περάσουµε έναν κρίσιµο
κάβο και θα ανοίξει η πολύ κρίσιµη συζήτηση για την αποµείωση
του χρέους. Σας καλώ σε αυτή τη συζήτηση να έρθετε να ανταλ-
λάξουµε απόψεις. 

Πιστεύω όταν κλείσει η αξιολόγηση, να έχετε συνειδητοποι-
ήσει ότι δεν θα έχει πια νόηµα να συνεχίζετε µια λογική, την ο-
ποία πρώτος έφερε ο προκάτοχός σας, ο κ. Σαµαράς, όλο το
προηγούµενο διάστηµα, να καρτερά δηλαδή µήπως αποτύχουµε,
αλλά να συζητήσουµε για τον τρόπο µε τον οποίο –και η κριτική
δεκτή, οι προτάσεις δεκτές- θα µπορέσει η χώρα να έχει τα µε-
γαλύτερα δυνατά οφέλη, για να επιστέψει στην ανάπτυξη. 

Τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας µείνει από τη σηµε-

ρινή συζήτηση, βεβαίως παραµένουν οι βαθιές ιδεολογικές και
πολιτικές διαφορές, αλλά ας µείνει ότι η Ελλάδα είναι και θα πα-
ραµείνει µια χώρα ασφαλής, ότι η Ελλάδα είναι και θα παραµείνει
µια χώρα που έχει µια βαθιά κουλτούρα υπεράσπισης αξιών, πα-
νανθρώπινων αξιών, οικουµενικών αξιών. Αυτό ανέδειξε µε τη
στάση του ο ελληνικός λαός στην πρωτοφανή προσφυγική
κρίση.

Η Ελλάδα µέσα σε ένα πεδίο αστάθειας είναι η χώρα εκείνη
που ανοίγει την αγκαλιά της στο διαφορετικό, κυρίως όµως, που
πρωτοστατεί για να υπερασπιστεί αξίες, όπως η αξία της δηµο-
κρατίας, όπως η αξία της αλληλεγγύης, η αξία της ανθρωπιάς.
Έχοντας αυτό το πλεόνασµα αξιών -που ίσως κάποιες φορές
είναι σηµαντικότερο και από το δηµοσιονοµικό πλεόνασµα, το
οποίο πριν θεωρήσατε ασήµαντο- ως πυξίδα, πιστεύω ότι θα τα
καταφέρουµε. 

Φέτος η Ελλάδα θα σπάσει κάθε ρεκόρ προσέλευσης ξένων
επισκεπτών. Φέτος η Ελλάδα θα ξεκινήσει τη µεγάλη προσπά-
θεια, µετά από έξι χρόνια, για την έξοδο από τη κρίση, για την
αντιστροφή αυτής της πορείας, της πορείας προς την ύφεση,
της πορείας προς την απελπισία και την απογοήτευση. Θα έ-
χουµε τη δυνατότητα, το δεύτερο εξάµηνο να έχουµε ανάπτυξη.
Θα έχουµε τη δυνατότητα, να σχεδιάσουµε ένα καλύτερο µέλλον
για τον τόπο και για τον ελληνικό λαό. 

Η Ελλάδα είναι µια χώρα ασφαλής, µια χώρα η οποία έχει δι-
δαχθεί από την κρίση και θα µπορέσει να οικοδοµήσει ένα καλύ-
τερο µέλλον, διορθώνοντας και τις µεγάλες αστοχίες που µας
οδήγησαν στην κρίση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ χειροκροτούν ζωηρά και πα-

ρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Πρωθυπουργό.
Ολοκληρώθηκε η προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση που

διεξήχθη µε πρωτοβουλία του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης και Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Κυριάκου Μητσοτάκη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 16.45’ λύεται η συνεδρίαση για σήµερα,
ηµέρα Τετάρτη 20 Απριλίου 2016 και ώρα 18.00’ µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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